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Αθήνα, σήµερα την 1η Οκτωβρίου 2010, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.09’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Γ’ σύν-
θεση) για να συνεδριάσει υπό την προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου
αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση. Καληµέρα και καλό µήνα.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 30/09/2010
εξουσιοδότηση του Τµήµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΛΕ’ συνεδριάσεώς του, της 30ης Σε-
πτεµβρίου 2010, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολό του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Εκούσια κατάρ-
γηση φορολογικών διαφορών, ρύθµιση ληξιπρόθεσµων χρεών,
διατάξεις για την αποτελεσµατική τιµωρία της φοροδιαφυγής και
άλλες διατάξεις»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον Βουλευτή Β’ Αθηνών
κ. Κωνσταντίνο Αϊβαλιώτη τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα που αντιµετωπίζει η Πάτρα λόγω κορεσµού της
Ξερόλακας, όπου δεν υπάρχει πλέον επιφάνεια ταφής των απορ-
ριµµάτων.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε σειρά
ερωτηµάτων που θέτει προς το Νοµαρχιακό Συµβούλιο Αχαΐας η
Συντονιστική Επιτροπή των κατοίκων και φορέων για την αποµά-
κρυνση των πυλώνων από κατοικηµένες περιοχές της Πάτρας,
της Μεσσάτιδας και του Ρίου.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην αγωνία
που επικρατεί στους κατοίκους της Χαλανδρίτσας Νοµού Αχαΐας,
σχετικά µε την καταλληλότητα του πόσιµου νερού στην περιοχή
τους.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο µεγάλο
πρόβληµα της διαχείρισης των στερεών αποβλήτων της Πάτρας
καθώς ο χρόνος που αποµένει µέχρι τον απόλυτο κορεσµό του
υπάρχοντος «µετώπου» εναπόθεσης των απορριµµάτων στη Ξε-

ρόλακκα δεν επαρκεί για την κατασκευή του νέου κυττάρου.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην εγκα-
τάλειψη του χώρου του παλιού µηχανοστασίου του ΟΣΕ στην
περιοχή Αγίου ∆ιονυσίου στην Πάτρα, όπου έχει µετατραπεί σε
χώρο µεταναστών και έχει ανάγκη φύλαξης.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στις δυσκο-
λίες που υπάρχουν για την προσέλκυση ξένων επενδυτών, λόγω
της γραφειοκρατίας στη χώρα µας.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα από την υποχρηµατοδότηση των σχολείων και στα
µεγάλα κενά σε εκπαιδευτικό προσωπικό στα σχολεία της Πά-
τρας.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην άσχηµη
κατάσταση που βρίσκεται το ∆ικαστικό Μέγαρο της Πάτρας, το
οποίο είναι γεµάτο από µπογιές και συνθήµατα στους τοίχους.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο εκφράζεται διαµαρτυ-
ρία για το ότι δεν γίνεται καµµία ενηµέρωση σχετικά µε τον
αντικαπνιστικό νόµο.

10) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία η Αντιπροσωπεία του Τµήµατος Βορεια-
νατολικού Αιγαίου του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος ζητεί
την ανάκληση της κοινής υπουργικής απόφασης µε την οποία εκ-
χωρούνται αρµοδιότητες στην εταιρεία «Εγνατία Οδός Α.Ε.» για
τη µελέτη και κατασκευή µεγάλων έργων στο βόρειο Αιγαίο και
προτείνει την υλοποίηση των σηµαντικών αναπτυξιακών έργων
της περιοχής από το ντόπιο επιστηµονικό δυναµικό.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο εκφράζεται διαµαρ-
τυρία για την έλλειψη γιατρών στο ΙΚΑ της Πάτρας.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην εκ-
µετάλλευση γυναικών από τη Βουλγαρία από τη µαφία και τους
γιατρούς του «ΙΑΣΩ».

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’
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13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που θα δηµιουργηθούν στον τρόπο πληρωµής των
Αστυνοµικών µε την Ενιαία Αρχή Πληρωµών.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην ανά-
γκη αποδέσµευσης του προσωπικού της Ελληνικής Αστυνοµίας
από τη φύλαξη των Τραπεζών.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε
«φρένο» που βάζει η ∆ΕΗ στις επενδύσεις αγροτών σε φωτο-
βολταϊκά συστήµατα, λόγω του συνωστισµού υποψηφίων επεν-
δυτών στα περιφερειακά γραφεία της επιχείρησης για υποβολή
αιτήσεων.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο φαι-
νόµενο της παράνοµης µεταφοράς µεταναστών, από την Πάτρα
στην Ιταλία, µε ιδιωτικά σκάφη, έναντι υψηλότατης αµοιβής.

17) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ, Ηρα-
κλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά, µε την
οποία η Παγχιακή Ένωση Συνταξιούχων Ναυτικών Χίου αιτείται
τη συγκεκριµενοποίηση του όρου «αιτιολογηµένη γνωµάτευση
ιατρού διαβητολόγου – ενδοκρινολόγου», ούτως ώστε να υπάρ-
ξει σωστή κάλυψη των ασφαλισµένων.

18) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Μαρουδιάς Χρήστος αιτείται
τη δηµιουργία τροπολογίας πάνω στο τεχνικό επίδοµα, στο αν-
θυγιεινό επίδοµα, αλλά και το επίδοµα σπουδών σε αποφοίτους
Ινστιτούτων Επαγγελµατικής Κατάρτισης.

19) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Μολάων και Περιχώ-
ρων αιτείται οικονοµική υποστήριξη των πολύτεκνων
οικογενειών, καθώς και ενίσχυση των οικογενειών που τεκνοποι-
ούν.

20) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Φώτιος Ι. Βαρελογιάννης αιτεί-
ται να αυτονοµηθεί το έργο Μεσοχώρας Τρικάλων και να
απεµπλακεί από τα νοµικά κωλύµατα του Συµβουλίου της Επι-
κρατείας.

21) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία το Τµήµα Αρωγής της Κοινωνικής

Πρόνοιας και ο Νοµάρχης Τρικάλων αιτούνται τη χορήγηση επι-
δόµατος ενοικίου για τα άτοµα του οικισµού Ροπωτού που µέ-
νουν σε ξενοδοχείο, εξαιτίας των κατολισθήσεων στην περιοχή
τους.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην επιστολή του
προέδρου του Επιµελητηρίου Αχαΐας και αφορά στα προβλή-
µατα ρευστότητας που αντιµετωπίζουν οι επιχειρήσεις, τα οποία
επιδεινώνονται από τις καθυστερήσεις που παρατηρούνται µε τη
µη επιστροφή ΦΠΑ.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην καθυστέρηση
των εργασιών για την τοποθέτηση ταρτάν στο δηµοτικό στάδιο
Αιγίου Νοµού Αχαΐας.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Ζαχαρίας Καψαλάκης, αιρε-
τός ΑΠΥΣΠΕ Κρήτης αιτείται την κάλυψη των κενών θέσεων των
ειδικών σχολείων µε νηπιαγωγούς ειδικής αγωγής.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στις αντι-
δράσεις µε ύβρεις και απειλές αντιποίνων, από τους θιγόµενους
από το θέµα της αφισορύπανσης στην πόλη της Πάτρας, δεί-
χνοντας µε αυτόν τον τρόπο ότι θα συνεχίσουν να παρανοµούν,
εκµεταλλευόµενοι την ανέχεια των αρχών.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, στο οποίο εκφράζεται διαµαρτυρία για
την απόλυση πενήντα τριών εργαζοµένων της ΕΑΣ Αιγίου, παρά
τις διαβεβαιώσεις ότι θα ανανεωνόταν οι συµβάσεις εργασίας
τους.

27) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Κτηνοτρό-
φων Νοµού Ηρακλείου Κρήτης αιτείται την ένταξη των κτηνο-
τρόφων στα µικρά σχέδια βελτίωσης, καθώς και την
ενεργοποίηση µηχανισµού ΑΓΡΟΤΕΜΠΕ για την προµήθεια ζω-
οτροφών.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 109/21-07-2010 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνα – Αδώνιδος και Πλεύρη Αθανάσιου
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/486/ΑΣ 921δις/3-9-2010 έγγραφο από
τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:

2476 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΣΤ’ - 1 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2010 2477



2478 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



2. Στην µε αριθµό 1247/11-08-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Τζέκη Άγγελου , Ζιώγα Ιωάννη και Καλαντίδου Σοφίας δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ/ΓΡ.ΥΦ/Κ.Ε./90/3-9-2010 έγγραφο

από τον Υφυπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απά-
ντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό 1435/23-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοραντή Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/488/ΑΣ930δις/3-9-

2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απά-
ντηση:
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4. Στην µε αριθµό 1436/23-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοραντή Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/11665/3-9-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακό-
λουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 1522/24-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τζηκαλάγια Ζήση δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/11666/3-9-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακό-
λουθη απάντηση:



6. Στην µε αριθµό 1600/24-08-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Σκοπελίτη Σταύρου, Καλαντίδου Σοφίας και Νικολαΐδου
Βέρας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/11675/3-9-2010 έγγραφο

από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απά-
ντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 4/4/07-09-2010 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.κ.
Βαΐτση Αποστολάτου, Μαυρουδή Βορίδη, Αστέριου Ροντούλη,
Ιωάννη Κοραντή, Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη, Γεωργίου Ανατολάκη,
Κυριάκου Βελόπουλου, Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γεωργιάδη, Άγ-
γελου Κολοκοτρώνη, Παύλου Μαρκάκη, Ουρανίας Παπανδρέου-
Παπαδάκη, Αθανασίου Πλεύρη, Ηλία Πολατίδη και Αλέξανδρου
Χρυσανθακόπουλου, προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την πολιτική της Κυβέρνη-
σης στον τοµέα της ανάπτυξης.

Πριν δώσω το λόγο στον πρώτο επερωτώντα, σας ενηµερώνω
ότι για τη σηµερινή συνεδρίαση, και για τις δύο επερωτήσεις,
από τον Γραµµατέα του Προεδρείου της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστο Παπουτσή ορίζεται ως Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής κ. Χρήστος Πρωτόπαπας.

Από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό ορίζεται ως Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής κ. Αλέξανδρος Χρυσανθα-
κόπουλος.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.
Έχετε το λόγο για δέκα λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
∆εν νοµίζω να υπάρχει άλλη χώρα µε τα χαρακτηριστικά της

σηµερινής Ελλάδας. Είναι σ’ ένα από τα πιο σηµαντικά γεω-
στρατηγικά σηµεία του κόσµου. Έχει το γεωγραφικό άνοιγµα –
σε έκταση εννοώ – της σηµερινής Γερµανίας, αφού απλώνεται
από το Ιόνιο, τη νότια Αδριατική δηλαδή, ώς την εσχατιά της Νο-
τιοανατολικής Μεσογείου και από τα τριεθνή σηµεία του Έβρου
ώς τα ανοιχτά της Αιγύπτου.

Έχει ένα απίστευτο ανθρώπινο δυναµικό η χώρα µας, µε νέους
επιστήµονες, οι οποίοι έχουν καταπληκτικές σπουδές. Η Ελλάδα
είναι µια από τις πιο πλούσιες περιοχές της Ευρώπης. Έχει πε-
τρέλαιο, χρυσό, νικέλιο, άργυρο, αλουµίνιο και ένα σωρό άλλα
πολύτιµα ορυκτά. Έχει ηλιοφάνεια τριακόσιες µέρες το χρόνο
και το Αιγαίο είναι πρώτο σε αιολικό δυναµικό σε όλο τον κόσµο.
Το είπε στην Επιτροπή Περιβάλλοντος ο διαπρεπής καθηγητής κ.
Ζερεφός, ο οποίος είπε ότι είναι πρώτο το Αιγαίο σε αιολικό δυ-
ναµικό στον κόσµο, µε δεύτερη, µακράν, τη Χαβάη.

Είναι η χώρα – η πατρίδα µας – µε τα τρεις χιλιάδες νησιά, διά-
σπαρτα σε τρεις θάλασσες. ∆ιατηρεί στρατιωτική παρουσία και
µείζονα γεωστρατηγικά ζωτικά συµφέροντα στην Κύπρο, όπου
ζουν επτακόσιες χιλιάδες Έλληνες και ευηµερούν και έχουν ένα
από τα υψηλότερα βιοτικά επίπεδα σε όλο τον κόσµο.

Η Ελλάδα, λοιπόν, είναι αυτό που λέµε «µαγαζί γωνία». Είναι
όµως σε αγωνία. Παρ’ ότι είναι ένα µαγαζί γωνία, παρ’ ότι έχει
τόσα προσόντα, τόσες δυνατότητες και έναν απίστευτα έξυπνο
λαό, βρίσκεται σε αγωνία, στα πρόθυρα της χρεοκοπίας. Γιατί;
Γιατί τα δύο φθαρµένα κόµµατα την κατήντησαν υπερχρεωµένη
και την έκαναν διεθνή περίγελο µε τα «µαϊµού» στατιστικά στοι-
χεία και την ανικανότητα τριάντα πέντε ετών.

Είναι η χώρα – η πατρίδα µας – που πανηγυρίζει σήµερα για το
µνηµόνιο µε τα πέντε δισεκατοµµύρια από το Κατάρ, την ίδια
ώρα που πριν από δύο χρόνια κάποια άλλη κυβέρνηση έβγαλε
από την ελληνική οικονοµία, αφαίρεσε, στέγνωσε την ελληνική
οικονοµία, δίνοντας πέντε δισεκατοµµύρια στους Τούρκους, για
την περίφηµη αγορά της «FINANSBANK». Τι έγιναν αυτά τα πέντε
δισεκατοµµύρια; Πανηγυρίζουµε σήµερα για το Κατάρ µε τα
πέντε δισεκατοµµύρια, όταν πριν δύο χρόνια βγάλαµε από µέσα
µας, από την οικονοµία µας, πέντε δισεκατοµµύρια και τα δώ-
σαµε στους Τούρκους, οι οποίοι φυσικά «έτριβαν τα χέρια τους»,
η εθνικιστική, ακραία χώρα, µε το κατεστηµένο της Άγκυρας, το
οποίο έχει δείξει και φασιστικά αντανακλαστικά. Εκτός των επε-
κτατικών βλέψεων στο Αιγαίο, ήδη έχει «δαγκώσει» και την Κύπρο
αυτό το κατεστηµένο.

Είναι η χώρα, λοιπόν, που αδυνατεί επίσης να εισπράξει πό-
ρους από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Προχθές συζητούσαµε µε τον
κ. Παπακωνσταντίνου στην Επιτροπή Οικονοµικών ότι σε έξι

µήνες εισπράξαµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση 288 εκατοµµύρια
ευρώ και µεταβιβάσαµε πάνω από ενάµιση δισεκατοµµύριο. ∆η-
λαδή ένα ευρώ παίρνουµε από τις Βρυξέλλες, πέντε ευρώ δί-
νουµε. Αυτό δεν έχει ξαναγίνει. Ήταν η πρώτη χρονιά πέρσι – και
φέτος συνεχίζεται δυστυχώς η κόπωση στην απορρόφηση
πόρων από την Ευρωπαϊκή Ένωση – που ένα παίρνουµε, πέντε
δίνουµε. Μιλάω για το πρώτο εξάµηνο του 2010.

Είµαστε και η χώρα που εισάγουµε 1,7 δισεκατοµµύρια ευρώ
προϊόντα από την Τουρκία. Ο κ. Πρωτόπαπας θα το ξανακούσει.
Ήµασταν µαζί σε εκποµπή όταν το είπα. Θα πω για τα µαστίγια.
Μεταξύ όλων των άλλων εισάγουµε µαστίγια από την Τουρκία.
Αυτή είναι η απάντηση του κ. Παπακωνσταντίνου. Μου µεταβι-
βάζει τα στοιχεία του Υπουργείου Οικονοµίας, που τώρα λέγεται
Υπουργείο Περιφερειακής Ανάπτυξης.

Έχω προσπαθήσει τις τελευταίες είκοσι µέρες να καταθέσω
δύο φορές ερωτήσεις στο Υπουργείο Θαλασσίων Υποθέσεων και
Περιφερειακής Ανάπτυξης. Το Τµήµα Κοινοβουλευτικού Ελέγ-
χου της Βουλής δεν δέχεται τις ερωτήσεις, γιατί δεν έχουν βγει
τα ΦΕΚ. Γιατί συµβαίνει αυτό; Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, ως
υπεύθυνος και σοβαρός πολιτικός, µέλος της Κυβέρνησης να
µας πείτε, γιατί δεν έχετε βγάλει ακόµα τα ΦΕΚ, ως Κυβέρνηση
γι’ αυτά τα Υπουργεία; ∆εν µπορούµε να καταθέσουµε ερώτηση
για το Υπουργείο Θαλασσίων Υποθέσεων και το Υπουργείο Πε-
ριφερειακής Ανάπτυξης. ∆ύο φορές µού αρνήθηκε η υπηρεσία
του Κοινοβουλευτικού Ελέγχου να παραλάβει τις ερωτήσεις,
επειδή δεν υπάρχουν τα ΦΕΚ.

Έχουµε το τέως Υπουργείο Οικονοµίας. Για να δούµε τώρα τί
εισάγουµε από την Τουρκία µεταξύ όλων των άλλων. Αυτά είναι
στοιχεία του Υπουργείου Οικονοµίας, από την Ελληνική Στατι-
στική Αρχή: Μαλακόστρακα, µαλάκια, σπέρµατα, γόµες, µαστί-
χες, στόκους Τουρκίας, κεριά, σπίρτα, γουνοδέρµατα, φελλό,
τεχνουργήµατα από φελλό –ακούστε κατηγορία- τρίχες εκλεκτής
ποιότητας, υφάσµατα από χοντρότριχες, τουρµπάνια, βάτες,
σπάγκους, γκέτες, µπαστούνια, οµπρέλες για τη βροχή και τον
ήλιο, µαστίγια κάθε είδους, φτερά και πούπουλα, τεχνουργήµατα
από τρίχες κεφαλής ανθρώπου –ακούστε τώρα λεφτά που πε-
τάει η Ελλάδα στους Τούρκους, για να µας προκαλούν στο Αγα-
θονήσι, στην Κύπρο και αλλού – εξαρτήµατα διαστηµοπλοίων.
Έχει αεροδιαστηµική βιοµηχανία η Τουρκία και εισάγουµε εµείς
εξαρτήµατα διαστηµοπλοίων; Έχουµε εµείς διαστηµόπλοια που
θέλουµε να στείλουµε στο διάστηµα και εισάγουµε από τους
Τούρκους εξαρτήµατα διαστηµοπλοίων; Συνεχίζω: µουσικά όρ-
γανα, καµπάνες, αγιογραφίες. Από τη µουσουλµανική Τουρκία
εισάγουµε καµπάνες και αγιογραφίες!

Προϊόντα, λοιπόν, αξίας 1,7 δισεκατοµµύριων ευρώ από την
εθνικιστική Τουρκία και οι εξαγωγές µας προς την χώρα αυτή
είναι 600 εκατοµµύρια ευρώ. ∆ηλαδή ένα προς τρία. Οι εξαγωγές
οι ελληνικές είναι 600 εκατοµµύρια, ενώ οι εισαγωγές είναι 1,7 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ.

Την ίδια ώρα, λοιπόν, οι Τούρκοι συναρµολογούν F-16, βαριά
φορτηγά, δύο εκατοµµύρια ΙΧ, εκατοµµύρια οικιακές συσκευές.
Σε όποιο ελληνικό µαγαζί πάτε -στον «ΚΩΤΣΟΒΟΛΟ», στην «ΗΛΕ-
ΚΤΡΟΝΙΚΗ», οπουδήποτε- θα δείτε ότι υπάρχουν καταψύκτες,
πλυντήρια, κουζίνες Τουρκίας και εµείς παλεύουµε για να κρα-
τήσουµε ανοιχτή κάποια βιοµηχανία µε είδη υγιεινής ή κάποιο
περίπτερο.

Καταθέτω λοιπόν, στα Πρακτικά την απάντηση που µου έδωσε
ο κ. Παπακωνσταντίνου για τα περίπτερα. Σε οχτώ µήνες µε τη
σοσιαλιστική Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ εννιακόσια σαράντα έξι πε-
ρίπτερα έκλεισαν. Εννιακόσια σαράντα έξι περίπτερα έκλεισαν
σε οχτώ µήνες!

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αΐβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Έχουµε, εν τω µεταξύ, µια αµύθητη ακίνητη περιουσία ύψους
τριακοσίων δισεκατοµµυρίων ευρώ. Έχουµε εκκρεµείς επενδύ-
σεις για φωτοβολταϊκά και αιολικά που ξεπερνούν τα εξήµισι δι-
σεκατοµµύρια. Έτσι µε πληροφόρησε γραπτώς η κ. Κατσέλη,
πριν φύγει από το Υπουργείο. Εξακόσιες µεγάλες επενδύσεις πα-
ραµένουν στο «πράσινο» και το «µπλε» συρτάρι και περιµένουν
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έγκριση επί δύο χρόνια σχεδόν.
Έχουµε πει όµως πολλές φορές ότι όποιος είναι µηδενιστής

καταντάει να γίνεται και γραφικός. Πρέπει να πούµε και κάτι
καλό, γιατί ο κόσµος έχει βαρεθεί τη µιζέρια, έχει βαρεθεί τη
γκρίνια και θέλει να ακούσει και κάτι θετικό. Πρόπερσι –το 2007,
για να είµαι ακριβής- τρία πλοία χτίστηκαν µόλις στην Ελλάδα. Με
χαρά είδα την απάντηση του κ. Παπουτσή. Θα µου πείτε τώρα,
πως ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη µου απαντάει για τα
ναυπηγεία; Είναι ένα δείγµα των αρµοδιοτήτων που έχουν γίνει
τζίβα µε την Κυβέρνησή σας. Πώς ο Υπουργός Προστασίας του
Πολίτη µου απαντάει για την ναυπήγηση πλοίων στην Ελλάδα;
Γιατί γίνεται αυτό; Μήπως πρέπει να ξεµπλέξετε, αγαπητέ κύριε
Υπουργέ –όχι εσείς προσωπικά, η Κυβέρνησή σας- ποιος είναι
γιατί; ∆εν θα πρέπει να απαντήσει ο Υπουργός Περιφερειακής
Ανάπτυξης ή ο παλιός Υπουργός της Εθνικής Οικονοµίας -γιατί
έχουµε µπλεχτεί µε όλα αυτά- για τα ναυπηγεία στην Ελλάδα; Το
αντιπαρέρχοµαι. Αυτό όµως, δείχνει το χάλι µε τις αρµοδιότητες.

Πρόπερσι, το 2007, τρία πλοία φτιάχτηκαν στην Ελλάδα.
Πέρσι, µε χαρά, είδα ότι φτιάχτηκαν εβδοµήντα πέντε πλοία. Για
να είµαι ακριβής, υπάρχει εντολή για εκτέλεση εργασιών ναυπή-
γησης εβδοµήντα πέντε πλοίων και µετασκευή εκατόν εβδοµήντα
πέντε πλοίων. Αυτό είναι ένα θετικό δείγµα ότι κάτι αρχίζει να κι-
νείται στην ελληνική ναυπηγική βιοµηχανία.

Καταθέτω στα Πρακτικά την απάντηση του κ. Παπουτσή, που
είναι Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, αλλά µου απαντά για τα
ναυπηγεία.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είµαστε η πρώτη ναυτική δύναµη στον κόσµο. Το 10% όµως,
των ελληνικών πλοίων κατασκευάζεται στην Ελλάδα, ενώ το 90%
εκτός Ελλάδος: Στις Φιλιππίνες, την Τουρκία, την Κορέα, την Ου-
κρανία. Τα ξέρουµε αυτά. Είναι ή δεν είναι σουρεαλισµός αυτός;
Από τα εξακόσια δέκα πέντε νέα πλοία που παρήγγειλε φέτος η
Ελλάδα, το 90% κατασκευάζεται εκτός Ελλάδος.

Η Ελλάδα, λοιπόν, µε τα τρεις χιλιάδες νησιά της, τις απέρα-
ντες θάλασσες, εισάγει επιπροσθέτως, εκτός των πλοίων, και
σκάφη αναψυχής από τη Γαλλία, από την Ελβετία, την Αυστρία –
αυστριακά κρις κραφτ!- από χώρες που ούτε µε τα κυάλια δεν
πρόκειται να δουν τη θάλασσα. ∆εν είναι σουρεαλισµός αυτός;
∆εν θα µπορούσαµε να φτιάχνουµε καταπληκτικά σκάφη ανα-
ψυχής και να φέρνουµε από τις εξαγωγές ένα σωρό χρήµατα
στην Ελλάδα;

Είναι θετικό στοιχείο φυσικά, η ιστορία µε τα πέντε δισεκα-
τοµµύρια και το Κατάρ. Να πούµε στο σηµείο αυτό ότι ο κ. Κα-
ραµανλής πριν δυο χρόνια είχε πάει επίσης στο Κατάρ για την
«ΟΛΥΜΠΙΑΚΗ». Το θυµόµαστε όλοι. Γύρισε όµως, µε άδεια χέρια.
Πρέπει να κοιτάξουµε αυτήν την επένδυση µε τα πέντε δισεκα-
τοµµύρια στο µνηµόνια, για το οποίο συζητάµε να γίνει πράξη,
γιατί και κάποιος άλλος γύρισε µε άδεια χέρια πριν δυο χρόνια.

Γιατί εντυπωσιαζόµαστε όµως, µε τα πέντε δισεκατοµµύρια
του Κατάρ και όχι µε τα ελληνικά δύο δισεκατοµµύρια που θέλει
να επενδύσει Έλληνας επιχειρηµατίας για να φτιάξει αιολικά
πάρκα σε νησιά του Αιγαίου; Γιατί του δυσκολεύουν τη ζωή; Γιατί
το Υπουργείο Περιβάλλοντος αποτελεί το χειρόφρενο κάθε στοι-
χειώδους προσπάθειας, µε αποτελέσµατα τραγελαφικά;

Εγώ κατάγοµαι από ένα φτωχό νησί του Αιγαίου, από την Ικα-
ρία. Η Ικαρία είναι ακριτικό νησί. Τι έχει για να ζήσει; Λίγο ψα-
ράκι, µέλι και την ικαριώτικη πέτρα. Κάρυστος, Πήλιο και Ικαρία,
αυτές είναι οι περιοχές που βγάζουν φηµισµένες πέτρες για την
οικοδοµή. Γιατί λειτουργεί µόνο ένα λατοµείο στην Ικαρία και κα-
νείς δεν µπορεί να ανοίξει λατοµείο; Γιατί δεν µπορεί να δουλέ-
ψει ο κόσµος στην Ικαρία; Για να µην πάθει –λέει- ζηµιά το φυσικό
περιβάλλον της Ικαρίας. Μα, όλη η Ικαρία είναι γεµάτη πέτρα. Τι
θα πάθει, δηλαδή, η Ικαρία, η οποία είχε τέσσερα λατοµεία στο
παρελθόν, αν ανοίξει και άλλο ένα λατοµείο για να βγει, επιτέ-
λους, από τη φτώχεια και για να µην εισάγουµε πέτρες από πα-
ντού; Είναι δυνατόν στο νησί µου να εισάγουµε πέτρες από
αλλού, ενώ είναι γεµάτο από πέτρα καταπληκτική;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
Όπως επίσης, εισάγουµε σκοπιανά και τούρκικα µάρµαρα,

όταν έχουµε το καλύτερο και λευκότερο µάρµαρο, αυτό που βγά-
ζουµε στην Πεντέλη.

Στο παρελθόν φτιάχναµε και συναρµολογούσαµε ΙΧ και µοτο-
συκλέτες µε εξαγωγές, παραδείγµατος χάριν, στην Ολλανδία.
∆εν το έχετε ξαναδεί αυτό. Ούτε εγώ το είχα ξαναδεί αυτό που
θα σας δείξω. Είναι δηµοσίευµα ενός πολύ σηµαντικού περιοδι-
κού αυτοκινήτων. Αυτά που βλέπετε είναι ελληνικές µοτοσυκλέ-
τες “made in Greece” της εταιρείας «MEGO». Και δεν είναι µόνο
αυτές. Είναι και αυτές. Ελληνικές µοτοσυκλέτες µε εξαγωγές
στην Ολλανδία. Τη µοτοσυκλέτα αυτή τη διαφηµίζει η Ίνα Λαζο-
πούλου, το γνωστό µοντέλο. Αυτή είναι ελληνική ποικιλία από µο-
τοσικλέτες που έφερναν «ένα βουνό λεφτά» στην Ελλάδα. Η
εταιρεία «MEGO» ήταν εγκατεστηµένη στα Τρίκαλα, η οποία
έκλεισε δυστυχώς.

Καταθέτω στα Πρακτικά το αφιέρωµα στη βιοµηχανία «MEGO»
που έφτιαχνε µοτοσυκλέτες, σειρά ολόκληρη γκάµα µοτοσυκλε-
τών και µοτοποδήλατα ελληνικής κατασκευής.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτή η εταιρεία έκλεισε το 1988 και µείναµε τελικά µε δύο,
τρεις σηµαντικές βιοµηχανίες βαρέων οχηµάτων και δύο βιοµη-
χανίες ποδηλάτων. Έχουµε µία στη Μακεδονία την «ΚΑΡΝΟ» και
µία στην Πάτρα, την «IDEAL». Αυτές οι κορυφαίες βιοµηχανίες
εξάγουν σε είκοσι χώρες.

Έχουµε εκατόν είκοσι αµυντικές βιοµηχανίες που παράγουν
τα πάντα. Η εταιρεία «ROBOTICS» στη Θεσσαλία είναι εταιρεία
υψηλής τεχνολογίας, η οποία παράγει τόσο προηγµένα αµυντικά
συστήµατα, που τα χρησιµοποιούν ακόµα και στον αµερικανικό
στρατό.

Τα ελληνικά φάρµακα βρίσκονται παντού. Οι εταιρείες όπως
ο «KORRES», η «ALAPIS» βρίσκονται σε όλα τα ευρωπαϊκά φαρ-
µακεία. Το ξέρουν όσοι έχουν πάει στο εξωτερικό, στη Γερµανία,
το Βέλγιο κ.λπ..

Καταπληκτικά λεωφορεία, άρµατα, τζιπ, φορτηγά, βαγόνια
τρένων, σύγχρονα τρόλεϊ παράγει η Ελλάδα. Όµως, µας έµαθαν
να θεωρούµε την Ελλάδα µικρή και τους εαυτούς µας ανίκανους
ώστε να µας γίνει δεύτερη φύση η εθνική µιζέρια. Κι όµως η Ελ-
λάδα, µπορεί να κάνει τα πάντα, αν χτυπηθεί η αναβλητικότητα,
η «λαµογιά» στο δηµόσιο, το φακελάκι και η γραφειοκρατία.

Στην Ελλάδα, όµως, δεν ταιριάζει να επαιτεί, της ταιριάζει να
απαιτεί.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Αϊβαλιώτη.

Το λόγο έχει ο κ. Ηλίας Πολατίδης, Βουλευτής του ΛΑΟΣ.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Η αναπτυξιακή διαδικασία στη χώρα µας, µε µία εξαίρεση των

ιδιαιτέρων οικονοµικών συνθηκών που υπήρχαν µετά το 1950 και
έως το 1977, ήταν µία άκρως προβληµατική διαδικασία. Το ότι
ακριβώς, όµως, υπήρξε η περίοδος αυτή µεταξύ 1950 και 1977,
όπου η χώρα µας ήταν δεύτερη σε αναπτυξιακούς ρυθµούς στον
ΟΟΣΑ µετά την Ιαπωνία, καταδεικνύει ότι δεν υπάρχει κάποιο
πρόβληµα στον ελληνικό λαό, στις γεωγραφικές συνθήκες ή σε
οτιδήποτε άλλο, αλλά δείχνει ότι εάν υπάρχει η πολιτική βούληση
και η σωστή καθοδήγηση από την πολιτεία, πράγµατι, οι Έλληνες
µπορούν και υψηλής ποιότητας προϊόντα να παράγουν και αντα-
γωνιστικά σε όλο τον κόσµο να είναι και να αυξήσουν το δικό
τους εισόδηµα. Αυτό συνέβη σε αυτήν την περίοδο. Επαναλαµ-
βάνω ότι από το 1950 έως το 1977, που υπάρχουν στοιχεία στον
ΟΟΣΑ, η Ελλάδα ήταν δεύτερη σε όλους τους δείκτες µετά την
Ιαπωνία.

Τα επόµενα χρόνια, δυστυχώς, επικράτησαν άλλες σκέψεις
στην οικονοµία και ερχόµαστε στα τελευταία χρόνια και ιδιαιτέ-
ρως µετά την είσοδο της χώρας µας στη ζώνη του ευρώ. Θεω-
ρήθηκε τότε ότι η ζώνη του ευρώ είναι η πανάκεια, ότι θα µας
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δώσει φθηνό χρήµα και πολύ καλές αναπτυξιακές δυνατότητες.
Όµως, ποια ήταν στην ουσία η ανάπτυξη η οποία έγινε µετά

την είσοδο στη ζώνη του ευρώ; Ήταν ανάπτυξη µέσω δανείων
και εισαγωγών και ιδιαιτέρως µέσω του τοµέα των κατασκευών.
Ευνοήθηκε ο τοµέας των κατασκευών και από τα Ολυµπιακά
έργα, αλλά κυρίως µέσω της τεράστιας πιστωτικής επεκτάσεως
του ιδιωτικού τοµέα. ∆όθηκαν, δηλαδή, από τις τράπεζες φθηνά
και εύκολα δάνεια προς τους ιδιώτες. Αυτοί πήγαν προς την
αγορά και έτσι είχαµε µία διόγκωση του κατασκευαστικού τοµέα.

Μπορούσε, όµως, αυτή να είναι µία βιώσιµη ανάπτυξη, µία ανά-
πτυξη που βασίζεται σε δανεικά, τα οποία ξαναφεύγουν στο εξω-
τερικό, για να χρηµατοδοτήσουν τις εισαγωγές; Για κάθε 4 ευρώ
δανείων και για κάθε 4 ευρώ που έρχονταν από το εξωτερικό µε
όλους τους τρόπους είτε από την Ευρώπη είτε µέσω δανείων,
µόνο 1 ευρώ ΑΕΠ µπορούσαµε να έχουµε ανάπτυξη. Ήταν προ-
φανές ότι αυτή η ανάπτυξη δεν µπορούσε να συνεχιστεί.

Ερχόµαστε στις εκλογές. Θεωρούσατε, ως φαίνεται, στο
ΠΑΣΟΚ ότι αρκούσε η αλλαγή προσώπων, για να πάρει µπρος η
αναπτυξιακή διαδικασία. ∆εν είχατε κάποιο σχέδιο και φαίνεται
ότι δέκα µήνες µετά δεν υπάρχει αναπτυξιακός νόµος ούτε καν
έχετε στελεχώσει τη δηµόσια διοίκηση µε τους απαραίτητους
λειτουργούς, ούτως ώστε να εξετάσει τους φακέλους του νόµου
που ίσχυε µέχρι τις 31-12-2009 από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Ας εξέ-
ταζε έστω αυτά, για να δώσετε µία απάντηση θετική ή αρνητική.

Το πρόβληµα, όµως, είναι ότι και από αυτές τις επενδύσεις που
ενεκρίθησαν, το 1/3 των επενδύσεων, σύµφωνα µε πρόσφατο δη-
µοσίευµα της «ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗΣ», δεν υλοποιείται τελικά, διότι
έχουν περάσει τόσα πολλά χρόνια από τη στιγµή που υποβλή-
θηκε η αίτηση µέχρι να φθάσουµε στην έγκρισή της, που πλέον
έπαψε να έχει νόηµα το αντικείµενο της επένδυσης. Έχουµε φθά-
σει, δηλαδή, το 1/3 των εγκεκριµένων επενδύσεων να µη µπορεί
να υλοποιηθεί ή, µάλλον, να απέχουν οι ίδιοι οι επενδυτές.

Εδώ θα πρέπει να πούµε ότι η στροφή στα εισαγόµενα προϊό-
ντα, και µάλιστα σε µία ιδιαίτερη µορφή παραεµπορίου, πλήττει
την ελληνική οικονοµία µε τρόπο πολύ άσχηµο. Θα σας το εξη-
γήσω. Κινέζικα προϊόντα παράνοµα εισάγονται από το λιµάνι του
Πειραιά, µε την ανοχή διαχρονικώς των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ
και της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτά δίδονται σε λαθροµετανάστες
οι οποίοι τα διακινούν, όπως βλέπουµε, στην πλατεία Συντάγµα-
τος, ακόµη και µπροστά από την είσοδο του Υπουργείου Οικο-
νοµικών. Προφανώς, οι Υπουργοί δεν τα βλέπουν, γιατί όταν τους
ρωτάµε εδώ σχετικά µε το θέµα, περί άλλων τυρβάζουν.

Έρχονται αυτά, λοιπόν, και πάει κάποιος Έλλην πολίτης και
λέει «αγόρασα φθηνά το τάδε». ∆εν το αγόρασε φθηνά, γιατί θα
αναγκαστεί να πληρώσει το κόστος, το οποίο υπάρχει για την ελ-
ληνική βιοτεχνία που κλείνει, θα αναγκαστεί να πληρώσει φορο-
λογία για τους ανέργους, ώστε να πληρωθούν επιδόµατα
ανεργίας, θα αναγκαστεί να πληρώσει τόκους για τα δάνεια, γιατί
το ευρώ που έχει στην τσέπη του είναι δανεισµένο µε υψηλότατα
επιτόκια. Άρα, έχουµε µία συνεχή αιµορραγία µέσω αυτής της
διαδικασίας του παραεµπορίου. Τα βασικότερο, όµως, είναι ότι
πλέον η Ελλάδα είναι µία χώρα στην οποία δεν παράγεται τίποτα.

Ανάπτυξη, έτσι όπως την εννοείτε εσείς, µε καζίνο, όπως εί-
δαµε τη δεκαετία του 1990 που δόθηκαν και ήταν τότε ο µεγάλος
αναπτυξιακός στόχος του ΠΑΣΟΚ –θυµάστε, κύριε Γεωργιάδη,
τις τεράστιες συζητήσεις που γίνονταν για τα καζίνο, για το πώς
θα δοθούν, σε ποιους κ.λπ.- δεν είδαµε, τουλάχιστον, στην πε-
ριοχή µου. Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, την Ξάνθη. Εγώ δεν είδα
στην Ξάνθη καµµία ιδιαίτερη ανάπτυξη από το καζίνο, το οποίο
υπήρξε εκείνη την εποχή, εκτός εάν εσείς έχετε διαφορετική
άποψη.

Ούτε µε τα εµπορικά κέντρα είδαµε ανάπτυξη. Στην ουσία τι
έκαναν; Χτίσαµε εµπορικά κέντρα -ορισµένα απ’ αυτά επιδοτού-
µενα και ορισµένα αυθαίρετα- στην Αττική και στη Θεσσαλονίκη,
για να καταστρέψουµε το ιστορικό εµπορικό κέντρο. Κανιβαλι-
σµός, δηλαδή, επιχειρήσεων, για να δηµιουργηθούν νέες ή να
µεταφερθούν ορισµένες επιχειρήσεις λόγω ευκολότερης πρό-
σβασης. Όµως, αυτό δεν είναι ανάπτυξη.

Τι είναι ανάπτυξη; Ανάπτυξη είναι οι παραγωγικές επενδύσεις,
επενδύσεις οι οποίες είτε έχουν εξαγωγικό χαρακτήρα είτε υπο-
καθιστούν εισαγωγές. Ανάπτυξη είναι αυτό που θα µας βοηθήσει

να µην έχουµε εγγενώς κάθε χρόνο την ανάγκη για νέα δάνεια,
προκειµένου να χρηµατοδοτήσουµε το τεράστιο εµπορικό έλ-
λειµµα.

Για να βοηθήσουµε αυτές τις επιχειρήσεις που υφίστανται το
διεθνή ανταγωνισµό, εφόσον έχουµε ανοιχτά σύνορα –το αν θα
πρέπει να είναι ανοιχτά ή όχι τα σύνορα είναι µία άλλη συζήτηση,
πάντως καλώς ή κακώς είναι ανοιχτά- αυτές τις επιχειρήσεις που
δεν είναι εµπορικές επιχειρήσεις, δεν είναι ξένα σούπερ-µάρκετ
που ήρθαν εδώ να πάρουν τα λεφτά του ελληνικού λαού, θα πρέ-
πει να έχουµε χαµηλότερους φορολογικούς συντελεστές, εάν
θέλετε, µε ισόποση και αντίστοιχη αύξηση των φορολογικών συ-
ντελεστών. ∆εν µπορεί ο συντελεστής να είναι αυτό που λέει ο
Πρωθυπουργός, το 20% επί δικαίων και αδίκων, διότι µία πολυε-
θνική εµπορική επιχείρηση που έχει έρθει εδώ και µας πουλά τα
µακαρόνια των 0,30 λεπτών 1 ευρώ δεν έχει ανάγκη από χαµη-
λούς φορολογικούς συντελεστές. Βγάζει υπερκέρδη και µέσω
των τριγωνικών συναλλαγών δεν δηλώνει και ποτέ κέρδη. Αντι-
θέτως, η επιχείρηση η οποία είναι στο διεθνή ανταγωνισµό δεν
µπορεί µε τους συντελεστές του 45% ή του 20% να ανταγωνιστεί
χώρες, όπως η Τουρκία, στις οποίες πρακτικώς δεν υπάρχει φο-
ρολογία. Λάβετε αυτά τα µέτρα, γιατί η ανάπτυξη και η χώρα δεν
µπορούν να περιµένουν.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης, Βουλευτής
του ΛΑΟΣ, για πέντε λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Και υποψήφιος Περιφερειάρχης.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: ∆εν ξέρω εάν επιτρέπεται

από το ΕΣΡ να το λέτε αυτό. Ίσως να απαγορεύεται και εδώ µέσα
να λέγεται.

Κύριε Υπουργέ, το τελευταίο διάστηµα έχει γίνει η ανάπτυξη το
κεντρικό θέµα της πολιτικής µας ζωής. Και το ερώτηµα είναι: Τι
φταίει, αφού όλοι µιλούµε για ανάπτυξη, και τελικώς η χώρα µας
πηγαίνει κάτω από τη Μποτσουάνα και τη Ρουάντα Μπουρούντι
εις τον πίνακα της ανταγωνιστικότητος και βεβαίως, όχι ανάπτυξη
δεν έχουµε, αλλά µπαίνουµε διαρκώς σ’ ένα µεγαλύτερο κύκλο
υφέσεως;

Η δική µας γνώµη στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό είναι, κύριε
Υπουργέ, ότι αυτό συµβαίνει γιατί στην Ελλάδα έχουµε χάσει την
κοινή λογική. Θέλω να αναφέρω µερικά παραδείγµατα συγκε-
κριµένα και εάν έχετε την ευαρέσκεια, απαντήστε επί των συ-
γκεκριµένων.

Έρχεστε σ’ αυτό το Κοινοβούλιο, αγαπητέ κύριε Πρωτόπαπα
–εµείς δεν ήµασταν Βουλευτές τότε- και ψηφίζετε και τα δύο κόµ-
µατα, µε 266 ψήφους, να γίνει το πρόγραµµα της διπλής ανα-
πλάσεως στο Βοτανικό. Το θυµάστε. Γίνεται, λοιπόν, ένα
επιχειρηµατικό πρόγραµµα της τάξεως του 1 δισεκατοµµυρίου
ευρώ. Στη διεθνή κοινότητα ακούγεται ότι το ελληνικό Κοινο-
βούλιο, σε σύνθεση και σε ψηφοφορία µεγαλύτερη απ’ όση είχε
εκλέξει Πρόεδρο ∆ηµοκρατίας, εγγυάται µε ένα νόµο µία επέν-
δυση ενός επιχειρηµατία.

Έρχεται αυτός ο επιχειρηµατίας να κάνει αυτή τη διπλή ανά-
πλαση, το εµπορικό κέντρο, το γήπεδο του Παναθηναϊκού, το
πάρκο στη Λεωφόρο Αλεξάνδρας κ.λπ.. Ένα δισεκατοµµύριο
ευρώ επένδυση, µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου και των
δύο κοµµάτων εξουσίας, όλοι εδώ πέρα µέσα «συγχαρητήρια».
Πάνε εκατόν δέκα µουρλοί του ΣΥΡΙΖΑ -των οποίων η µούρλα
έχει εµφανιστεί πια και έχουν γίνει επτά κοµµάτια, προσεχώς και
δεκαεπτά- και το µπλοκάρουν. Έχουν και υποψήφια δήµαρχο
τώρα. Η κ. Πορτάλιου είναι µια από αυτούς τους εκατόν δέκα
µουρλούς -να ξέρει ο κόσµος- είναι η πρωταγωνίστρια υποψή-
φια δήµαρχος Αθηναίων του ΣΥΡΙΖΑ εις την καταστροφή όλης
αυτής της υποθέσεως. Το κλείνω αυτό.

Πάει, λοιπόν, το Συµβούλιο της Επικρατείας –δεν θα χαρα-
κτηρίσω τους σεβαστούς δικαστάς, αφήνω την ιστορία να τους
κρίνει- και µπλοκάρουν αυτοί οι εκατόν δέκα την επένδυση. Εγώ
θέλω να ρωτήσω τον Υπουργό ή τον κ. Πρωτόπαπα ή την κυρία
Υπουργό τη συµπαραστάτη: Εσείς τώρα, αν ήσασταν ξένος επεν-
δυτής και είχατε 1 δισεκατοµµύριο ευρώ να φέρετε στην Ελλάδα
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και βλέπατε ότι ένας άλλος επιχειρηµατίας που έβαλε τα ωραία
λεφτάκια του µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, µε όλα
τα κόµµατα µαζί, µε όλο το Κοινοβούλιο, µπαίνει σε περιπέτεια
και δεν µπορεί να δει άσπρη µέρα, ότι πέφτει η µετοχή του, κιν-
δυνεύει να χρεοκοπήσει και ότι θα του πάρουν οι τράπεζες τα
ακίνητα, επειδή αυτό το κράτος εδώ δεν µπορεί να συµφωνήσει
τι θέλει να κάνει, πιστεύετε ότι υπάρχει περίπτωση να έρθετε, να
φέρετε λεφτά, να κάνετε επένδυση στην Ελλάδα;

Άρα, λοιπόν, το πρώτο ερώτηµα είναι, υπάρχει τρόπος να συ-
νεννοηθούµε, όταν συµφωνούµε να γίνεται κάτι, αυτό να γίνεται
στην ώρα του και χωρίς να µπορούν εκατό ανεγκέφαλοι να το
σταµατούν; Γίνεται; ∆ιότι εάν δεν λύσουµε αυτό το απλό πράγµα,
δεν θα µπορέσουµε να πείσουµε ούτε έναν επενδυτή, να φέρει
στην Ελλάδα ούτε ένα ευρώ. Εγώ διαβάζω αυτό το προσύµφωνο-
µνηµόνιο που κάνατε µε το Κατάρ και ειλικρινά σκέφτοµαι το
εξής: Ωραία, οι άνθρωποι έχουν την καλή διάθεση να έρθουν να
κάνουν επένδυση στην Ελλάδα. Πολύ ωραία! Όταν θα αρχίσουν
οι πρώτες προσφυγές από τους µουρλούς, θα τους προστατέψει
κανένας; Γιατί µην περιµένετε ότι οι επενδυτές θα µας παρακα-
λούν και πολύ. Όποτε συναντήσουν τα πρώτα εµπόδια, θα πά-
ρουν τα λεφτάκια τους και θα πάνε σε άλλες χώρες, όπου έχουν
βρει τον τρόπο να λύνουν αυτά τα θέµατα.

Άρα, λοιπόν, για εµένα αυτό είναι µείζον. Υπάρχει στη σκέψη
της Κυβέρνησης σας τρόπος να βρούµε τη δυνατότητα να προ-
στατεύουµε τις επενδύσεις από τον πάσα ένα και κυρίως από µια
στρεβλή νοοτροπία, η οποία δυστυχώς έχει επικρατήσει και στο
Συµβούλιο της Επικρατείας; ∆εν είναι άµοιρο ευθυνών και δεν
καταλαβαίνω γιατί φοβόµαστε να µιλήσουµε γι’ αυτό.

Είχαµε µιλήσει, κύριε Πρωτόπαπα, τότε για το Συµβούλιο της
Επικρατείας, όταν µπλόκαρε την επένδυση στο Βοτανικό και είχα
πει κάποια έτσι, από αυτά που συνηθίζω εγώ. Την άλλη µέρα,
όλες οι εφηµερίδες έγραφαν: “∆εν ντρέπεται ο Γεωργιάδης να
µιλάει για το Συµβούλιο της Επικρατείας; Λες και είναι ιερή αγε-
λάδα του ∆ελχί”! Και ενώ µου έλεγαν αυτά οι εφηµερίδες, ερχό-
ντουσαν ένας-ένας –µην πω τώρα ονόµατα πρώην Υπουργών και
συναδέλφων- και έλεγαν: «Μπράβο, ωραία τα είπες». Αλλά µου
τα έλεγαν από πίσω, δεν τα έλεγαν µπροστά. Έτσι θα πάει µπρο-
στά η Ελλάδα; Είναι µείζον, κύριε Υπουργέ, διότι αν δεν έχει η
χώρα µας αξιοπιστία, ως προς τον επιχειρηµατία, ως προς τον
επενδυτή, αν δεν καταλάβει ο άλλος ότι εδώ θα βρει ανθρώπους
να συνεννοηθεί και να κερδίζει από την επένδυση και άρα ταλαι-
πωρείται, δεν θα δούµε ποτέ Θεού πρόσωπο.

Και δίνω ένα τελευταίο παράδειγµα. Ήµασταν προχθές –νο-
µίζω ότι και εσείς, κύριε Υπουργέ, ήσασταν µαζί- στην παρου-
σίαση σε µια εταιρία φαρµακευτική, στην ΕΛΠΕΝ, όπου
παρουσίασε το ερευνητικό εργαστήριο µια καταπληκτική εργα-
σία και την πατέντα που έχει φτιάξει κ.λπ..

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ελληνική εταιρία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ελληνική εταιρία, φυσικά.

Μα, δεν είναι µόνο αυτή, είναι η «ALAPIS» µεγάλη εταιρεία,
έχουµε πολλές εταιρείες σε αυτό τον τοµέα, οι οποίες δραστη-
ριοποιούνται σ’ όλο τον κόσµο. Και µαθαίνουµε εκεί ότι αν θέ-
λουν να κάνουν τις έρευνες στα εργαστήριά τους και να πάρουν
πιστοποιήσεις κ.λπ., δεν µπορούν να το κάνουν στην Ελλάδα,
αλλά πρέπει να ανοίξουν φάκελο στη Σουηδία. ∆ιότι η Ελλάδα,
ενώ έχει όλα τα µέσα, δεν έχει φτιάξει το νοµοθετικό πλαίσιο -
ακούστε, κύριε Υπουργέ, σε τι χώρα ζούµε!- ώστε να µπορούν
αυτές οι εταιρείες που κάνουν πρωτογενή έρευνα, να φέρνουν
συνάλλαγµα στη χώρα. ∆εν µπορούν να κάνουν έτσι τον Εθνικό
Οργανισµό Φαρµάκων να πιστοποιήσει την έρευνά του ότι είναι
έγκυρη. Αναγκάζονται και πάνε τα ωραία τους τα λεφτά στη Σου-
ηδία και κάνουν την πιστοποίηση της έρευνας στη Σουηδία. Πλη-
ρώνουν λεφτά δηλαδή σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες -από τα δικά
µας από εδώ- γιατί όλα αυτά τα χρόνια δεν βρέθηκε µια Κυβέρ-
νηση να φτιάξει το ανάλογο νοµοθετικό πλαίσιο, για να µπορούν
να κάνουν αυτή τη δουλειά στην Ελλάδα. Το βρίσκετε λογικό
αυτό;

Και ένα τελευταίο ερώτηµα που έχει σχέση και µε την Περιφέ-
ρεια Αττικής, για να µην ξεχνάµε και τον παρόντα ρόλο: Παραε-
µπόριο. Κύριε Υπουργέ, µιλάµε για ανάπτυξη. Ερώτηση: Μπορεί
να υπάρξει ανάπτυξη στον τόπο, όταν υπάρχει αθέµιτος αντα-

γωνισµός; Πείτε µου τώρα εσείς, πώς θα µπορέσει µια ελληνική
βιοτεχνία, πώς θα µπορέσει µια ελληνική µικροµεσαία επιχείρηση
–κύριε Υπουργέ, θέλω την προσοχή σας- παραγωγής ενδυµά-
των, τσαντών, παπουτσιών, οµπρελών ή οτιδήποτε άλλο -η εµπο-
ρική επιχείρηση- να ανταγωνιστεί όλους αυτούς, οι οποίοι
καταλαµβάνουν τα πεζοδρόµια και πουλούν χωρίς ΦΠΑ, πουλούν
στο ένα εκατοστό της τιµής, γιατί τα φέρνουν από την Κίνα –όπου
υπάρχει η παιδική εργασία- δεν πληρώνουν κανένα φόρο και
µόλις βλέπουν από µακριά Αστυνοµία τα µαζεύουν και φεύγουν;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. Ευχαριστώ για την ανοχή σας.
Χάνει το κράτος τέσσερα δισεκατοµµύρια το χρόνο από ΦΠΑ,

χάνει το κράτος από τις επιχειρήσεις που κλείνουν, διότι δεν µπο-
ρεί να ανταπεξέλθει στον ανταγωνισµό, χάνει το κράτος από τις
ασφαλιστικές εισφορές των εργαζοµένων που απολύονται, χάνει
το κράτος από τα ενοίκια που δεν πληρώνονται και εγώ σας
ερωτώ: Τι µέτρα θα λάβει η Κυβέρνηση σας συγκεκριµένα για
την πάταξη του παραεµπορίου; ∆εν έχετε δει τι κάνουν οι συνά-
δελφοι στις ευρωπαϊκές χώρες; Στη Γαλλία φερ’ ειπείν, έχουν
συνεργεία µ’ ένα σπρέυ –και το λέω σε σένα, Κώστα Αϊβαλιώτη,
που γνωρίζεις πολύ καλά τα ευρωπαϊκά- πηγαίνει εκεί ο ειδικός
του δήµου και της περιφέρειας, ρίχνει µια µε το σπρέυ πάνω στα
πράγµατα και τα καταστρέφει. Μετά από έξι µήνες εξαλείφθη-
καν τα προϊόντα παραεµπορίου εκεί. Εδώ γιατί δεν το κάνουµε;
Ποιους φοβόµαστε; Ποιους φοβόµαστε, κύριε Υπουργέ; Γιατί συ-
γκαλύπτετε το παραεµπόριο; Θέλω µια απάντηση σε αυτό, είναι
τεράστιο πρόβληµα για την Ελλάδα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κ. Άγγελος Κολοκο-
τρώνης Βουλευτής του ΛΑΟΣ έχει το λόγο.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, «το γαρ πολύ της θλίψεως

γεννά παραφροσύνη». Θυµήθηκα τη φράση αυτή εξαιτίας µιας
δήλωσης που έγινε από τον κυβερνητικό Βουλευτή, τον εξαίρετο
κ. Χρήστο Μαγκούφη, Βουλευτή Τρικάλων, ο οποίος προ ηµερών
είπε επί λέξει: «Βρισκόµαστε σε κατάσταση παραφροσύνης.
Άλλα πιστεύουµε και άλλα κάνουµε». Και έχει σηµασία να δει κα-
νείς τι κάνετε. Εκείνο που κάνετε είναι να υπερφορολογείτε τους
πάντες και τα πάντα. Έχετε επιπέσει, ως γύπες, επί δικαίων και
αδίκων, πανικόβλητοι περιδεείς και λυπάµαι να πω και µοιραίοι,
µε πανικόβλητη εξαιτίας σας την αγορά, που έχει στερέψει από
ρευστό.

Η επανάσταση του αυτονόητου κατά τον κύριο Πρωθυπουργό
άργησε ένα χρόνο. Βέβαια, η επανάσταση του αυτονόητου προ-
ϋποθέτει να υπάρχει αντίληψη του αυτονόητου. Η δε αντίληψη
του αυτονόητου για όλους τους παραγωγικούς φορείς και για
όλους τους πολίτες είναι η ανάπτυξη και η άµεση αντιµετώπιση
της κάθε είδους παθογένειας του δηµοσίου που δηµιούργησαν
µια νοσηρή κατάσταση, κλονίζοντας την εµπιστοσύνη των πολι-
τών απέναντι στο κράτος.

Αν ζούσε ο Γέρος της ∆ηµοκρατίας, ο Γεώργιος Παπανδρέου,
θα αναρωτιόταν και σήµερα: «Ποιος κυβερνά αυτόν τον τόπο»;
Και το λέω, γιατί νωρίτερα ο συνάδελφός µου κ. Αϊβαλιώτης, σας
ανέφερε ορισµένα που συµβαίνουν σήµερα στον τόπο µας, σε
σχέση µε τη διακυβέρνηση της χώρας και που αφορούν κάτι
απλό, τις αρµοδιότητες των Υπουργών που δεν τις έχετε ξεκα-
θαρίσει.

Ο Γεώργιος Παπανδρέου αν ζούσε, φοβάµαι ότι θα έλεγε και
σήµερα ότι κατέστητε η χλεύη των αντιπάλων σας. Είστε ευά-
λωτοι. Ό,τι πράττετε, το πράττετε µε τέτοιο τρόπο, ώστε να φέρ-
νει καταστροφικά αποτελέσµατα στην αγορά, στους πολίτες,
στην ψυχολογία τους, στο δηµόσιο, που κατασπαταλά τόσα χρή-
µατα που µόλις αναφέρθηκαν από το συνάδελφό µου για πράγ-
µατα απίθανα και απίστευτα. Σας συµβουλεύουν, φοβάµαι,
άνθρωποι που δείχνουν να έχουν έρθει από άλλο πλανήτη. Τους
ρωτήσατε ποτέ αν ξέρουν τι θα πει µεροκάµατο; Γνωρίζουν τι
µπορεί να σηµαίνει µια ρυτίδα αγωνίας στο µέτωπο του κάθε ερ-
γαζοµένου;

Οι απόφοιτοι των αµερικανικών πανεπιστηµίων, που είναι σύµ-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΣΤ’ - 1 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2010 2489



βουλοί σας, παρακολουθούν περίπου έκπληκτοι όσα καταθέ-
τουµε εδώ για τα παθήµατα της καθηµερινότητας και της αγω-
νίες της, σε µια χώρα που δέρνεται από το θράσος των καιρών
και των ανεύθυνων υπευθύνων. Οι άνθρωποι είναι αλλού και φο-
βάµαι ότι γι’ αυτούς οι άλλοι άνθρωποι είναι µια κουκίδα «στο
χάρτη της σοφίας τους».

Κραυγάζει από µηνών ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, µά-
ταια, εις ώτα µη ακουόντων. Αξιοποιήστε τη δηµόσια περιουσία.
Κάντε κάτι για τον επαναπατρισµό των κεφαλαίων. Το ίδιο έκανε
η Ιταλία και η Τουρκία και γέµισαν τα ταµεία τους µε εκατοµµύ-
ρια ευρώ. ∆ώστε κίνητρα στην οικοδοµή, ρίξτε ρευστό στην
αγορά. Τίποτα εσείς, εκεί «στον κόσµο σας». Κι όµως, σας
έχουµε προειδοποιήσει εγκαίρως και σε σχέση µε την οικοδοµή
και µε όλα όσα προανέφερα.

Το πρώτο που έπρεπε να κάνει η σηµερινή Κυβέρνηση ήταν να
τρέξει το ΕΣΠΑ και τον αναπτυξιακό νόµο, που τον θυµηθήκατε
περίπου δέκα µήνες αφότου αναλάβατε τη διακυβέρνηση της
χώρας. Την γραφειοκρατία, τις γραφειοκρατικές αγκυλώσεις
λέτε ότι θα τις πολεµήσετε αλλά µοιάζει αυτός ο πόλεµος, που
κηρύξατε, σαν τον αγώνα που έκανε ο ∆ον Κιχώτης, που πάλευε
µε ανεµόµυλους ακριβώς γιατί δεν παίρνετε µέτρα ή τουλάχι-
στον δεν παίρνετε τα κατάλληλα µέτρα.

Τα στοιχεία σε σχέση µε την οικονοµική κατάσταση της χώρα
είναι καταλυτικά. Ένα χρόνο µετά την ανάληψη της εξουσίας το
πρόγραµµα των αποκρατικοποιήσεων δεν έχει προχωρήσει. Η
απορροφητικότητα του ΕΣΠΑ µόλις που άγγιξε το 11%. Η εξαι-
ρετικά χαµηλή απορροφητικότητα απειλεί το ίδιο το µνηµόνιο.
Αυτή τη στιγµή υπάρχουν χρέη από ληξιπρόθεσµες οφειλές, που
ξεπερνούν τα τριάντα δισεκατοµµύρια ευρώ, τα οποία ο φοροει-
σπρακτικός µηχανισµός αδυνατεί να εισπράξει. Και λέω ότι αδυ-
νατεί να εισπράξει, διότι καταθέτω στα Πρακτικά -και τελειώνω µε
αυτό, κυρία Πρόεδρε- µία απάντηση που πήρα από τον Υπουργό
Οικονοµικών κ. Γιώργο Παπακωνσταντίνου, ο οποίος λέει ότι από
το σύνολο των οφειλοµένων τελών κυκλοφορίας και προστίµων
που ανέρχεται στα 26 εκατοµµύρια ευρώ, έχουν εισπραχθεί
µέχρι σήµερα µόλις τα 7 εκατοµµύρια. Τα σχόλια περιττεύουν.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει τώρα η κ. Ουρανία Παπανδρέου-Παπαδάκη, Βου-

λευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από µία

ακριβώς βδοµάδα, το περασµένο Σάββατο, επισκέφτηκα έναν
αγαπητό χώρο συγκέντρωσης, µια λαϊκή αγορά. Πήγα στη λαϊκή
αγορά της Λαµίας, κυρία Υπουργέ, µια από της αγαπητές λαϊκές
αγορές. Ήθελα κι εγώ -όχι σαν νοικοκυρά, γιατί δεν µε διακρίνει
αυτή η ιδιότητα- να ψωνίσω. Έκανα την προσπάθειά µου, λοιπόν,
και ψώνισα λεµόνια Μάλτας, σκόρδα Τουρκίας -αυτά αγόρασα
εγώ από τη λαϊκή της Λαµίας το περασµένο Σάββατο- πατάτες Αι-
γύπτου, µαρούλια Ιταλίας και οδοντογλυφίδες «made in China».
Αυτά βρήκα στη λαϊκή της Λαµίας, κύρια Υπουργέ. Και µια αγα-
πητή κυρία, µια Ελληνίδα από πίσω µου, που µε έκανε και µένα
και σαν Ελληνίδα και σαν Βουλευτή να ντρέποµαι, έλεγε: «βρε
παιδιά, δεν φτιάχνει τίποτα αυτή η πατρίδα µου; ∆εν παράγει
ούτε αγγουράκια αυτή η Ελλάδα»;

Αυτό ήταν το παράπονο της Ελληνίδας το περασµένο Σάβ-
βατο, κύρια Υπουργέ, που πιστεύω µε την ευαισθησία που σας
διέκρινε –το γιατί σας αναδόµησαν είναι δικό τους θέµα- ότι
έχετε επισκεφτεί τη λαϊκή της Λαµίας αλλά βεβαίως αυτή είναι η
εικόνα των λαϊκών αγορών, γιατί έχω πάει και στη λαϊκή της Χαλ-
κίδος. Αυτή είναι η κατάσταση: να ψάχνουµε να βρούµε κάτι ελ-
ληνικό και να µην βρίσκουµε τίποτα, κύριε Υπουργέ της
Ανάπτυξης ή όπως λέγεστε, γιατί εδώ µας έχετε µπερδέψει.

Ο κ. Χρυσοχοΐδης, λέει, είναι ο οριζόντιος Υπουργός. Καλά,
υπάρχουν και κάθετοι Υπουργοί; Θα χάσουµε το µυαλό µας εδώ!

Είναι, λέει, ο οριζόντιος Υπουργός για την Ανάπτυξη γενικώς, ενώ
ο κ. Παµπούκης είναι οριζόντιος Υπουργός για τις στρατηγικές
επενδύσεις. Η λογική η δική µου, µου λέει ότι οριζόντιοι και κά-
θετοι δεν υπάρχουν. Υπάρχουν Υπουργοί, που είναι υποχρεωµέ-
νοι να κυβερνήσουν.

Σας παρακαλώ πάρα πολύ, να αφήσετε τα οριζόντια και τα κά-
θετα. Η Ελλάδα έχει έρθει στο µη παραπέρα. ∆εν παράγεται τί-
ποτα στην Ελλάδα. Ούτε τα πράσινα αγγουράκια πλέον δεν
βρίσκουµε να αγοράσουµε εµείς, που θέλουµε να τρώµε ένα ελ-
ληνικό προϊόν. Εσάς µπορεί να σας αρέσουν και τα τούρκικα και
τα πορτογαλικά. Εµείς θέλουµε ελληνικά προϊόντα και αυτό επι-
ζητεί ο µέσος Έλληνας σήµερα. ∆εν γίνεται καµµία επένδυση σε
αυτή την Ελλάδα. Νοµίζω ότι θα πρέπει να ντρεπόµαστε σαν Έλ-
ληνες.

Εγώ ειλικρινά, µε τη φτωχή µου γνώση στη γεωγραφία, δεν
ήξερα ότι υπάρχει Μποτσουάνα, κύριε Πρωτόπαπα. Έµαθα, λοι-
πόν, φέτος ότι είµαστε πίσω από την Μποτσουάνα στην ανά-
πτυξη. Για όνοµα του Θεού, δηλαδή. ∆εν ήµουν ιδιαίτερα καλή
στη γεωγραφία και δεν την ήξερα την Μποτσουάνα. Μας κάνετε
να ντρεπόµαστε πλέον ως Έλληνες.

Εν πάση περιπτώσει, ποιοι φταίνε για αυτή την κατάντια στην
Ελλάδα δεν θα το επαναλάβω. Είναι πλέον γραµµένο στη συνεί-
δηση του ελληνικού λαού. Εσείς που κυβερνάτε τα τριάντα πέντε
τελευταία χρόνια έχετε και την άµεση ευθύνη.

Αλλά εκείνο που έχει πάρα πολύ µεγάλη σηµασία είναι να ανα-
φερθώ κατ’ αρχάς στη Νέα ∆ηµοκρατία, η οποία έχει ελάχιστη
παρουσία στα έδρανα σήµερα. Ο κ. Σαµαράς, λοιπόν, λέει ότι εν-
διαφέρεται τόσο πολύ για την ανάπτυξη, το ενδιαφέρον το βλέ-
πουµε. Ο ρόλος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης σήµερα, όπως
εµείς τον ξέρουµε, είναι πλέον να παρακολουθεί σε στυλ κατα-
σκόπου ή δεν ξέρω τι, τις «γαλάζιες» και τις «πράσινες πολυκα-
τοικίες» και να καταγράφει µέσα τους ενοίκους των
πολυκατοικιών. Αυτός είναι ο ρόλος σήµερα της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης. Ο ελληνικός λαός την έχει στείλει εκεί που πρέ-
πει και εκεί που της αξίζει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Κύριε Υπουργέ, δεν θα καθυστερήσω. Θα χρησιµοποιήσω

τώρα και το χρόνο της δευτερολογίας µου. Κυβερνάτε επί ένα
χρόνο. Έλεος πια! ∆ώσαµε µια ανοχή στην αρχή κλπ. Κυβερνάτε
επί ένα χρόνο. Πείτε µου αν έχει γίνει κάτι, γιατί εγώ τουλάχιστον
στην ιδιαίτερη περιοχή µου την Εύβοια, µπορώ να σας πω µόνο
ένα δείκτη ανάπτυξης. Και ξέρετε ποιος είναι ο δείκτης ανάπτυ-
ξης, κύριοι συνάδελφοι; Είναι η αύξηση της θνησιµότητας στο
14% από καρκινογένεση στην περιοχή του Ασωπού και στην ευ-
ρύτερη περιοχή της Βοιωτίας. Αυτή είναι η ανάπτυξη, που έχετε
επιφέρει τα τελευταία χρόνια σε µία πολύπαθη περιοχή που είναι
η Εύβοια.

Σήµερα, αυτή τη στιγµή που µιλάµε εδώ, θα σας πω ότι στέλ-
νει δείκτες η EUROSTAT. Τι θέλουµε τους δείκτες; Τους έχουµε
µπροστά µας. Είναι αναγκασµένη να µου δώσει δείκτες η EU-
ROSTAT για να δω τι συµβαίνει στην Εύβοια; Αυτή τη στιγµή που
µιλάµε, κύριε Υπουργέ, προσπαθεί το Υπουργείο Εργασίας να
έρθει σε συµβιβασµό µε τους εργαζόµενους της «SHELMAN». Τι
να κάνει; Χθες απέλυσαν, κύριε συνάδελφε, τους µισούς της
«SHELMAN» και σήµερα τους υπόλοιπους µισούς τους κοροϊ-
δεύει το Υπουργείο σας κάτω. Έλεος πια! Πάψτε να παίζετε µε
τον πόνο του εργαζόµενου. Εάν έχετε ικανότητα να κυβερνήσετε,
πείτε το. Εάν είστε ανίκανοι, τότε δεχθείτε την πρόταση του Προ-
έδρου µας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κάντε µια οι-
κουµενική κυβέρνηση γιατί αυτός ο κόσµος δεν µπορεί πλέον να
περιµένει και να σας δίνουµε πλέον το δικαίωµα να µας κυβερ-
νάτε έτσι ανίκανα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Αθα-
νάσιος Πλεύρης για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: ∆εν θα δευτερολογήσω, κυρία Πρό-
εδρε, γιατί συνεδριάζει η Επιτροπή Βατοπεδίου και δεν θα ήθελα
να διακόψω για δεύτερη φορά την παρουσία µου.

Κύριε Υπουργέ, αυτή τη στιγµή, η Κυβέρνησή σας αυτό το
οποίο κάνει, ένα χρόνο που βρίσκεται στην εξουσία, είναι να κρύ-
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βεται πίσω από τις ευθύνες της. Και έχετε βρει ιδανικό σύµµαχο
τη Νέα ∆ηµοκρατία. Για ποιο λόγο; Γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία, ακο-
λουθώντας τη λεγόµενη αντιµνηµονιακή πολιτική, σας δίνει το
άλλοθι να λέτε «∆εν φταίµε εµείς για το χάλι στο οποίο βρισκό-
µαστε. ∆εν φταίµε εµείς που κόβουµε όλα αυτά από τους µι-
σθωτούς, τους συνταξιούχους, που αυξάνουµε το ΦΠΑ, αλλά
φταίει το µνηµόνιο». Μέγα ψεύδος. Το µνηµόνιο σάς θέτει στό-
χους. Από εκεί και πέρα, εξαρτάται από τη δική σας ικανότητα
πώς θα επιτύχετε αυτούς τους στόχους.

Όταν, λοιπόν, επί ένα χρόνο δεν έχετε κάνει απολύτως τίποτα
για την αναπτυξιακή πολιτική, είναι λογικό να σας λένε «βάλτε
φόρους, κόψτε επιδόµατα». ∆ιότι αποτύχατε πλήρως σε οτιδή-
ποτε είναι αναπτυξιακό. Πείτε µου και στην ιδιαίτερη πατρίδα σας
εδώ και ένα χρόνο τι αναπτυξιακό έχει γίνει. Προχωράτε εδώ
στην Ακαδηµίας και βλέπετε µαγαζί παρά µαγαζί ξενοίκιαστο,
που άλλες εποχές δεν προλάβαινε να µείνει µια ώρα ένα µαγαζί,
που να µην είναι µισθωµένο.

Μιλάτε για αύξηση της φορολογίας. Ξέρετε πόσο χάνετε,
κύριε Υπουργέ, από το παραεµπόριο; Σε ερώτηση του Ηλία Πο-
λατίδη για ένα εξάµηνο µόνο είχε αναφερθεί επί προηγούµενης
υπουργίας ότι χάνει γύρω στα 5 µε 6 δισεκατοµµύρια ευρώ µόνο
από απουσία ΦΠΑ και δεν βάζουµε όλο τον άλλο τζίρο τον οποίο
χάνετε. Όλα τα µέτρα τα οποία έχετε πάρει, αυτό το ποσό δεν το
βγάζουν.

Έξω από το Υπουργείο σας γίνεται πανηγύρι από το παραε-
µπόριο και εσείς, που υποτίθεται ότι θα ελέγξετε την αγορά για
να αναπτυχθεί, δεν µπορείτε να το πολεµήσετε. Για ποιο λόγο,
κύριε Υπουργέ; Για ποιο λόγο επιτρέπετε, η Αθήνα αυτή τη
στιγµή να έχει δύο κατηγορίες ανθρώπων: τους Έλληνες οι
οποίοι πληρώνουν 23%, πληρώνουν ΤΕΒΕ, πληρώνουν ΙΚΑ και
τους λαθροµετανάστες, οι οποίοι δεν πληρώνουν τίποτα και παίρ-
νουν το τζίρο από τα µαγαζιά;

Ποιος θα έρθει να επενδύσει λεφτά σε αυτή εδώ τη χώρα; Το
πρώτο πράγµα που κοιτάνε όσοι είναι έξω είναι το ασφαλές φο-
ρολογικό τοπίο. Ποιο είναι το ασφαλές φορολογικό τοπίο; Η Νέα
∆ηµοκρατία κατάφερε να ψηφίσει δεκατρία µε δεκατέσσερα φο-
ρολογικά νοµοσχέδια σε έξι χρόνια. Εσείς ψηφίζετε το περίφηµο
φορολογικό νοµοσχέδιο και έρχεστε τώρα και ανοίγετε κουβέ-
ντα για το τι πρέπει να αλλάξει στο φορολογικό νοµοσχέδιο.
Όταν δεν υπάρχει ασφαλές φορολογικό πλαίσιο, τουλάχιστον σε
προοπτική δεκαετίας, µπορεί να έρθει κάποιος να βάλει τα λεφτά
του εδώ; Για ποιο λόγο το ΕΣΠΑ βρίσκεται σε αυτούς τους δεί-
κτες απορρόφησης; Θα µας πείτε; Και να σας δώσω δίκιο εδώ,
ότι η Νέα ∆ηµοκρατία σας άφησε το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήρι-
ξης µε µικρή απορρόφηση και έπρεπε να εξαντλήσετε αυτό. ∆εν
υπάρχουν όµως καθυστερήσεις και στο ΕΣΠΑ;

Μέσα σ’ αυτή την κρίσιµη χρονική συγκυρία, που δεν υπάρχει
ρευστότητα στην αγορά, δεν θα µπορούσατε µέσα από το ΕΣΠΑ
να δώσετε µια τόνωση για να µην είµαστε σ’ αυτή την κατάσταση;
Η πραγµατικότητα είναι, κύριε Υπουργέ, ότι διακατέχεστε από
κάποιο σοσιαλιστικό σύνδροµο που θέλει να ποινικοποιεί την κερ-
δοφορία. Είναι η εικόνα της Αριστεράς που υπάρχει. Το κέρδος
ποινικοποιείται. Η επιχειρηµατικότητα ποινικοποιείται. Το βλέ-
πουµε και στα «πόθεν έσχες». Βγαίνουν τα «πόθεν έσχες» προς
τα έξω και ουσιαστικά είναι ποινικό αδίκηµα, αυτός που έχει έρθει
εδώ πέρα ως επιτυχηµένος επιχειρηµατίας να έχει χρήµατα.
Αυτός πρέπει να απολογηθεί.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να βγάλετε αυτές τις παρωπίδες. Η επι-
χειρηµατικότητα και µόνο αυτή αν πάει καλά, θα δώσει και θέ-
σεις εργασίας, θα δώσει και χρήµατα στον κόσµο, θα δώσει και
χρήµατα στο κράτος. Όταν όµως έχετε 40% τους συντελεστές
και 23% το ΦΠΑ προφανώς δεν υπάρχει κανένας σώφρων που
θα έρθει εδώ πέρα να επενδύσει τα χρήµατά του.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Γε-

ώργιος Ανατολάκης, Βουλευτής του ΛΑΟΣ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εγώ θα µιλήσω για

την αγωνία που έχει ο Έλληνας απλός πολίτης, που πάντα αυτός
«πληρώνει τα σπασµένα». Ξέρετε καλά πως για το κατάντηµα της
οικονοµίας µας δεν φταίτε µόνο εσείς, η µια Κυβέρνηση αλλά
φταίει µια συγκεκριµένη πολιτική που ακολούθησαν όλες οι κυ-

βερνήσεις εδώ και δεκαετίες. Ακόµα και η ανάπτυξη, που δήθεν
είχαµε κάποτε, στηριζόταν σε πήλινα πόδια, διότι δανειζόµασταν
συνέχεια και καταναλώναµε, χωρίς να επενδύσουµε στην παρα-
γωγή και την ανάπτυξη.

Τώρα εσείς έρχεστε, µε τον έναν ή τον άλλο τρόπο, στο σηµείο
που µας φτάσατε να επιβιώνουµε µε τα δανεικά της τρόικας. Πώς
θα πληρώσουµε αυτά τα δανεικά, κύριε Υπουργέ; Όλοι καταλα-
βαίνουν πως για να πάρετε φόρους από ένα µαγαζί, θα πρέπει
πρώτα να υπάρχει µαγαζί. Αντίθετα, χιλιάδες µαγαζιά κλείνουν
αντί να ανοίγουν. Πρώτη φορά στην ιστορία µας κλείνουν περί-
πτερα. Για να αγοράσει προϊόντα ένας καταναλωτής και να µπο-
ρείτε να εισπράξετε το ΦΠΑ, πρέπει ο καταναλωτής να µην είναι
άνεργος. Γι’ αυτό λοιπόν πάνε πίσω τα έσοδα του κράτους και
δεν γεµίζουν τα ταµεία.

Ελπίζω, τουλάχιστον τώρα, να καταλαβαίνετε ότι είναι η ώρα
να τρέξετε και να βάλετε τη χώρα σε πολύ γρήγορο ρυθµό ανά-
πτυξης. Πρέπει η Ελλάδα να καταλάβει και να βάλει µπρος τις
µηχανές, πριν να είναι εντελώς αργά. Και ξέρετε πώς πρέπει να
τρέξετε, κύριε Υπουργέ; Με το διπλάσιο ζήλο και τον διπλάσιο
ρυθµό. Να εργαστείτε για να µπει χρήµα σ’ αυτή τη χώρα, να δη-
µιουργηθούν δουλειές, να πάρει ανάσα η αγορά.

Μα, πάνω απ’ όλα, θα πρέπει να δώσετε πραγµατική ελπίδα
στη νέα γενιά, στα νέα παιδιά που κοιτάζουν να φύγουν στο εξω-
τερικό για να ζήσουν µια ζωή της προκοπής. Αλλοίµονο αν δεν
κρατήσουµε αυτά τα παιδιά στη χώρα µας. Αλλοίµονο αν η Ελ-
λάδα έχει επιφυλάξει ένα τόσο µαύρο µέλλον για τους νέους,
που σηκώνονται να φύγουν άρον-άρον για να γλυτώσουν.

Θα πάνε, λοιπόν, οι νέοι µας έξω και θα ζητήσουν δουλειά σε
κάποια άλλη χώρα και θα δουν, πρώτον, ένα σύστηµα που δεν
θα έχει γραφειοκρατία, δεύτερον, ένα σύστηµα που θα επιβρα-
βεύσει την επιχειρηµατικότητα και δεν θα την ενοχοποιεί, τρίτον,
ένα σύστηµα που θα µειώνει τους φόρους στις επενδύσεις και τέ-
ταρτον, ένα σύστηµα που θα εκµεταλλεύεται τις πηγές της
χώρας, οι οποίες µπορούν να αποφέρουν πλούτο. Και θα πουν
αυτοί οι νέοι: «Γιατί δεν έχουµε και εµείς µια τέτοια χώρα; Τόσο
ανίκανοι είµαστε εµείς οι Έλληνες»; Όχι, βέβαια. Μόνο ανίκανοι
δεν είµαστε. Αν ήµασταν, τότε δεν θα πετυχαίναµε σε όλους τους
τοµείς, σε όποια ξένη χώρα µεταναστεύουν αυτοί οι άνθρωποι.
Απλά δηµιουργήσαµε ένα ανίκανο κράτος.

Αυτό το κράτος πρέπει να το αλλάξετε, κύριε Υπουργέ. Μόνο
µε τους φόρους, δεν θα καταφέρετε τίποτα άλλο, παρά µιζέρια
και µαρασµό. Και µπορεί οι µεγάλοι να έχουµε συνηθίσει πια να
ζούµε σε µια χώρα µιζέριας που ζητιανεύει, αλλά δεν µας φταίνε
σε τίποτα τα παιδιά µας, στα οποία πρέπει να δώσουµε πολλή
ελπίδα, πολλή προοπτική για το µέλλον τους και να δούνε αυτή
τη χώρα να πάει µπροστά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα οκτώ
µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 2ο ∆ηµο-
τικό Σχολείο Ηλιούπολης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Σωκράτης Ξυνίδης.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε.

Η αλήθεια είναι ότι ερχόµενος σήµερα εδώ, προκειµένου να
απαντήσω στην πρώτη επίκαιρη επερώτηση που προκύπτει από
τα καθήκοντά µου στη νέα Κυβέρνηση, ήξερα ότι είχα να απα-
ντήσω σε µια ερώτηση που περιλάµβανε όλο το φάσµα των ζη-
τηµάτων της ανάπτυξης.

Με προβληµάτισε και το πώς θα µπορέσω επαρκώς να αντα-
ποκριθώ απέναντι στο Τµήµα, σ’ αυτό το χρόνο, για να δώσω όσο
το δυνατόν περισσότερες απαντήσεις και πληροφόρηση σε
σχέση µε το έργο και τις προτεραιότητες της Κυβέρνησης. ∆υ-
στυχώς, κατά την πορεία της ανάπτυξης της επερώτησης από

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΣΤ’ - 1 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2010 2491



τους Βουλευτές του ΛΑΟΣ είδα ότι έκλιναν προς µία πλευρά λαϊ-
κισµού που, κατά τη γνώµη µου, κατά την προηγούµενη κοινο-
βουλευτική περίοδο αντιστάθηκαν προς αυτήν και προσπάθησαν
να συµβάλουν σε ουσιαστικά ζητήµατα. Κατέληξαν µε όλα αυτά
που ειπώθηκαν µιλώντας για ανικανότητα, για συγκάλυψη παρε-
µπορίου και αφέθηκαν υπαινιγµοί, που ειλικρινά δεν τους περί-
µενα. Νοµίζω ότι τελικά εκεί που κατέληξε, εν τη ρύµη του λόγου
του, ο κ. Πλεύρης, ήταν ότι το ζήτηµα είναι, τι κάνουν σήµερα οι
Έλληνες σε σχέση µε τους παράνοµους αλλοδαπούς. Εµείς,
κύριε Πλεύρη, προτιµάµε να µας κατηγορείτε για σοσιαλιστικά
σύνδροµα, από το να έχουµε ξενοφοβικά σύνδροµα.

Θα προσπαθήσω να δώσω κάποιες απαντήσεις στην επερώ-
τηση. ∆υστυχώς, ζούµε σε µία χώρα διαπιστώσεων, που οι πε-
ρισσότεροι συµφωνούµε σε µεγάλο µέρος. Εκεί που αρχίζουµε
να διαφωνούµε είναι στο πως θα θεραπεύσουµε αυτά που συµ-
φωνούµε ότι είναι οι αδυναµίες της χώρας µας. Και πολύ περισ-
σότερο διαφωνούµε και εκεί αντιµετωπιζόµαστε µε απαξίωση ως
πολιτικοί από τους πολίτες, στα µεγάλα ζητήµατα της χώρας.
Εκεί βρίσκεται η πραγµατική µας ευθύνη. Συµφωνώ σε µεγάλο
µέρος µε την αγωνία την οποία εκφράζετε στην επερώτησή σας.
Θέλω να σας διαβεβαιώσω, ότι είναι και αγωνία της Κυβέρνησή
µας και µεγάλη µας προτεραιότητα. Θα διαφωνήσω όµως, µε
όλες τις διαπιστώσεις που κάνατε σε αυτήν και στον τρόπο δια-
τύπωσης, γιατί η µεγάλη προσπάθεια της χώρας να ανταποκρι-
θεί στις υποχρεώσεις της βρίσκεται σε καλό δρόµο, ακόµη και
αν συνεχίζει να βρίσκεται σε κρίσιµο σηµείο.

Είναι ανέξοδο και εύκολο να υπενθυµίζουµε πόσο επαχθή είναι
τα µέτρα που ελήφθησαν. Είναι προφανείς οι διαπιστώσεις των
επιπτώσεων της ύφεσης, αφού οι πάντες τις είχαµε προβλέψει
κατά τη λήψη των µέτρων. Μπορεί να µην είµαστε απόλυτα ευ-
χαριστηµένοι από την απορρόφηση των πόρων του ΕΣΠΑ, από
την πορεία των επενδύσεων και των πρωτοβουλιών που πήραµε,
αλλά η µάχη που δώσαµε ήταν µε τις χειρότερες συνθήκες, σε
πρωτόγνωρο παγκόσµιο επίπεδο. Η µάχη από την πλευρά µας
ήταν συνεχής και καθολική. Γι’ αυτήν τη µάχη που δίνουµε κάθε
µέρα είµαστε υπερήφανοι.

Οι πολιτικές µας προτεραιότητες έχουν στόχο τη ρύθµιση της
αγοράς, όχι γιατί πιστεύουµε ότι το κράτος έχει ως ρόλο να
αστυνοµεύει την αγορά, αλλά γιατί πρέπει να τηρούνται και να γί-
νονται σεβαστοί οι νόµοι του κράτους. Σε αυτό το πλαίσιο επι-
διώκουµε, κατ’ αρχάς, τον εκτεταµένο διάλογο µε τους φορείς
της αγοράς, γιατί για µας η διαβούλευση και η κοινωνική συναί-
νεση, είναι αναγκαία προϋπόθεση για να µπορέσουµε να υλο-
ποιήσουµε οποιαδήποτε πολιτική. Επιδιώκουµε την ουσιαστική
και αποδοτική λειτουργία της Επιτροπής Ανταγωνισµού. Το εν-
διαφέρον µας εκδηλώθηκε µε την επίσκεψη του αρµόδιου
Υπουργού στην επιτροπή και µε τη συζήτηση των θεµάτων που
την αφορούν. Επιδιώκουµε την ενεργοποίηση του εκτεταµένου
δικτύου ελέγχου ενδοοµιλικών συναλλαγών, τη συνεννόηση µε
τις πολυεθνικές εταιρείες, ώστε να µην λειτουργούν µε τρόπο
που οδηγεί τις τιµές προς τα πάνω. Στην περίπτωση που παρ’
όλα αυτά δεν έχουµε ουσιαστικά αποτελέσµατα, θα προχωρή-
σουµε σε παρεµβάσεις στην αγορά µε τους ελεγκτικούς µηχανι-
σµούς, ώστε να ρυθµιστεί ως προς τις τιµές.

Νοµίζω ότι οι τελευταίες εξελίξεις και οι πρωτοβουλίες µας,
ως προς τα πετρελαιοειδή και τα άλευρα, απέδειξαν ότι το κρά-
τος έχει τη δύναµη και τα όπλα να αµυνθεί στην κερδοσκοπία ή
στην προσπάθεια κερδοσκοπίας. Οµοίως πιστεύουµε ότι είµαστε
σε θέση να επιφέρουµε καίριο χτύπηµα και στο παρεµπόριο.

Εγκαθιδρύουµε σχέση εµπιστοσύνης µεταξύ της πολιτείας και
του επιχειρηµατικού κόσµου. Η οµιλία του Πρωθυπουργού στη
∆ΕΘ, αποτελεί ένα νέο ξεκίνηµα για τη σχέση της πολιτείας µε
τον επιχειρηµατικό κόσµο της χώρας. Η απλούστευση των δια-
δικασιών για την ίδρυση και αδειοδότηση των επιχειρήσεων, για
την απλούστευση των διαδικασιών ένταξής τους σε επενδυτικά
προγράµµατα και για ελαχιστοποίηση του χρόνου αναµονής
έγκρισής τους αποτελούν αναγκαίους παράγοντες, για τη δηµι-
ουργία κλίµατος εµπιστοσύνης µεταξύ του επιχειρηµατικού κό-
σµου και του κράτους. Ενδεικτικά αναφέρω, το ν.3853/2010 για
την απλοποίηση των διαδικασιών µε τον οποίο δηµιουργείται ο
θεσµός των υπηρεσιών µιας τάσης για την ίδρυση νέων εται-

ρειών. Η ίδρυση εταιρειών σε µια ηµέρα, που περιλαµβάνει την
κτήση προσωπικότητας, τη λήψη ΑΦΜ και την εγγραφή στα
ασφαλιστικά ταµεία, το οποίο είναι ένα σηµαντικό βήµα. Μέχρι τις
17/10/2010 πρόκειται να εκδοθεί η σχετική υπουργική απόφαση.

Η λειτουργία του θεσµικού περιβάλλοντος, των υποστηρικτι-
κών δοµών, η ύπαρξη επαρκών υποδοµών και η συµπλήρωσή
τους, οι νέοι µηχανισµοί και τα νέα εργαλεία επιχειρηµατικότητας
και η διασύνδεση µε διεθνή ολοκληρωµένα συστήµατα παραγω-
γής δηµιουργούν προϋποθέσεις, ώστε η χώρα µας να µπορέσει
να δώσει τη µάχη.

Επιδιώκουµε να σπάσουµε τον φαύλο κύκλο της ύφεσης. Επι-
διώκουµε την προσέλκυση ξένων επενδύσεων µε φορείς παγκό-
σµιες οικονοµικές δυνάµεις, δηµιουργώντας περιβάλλον
επενδυτικών ευκαιριών και ευνοϊκού επιχειρηµατικού κλίµατος
µέσω του fast track και της δηµιουργίας Υπουργείου για τις µε-
γάλες στρατηγικού ενδιαφέροντος επενδύσεις. Στο εσωτερικό
επιδιώκουµε να ενισχύσουµε την επιχειρηµατικότητα, να δηµι-
ουργήσουµε ζήτηση, να αυξήσουµε τον κύκλο εργασιών των επι-
χειρήσεων, να αυξηθεί η απασχόληση, να ανασχεθεί το
οικονοµικό πρόβληµα που δηµιουργήθηκε από την οικονοµική
ύφεση και από την περιοριστική πολιτική.

Η εξωστρέφεια της οικονοµίας, η καινοτοµία, η επιχειρηµατι-
κότητα, οι δραστηριότητες υψηλής προστιθέµενης αξίας, οι το-
µείς υψηλής τεχνολογίας, η προστασία του περιβάλλοντος, είναι
οι άξονες πάνω στους οποίους στηρίζουµε τη µεγάλη προσπά-
θεια. Σ’ αυτόν τον αγώνα µας έχουµε συγκεκριµένα όπλα. Πρώτα
είναι το ΕΣΠΑ. Η αξιοποίησή του αποτελεί όρο επιβίωσης για την
οικονοµία µας. Ψηφίσαµε το ν.3840/2010 που αφορούσε την
απλούστευση διαχείρισης του ΕΣΠΑ και προχώρησε σε µείωση
των εµπλεκοµένων φορέων, στην αποκέντρωση διαχείρισης µε
την απογραφή των επιχειρησιακών συµφωνιών υλοποίησης του
ΕΣΠΑ και στήριξης της πράσινης ανάπτυξης και της ανταγωνι-
στικότητας.

Προχωράµε σε επιπλέον ρυθµίσεις, ούτως ώστε να απλοποιή-
σουµε περαιτέρω τη διαδικασία, διότι εκεί που διαπιστώνουµε
ότι εξακολουθούν να υπάρχουν προβλήµατα, βεβαίως θα ξανα-
παρέµβουµε. Παραλάβαµε το ΕΣΠΑ µε απορρόφηση 3% για τα
έτη 2007-2009 και µόλις σε δέκα µήνες καταφέραµε να τα τρι-
πλασιάσουµε.

Το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, είναι το δεύτερο ερ-
γαλείο που έχουµε στα χέρια µας. Κυρίως, λόγω της οικονοµι-
κής συγκυρίας έχει συρρικνωθεί και αυτό έχει τις επιπτώσεις
τους. Οι αστοχίες στις επιλογές της Νέας ∆ηµοκρατίας επέφε-
ραν την επιβάρυνση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων,
µε ποσά που στερούν την ευχέρεια κινήσεων και χρηµατοδοτή-
σεων. Είναι ποσά από απαλλοτριώσεις και από υποχρεώσεις του
προηγούµενου αναπτυξιακού.

Το τρίτο εργαλείο που έχουµε είναι ο τρίτος αναπτυξιακός
νόµος. Οι αντιλήψεις που έχουν επικρατήσει εδώ και δεκαετίες
δεν δικαίωσαν ούτε τις προσδοκίες ούτε τα χρήµατα που δαπα-
νήθηκαν. Όπως σωστά είπε ο συνάδελφος κ. Γεωργιάδης, προ-
έρχοµαι από µία περιοχή από την οποία έχω και βιωµατική εικόνα
αυτής της αποτυχίας.

Οι επιδοτήσεις ως µέσον προσέλκυσης επενδύσεων, αποδεί-
χθηκε ότι έφεραν µόνο τα πρόσκαιρα αποτελέσµατα µιας νόθας
ανάπτυξης. Οι επενδυτικοί νόµοι δεν έδωσαν κατεύθυνση στην
παραγωγική δραστηριότητα της χώρας.

Εµείς, φέρνουµε προς ψήφιση έναν αναπτυξιακό νόµο που
στοχεύει και επιβραβεύει την βιωσιµότητα, την εξωστρέφεια, την
καινοτοµία και την περιφερειακή συγκρότηση της χώρας, που το
κίνητρο δεν θα είναι µόνο κυρίαρχα η επιδότηση. Η λογική αυτή
γέµισε την Ελλάδα µε βιοµηχανικά κουφάρια. Θέλουµε ένα νόµο
που θα δίνει το βάρος στην επιχειρηµατικότητα των νέων. Και γι’
αυτό θα υπάρχει και συγκεκριµένο κεφάλαιο στο νόµο, όπως ήδη
έχει πει και ο Υπουργός Περιφερειακής Ανάπτυξης, που θα στη-
ρίζεται στην ουσιαστική αξιολόγηση και την πλήρη διαφάνεια
κατά τη διαδικασία αξιολόγησης των προτάσεων.

Θα κάνω µία αναφορά στα επενδυτικά προγράµµατα τα οποία
βρίσκονται σε εξέλιξη. Οριστικοποιήθηκε η αξιολόγηση των επεν-
δυτικών προγραµµάτων για την ενίσχυση µικρών και πολύ µικρών
επιχειρήσεων, στο πλαίσιο των Περιφερειακών Επιχειρησιακών
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Προγραµµάτων ΕΣΠΑ 2007-2013 και εξετάζονται οι ενστάσεις.
Από την εν λόγω προκήρυξη ενισχύονται κατ’ αρχάς περί τις επτά
χιλιάδες τετρακόσιες µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις. Στο
στάδιο της υλοποίησης των επενδύσεων και αποπληρωµής τους,
βρίσκονται σήµερα τα προγράµµατα για την ενίσχυση επιχειρή-
σεων του τριτογενούς τοµέα, εµπόριο, υπηρεσίες για την ενί-
σχυση ελευθέρων επαγγελµατιών, προϋπολογισµού 668
εκατοµµυρίων και 70 εκατοµµυρίων ευρώ αντίστοιχα, µε τα οποία
ενισχύονται είκοσι δύο χιλιάδες πεντακόσιες επιχειρήσεις και επι-
χειρηµατίες. Αυτά τα δύο προγράµµατα θα δώσουν στην αγορά,
µέσα στο 2010, περίπου το ποσό των 500 εκατοµµυρίων ευρώ.

Σε στάδιο υλοποίησης βρίσκεται και το πρόγραµµα «e-secu-
rity», ψηφιακή σύγκλιση, προϋπολογισµού 30 εκατοµµυρίων
ευρώ από το οποίο ενισχύονται τρεις χιλιάδες επιχειρήσεις. Στο
στάδιο της υλοποίησης βρίσκεται το πρόγραµµα «Γυναικείας και
νεανικής επιχειρηµατικότητας», επενδυτικού προϋπολογισµού 70
εκατοµµυρίων ευρώ.

Στο στάδιο αξιολόγησης των προτάσεων βρίσκονται τα προ-
γράµµατα «Πράσινη επιχείρηση» και «Πράσινες υποδοµές», επεν-
δυτικού προϋπολογισµού 30 εκατοµµυρίων ευρώ το καθένα.

Στο στάδιο της υποβολής των προτάσεων, βρίσκεται το πρό-
γραµµα «Μεταποίησης, νέες συνθήκες» επενδυτικού προϋπολο-
γισµού 200 εκατοµµυρίων ευρώ και επιτρέπει την ενίσχυση σε
τεσσερισήµισι χιλιάδες επιχειρήσεις. Το πρόγραµµα «Ένδυση και
υπόδηση, νέες προοπτικές» βρίσκεται στο στάδιο της υποβολής
των προτάσεων, επενδυτικού προϋπολογισµού 15 εκατοµµυρίων
ευρώ.

Επιπλέον στο επόµενο διάστηµα, ξεκινάει η υποβολή προτά-
σεων για το πρόγραµµα «Πράσινος και εναλλακτικός τουρισµός»,
προϋπολογισµού 58 εκατοµµυρίων ευρώ, που αφορά χίλιες περί-
που τουριστικές επιχειρήσεις, ενώ εντός του έτους, θα προκηρυ-
χθούν οι δράσεις του προγράµµατος «Ενίσχυση εξωστρέφειας»,
προϋπολογισµού 30 εκατοµµυρίων ευρώ.

Έχουµε εντοπίσει ότι υπάρχει ένα πρόβληµα ενηµέρωσης του
επιχειρηµατικού κόσµου σε σχέση µε όλα τα προγράµµατα τα
οποία τρέχουν. Και κυρίως εννοούµε τις µικρότερες επιχειρήσεις
που ο µεγάλος όγκος αυτών των προγραµµάτων απευθύνεται
στις πολύ µικρές, στις µικρές επιχειρήσεις και στις µεσαίες. Γι‘
αυτό, λοιπόν, επειδή εντοπίσαµε αυτήν την αδυναµία και την
αστοχία, προχωρήσαµε σε τροποποιήσεις και παρατάσεις σε βιο-
µηχανικά προγράµµατα -ήδη εντοπίζοντας την δυστοκία σε κά-
ποια από αυτά- και συγκεκριµένα διευρύνονται οι δικαιούχοι
ενισχύσεων του προγράµµατος: «Μεταποίηση στις Νέες Συνθή-
κες», καθώς δίνεται δικαίωµα συµµετοχής και στις µεσαίες επι-
χειρήσεις. Απευθυνόταν µόνο σε πολύ µικρές και µικρές
επιχειρήσεις.

Αυξάνονται τα ποσοστά δηµόσιας χρηµατοδότησης στις πε-
ρισσότερες περιφέρειες της χώρας. Μειώνεται το ελάχιστο ύψος
προϋπολογισµού, του επιλέξιµου επενδυτικού σχεδίου, για τις
µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις στα 30.000 ευρώ. Παρατεί-
νεται η ηµεροµηνία υποβολής προτάσεων έως στις 20 ∆εκεµ-
βρίου 2010.

Για το πρόγραµµα: «Ένδυση και Υπόδηση, Νέες Προοπτικές»
αυξάνονται τα ποσοστά δηµόσιας χρηµατοδότησης, µειώνεται
το ελάχιστο ύψος του προϋπολογισµού του επιλέξιµου επενδυ-
τικού σχεδίου για τις µεσαίες επιχειρήσεις στα 50.000 ευρώ. Πα-
ρατείνεται δε η ηµεροµηνία υποβολής προτάσεων έως τις 22
Νοεµβρίου 2010.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτές τις δύσκολες περιό-
δους, για τη ρευστότητα και τη χρηµατοδότηση, ενεργοποιούµε
σύγχρονα εργαλεία που έρχονται να δώσουν την απάντηση. Η
πρωτοβουλία JEREMIE που είναι ένα νέο εργαλείο µε το οποίο
επιδιώκεται η χρηµατοδότηση µικροµεσαίων επιχειρήσεων µε
τουλάχιστον µε 250 εκατοµµύρια. Τα µέσα χρηµατοοικονοµικού
σχεδιασµού, θα έχουν τη µορφή µικροχρηµατοδότησης κεφα-
λαίου κίνησης και κεφαλαίου επιχειρηµατικού κινδύνου και θα
στοχεύουν στη µόχλευση ισόποσων ιδιωτικών κεφαλαίων. Η πρω-
τοβουλία JESSICA είναι επίσης για χρηµατοδοτικό εργαλείο, που
στοχεύει στα έργα αστικής ανάπλασης και στα έργα διαχείρισης

στερεών αποβλήτων, µε προϋπολογισµό για το δηµόσιο 250 εκα-
τοµµύρια ευρώ και αντίστοιχα ιδιωτικά κεφάλαια.

Σε σχέση µε τη λειτουργία του ΤΕΜΠΜΕ, ήδη ανακοινώθηκε
από τον Υπουργό ότι µετεξελίσσεται σε Ελληνικό Ταµείο Επιχει-
ρηµατικότητας και Ανάπτυξης (ΕΤΕΑΝ) και θα είναι εκτός από
Ταµείο Εγγυήσεων και Επενδυτικό Ταµείο. Ήδη από τις αρχές
Ιουλίου του 2010, το ΤΕΜΠΜΕ προχώρησε στην εγγύηση χαµη-
λότοκων δανείων για την κάλυψη φορολογικών και ασφαλιστι-
κών υποχρεώσεων και στην εγγύηση χαµηλότοκων δανείων για
την κάλυψη δαπανών αγοράς πρώτων υλών, εµπορευµάτων και
υπηρεσιών, δύο προγράµµατα ύψους 2 εκατοµµυρίων ευρώ.
Συγχρόνως, υλοποιούνται η εγγύηση και η επιδότηση επιτοκίου
δανείου κεφαλαίων κίνησης, µικρών και πολύ µικρών επιχειρή-
σεων και η β’ φάση του προγράµµατος ΤΕΜΠΜΕ, «Ενίσχυση για
Μικρές και Πολύ Μικρές Επιχειρήσεις από τις Συνέπειες της Οι-
κονοµικής Κρίσης».

Γνωρίζουµε ότι τα προγράµµατα του ΤΕΜΠΜΕ δεν έτυχαν της
υποδοχής που τους άξιζε από τις τράπεζες. Όσο και αν τα προ-
βλήµατα που αντιµετωπίζουν οι ελληνικές τράπεζες είναι απολύ-
τως κατανοητά, τούτο δεν δικαιολογεί την εν τοις πράγµασι
ακύρωση των επιλογών της Κυβέρνησης. Οι τράπεζες καλούνται
να παίξουν το δικό τους καθοριστικό ρόλο στην µεγάλη προ-
σπάθεια της χώρας. Η συµµετοχή τους αυτή, θα τις καταστήσει
και µερισµατούχες στον πλούτο που θα παράξει η χώρα. Σε αντί-
θετη περίπτωση θα συµπαρασυρθούν και αυτές στην ύφεση και
στην απαξίωση .

Θέλω να κάνω µία αναφορά στην Επιχειρησιακή Μονάδα Ανά-
πτυξης που εδρεύει στην Θεσσαλονίκη. Είναι η πρώτη φορά που
υλοποιείται η ανάγκη του επιχειρηµατικού κόσµου της Βορείου
Ελλάδος, να έχει λόγο στην ανάπτυξη και να προχωρά στην υλο-
ποίηση των επενδύσεων µέσω αυτής της Επιχειρησιακής Μονά-
δας Ανάπτυξης µε έδρα τη Θεσσαλονίκη. Σε λίγες µέρες θα
εκδοθεί το προεδρικό διάταγµα που θα καθορίζει την οργάνωση
της µονάδας, παράλληλα προχωρούν οι συζητήσεις για την
ένταξη στο επιχειρησιακό πρόγραµµα «∆ιοικητική µεταρρύθ-
µιση» του Υπουργείου Εσωτερικών και στο επιχειρησιακό πρό-
γραµµα «Ψηφιακή σύγκλιση» του Υπουργείου Περιφερειακής
Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας.

Τρίτον, σε σχέση µε τις προτεραιότητες της Κυβέρνησης, που
ξεκίνησα να αναφέροµαι µε τα ζητήµατα της ανάπτυξης, είναι ότι
βοηθούµε τις επιχειρήσεις να βελτιώσουν την ποιότητα της λει-
τουργίας τους και των προϊόντων τους. Με τη δηµιουργία εµπο-
ρικού σήµατος ποιότητας στις επιχειρήσεις του εµπορικού
τοµέα, επιδιώκουν οι εµπορικές επιχειρήσεις να παράγουν ποιο-
τικά προϊόντα, να προσφέρουν υψηλές υπηρεσίες, να πετυχαί-
νουν ποιοτική λειτουργία και να υιοθετούν οικολογικές
πρακτικές. Με αυτόν τον τρόπο πετυχαίνουµε αφ’ ενός, την ανα-
γνώριση της ποιότητας και αφ’ ετέρου, ο καταναλωτής να αι-
σθάνεται βελτιωµένες πρακτικές και παροχές. Με την ανάπτυξη
και υλοποίηση των Ολοκληρωµένων Πληροφοριακών Συστηµά-
των Εφοδιαστικής Αλυσίδας, πετυχαίνουµε τη µείωση του κό-
στους διαχείρισης εφοδιαστικής αλυσίδας. Με συνέργειες και
δικτυώσεις µεταξύ της παιδείας, της βιοµηχανίας, του εµπορίου
και των υπηρεσιών, πετυχαίνουµε πολλαπλασιαστικές επιπτώ-
σεις στην οικονοµική και κοινωνική ζωή. Με την απλούστευση
των διαδικασιών για την έκδοση των αδειών των τεχνικών επαγ-
γελµάτων, έχουµε ως στόχο την άρση των δυσκολιών και τη βελ-
τίωση της ανταγωνιστικότητας των επιχειρήσεων που κάνουν
χρήση των υπηρεσιών των συγκεκριµένων επαγγελµάτων.

Τέλος, προβλέπεται εντός του επόµενου µήνα σχετική νοµο-
θετική πρωτοβουλία για την ενίσχυση των ∆ΙΠΕ. Σε σχέση µε τις
συµβάσεις δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα θέλουµε να πούµε ότι
προσφέρουν πλαίσιο για την ανάπτυξη και υγιή επιχειρηµατική
βάση, αλλά δεν είναι η πανάκεια, ούτε είναι δυνατόν να εξα-
ντλούνται σε πυροσβεστικούς σταθµούς και στην ανέγερση σχο-
λείων. Χρειάζεται προσεκτική αξιολόγηση στις παραµέτρους
ωριµότητας, κοινωνικής ωφελιµότητας και της βιωσιµότητας. Το
χρηµατοδοτικό εργαλείο JESSICA παρέχει πόρους προς Σ∆ΙΤ,
µε σκοπό την αστική ανάπλαση. Σε κάθε περίπτωση η διαφάνεια
και το δηµόσιο συµφέρον αποτελούν τις απαρέγκλιτες αρχές λει-
τουργίας των Σ∆ΙΤ.
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Όλες οι παραπάνω δράσεις υποστηρίζονται από τις µεγάλες
αλλαγές που συντελούνται σήµερα σε όλα τα επίπεδα στην πα-
τρίδα µας. Και µου έκανε εντύπωση προηγουµένως στην ανα-
φορά των συναδέλφων, ότι παρουσιάστηκε ένα τοπίο ότι σε αυτή
τη χώρα επί ένα χρόνο δεν έχει γίνει τίποτα, ότι αυτή η χώρα είναι
µία χώρα έρηµη, όπου κανένας δεν προσπαθεί για τίποτα και τα
πάντα έχουν απαξιωθεί.

Έχουµε διαφορετική άποψη. Εάν εσείς αυτήν την Ελλάδα θέ-
λετε να βλέπουµε, εµείς βλέπουµε µία διαφορετική Ελλάδα. Κι
αυτή η διαφορετική Ελλάδα που βλέπουµε, στηρίζεται στην απο-
φασιστική στάση που έχει κρατήσει αυτή η Κυβέρνηση, σ’ όλα
τα µεγάλα ζητήµατα που ταλαιπώρησαν εδώ και χρόνια αυτήν τη
χώρα.

Είναι αυτή η Κυβέρνηση που έβαλε τις βάσεις για ένα νέο, δί-
καιο φορολογικό σύστηµα, το οποίο απ’ αυτή τη χρονιά θα φέρει
τα αποτελέσµατα, τα οποία πρέπει να φέρει και να αποκαταστή-
σει την κοινωνική δικαιοσύνη που τόσα χρόνια στερήθηκε ο ελ-
ληνικός λαός.

Είναι αυτή η Κυβέρνηση, που είχε το πολιτικό θάρρος να πάρει
εκείνη την πρωτοβουλία για να δηµιουργήσει ένα ασφαλιστικό
σύστηµα που να επιτρέπει στα παιδιά µας να πάρουν συντάξεις
στο µέλλον.

Είναι αυτή η Κυβέρνηση, που κάνει την νέα αρχιτεκτονική στο
κράτος µε την αποκέντρωση και την αναδιανοµή αρµοδιοτήτων
µέσω του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και τη νέα περιφερειακή συγκρότηση
της χώρας, που είναι ένα όχηµα για τη συνολική της ανάπτυξη.

Είναι αυτή η Κυβέρνηση, που επέβαλε το ΑΣΕΠ και την αξιο-
κρατία στις προσλήψεις σε οτιδήποτε έχει να κάνει µε το δηµό-
σιο.

Είναι αυτή η Κυβέρνηση που, επέβαλε µε το νόµο της το να
δηµοσιεύονται όλες οι αποφάσεις στο διαδίκτυο και να έχουν
όλοι οι πολίτες εικόνα για το τι ακριβώς συµβαίνει µε όλες τις
αποφάσεις της διοίκησης και ιδίως αυτές που έχουν οικονοµικό
αντικείµενο.

Είναι αυτή η Κυβέρνηση, που έθεσε καινούργια ανεξάρτητη
Αρχή που δηµοσιοποιεί και επεξεργάζεται τα στατιστικά στοιχεία,
για να µην έχουµε αυτή την κατάσταση που µας γελοιοποίησε
τόσα χρόνια στο εξωτερικό.

Είναι αυτή η Κυβέρνηση, που εγκαθίδρυσε το αίσθηµα ασφά-
λειας στους πολίτες στους δρόµους.

Είναι αυτή η Κυβέρνηση µε τους συνεχείς ελέγχους, τον εντο-
πισµό και τη σύλληψη των φοροφυγάδων.

Είναι αυτή η Κυβέρνηση, που προχωρά -και συγκρούεται- στο
άνοιγµα των κλειστών επαγγελµάτων, περιµένοντας όλοι το πώς
θα λήξει το ντέρµπι και ότι ενδεχοµένως θα της δηµιουργηθεί
πρόβληµα.

Είναι αυτή η Κυβέρνηση, που µε τη µείωση της σπατάλης στο
δηµόσιο τοµέα έκανε θαύµατα. Είναι αυτή η Κυβέρνηση, που µεί-
ωσε το έλλειµµα, σε 7 δισ. ευρώ λιγότερο από πέρυσι το αντί-
στοιχο χρονικό διάστηµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε πει πολλές φορές ότι
στην πατρίδα µας δεν αρκεί πλέον να κάνουµε επιµέρους πα-
ρεµβάσεις, ούτε καν τολµηρές παρεµβάσεις. Απαιτείται συνολική
αναµέτρηση µε ό,τι εµπόδισε και συνεχίζει να εµποδίζει και να
βαρύνει τη χώρα. Είναι πραγµατικά ιδιαίτερα δύσκολες οι συν-
θήκες που επικρατούν ώστε να έχουµε περιθώρια να διολισθή-
σουµε σε αφορισµούς και λαϊκισµό. Η Κυβέρνηση αυτή έχει
αποδείξει ότι κλείνει τον κύκλο των αφορισµών και του λαϊκισµού
και ανοίγει τον κύκλο της δηµιουργικής συνεργασίας και της σύ-
µπραξης όλων για το καλό της πατρίδας.

Έχουµε έναν πρωτογενή τοµέα πλήρως αποδιαρθρωµένο,
έναν δευτερογενή τοµέα σε ελεύθερη πτώση και έναν τριτογενή
τοµέα µε δυνατότητες, που όµως τον απαξιώνει η προχειρότητα,
η ανοργανωσιά και η αισχροκέρδεια. Στοχεύουµε στην απελευ-
θέρωση του τριτογενούς τοµέα από τα βαρίδια και την απόδοση
στη δηµιουργικότητα και την ικανότητά µας και κυρίως των νέων
µας. Προσπαθούµε να σταθεροποιήσουµε το δευτερογενή τοµέα
και περιορίζουµε τη ζηµιά που έχουµε υποστεί στην απασχό-
ληση. ∆ουλεύουµε σκληρά για την επαναθεµελίωση του πρωτο-
γενούς τοµέα σε νέα, καινοτόµα και προστιθέµενη βάση, µε
κύρια κατεύθυνση το τρόφιµο, ώστε να ευελπιστούµε σε µια νέου

τύπου µεταποίηση, που θα αναστήσει και πάλι τον δευτερογενή
τοµέα.

Όλα αυτά θα τα πετύχουµε, γιατί µας έχει δώσει την εντολή ο
ελληνικός λαός και είµαστε αποφασισµένοι. Πιστεύουµε ότι σ’
αυτή την προσπάθεια έχουµε τη συµπαράσταση όλου του ελλη-
νικού λαού και του πολιτικού κόσµου, γιατί γνωρίζουµε όλοι την
κρισιµότητα της περιόδου που διανύουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας κ. Ξυνίδη.

Εισερχόµαστε στον κύκλο των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώ-
πων, µε πρώτο βεβαίως, εκείνον του επερωτώντος κόµµατος, του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, τον κ. Αλέξανδρο Χρυσανθα-
κόπουλο.

Ορίστε, κύριε Χρυσανθακόπουλε, έχετε το λόγο για δώδεκα
λεπτά.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Ξεκινήσατε σήµερα µε τις αποδείξεις στις λαϊκές. Αυτή είναι η
πρώτη µεγάλη «επιτυχία» της Κυβέρνησης. Σκεφθείτε, λοιπόν,
ότι ο αγρότης, ο οποίος παράγει ένα προϊόν και τρέχει στη λαϊκή
να πουλήσει τα κηπευτικά του, πλέον θα έχει και τις αποδείξεις
για να εισπραχθεί ένας πενιχρός ΦΠΑ από έναν κόσµο που το
µεσηµέρι θα περιµένει κατά εκατοντάδες να µαζέψει τα υπο-
λείµµατα της λαϊκής.

Καταλαβαίνετε ότι αν εσείς θεωρείτε ότι ευηµερούν οι αριθ-
µητικοί συντελεστές το κλίµα που επικρατεί στην κοινωνία είναι
διαφορετικό. Κάθε µέρα οι νεόπτωχοι πολλαπλασιάζονται. Ο κό-
σµος που χάνει την αξιοπρέπειά του είναι όλο και πιο πολύς.

Θα ήθελα να σας απαντήσω για το θέµα του λαϊκισµού. Ξέρετε
ότι ο λαϊκισµός είναι πολλές φορές ο λεγόµενος «εκσυγχρονι-
σµός» του φραγκολεβαντίνου και του περιθωριακού και περιφε-
ρειακού µιµητή ενός δυτικού προτύπου. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό
στην πράξη; Σηµαίνει ότι όλοι αυτοί οι «µάγοι» της οικονοµίας,
της πολιτικής, της ανάπτυξης, δυτικότροποι στις αντιλήψεις, έρ-
χονται και παριστάνουν τον καµπόσο στον απλό πολίτη. Και αυτή
την αλαζονεία δεν την αποβάλατε. Τη µεταλλάξατε. Εξελιχθή-
κατε µέσα απ’ αυτήν. Αντιπολιτεύεστε την ιστορία σας σε χίλι-
ους τοµείς. ∆εν θέλω να πω για ιστορικές πολιτικές αντιφάσεις,
τεράστιες εξελίξεις αρνητικές. Γιατί το νέο πνεύµα που έχετε
είναι πνεύµα παγκοσµιοποίησης. Μην ξεχνάτε ότι αν δεν υπήρχε
µια παρέµβαση της τελευταίας στιγµής στο συνέδριο του 2004
θα χαιρετίζαµε την παγκοσµιοποίηση στο συνέδριο εκείνο του
ΠΑΣΟΚ σαν µέγιστη ευκαιρία για τις εξελίξεις, ότι δήθεν ανοί-
γουµε νέα δεδοµένα. Αντίθετα!

Είπατε επίσης ότι και η κρίση –κι αυτή είναι η πολιτική σας-
είναι µια µεγάλη ευκαιρία. Βεβαίως. Για τους παγκόσµιους πα-
ράγοντες της οικονοµίας, αυτούς τους παγκόσµιους τοκογλύ-
φους είναι µεγάλη ευκαιρία. Μην το λέτε αυτό στον ελληνικό λαό
όµως, γιατί είναι ντροπή και ύβρις! Εκπροσωπείτε το νεοκαπιτα-
λιστικό, µεταλλαγµένο ΠΑΣΟΚ και αφήστε τα άλλα! ∆εν µπορεί
να κοροϊδεύεται ο κόσµος, δεν µπορεί να εµπαίζεται ο κόσµος.
∆εν είναι το ότι βάλατε το χέρι σας βαθιά στην τσέπη του και τα
πήρατε -γιατί αυτό εννοούσατε µε το «λεφτά υπάρχουν», το να
πάρετε από το φτωχούλη, και είναι µεγάλη ντροπή αυτό που
έγινε στις χαµηλόµισθες συντάξεις και στον κόσµο που βασανί-
ζεται να επιβιώσει- αλλά είναι το άλλο, το ότι του µαραζώσατε
την καρδιά γιατί διαψεύστηκαν όνειρα και ελπίδες. Τι συγκαλύ-
πτετε µέσα απ’ αυτή τη διαδροµή; Συγκαλύπτετε ένα συγκεκρι-
µένο σύστηµα, τον καπιταλισµό διανοµής του εξωτερικού
χρέους, µέσα από το οποίο χρυσοκάνθαροι της οικονοµίας και
της πολιτικής εξουσίας παραφούσκωσαν.

Θα µου απαντήσει σε λίγο κι ο Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ. Και
θα του πω: «ευχαρίστως». Κάποτε µέναµε, χωρίς να το γνωρίζει,
αυτός κι εγώ στο Παγκράτι ο ένας απέναντι στον άλλο, σε νοίκι,
κι αυτός πήγε αλλού µετά. Είναι δικαίωµά του να εξελιχθεί. Ο πο-
λίτης όµως βλέπει ότι η δικιά του πορεία έφθασε κάπου στο µι-
κροαστικό επίπεδο και βούλιαξε απότοµα. Και έφθασε µέσα από
µια διαδροµή την οποία εσείς τώρα έρχεστε να καταγγείλετε.
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Ποιον καταγγέλλετε ως φαύλο πολλές φορές εσείς, οι οµιλητές
σας, οι Υπουργοί σας; Ποιον καταγγέλλετε προς τα πίσω; Ποια
δοµή καταγγέλλετε; Αυτή της οποίας αποτελείτε σήµερα το
«άνθος»!

Θέλω να ξεκαθαρίσουµε κάτι από την πλευρά του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού. Όταν λέµε ότι στηρίζουµε την πατρίδα δεν
σηµαίνει ότι σας δίνουµε άφεση στις αµαρτίες σας και στα κακώς
πεπραγµένα σας. ∆εν σας συγχωρούµε γι’ αυτά. Στηρίζουµε την
πατρίδα σηµαίνει ότι εµείς δεν είµαστε υπονοµευτική δύναµη στο
πολιτικό σκηνικό. Κάνουµε ανοιχτή, ξεκάθαρη αντιπολίτευση και
µάλιστα εποικοδοµητική αντιπολίτευση, µε προτάσεις και θέσεις.

Είπατε τόσα λόγια, ότι προχωράνε τα πράγµατα, ότι είναι ένας
άλλος κόσµος, τον οποίο βλέπετε εσείς. Ο κόσµος κάτω βλέπει
τον εφιάλτη. Αν εσείς αυτό που βλέπετε σαν όνειρο, σαν µια ονει-
ρώδη πραγµατικότητα, θεωρείτε ότι είναι όµορφο, ευχάριστο και
εξελικτικό, για να φτιάξετε µια οπωσδήποτε πλαστή εικόνα να
αυτοϊκανοποιηθείτε, κάνετε τροµερό λάθος.

Κατ’ αρχάς έχουµε τον παγκόσµιο συντελεστή: Η ύφεση στην
Ελλάδα είναι στο µείον 6%. Το λένε οι Υπουργοί σας. Κι εσείς θα
το πείτε. Ξέρετε τι σηµαίνει ύφεση; Καµµία αναπτυξιακή πορεία.
Μιλάµε για την ανάπτυξη. Έχεις, λοιπόν, το στάνταρντ της EU-
ROSTAT, όλα αυτά τα στοιχεία. Στο µείον 6% φθάσαµε, µείον 4%
και ολοκληρωµένο µείον 6% στη σεζόν. Ξέρετε τι σηµαίνει µείον
6%; Σηµαίνει αυτό που εξελίσσεται στον ΟΑΕ∆, στο ένα εκατοµ-
µύριο ανέργους που οµολογεί η Κυβέρνηση, αυτό που συµβαίνει
στην καθηµερινότητα, δηλαδή στάση πληρωµών της αγοράς.
Γιατί αυτή τη στιγµή ο εµπορικός κόσµος πεθαίνει. Και οι βιοµή-
χανοι έχουν κι αυτοί ένα ερώτηµα. Είδατε πόσες επιχειρήσεις
απειλούν να αποχωρήσουν από την Ελλάδα; ∆ιακόψτε µε και
πείτε το εξής: «εµείς στις 15 του Νοέµβρη δεν θα ξαναβάλουµε
έκτακτη εισφορά». Το βεβαιώνετε εκ µέρους της Κυβέρνησης
αυτή τη στιγµή; Για να τελειώσω την οµιλία µου µε µια ικανοποί-
ηση. Θα φύγουν δεκάδες επιχειρήσεις αν δεν το ανακοινώσετε.
Θα πουν: «Τέλος για µας. ∆εν µπορούµε να ζούµε σ’ ένα καθε-
στώς όπου η Κυβέρνηση συνέχεια θα µας επιτίθεται. Φορολο-
γούµεθα µε συγκεκριµένο συντελεστή, πληρώνουµε, και δεν
µπορείτε εσείς, για να καλύψετε τα ελλείµµατά σας, να κάνετε
λογιστικά κόλπα τα οποία αποδυναµώνουν την ισχύ µας ως επι-
χειρήσεις».

Είπατε για το επενδυτικό κλίµα. ∆ηλαδή, όταν στη Βουλγαρία
και στην Κύπρο φορολογούνται µε 10% κι εµείς είµαστε στο 40%
-βάλε κι όλα τα παρεπόµενα που ακολουθούν- είναι δυνατόν µια
επιχείρηση που θέλει να επενδύσει να προτιµήσει την Ελλάδα σ’
ένα τόσο ασταθές καθεστώς φορολογικών συνθηκών;

Είναι δυνατόν να το παραδεχθεί κανείς ότι έχουµε κατασκευ-
άσει περιβάλλον σα χώρα κι εσείς σαν Κυβέρνηση έχετε την ευ-
θύνη να προχωρήσει κάτι; Τώρα κλείνονται κάποιες συµφωνίες,
που όταν βγουν οι λεπτοµέρειές τους εµπεριέχουν 70% -προ-
σέξτε 70%!- χρηµατοδότηση από δάνεια από ελληνικές τράπε-
ζες. ∆ηλαδή, εµείς όλοι –καταθέτες, συναλλασσόµενοι, οι
πάντες, πολιτεία, όλοι- πρέπει να βοηθήσουµε τις τράπεζες να
δανείσουν αυτούς που θα έλθουν να επενδύσουν. Να δούµε, λοι-
πόν, ποιος είναι αυτός ο παράδεισος, τον οποίον εσείς βλέπετε.

Είπατε ότι πήρατε ωραία µέτρα για τα πετρελαιοειδή. Λέτε:
«Εµείς είδατε που καθηλώσαµε τις τιµές;» Χρεοκοπήσατε τους
βενζινάδες. Μόνο αυτό κάνατε. Βάλατε και κάποια στιγµή πλα-
φόν στην τιµή πώλησης και λένε οι άνθρωποι πολύ σωστά: «Γιατί
δεν βάζατε και πλαφόν στην τιµή αγοράς που µας το δίνει κα-
τευθείαν η προµηθεύτρια εταιρεία;» Γιατί; Ξέρετε µε τι συντελε-
στή κέρδους δουλεύουν οι βενζινάδες; Ξέρετε ότι βγάζουν
περισσότερα οι υπάλληλοί τους από αυτούς που έχουν αυτήν τη
στιγµή το βενζινάδικο; Έχουν έναν υπάλληλο και µάλιστα, δεν
συµφέρει να τον έχουν πλέον.

Έχετε καταλάβει πού οδηγείται αυτή η αγορά, που αισθάνε-
στε τέτοια περηφάνια; Έχετε κάποιο κλάδο της οικονοµίας για
τον οποίο αισθάνεστε ότι αναπτύχθηκε; Έχετε στρατηγική;
Έχετε υπερασπιστεί την ελληνική παραγωγή; Έχετε κάνει δηµό-
σια καµπάνια υπεράσπισης ελληνικών προϊόντων; Έχετε πείσει
όλους τους πολίτες «ψωνίστε µόνο, αγοράστε µόνο από προϊό-
ντα εντός Ελλάδας, ελληνικά παραγόµενα» για να προτιµηθούν
και να υπάρχει µια αλληλεγγύη ταξική, κοινωνική, µια συµµαχία

επιβίωσης; Πώς κινείστε; Πείτε µας έναν κλάδο στον οποίο αι-
σθάνεστε περήφανοι ότι έχουν πάει καλά τα πράγµατα.

Είπατε προηγούµενα ότι οι τράπεζες δεν κατανόησαν το ΤΕ-
ΜΠΜΕ. Οι τράπεζες δεν έχουν ρευστό και οδηγούνται σε ανα-
γκαστικές συνενώσεις. Και µάλιστα, στις πρωτοβουλίες που
λαµβάνετε κάνετε τον ουδέτερο διαιτητή. Προσέξτε καλά την ει-
σβολή του ξένου κεφαλαίου, που καραδοκεί για να µας καταπιεί.
Γιατί αν είστε εσείς ο φορέας που θα οδηγήσει στο να περάσει
το σύνολο του τραπεζικού συστήµατος στον ξένο παράγοντα,
στους ξένους επενδυτές, ξέρετε τι σηµαίνει αυτό.

Το έχουν πετύχει οι ξένοι επενδυτές στο Χρηµατιστήριο.
Έχουν πάρει το 65% µε 70% περίπου Καταλαβαίνετε τι θα ακο-
λουθήσει; Το Χρηµατιστήριο είναι µε χαµηλές τιµές και αυτοί εύ-
κολα θα αγοράσουν και άλλες µετοχές και θα πάρουν και τις
επιχειρήσεις µας.

Αυτό είναι η παγκοσµιοποίηση, για την οποία είστε περήφανοι,
την οποία υπηρετείτε. Είναι ο νεοµονεταρισµός, µε τον οποίο
αντιλαµβάνεστε εσείς τα πράγµατα. Αυτή είναι η συνθήκη των
πραγµάτων, την οποία διαχειρίζεστε.

Έτσι, λοιπόν, αφού από σήµερα θα εισπράττετε και 5 ευρώ
από τον κάθε πωλητή στις λαϊκές αγορές για τις αποδείξεις, -
γιατί άρχεται η ηµέρα που θα κόβουν αποδείξεις στις λαϊκές-
εσείς λέτε ότι πάνε καλά τα πράγµατα. Πού πάνε καλά τα πράγ-
µατα; Στον πληθωρισµό που πήγε στα ύψη; Ο πληθωρισµός είναι
στα ύψη. Πώς ανεβαίνει ο πληθωρισµός; Εµποδίσατε την κερ-
δοσκοπία; Ανεβαίνει ένεκα του ΦΠΑ ένας συντελεστής. Βεβαίως
και προστίθεται. Σας είχαµε προειδοποιήσει ότι έτσι «βουλιά-
ξατε» την αγορά. Κάνατε κάτι να ανατρέψετε αυτήν την πορεία;
Έχετε υστέρηση εσόδων 2,5 δις αυτή τη στιγµή και για να ισο-
σκελίσετε το πρόβληµα, ψάχνετε να βρείτε τι θα κάνετε για να
πάρετε από αυτούς που πλέον δεν έχουν. ∆εν πάµε µπροστά
πουθενά.

Θεωρούµε ότι πράγµατι υπάρχει ανικανότητα, υπάρχει απρο-
θυµία. ∆εν µπορείτε να διαλύετε τον κλάδο της οικοδοµής. Σας
είχαµε προειδοποιήσει. Είναι το ένα τρίτο των δράσεων. ∆εν
υπάρχει ανάπτυξη στον τουρισµό. ∆εν υπήρξε καµπάνια, ούτε
κοµπιούτερ δεν δούλευε µέχρι τον Απρίλη, Μάη, από το Υπουρ-
γείο Τουρισµού για να στείλει e-mail πληροφοριών σε όλον τον
κόσµο και youtube υπέρ των ελληνικών τοποθεσιών και για να
έρθουν τουρίστες. Τίποτα δεν είναι στην µηχανή να δουλεύει
σωστά σε αυτό το σύστηµα.

Βέβαια, συµβαίνει και το παραεµπόριο. Είναι η ιδεολογία σας
αυτή. Η ιδεολογία σας δεν είναι η «Ανοιχτή Κοινωνία»; Το ίδρυµα
«Ανοιχτή Κοινωνία» που έχει ιδρύσει ο κ. Σόρος δεν έχει συνι-
δρυτικό µέλος τον κ. Γεώργιο Παπανδρέου, τον Πρωθυπουργό
µας; Απαντήστε µου. Το Helsinki Watch δεν έχει µέσα τον Γιώρ-
γιο Παπανδρέου; Αυτή είναι η ιδεολογία σας. Ιδεολογία άνευ συ-
νόρων, ελεύθερης διακίνησης µεταναστών άνευ ταυτότητας,
παραεµπόριο, παραπολιτική, παρασκήνιο.

Με ποιους συνέφαγε πέρυσι το καλοκαίρι η οµάδα των δεκα-
πέντε επενδυτών, των δεκαπέντε επιχειρηµατιών της χώρας µας;
Απαντήστε µου. Ήσασταν παρών; Απαντήστε µου. Αυτοί που
υποτίθεται έλεγαν να φύγει ο κακός Καραµανλής, που πράγµατι
χρεοκοπούσε πολιτικά και ηθικά, για να έρθει µια λύση, κάτι έψα-
χναν οι άνθρωποι. Συµφάγατε. Γιατί δεν κάνετε τώρα µια δηµό-
σια συνεδρίαση µαζί τους να µας πουν τελικά τι είδαν και τι
απόειδαν από εσάς; Για εξηγήστε στον ελληνικό λαό τι γίνεται.

∆εν δίνετε ελπίδα. Προκαλείτε απελπισία. Χάνει το ηθικό του ο
κόσµος, την προοπτική του. Ζει σε συνθήκες ανασφάλειας. Ζει σε
συνθήκες πραγµατικά αρνητικής εξέλιξης. Η ανάπτυξη δεν υφί-
σταται. ∆εν µας ακούσατε πουθενά. Και αυτό δεν το λέµε παρα-
κλητικά. Οφείλατε να µας ακούγατε, αλλά ακούγατε µονοµερώς
ότι εµείς δήθεν «θα σας βάλουµε πλάτη» σ’ ένα σκέλος, στο σκέ-
λος, δηλαδή, της διαχείρισης. Λάθος το καταλάβατε. «Βάλαµε
πλάτη» για την Ελλάδα και την πατρίδα και είπαµε ότι στηρίζουµε
την Ελλάδα, για να µην καταρρεύσει ούτε το πολιτικό σύστηµα
ούτε η οικονοµία.

Πόσες από τις ιδέες µας υιοθετήσατε; Μερικές καθυστερη-
µένα και «κοµµένες» στα µέτρα άλλων συµφερόντων. Εµείς πή-
ραµε θέσεις και µε πολιτικό κόστος πάντοτε και µε ευθύτητα για
να βγούµε από το τέλµα. Πού µας ακούσατε; Στα κεφάλαια επα-
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ναπατρισµού; Όχι. Στην τόνωση της οικοδοµής µε το πόθεν
έσχες; Όχι. Κάτι κάνατε για τους ηµιυπαίθριους και εκεί πέρα κά-
νατε ένα εισπρακτικό σύστηµα, το οποίο, όµως, δηµιουργεί ανα-
σφάλεια στον άλλον. ∆ηλαδή λέει: Πάτε να µου βάλετε µια
προκαταβολή, αλλά χωρίς εγγύηση τι θα απογίνω; Άρα, γιατί να
πάω να πληρώσω; Και δεν πληρώνει ο κόσµος. Γιατί να πάει να
πληρώσει;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώνω.
Πουθενά δεν µας ακούτε στις προτροπές µας, γιατί εµείς εί-

µαστε η κοινή γνώµη εκφρασµένη µε πολιτική κωδικοποίηση. Εί-
µαστε οι µέσοι πολίτες που αντιλαµβανόµαστε, χωρίς ιδεολογικά
στεγανά και παρωπίδες, πώς έχουν τα πράγµατα και δεν σκε-
φτόµαστε µονοµερώς για µια κοινωνική κατηγορία. Σκεφτόµα-
στε πατριωτικά, πώς θα σωθεί αυτός ο τόπος και γι’ αυτό και στο
πολιτικό και στο παραγωγικό και στο οικονοµικό και στο κοινω-
νικό επίπεδο θέλουµε σχέσεις συνεργασίας, αλληλεγγύης, επι-
βίωσης.

Εσείς οδηγείτε τη χώρα στην κατάρρευση. Είµαστε υποχρεω-
µένοι να σας το πούµε κατάµουτρα. Και δεν θα ήθελα αν δευτε-
ρολογήσετε να κοµπορρηµονήσετε, γιατί θα µας υποχρεώσετε
να πάµε σε βάθος, ότι πίσω από όλα αυτά λειτουργεί, αντί για το
συλλογικό συµφέρον της πατρίδας, ιδιοτέλεια, προσωπικές
στρατηγικές και κινήσεις δραπέτευσης από αυτή τη χώρα και
από αυτά τα προβλήµατα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Αλέξανδρο Χρυσανθακόπουλο, Βουλευτή Αχαΐας και Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ.

Ο κ. Χρήστος Πρωτόπαπας, Βουλευτής Β’ Αθήνας, Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο για έξι λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Υπάρχουν προβλήµατα στην χώρα; Ναι, υπάρχουν. Και νοµίζω

ότι επισηµάνθηκαν και από µια σειρά οµιλητές του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού. Είµαστε σε µια περίοδο µετάβασης, που
έχει τα δικά της προβλήµατα, προβλήµατα που αντιµετωπίζει ο
κόσµος και τις δικές της ανάγκες και τα δικά της ερωτήµατα.
Υπάρχει όµως δύναµη; Υπάρχει ελπίδα ή είµαστε βυθισµένοι σ’
ένα αδιέξοδο, από το οποίο δεν µπορούµε να βγούµε; Εµείς αι-
σιοδοξούµε. Εµείς πιστεύουµε ότι υπάρχει προοπτική, ότι υπάρ-
χει δύναµη, ότι υπάρχει ελπίδα σ’ αυτή τη χώρα.

∆εν είναι τυχαίο ότι παρατηρήσαµε στο πρόσφατο ταξίδι του
στη Νέα Υόρκη τον Πρωθυπουργό της χώρας, τον Γεώργιο Πα-
πανδρέου, να µπορεί να κοιτά όλους στα µάτια. Ο ηγέτης µιας
χώρας που µέχρι πριν ένα χρόνο ήταν αναξιόπιστη, ο ηγέτης µιας
χώρας που µέχρι πριν ένα χρόνο ήταν απόλυτα στο περιθώριο
στα διεθνή φόρα, που δεν είχε φωνή, µπορεί πια και συζητά και
κοιτά τους άλλους στα µάτια. Και πού στηρίζεται αυτό; Στην προ-
σπάθεια που κάνουµε όλοι, στην προσπάθεια που κάνει η Κυ-
βέρνηση, στην προσπάθεια που κάνει ο ελληνικός λαός, στην
προσπάθεια που µε θυσίες κάνει ο ελληνικός λαός και για τις
οποίες παρά πολλοί και όχι µόνο από το ΠΑΣΟΚ, έχουν τοποθε-
τηθεί ιδιαίτερα θετικά και διευκόλυναν. Και αυτές τις θυσίες οφεί-
λουµε να τις αξιοποιήσουµε για τη χώρα.

Υπάρχουν ήδη οι πρώτες επιτυχίες. ∆ειλά-δειλά αρχίζουµε να
βλέπουµε ότι µαζεύονται τα ελλείµµατα, ότι συνέρχονται τα δη-
µόσια οικονοµικά, ότι δηµιουργείται µια καλύτερη προοπτική, µια
καλύτερη εικόνα, µια πιο σταθερή βάση, πάνω στην οποία µπο-
ρούµε να πατήσουµε για να οικοδοµήσουµε.

Υπάρχουν, όµως, την ίδια ώρα και πολλές άλλες δυνάµεις στην
Ελλάδα. ∆εν είναι µόνο το δηµόσιο ούτε είναι όλα το κράτος.
Υπάρχουν και υγιείς δυνάµεις και στον ιδιωτικό τοµέα και παρα-
τηρούµε υγιείς και ανταγωνιστικές επιχειρήσεις, είτε είναι συνε-
ταιρισµοί στην Κρήτη είτε είναι επιχειρήσεις ιδιωτών -αναφέρθηκε
πριν ο κ. Γεωργιάδης στο φάρµακο, στην «ΕΛΠΕΝ»- είτε είναι βιο-
πληροφορικής είτε είναι ιχθυοκαλλιέργειες είτε είναι ακόµα και
παρεµβάσεις δυναµικών στρωµάτων στην Ελλάδα, νέων ανθρώ-
πων στο χώρο του πολιτισµού, που τους είδαµε πρόσφατα. Υπάρ-
χει δυναµικό στην Ελλάδα που αξίζει, υπάρχει δυναµικό στην

Ελλάδα που προσπαθεί και εκείνο πρέπει να στηρίξουµε, αυτούς
πρέπει να βοηθήσουµε για να τραβήξουν µπροστά.

Και αναφέρθηκε πριν ο κύριος Υπουργός στις προσπάθειες
που κάνουµε. Τι σηµαίνει ανάπτυξη τελικά; Εγώ δεν θα παρα-
θέσω µέτρα. Αναφέρθηκαν και αναφέρθηκαν κατά τον καλύτερο
τρόπο διεξοδικά πριν από τον αρµόδιο Υπουργό τον κ. Ξυνίδη.
Θα πω, όµως, τι εννοούµε µε τον όρο «ανάπτυξη». Τρία πράγ-
µατα, πως µπορεί να προχωρήσει καλύτερα, δηλαδή. Ένα: Στα-
θερό πλαίσιο. Σταθερό και διαφανές πλαίσιο. ∆εν είναι η πρώτη
προϋπόθεση; Αναµφίβολα, ναι. Υπάρχει σήµερα σταθερότερο
πλαίσιο; Πατάµε σταθερά σ’ αυτή τη χώρα; Ναι. ∆εν είµαστε στη
φάση που παραλάβαµε πριν από λίγο καιρό. Τότε παραλάβαµε
µια χώρα προβληµατική. Είπατε πριν για τη Μποτσουάνα.

Αυτά είναι στοιχεία του 2009 και η σύγκριση µε το 2004 και το
2009 είναι άκυρη, κυρία Παπαδάκη. Η σύγκριση µε το 2004 δεί-
χνει ότι ήµασταν στην τριακοστή έβδοµη θέση και πήγαµε στην
ογδοηκοστή τρίτη. Υπάρχει όνοµα κυβέρνησης, όνοµα κόµµατος
που κυβέρνησε για να µας περάσει η Μποτσουάνα.

Μεταξύ 2004 και 2009 δεν έγινε τυχαία αυτό. Είναι αποτέλεσµα
συγκεκριµένης πολιτικής. ∆εν ήρθε από πάνω. Την ίδια εποχή,
ήµασταν τελευταίοι στην επιχειρηµατικότητα στις λίστες του
ΟΟΣΑ, εκατοστοί ένατοι. Την ίδια εποχή, στη διαφθορά, για την
οποία ορισµένοι επαίρονταν ότι θα παρέµβουν, πέσαµε δεκα-
τέσσερις θέσεις στη διεθνή διαφάνεια. Και αυτό αλλάζουµε σή-
µερα.

Έχουµε, λοιπόν, ένα πολύ πιο σταθερό πλαίσιο; Πώς γίνεται
αυτό; Έχουµε ένα σταθερό φορολογικό σύστηµα. Βεβαίως, γί-
νονται και κάποιες παρεµβάσεις, όπως η χθεσινή της περαίωσης,
αλλά στις γενικές γραµµές του είναι πια και σταθερό και διαφα-
νές. Έχουµε αντιµετωπίσει πολύ το φαινόµενο της διαφθοράς.
∆εν έχει κανείς την αίσθηση σήµερα ότι υπάρχει ένα κράτος που
ευνοεί την ανάπτυξη της διαφθοράς. Το αντίθετο: Έχουν γίνει
σηµαντικά βήµατα, µε τη βοήθεια όλων, στην κατεύθυνση της
διαφάνειας. Έχουµε ένα σταθερό ασφαλιστικό σύστηµα. Ψηφί-
σαµε έναν ασφαλιστικό νόµο το καλοκαίρι. Έχουν γίνει µεγάλες
παρεµβάσεις για ξεκαθάρισµα των όρων στον τοµέα του περι-
βάλλοντος και πλήρη διαφάνεια και στον τοµέα αυτό. Έχουµε
βελτιώσει -και λέω «βελτιώσει», γιατί έχουµε πολύ δρόµο ακόµη-
τους µηχανισµούς στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Αυτά δηµιουργούν ένα
πολύ πιο σταθερό και υγιές περιβάλλον για να δουλέψουµε.

∆εύτερη προϋπόθεση: Παρέχουµε κίνητρα για ανάπτυξη της
επιχειρηµατικής δραστηριότητας; Αναµφίβολα ναι. Προσέξτε:
Πριν από λίγες µέρες, ο Πρωθυπουργός εξήγγειλε στη ∆ιεθνή
Έκθεση Θεσσαλονίκης -και θα γίνει πράξη- ότι θα µειωθούν οι
φορολογικοί συντελεστές σ’ ένα χρόνο από 24% σε 20% για τις
επιχειρήσεις που επανεπενδύουν τα κέρδη, γι’ αυτό το κοµµάτι.
Είναι ένας σοβαρός κίνδυνος, γιατί θα µου πείτε ότι άλλες χώρες
έχουν 10%. Ναι, αλλά εµείς είµαστε µια χώρα που αντιµετωπίζει
τροµερά δηµοσιονοµικά προβλήµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

∆υο λεπτά ακόµα, σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
Αυτή η κίνηση που έγινε δηµιουργεί µια σοβαρή αισιοδοξία και

ελπίδα. Την ίδια ώρα το ΕΣΠΑ πάει πολύ καλύτερα, την ίδια ώρα
βελτιώνονται οι παρεµβάσεις για τους µικροµεσαίους. Υπέγραψε
η προηγούµενη πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Ανάπτυξης το
Σύµφωνο σ’ αυτήν την κατεύθυνση. Ακούσαµε τις εξαγγελίες του
κυρίου Υπουργού για τη µετεξέλιξη τους ΤΕΜΠΜΕ σε Ταµείο Επι-
χειρηµατικότητας και αλλαγή της σχέσης µε τις τράπεζες, που
σήµερα δεν είναι µια σχέση βοήθειας και συµπόρευσης, όπως
όλοι τη θέλουµε.

Και τρίτον, έχουµε και τις µεγάλες παρεµβάσεις που θα γίνουν
µε την αλλαγή του αναπτυξιακού νόµου, σε µια άλλη αντίληψη,
σε µια νέα κατεύθυνση πολύ πιο επιθετική, ανταγωνιστική και
ισχυρή, όχι µόνο σε οριζόντιο επίπεδο, αλλά πιστεύω, κύριε
Υπουργέ και σε κρίσιµους τοµείς της ελληνικής οικονοµίας, όπως
είναι ο τουρισµός, µε κάθετες παρεµβάσεις.

Και κλείνω µε την τρίτη προϋπόθεση. Είπε πριν ο κ. Αϊβαλιώτης
για εισαγωγές από άλλες χώρες, για διάφορα περίεργα προϊό-
ντα. Ναι, αλλά ακούστε: Οι αγορές είναι ελεύθερες και οι τελω-
νειακές παρεµβάσεις δεν µας σώζουν και ούτε µπορούν να
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γίνονται πια µε τις αγορές µε τις οποίες συνδεόµαστε εµπορικά
και οικονοµικά ούτε µε την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Τι χρειάζεται, για να πουλάς περισσότερο και να σου πουλούν
λιγότερο; Ανταγωνισµός. Επαναλαµβάνω: Ανταγωνισµός. Και
πώς θα στήσεις τον ανταγωνισµό; Υπάρχουν τρεις λέξεις: Ποιό-
τητα, τεχνολογία, ανθρώπινο δυναµικό. Εµείς δεν πρέπει να κά-
νουµε το λάθος να στηρίξουµε ένα ανταγωνιστικό πρότυπο ούτε
στο χαµηλό µεροκάµατο ούτε στην εξαθλίωση του εργαζόµενου
και στη ζούγκλα στις εργασιακές σχέσεις. Εµείς θέλουµε έναν
υψηλό ανταγωνισµό ποιότητας, τεχνολογίας, ανθρώπινου δυνα-
µικού, γι’ αυτό και φτιάξαµε το νοµοσχέδιο για τη διά βίου µά-
θηση και το εφαρµόζουµε τώρα. Αλλάζουν τα πράγµατα στην
παιδεία. Έχουµε τελείως διαφορετικά δεδοµένα στον τοµέα
αυτό.

Και θα γίνουν όλες αυτές οι παρεµβάσεις για να πουλάµε προϊ-
όντα, κυρία Παπαδάκη -άκουσα µε προσοχή την τοποθέτησή σας
και είναι ένα πραγµατικό γεγονός αυτό στις λαϊκές αγορές- για
να έχουµε ποιότητα και ανταγωνισµό στα ελληνικά προϊόντα, για
να έχουµε ποιότητα και ανταγωνισµό στον ελληνικό τουρισµό
που απειλείται από την ανεπάρκεια των πολιτικών που υπήρχαν
τόσα χρόνια, για να έχουµε επιτέλους ισχυρές παρεµβάσεις και
στον τοµέα της ενέργειας.

Γίνονται αυτά, όπως και το νοµοσχέδιο που ψηφίσαµε προ-
χθές, πριν από λίγες µέρες, παρά τις επιφυλάξεις σας, για την
απελευθέρωση της κρουαζιέρας και την ενεργή στήριξη της ελ-
ληνικής ναυτιλίας και του τουρισµού. Ήταν µια συγκεκριµένη,
συγκροτηµένη και πολιτικά ισχυρά συµβολική παρέµβαση στον
τοµέα αυτό.

Ακούστε, τα πράγµατα αλλάζουν. Και το τι µπορεί κανείς να
κάνει στην κριτική είναι καλόδεχτο και οι προτάσεις σας είναι
ακόµη πιο καλόδεχτες, όταν ακουµπάνε σε συγκεκριµένα ζητή-
µατα. ∆εν είναι η ώρα του λαϊκισµού, είναι η ώρα της ευθύνης.
Και αυτή την ευθύνη για να προχωρήσει η χώρα µπροστά, για να
δώσουµε, επιτέλους, και να κερδίσουµε τη µάχη της ανάπτυξης,
για να αυξήσουµε την πίτα σ’ αυτή τη χώρα και να µην κόβουµε
µόνιµα από τα έτοιµα, για να αυξήσουµε την πίτα σ’ αυτή την
χώρα και να µπορούµε να την µοιράσουµε δικαιότερα µε την ανα-
διανοµή υπέρ των χαµηλότερων εισοδηµατικών τάξεων. Τη δί-
νουµε σήµερα εµείς, µε το Γιώργο Παπανδρέου, µε το ΠΑΣΟΚ
και µε όλους όσους πιστεύουν ότι αυτή η χώρα έχει δυνατότητες
και µπορεί να πάει µπροστά. Και έτσι θα συνεχίσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Χρήστο Πρωτόπαπα, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΠΑΣΟΚ για σήµερα.

Το λόγο έχει ζητήσει και έχει ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Κόµµατος κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο για δεκαπέντε λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Ευχαριστώ τον κ. Χαλβατζή για την ευγενή
παραχώρηση της σειράς προτεραιότητος.

Κύριε Πρόεδρε, κάποια στιγµή σ’ αυτή την Αίθουσα πρέπει να
ξεφύγουµε από όλες αυτές τις δουλείες του παρελθόντος: ποιος
φταίει περισσότερο, να κάνουµε αυτό τον επιµερισµό. Το άκουσα
και από τον ευφυέστατο κ. Πρωτόπαπα: «Πάλι η Νέα ∆ηµοκρα-
τία, η κακιά Νέα ∆ηµοκρατία». Έλεος! Ας σταµατήσουµε αυτά.
Να σταµατήσουµε αυτά τα πράγµατα και να δούµε πως από εδώ
και µπροστά µπορούµε να κάνουµε ένα βήµα. Αυτό είναι το
πρώτο.

Σαφέστατα, η Νέα ∆ηµοκρατία δεν σταµάτησε έναν κατήφορο
που ξεκίνησε από τη δική σας Κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και ξεκίνησε, αν θέλετε, όχι κακοπροαίρετα. Ξεκίνησε από

εκείνη την αγωνιώδη προσπάθεια να µπούµε στην ΟΝΕ, όπου
τσαλακώσαµε τα πάντα ως οδοστρωτήρες, δεν αφήσαµε τίποτα
όρθιο για να κατορθώσουµε να µπούµε µέσα σε κάτι το οποίο εν
τέλει απεδείχθη βρόγχος. Βρόγχος απεδείχθη. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα.

Ήρθε η Νέα ∆ηµοκρατία, προσπάθησε, αλλά δεν µπόρεσε να

αντέξει σ’ αυτή την κατρακύλα και τα πράγµατα οδηγήθηκαν εδώ
που είµαστε τώρα.

Αυτή τη στιγµή τι µπορούµε να κάνουµε; Αυτό είναι το ζητού-
µενο.

Και το ζητούµενο, αγαπητέ κύριε Αναπληρωτά -και συγχαρη-
τήρια για τη νέα θέση σας- δεν είναι να βρίζουµε ο ένας τον άλλο
και να λέµε «λαϊκισµοί» κ.λπ.. Από αυτή τη θέση ο Πρωθυπουρ-
γός µάς χαρακτήριζε ως το πιο υπεύθυνο κόµµα πριν τρεις
µήνες. Το να µιλάτε σήµερα για λαϊκισµό είναι σχήµα οξύµωρο
και αντιφατικό. Εν πάση περιπτώσει, δεν µπορεί κάποιος να είναι
υπεύθυνος σε κάτι που στηρίζει και όταν κάνει κριτική, να είναι
λαϊκιστής. ∆εν συµβαίνει και πρέπει να είµαστε λίγο πιο υπεύθυ-
νοι σ’ αυτήν την Αίθουσα σε αυτά που λέµε.

Σήµερα είναι η εθνική εορτή της «µεγάλης αδελφής», της µε-
γάλης, της ταχύτερα ανερχοµένης χώρας, της Κίνας, η οποία,
µάλιστα, έρχεται εις τη χώρα σε επίπεδο Πρωθυπουργού. Πολλά
θα µπορούσαµε να διδαχθούµε από αυτή την πορεία. Μέσα σε
µόλις εξήντα χρόνια µια χώρα διαλυµένη έφτασε εις την κορυφή
της παγκόσµιας οικονοµίας.

Κύριε Υπουργέ, το προσεχές διήµερο µπορεί να αλλάξει η
τύχη της χώρας. Μπορεί να αλλάξει ο σφιχτός εναγκαλισµός της
τρόικας.

Η διάθεση της Κίνας είναι να µπει δυναµικά στην Ευρώπη. Η
διάθεση της Κίνας είναι, κύριε Υπουργέ -και δεν ξέρω πόσο το
έχετε αντιληφθεί- να µπει δυνατά στο ευρώ. Η διάθεση της Κίνας
είναι να αντικαθιστά σε συχνή βάση τα υπόλοιπά της σε ευρώ
από δολάρια.

Οι δικοί σας χειρισµοί τις προσεχείς ηµέρες θα δείξουν κατά
πόσο είστε διατεθειµένοι να αποδράσουµε, να πιάσουµε τη
χρυσή ευκαιρία και ίσως και µοναδική της χώρας να φύγει από το
µνηµόνιο, όπου αναγκαστικά µας οδηγήσατε, µην έχοντας άλλη
επιλογή. Αν και υπήρχαν επιλογές!

Εποµένως, λοιπόν, περιµένω να δω µε πάρα πολύ προσοχή
τους χειρισµούς του κ. Παπανδρέου, ο οποίος πράγµατι εις το
εξωτερικό πηγαίνει καλά. Στο εσωτερικό δεν νοµίζω ότι ο αντι-
καταστάτης του Πρωθυπουργός έδειξε καλά βήµατα. Περιµένω,
λοιπόν, να δω πώς θα γίνουν αυτοί οι χειρισµοί. Η διάθεση της
Κίνας τείνει προς το σηµείο, το οποίο σας είπα. Εάν χάσετε την
ευκαιρία, τότε θα είστε κατώτεροι της περιστάσεως και της ευ-
καιρίας.

Επαναλαµβάνω κατηγορηµατικά. Μπορούµε να κάνουµε διορ-
θωτικές κινήσεις απόδρασης, εάν θα επιδείξετε πρώτον, τις ανά-
λογες νοηµατικές διαδροµές που απαιτεί το θέµα αυτό, το οποίο
σήµερα σας εστιάζω. Και δεύτερον, κύριε Πρωτόπαπα, ίσως το
θάρρος που χρειάζεται. Αυτή η κίνηση χρειάζεται πολύ θάρρος,
πάρα πολύ θάρρος.

Εάν και εφόσον η Κυβέρνησή σας θέλει να αντλήσει θάρρος,
εκεί είναι το θάρρος. Σας το προσφέρουµε, προκειµένου να
σωθεί η χώρα. Είναι ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός. Πρέπει να
το ξεκαθαρίσουµε άπαξ διά παντός και για τη σοβαρότητα του
πράγµατος, γιατί κάποιοι προσπαθούν να κάνουν «σπέκουλα»
πάνω στο θέµα του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και της τρόι-
κας.

Προσπαθήσαµε σκληρά -και το ξέρετε καλά, κύριε Υπουργέ-
από την πρώτη µέρα που γίνατε Κυβέρνηση, διαπιστώνοντας ένα
έλλειµµα εµπειρίας, να βοηθήσουµε όσο µπορούσαµε µε τον
τρόπο που µπορούσαµε και τις όποιες διεθνείς διασυνδέσεις εί-
χαµε. Σας φέραµε φορείς, για να βρείτε χρήµατα. Σας φέραµε
νύχτα µε ειδικές πτήσεις Υπουργούς χωρών της Μέσης Ανατο-
λής µε εξαιρετικές προτάσεις επιτοκίων, τις οποίες δεν κάνατε.

Προσπαθούσαµε να σας δώσουµε λύσεις και ιδέες, που θα
µπορούσαν να οδηγήσουν πράγµατι στην κάλυψη του τεράστιου
ανοίγµατος, που είχε δηµιουργηθεί όλα αυτά τα χρόνια. ∆εν το
κάνατε. Κάνετε τεράστια λάθη: «θα φορολογήσουµε τις καταθέ-
σεις, θα πάµε να ελέγξουµε τις τράπεζες, θα πάµε να ανοίξουµε
τις τράπεζες».

Ο οποιοσδήποτε, κύριε Υπουργέ, έχει λεφτά στις τράπεζες,
όταν βλέπει ότι η χώρα δεν πάει καλά και ότι υπάρχει το ενδεχό-
µενο να µπουκάρει –αυτό είναι το σωστό ρήµα- η πολιτεία στο
λογαριασµό του, παίρνει τα λεφτά και φεύγει.

Έφυγαν περίπου 45 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτό έχει ως συ-
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νέπεια και ως αποτέλεσµα το τραπεζικό σύστηµα να κλονίζεται
και να κλειδώνει τα σεντούκια. Και η αγορά, την οποία εσείς
αγρίως και βαναύσως φορτώσατε µε φορολογία, µε την έλλειψη
της δυνατότητας δανειοδότησης, «κάθισε». Τα µόνα προϊόντα,
τα οποία πωλούνται σήµερα στην Ελλάδα είναι λουκέτα και ρολά.

Με αυτά τα λάθη, λοιπόν, τα spreads έφυγαν και πήγαν στις χί-
λιες µονάδες. Και ενώ τα πρώτα λεφτά τα οποία πήρατε εσείς,
µία αδύναµη Κυβέρνηση, ήταν µε 4%, µετά δεν βρίσκαµε λεφτά
ούτε µε 6,5%. Και βεβαίως, δηµιουργήθηκε ένα αδιέξοδο, το
αδιέξοδο του Μαΐου όπου είχαµε δύο λύσεις: Ή πτώχευση της
Ελλάδος που σηµαίνει αδυναµία πληρωµών, αδυναµία καταβο-
λής µισθών και συντάξεων ή αναγκαστική προσφυγή σε αυτό το
συνδυασµό των τριών.

Σε αυτό το προσκλητήριο της πατρίδας ο κάθε νουνεχής θα
απαντούσε «ναι». ∆εν µπορούσα να πιστέψω ότι υπάρχουν άν-
θρωποι εχέφρονες και νουνεχείς και να πουν ότι την 1η Ιουνίου
δεν θα πληρωθούν µισθοί. Περί αυτού πρόκειται. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Μην κοροϊδευόµαστε. Αυτή είναι η αλήθεια.

Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι ήταν µια ικανοποίηση το ότι πρέ-
πει αναγκαστικά, λόγω των µεγάλων χρεών που είχαν δηµιουρ-
γηθεί από την προηγούµενη κυβέρνηση και των λανθασµένων
χειρισµών που κάνατε εσείς στους επτά µε οκτώ µήνες, αυτός ο
«κεχαγιάς» να µείνει συνεχώς στο κεφάλι µας και να ακούµε σή-
µερα ότι υπάρχει προοπτική να µείνει µέχρι το 2020.

Μπορούµε να ξεφύγουµε; Μπορούµε να ξεφύγουµε! Αύριο έρ-
χεται η ευκαιρία στα πόδια µας. Το επαναλαµβάνω άλλη µια
φορά. Πιστεύω ότι υπάρχει και ο τρόπος και η µέθοδος να εξα-
σφαλίσουµε αυτήν την απόδραση. Είναι καλύτερο αυτό το οποίο
µπορεί να γίνει µε την ευκαιρία που παρουσιάζεται από αυτό που
υπάρχει σήµερα; Σαφώς είναι καλύτερο.

Βέβαια, µπορεί κάποιος ενδεχοµένως να πει ότι αυτός που θα
µας δώσει την επένδυση των 110 δισεκατοµµυρίων ευρώ, να
θέλει ή να απαιτεί και ο Έλληνας να αµείβεται όσο ο δικός του
πολίτης. Γιατί, για να γίνει υπερδύναµη η Κίνα, δεν έχει τα οφί-
τσια ο Κινέζος πολίτης, που έχει ο Έλληνας. Αυτό είναι ένα ζη-
τούµενο. ∆εν παύει, όµως, να είναι µια ευκαιρία.

Είπαµε, λοιπόν, ότι το τραπεζικό σύστηµα κλονίστηκε από τα
λάθη σας. Είπαµε να ξαναφέρουµε τα λεφτά µέσα. Σας είπαµε
τον τρόπο. Τον ακολουθήσατε µε λάθος τρόπο. Κύριε Υπουργέ,
κάποιος βγάζει –εν πάση περιπτώσει, όχι εντελώς έννοµα- 10
εκατοµµύρια ευρώ και τα έβαλε στο εξωτερικό. Γιατί να τα φέρει
µέσα; Τα έβγαλε. Αυτά τα παραµύθια τα οποία λέτε ότι «θα πάµε
να τους ψάξουµε και ότι θα συνεργαστούµε µε χώρες να φέ-
ρουµε πίσω ονόµατα»;

Αυτός ο οποίος έχει 10 εκατοµµύρια, δεν είναι τόσο αφελής.
Ξέρει και τα ασφαλίζει. Εποµένως, λοιπόν, πώς θα µπουν τα 10
εκατοµµύρια ευρώ µέσα; Θα πρέπει να του δώσετε κίνητρο. Όχι
5% φορολογία. Τρελός είναι να τα φέρει µέσα; Όχι.

Θα του πείτε: «φέρτα µέσα και για πέντε χρόνια δεν θα πλη-
ρώσεις επιτόκιο στους τόκους σου. ∆εν θα πληρώσεις φόρο για
το επιτόκιο». Οπότε έχει ένα κίνητρο να φέρει µέσα τα λεφτά.
Τώρα δεν έχει κανένα κίνητρο. Του δίνετε αντικίνητρα. Αν δεν
µπουν αυτά τα λεφτά µέσα, πολύ φοβούµαι ότι το τραπεζικό σύ-
στηµα θα περάσει στιγµές δοκιµασίας.

Γνωρίζετε καλά το τραπεζικό σύστηµα, κύριε Κοινοβουλευτικέ
Εκπρόσωπε. Φωνάζω σε αυτήν την Αίθουσα από το Γενάρη, συγ-
χώνευση, συγχώνευση τραπεζών. ∆εν υπάρχει άλλη συνταγή.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: ∆εν είναι εύκολο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Άλλο αν είναι εύκολο ή δύσκολο. Όταν
είµαι κυβέρνηση και όταν είµαι κράτος, µπορώ και βρίσκω τον
τρόπο και ανοίγω δρόµους. Κράτος σηµαίνει δύναµη!

Αυτό το οποίο δεν κάνατε εσείς, αρχίσαµε να το µεθοδεύουµε
εµείς που είµαστε ένα κόµµα του 6%. Η δική µας εµµονή έφερε
αυτά τα αποτελέσµατα να βρίσκονται σήµερα ante portas κά-
ποιες συνεργασίες.

Εµείς χαιρετίζουµε αυτό το οποίο γίνεται. Εµείς χαιρετίζουµε
τις συγχωνεύσεις των τραπεζών. Εµείς χαιρετίζουµε ότι αύριο το
πρωί υπάρχει ένα «προξενιό» ανάµεσα στη EUROBANK και το
ΤΑΧΥ∆ΡΟΜΙΚΟ ΤΑΜΙΕΥΤΗΡΙΟ. Είναι ένα «ειδύλλιο», που κρατάει
πάρα πολύ καιρό. Χαιρετίζουµε την προσπάθεια µιας άλλης τρά-

πεζας να ενωθεί µε µια άλλη.
Αυτό το οποίο τώρα, το Σεπτέµβριο, υιοθετείται από τον Πρω-

θυπουργό –κύριε Υπουργέ, δεν ήσασταν τότε ως Υπουργός στην
Αίθουσα – το φωνάζουµε εµείς από το Γενάρη. ∆ύο άξονες του
δηµοσίου και µια του ιδιωτικού. ∆εν αντέχει παραπάνω. Καθυ-
στερείτε και η καθυστέρηση αυτή δεν βάζει χρήµατα στην αγορά.

Είπατε για το ΕΣΠΑ -και αντιλαµβάνοµαι την ευαισθησία που
έχετε. ∆εν πάει άλλο, δεν έχει όρεξη, δεν υπάρχει µεράκι. Είπατε,
κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, ότι υπάρχει δυναµικό στη
χώρα. Σαφώς και υπάρχει δυναµικό στη χώρα. ∆ύναµη δεν υπάρ-
χει στη χώρα! Το δυναµικό χωρίς τη δύναµη δεν µπορεί να απο-
τελέσει µοχλό δράσης. ∆εν υπάρχει κέφι. Γιατί δεν υπάρχει κέφι;
∆εν σας εµπιστεύονται. Και δεν είναι ότι δεν σας εµπιστεύεται
µονοµερώς. ∆εν εµπιστεύεται τη σύνθεση.

Αυτό το οποίο απαιτεί σήµερα η αγορά και η κοινωνία είναι µία
οικουµενικής αντίληψης κυβέρνηση, να δει ότι το µεγάλο κοµ-
µάτι είναι µαζί και δεν έχουµε εδώ µέσα µία διάθεση ανταρτο-
πόλεµου ο ένας απέναντι στον άλλο, ότι µπορούµε να
συνυπάρξουµε, να συλλειτουργήσουµε όλοι µαζί προς µία κα-
τεύθυνση.

Όταν µία άµαξα είναι µέσα σ’ ένα βάλτο, κύριε Υπουργέ και
προσπαθεί ένα άλογο να τη βγάλει, δεν θα τη βγάλει. Εάν όµως,
πάνε πέντε άλογα είναι πολύ πιο εύκολο να βγει η άµαξα απ’ το
βάλτο. Γιατί δεν θέλετε να βοηθήσουµε όλοι µαζί, όσοι έχουµε
ευθύνη και θάρρος, να ζευτούµε την άµαξα και να τη βγάλουµε
από το βάλτο;

Εµείς τι προτείνουµε; Προτείνουµε να φορτωθούµε τα δικά
σας ανοµήµατα, των δύο µεγάλων κοµµάτων, χωρίς να έχουµε
ευθύνη. Όµως, είναι τεράστια ευθύνη να υπάρχει το πρόβληµα
και να αδιαφορούµε. ∆εν βγαίνει το πράγµα πέρα, δεν βγαίνει.

Μιλάµε για αναδιαµόρφωση χρέους –όχι «του χρέους»- και κω-
φεύετε. Πληρώσαµε τα «Mirage» στο διπλάσιο. Όλοι το λέµε
πλέον τώρα. Πληρώσαµε τα F16 πολύ ακριβότερα. Από τη
«SIEMENS» µόνο, η χώρα διεκδικεί 2 δισεκατοµµύρια. Αυτά δεν
τα χρωστάµε, µας τα έβαλαν «καπέλο» γιατί υπήρξαν επίορκοι
πολιτικοί, οι οποίοι έκαναν τα πράσινα µάτια, ενίοτε και τα γαλά-
ζια.

Αυτή είναι η αλήθεια και η πραγµατικότητα. Γιατί δεν πάµε να
τους πούµε, ότι εµείς δεν χρωστάµε 300 δισ. αλλά χρωστάµε
250; Γιατί φοβάστε να το κάνετε; Γιατί δεν πάµε να πούµε στη
Μέρκελ, ότι όποιος έρχεται στην Ελλάδα κλέβει; Όποιος έρχε-
ται, όποια γερµανική επιχείρηση, µε τα φορτηγά, µε τη
«SIEMENS», µε τα ναυπηγεία. Είναι ψέµατα; Γιατί δεν σηκώνουµε
ανάστηµα; Μας κλέβουνε. ∆εν αντιδρούµε;

Και βεβαίως, κακά τα ψέµατα, κύριε Υπουργέ. Αντιλαµβάνοµαι
το «όχι», το οποίο λέτε. Είναι αλήθεια, θα γίνει και αναδιαµόρ-
φωση του χρέους. ∆εν βγαίνει το πράγµα, οι υποχρεώσεις µέχρι
το ’13 δεν βγαίνουν µε ανυπαρξία ανάπτυξης. Θα πάµε πίσω, εκ
των πραγµάτων.

Αυτό στη γλώσσα των οικονοµολόγων λέγεται «ελεγχόµενη
πτώχευση» και δεν µ’ αρέσει καθόλου ούτε η πρώτη ούτε η δεύ-
τερη λέξη. Αλλά δεν βλέπω πώς θα τα βγάλουµε πέρα. Εκτός αν
αποφασίσουµε και συµφωνήσουµε, ότι ο «κεχαγιάς» θα µείνει για
πάντα στο κεφάλι µας, αλλά εν πάση περιπτώσει, χύθηκε αίµα
για να απαλλαγούµε από «κεχαγιάδες» στο παρελθόν και τώρα
τους βάλαµε οικειοθελώς, γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία από τη δική
της πλευρά δεν υπήρξε τόσο σοβαρή όσο έπρεπε κατά την πε-
ρίοδό της και γιατί εσείς τους πρώτους οχτώ µήνες, ως µαθη-
τευόµενοι µάγοι, δεν βρήκατε διέξοδο και αναγκαστήκαµε εµείς
µε τεράστιο πολιτικό κόστος, να πούµε ότι «όχι, θα εξασφαλί-
σουµε µισθούς και συντάξεις». Και αυτά έχουµε σήµερα. Ανά-
πτυξη υπάρχει;

Έστω ότι έχετε 5 δισεκατοµµύρια, κύριε Πρωτόπαπα, είστε
επιχειρηµατίας, δεν είστε αυτός που είστε. Γιατί να έρθετε στην
Ελλάδα να κάνετε επενδύσεις; Για ποιο λόγο; Γιατί να έρθετε
στην Ελλάδα και να µην πάτε στην Τουρκία; Γιατί να έρθετε στην
Ελλάδα και να µην πάτε στη Βουλγαρία και να µην πάτε στην
Κύπρο, που η φορολογία είναι 10% και όχι 45, που υπάρχει συ-
γκεκριµένο ασφαλιστικό πρόγραµµα, υπάρχει συγκεκριµένο φο-
ρολογικό πρόγραµµα, υπάρχει συγκεκριµένη δοµή στην πολιτεία;
Γιατί να έρθει εδώ; Εγώ σας λέω, ότι θέλει κάποιος να βάλει
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λεφτά. Γιατί να τα βάλει εδώ και όχι δίπλα; Για να µην πάει στην
Κύπρο; Απόδειξη είναι ότι η Κύπρος και η Βουλγαρία έχουν καλ-
πάζοντες ρυθµούς ανάπτυξης. Η Τουρκία κοντεύει να φθάσει το
ιλιγγιώδες ποσοστό του 10%. Γιατί, λοιπόν, να έρθει σε εµάς;
Ποιος του εγγυάται ότι θα έχει εργασιακή ειρήνη, ποιος του εγ-
γυάται σταθερή φορολογία;

Μεγάλος αµερικανικός φορέας, κύριε Υπουργέ -µπορώ να σας
τον πω ιδιαιτέρως- θέτει ένα ερώτηµα: Τι είναι αυτή η «έκτακτη
εισφορά» στη φορολογία; Τι είναι αυτό το πράγµα; ∆εν το ξέ-
ρουν, δεν το έχουµε συναντήσει ξανά σε καµµία χώρα που έχουν
επενδύσει. Είναι σοβαρά πράγµατα αυτά;

Το 1952 για να κάνει επενδύσεις ο Συναγερµός µε το Μαρκε-
ζίνη τότε, έβγαλαν νόµο. Όποιος έρχεται να κάνει επένδυση στην
Ελλάδα για δέκα χρόνια θα έχει ένα συγκεκριµένο σταθερό φο-
ρολογικό σύστηµα. Και ήρθαν οι επενδύσεις και είδατε από εκεί
που ήµασταν, πού έφθασε η Ελλάδα. Καλπάζαµε µε το 7% και
το 8% ανάπτυξης που ζηλεύουµε στις άλλες χώρες σήµερα. Το
είχαµε εµείς τότε, αλλά ήξερε ο άλλος ότι δεν πρόκειται να αλ-
λάξει το φορολογικό σύστηµα. Εποµένως, για να µπορέσουµε να
βγούµε επάνω χρειάζεται πάση θυσία να σοβαρευτούµε.

Όσον αφορά τα προϊόντα που είπατε για την ελεύθερη αγορά.
Συζήτησα µε τον Πρωθυπουργό εδώ στην Αίθουσα και περίµενα
αποτελέσµατα. Μου υποσχέθηκε ότι θα το κάνει, το φόρο του
διοξειδίου του άνθρακος, τον οποίο θέσπισε ο Σαρκοζί. ∆ηλαδή,
κάθε προϊόν που έρχεται από το εξωτερικό να έχει στην Ελλάδα
ένα κόστος, το διοξείδιο του άνθρακα. Αυτόν το φόρο τον έφερε
ο Σαρκοζί κι έτσι το οποιοδήποτε προϊόν, από οποιαδήποτε τρίτη
χώρα εξισούται σε τιµή µε το προϊόν της ελληνικής χώρας.

Έτσι λοιπόν, δεν θα βλέπουµε, όπως είπε και η κ. Ουρανία Πα-
πανδρέου, σκόρδα Τουρκίας στην Ελλάδα, µαρούλια Ιταλίας.
Επιτέλους, κάντε τις σωστές κινήσεις! Μπορείτε να τις κάνετε!
Μπορεί να έχετε έλλειψη πείρας, µπορεί να έχετε έλλειψη φα-
ντασίας αλλά πιστεύω ότι δεν έχετε έλλειψη αυτιών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ, κ. Γεώργιο Καρατζαφέρη.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
το λόγο για δύο λεπτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Πρόεδρε, κατ’ αρχάς
σε καµµία περίπτωση δεν θα ήθελα να συνδυάσω την πρώτη µου
παρουσία σ’ αυτά τα έδρανα µε το να αποδίδω χαρακτηρισµούς
σε εσάς και στο κόµµα σας.

Όµως, καταλαβαίνετε ότι όσο και αν είµαι απολύτως δεκτικός
προσωπικά στην προτροπή σας και την υιοθετώ, δεν µπορώ να
δεχτώ, όταν κάθοµαι σ’ αυτά τα έδρανα, από Βουλευτές του
κόµµατος σας, ευθέως να λέγεται ότι αυτή η Κυβέρνηση, µε τους
ανθρώπους που την υπηρετούν και τη λειτουργία της,
συγκαλύπτει τους λαθρέµπορους. Αυτό δεν µπορεί να γίνει
αποδεκτό και αυτό το κίνητρο έχει και η παρέµβαση µου.

Θα προσπαθήσω να κάνω δύο επισηµάνσεις σε κάποια από τα
πολλά που είπατε.

Κατ’ αρχάς, θέλω να πω ότι η Ελλάδα είναι µία χώρα µέλος
της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε υπεύθυνη ηγεσία, που χαράσσει την
ανεξάρτητη δική της εξωτερική πολιτική µε βάση το συµφέρον
της χώρας, µε ό,τι αυτό σηµαίνει. Από εκεί και µετά για τη δική
µας λογική και εδώ που έχει βρεθεί η χώρα µας, η κάθε µέρα, ο
κάθε µήνας, η κάθε στιγµή είναι χρονική στιγµή που κρίνεται η
πορεία της και η επιτυχία της, σ’ αυτό που προσπαθεί να κάνει.

Θα ήθελα µία κυρίαρχη παρατήρηση να κάνω, σ’ αυτά που
είπατε. Θα µπορούσε κάποιος να πει ότι είναι εύλογα, ότι
µπορούµε να τα συζητήσουµε κ.λπ., όµως δεν είδα να αναφέρετε
σε καµµία στιγµή το ότι υπάρχει µία παγκόσµια οικονοµική κρίση,
στην οποία η Ελλάδα βρέθηκε στο στόχαστρο, βρέθηκε στη δίνη
της. Ήταν η δακτυλοδεικτούµενη ότι θα κατέρρεε απ’ όλο τον
κόσµο. Ξέρετε πάρα πολύ καλά, γιατί είστε έµπειρος πολιτικός,
ότι όταν σε κοιτούν όλοι και όταν όλοι από εσένα περιµένουν να
δουν τι θα κάνεις, είναι πάρα πολύ δύσκολο να µπορέσεις να

αναστρέψεις αυτό το κλίµα.
Και αυτή η Κυβέρνηση, χάρη στον Πρωθυπουργό της, που είχε

όλη αυτήν την προσωπική ιστορική διαδροµή και έχει κάνει την
προσωπική του συνδροµή στη χώρα, το προσωπικό του κεφάλαιο
για τη διεθνή εικόνα της χώρας -που τώρα αποδείχθηκε το πόσο
καίρια, το πόσο σωτήρια ήταν αυτή η διαδροµή του- αυτή λοιπόν
η προσωπική συµβολή του κ. Γεωργίου Παπανδρέου στη
δύσκολη αυτή συγκυρία, νοµίζω ότι ήταν καθοριστική.

Και θέλω να πιστεύω ότι, αν µη τι άλλο, για τα ζητήµατα που
θέσατε - της διεθνούς πολιτικής και σε συνάρτηση µε τα
οικονοµικά ζητήµατα- αυτήν τη στιγµή δεν υπάρχει καµµία
αµφιβολία ότι είναι ο κατάλληλος άνθρωπος στην κατάλληλη θέση.

Για το ζήτηµα των τραπεζών, η αντίληψη µας είναι –και νοµίζω
ότι είναι κοινή πεποίθηση- ότι δεν µπορεί το κράτος να κάνει
κοπτική ραπτική στον τραπεζικό χάρτη. Το κράτος έχει άλλο
ρόλο. Το κράτος θα εξασφαλίσει τους όρους λειτουργίας,
ανταγωνιστικότητας και διαφάνειας. Και αυτό εµείς προσπα-
θούµε να κάνουµε. Προσπαθούµε δηλαδή, να δηµιουργήσουµε
το περιβάλλον µέσα στο οποίο αυτοί οι οποίοι πράγµατι έχουν
τις δυνατότητες και µπορούν µε συνέργειες να κάνουν πιο
ισχυρούς οργανισµούς για να ανταποκριθούν στη δυσκολία των
συνθηκών, να το κάνουν. Αυτό γίνεται.

Θέλω να πιστεύω, κύριε Πρόεδρε, ότι η άποψη και η κριτική
που εκφράζετε είναι εν πολλοίς χρήσιµη, αλλά σήµερα αυτό το
οποίο εγώ διαπίστωσα είναι µία αλλαγή της στρατηγικής του
κόµµατος σας, µέσα στην Αίθουσα της Βουλής. Νοµίζω ότι
µάλλον εσείς µε την παρέµβαση σας, προσπαθήσατε να γυρίσετε
αυτήν την παρουσία της δικής σας Κοινοβουλευτικής Οµάδας
σήµερα, γιατί πραγµατικά νόµιζα το πρωί ότι µε την έναρξη της
νέας Κοινοβουλευτικής Περιόδου βρέθηκα σε µία άλλη
στρατηγική. Όµως, νοµίζω ότι µε τη δική σας παρέµβαση
επαναφέρετε τα πράγµατα σε µία ουσιαστική κουβέντα σε σχέση
µε τα ζητήµατα της χώρας και αυτό, βεβαίως, είναι εκτιµητέο απ’
όλους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό κ. Σωκράτη Ξυνίδη.

Ο κ. Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έχει
ζητήσει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): ∆εν ξέρω πόσο φιλόµουσος είστε, κύριε
Υπουργέ. Το αποτέλεσµα µιας συµφωνικής ορχήστρας µετράει,
δεν µετράει εάν δεν σας άρεσε το ένα βιολί ή δεν σας άρεσε το
κρουστό. Το θέµα είναι ότι αυτό που βγαίνει από την Κοινοβου-
λευτική Οµάδα του ΛΑΟΣ είναι µία συµφωνία που ενθουσιάζει τα
αφτιά του ελληνικού λαού, εξ ου αν θέλετε και η δηµοφιλία την
οποία έχει το κόµµα µας. Θα βρείτε οπαδούς του ΛΑΟΣ µέσα στο
ΠΑΣΟΚ, θα βρείτε µέσα στη Νέα ∆ηµοκρατία, σε όλα τα κόµ-
µατα, ακριβώς γιατί έχουµε αυτό, ορθοτοµούµε το λόγο. Και να
το ξεκαθαρίσουµε.

Είπατε πριν για λαθρεµπόριο κ.λπ.. Μιλάµε για το παραεµπό-
ριο. Επτά δισεκατοµµύρια τζίρο χάνετε. Με 23% ΦΠΑ ξέρετε τι
σηµαίνει αυτό; Χάνετε 1,5 δισεκατοµµύριο το χρόνο. Τα µέτρα
τα σκληρά τα οποία πήρατε µε αφαίρεση του δέκατου τρίτου και
του δέκατου τέταρτου µισθού δεν έδωσαν 1,5 δισεκατοµµύριο.
Να το, έτοιµο το 1,5 δισεκατοµµύριο. Τόσο δύσκολο είναι στην
πολιτεία να επαναφέρει την ευνοµία; Επιτρέπει ή δεν επιτρέπει το
παραεµπόριο; Είναι δυνατόν να στήνει ο άλλος την κουρελού απ’
έξω και να πουλάει τα πράγµατα που πουλάει το µαγαζί πίσω
του, το οποίο έχει ενοίκιο, έχει ΙΚΑ, έχει ΤΕΒΕ, έχει κοινόχρηστα,
φως, µισθούς; Είναι δυνατόν να το συζητάµε σήµερα; Ή µπο-
ρείτε να επιβληθείτε ως κράτος ή δεν µπορείτε να επιβληθείτε.
Το παραεµπόριο πρέπει να εκλείψει. Και αν δεν το κάνετε εσείς,
θα το κάνουµε εµείς µε τους αιρετούς που θα προκύψουν από τις
εκλογές τις 7ης Νοεµβρίου. Είναι ξεκάθαρο. Εµείς δεν θα επι-
τρέψουµε αυτήν την κατάσταση, την οποία εσείς ανέχεστε.

Κύριε Υπουργέ, την αλήθεια: Ο οποιοσδήποτε µικρός, µεγά-
λος, µεσαίος Έλληνας επιχειρηµατίας, ο οποιοσδήποτε πολίτης
που θέλει συναλλαγή µε την τράπεζα, ξέρει ότι η τράπεζα του
ζητάει δύο χαρτιά, φορολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα.
∆εν είναι έτσι; Ωραία. Ο µετανάστης ή λαθροµετανάστης ή οι-
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κονοµικός µετανάστης -δεν µε ενδιαφέρει πως αποκαλείται- γιατί
δεν έχει αυτήν την υποχρέωση όταν παίρνει τα χρήµατα αυτής
της χώρας, που λιγότερο ή περισσότερο τίµια έβγαλε και τα βγά-
ζει στη χώρα του; Να µπορεί να βγάζει χρήµατα στο εξωτερικό,
αφού επιδείξει φορολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα.

Σας ενηµερώνω, λοιπόν, ότι φεύγουν από τη χώρα 12 δισεκα-
τοµµύρια το χρόνο, 1 δισεκατοµµύριο το µήνα. Εποµένως, ό,τι
και να κάνει η χώρα, Κολοµβία να γίνει η χώρα, δεν έχει τη δυ-
νατότητα να ανταπεξέλθει σε αυτήν την τεράστια ροή. Στα δέκα
χρόνια έχουν φύγει εκατό δισεκατοµµύρια, τα χρήµατα τα οποία
δηλαδή θα δανειστούµε από το ∆ΝΤ. ∆ικά µας λεφτά. Σφραγί-
στε, επιτέλους. Γιατί δεν το κάνετε; Εάν το κάνετε, υπάρχει πε-
ρίπτωση να βρούµε διέξοδο, αλλά δεν το κάνετε γιατί έχετε µία
πολιτική αλλοπρόσαλλη. Ποια είναι η πολιτική σας; Ακραία πολι-
τική, να πάει στη φυλακή ο µεταφορέας ο οποίος απεργεί και την
ίδια ώρα ο λαθροµετανάστης να έχει δικαίωµα να κάνει στη χώρα
ό,τι θέλει!

Το ξέρετε, κύριε Υπουργέ, ότι εάν πάει ένας δικός σας άν-
θρωπος σε ένα νοσοκοµείο µε το που θα µπει µέσα, θα πληρώ-
σει 3 ευρώ ανεξαρτήτως τι εξέταση θα κάνει; Ο µετανάστης;
Γιατί; Γιατί διάκριση εις βάρος των κατοίκων αυτής της χώρας,
των «ιθαγενών» αυτής της χώρας επιτέλους, εντός ή εκτός ει-
σαγωγικών η λέξη; Γιατί; Γιατί να µην πληρώνει; Ξέρετε τι κόστος
είχαν όλα αυτά τα χρόνια τα δηµόσια νοσοκοµεία; Περισσότερο
από 1 δισεκατοµµύριο. Ρωτήστε να µάθετε. Ρωτήστε τον
Υπουργό σας, τον κ. Λοβέρδο, εάν έχω λάθος ή έχω δίκιο.

Και αυτό δεν µπορείτε να το αντιληφθείτε; Υπάρχουν τερά-
στιες διαρροές, τις οποίες ενώ γνωρίζετε, αρνείστε να τις κλεί-
σετε. Αυτό λέµε εµείς. Υποδεικνύουµε τρόπους, πώς η χώρα θα
βγει από αυτήν τη δουλεία στην οποία αναγκαστικά ζει εξαιτίας
της δικής σας πολιτικής αλλά και των προκατόχων σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Πρόεδρο του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρη.
Ο κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης έχει το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Η Κυβέρνηση και οι εκπρόσωποί της στη Βουλή δεν χάνουν

ευκαιρία να µας επιβεβαιώσουν µία αλήθεια: Ότι το ΠΑΣΟΚ αντι-
λαµβάνεται τα πολιτικά πράγµατα της χώρας διαχρονικά µε µία
χρονική υστέρηση πολλών ετών, διότι σήµερα ο Υπουργός ανα-
φέρθηκε στη διεθνή οικονοµική κρίση. ∆όξα τω Θεώ που κατα-
λάβατε πως υπάρχει η διεθνής οικονοµική κρίση, διότι κατά τη
ρήση του σηµερινού Πρωθυπουργού και τότε Αρχηγού της αξιω-
µατικής αντιπολίτευσης το 2008, όταν σε όλους τους τόνους ο
Κώστας Καραµανλής και η κυβέρνησή του έλεγαν ότι υπάρχει
διεθνής οικονοµική κρίση και πρέπει να λάβουµε µέτρα, περί
άλλα ετύρβαζε, παρ’ ότι και τότε ήταν Πρόεδρος της Σοσιαλι-
στικής ∆ιεθνούς και τότε ταξίδευε πάνω από δεκαπέντε ηµέρες
στο εξωτερικό και ήταν λιγότερες ηµέρες στο εσωτερικό. Μάλι-
στα, αρνήθηκε να στηρίξουµε τότε το τραπεζικό σύστηµα µε 28
δισεκατοµµύρια ευρώ και αρνήθηκε σε αυτήν την Αίθουσα να ψη-
φίσει τη διάταξη της Νέας ∆ηµοκρατίας περί εγγυήσεως των κα-
ταθέσεων. Καλώς ήλθατε, λοιπόν, στην πραγµατικότητα!

Το δεύτερο θέµα που άκουσα ήταν µία ανησυχία από την
πλευρά του Υπουργού για το ΛΑΟΣ, τι θα κάνει µε τη νέα κοινο-
βουλευτική περίοδο. Μπορεί ο ΛΑΟΣ να ξεστράτισε µε το µνη-
µόνιο αλλά ουδείς αλάθητος. Ο ΛΑΟΣ ανήκει στην ευρύτερη
παράταξη, µετακόµισε προσωρινά στην «πολυκατοικία» σας αλλά
δεν νοµίζω ότι θα είναι και µόνιµος κάτοικος.

Θέλω, λοιπόν, να ξεκινήσω την τοποθέτησή µου για την επε-
ρώτηση µε τρεις παρατηρήσεις.

Παρατήρηση πρώτη: Είναι µία σηµαντική επερώτηση, που δίνει
την ευκαιρία και στην Κυβέρνηση και στα κόµµατα της Αντιπολί-
τευσης να τοποθετηθούν σε ένα πολύ σηµαντικό θέµα που ανα-
φέρεται στην οικονοµία, στην ανάπτυξη, στην ανταγωνιστικότητα.
Θα όφειλαν, λοιπόν, κατά την προτροπή του Πρωθυπουργού και
ο συµπαθέστατος προϊστάµενος Υπουργός σας, ο κ. Χρυσο-
χοΐδης, να είναι εδώ και ο αρµόδιος Υπουργός για τις µεγάλες
επενδύσεις, ο κ. Παµπούκης. Πραγµατικά, σήµερα είναι µία µο-
ναδική ευκαιρία να συζητήσουµε ένα πολύ σοβαρό θέµα. Και δεν

µπορεί να υποβαθµίζεται το Κοινοβούλιο σε τέτοιο επίπεδο. Όχι
πως εσείς δεν µπορείτε να εκπροσωπήστε την Κυβέρνηση, το
αντίθετο, είστε αξιοπρεπέστατος και ικανότατος, αλλά είναι πάρα
πολύ σοβαρό το θέµα. Εγώ θα έλεγα ότι θα έπρεπε να είναι και
ο ίδιος ο Πρωθυπουργός εδώ και εξ ανάγκης θα ήταν και όλοι οι
Αρχηγοί των κοµµάτων, να ακούσουµε τη φιλοσοφία, τη στρατη-
γική αυτής της χώρας για στο µέλλον µε βάση αυτήν την επερώ-
τηση.

Παρατήρηση δεύτερη: ∆ιάβασα την ηµερήσια διάταξη και λέει
για τη συνεδρίαση της τάδε του µηνός προς τον Υπουργό Οικο-
νοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας. Στην αρχή υπέθεσα
ότι η ηµερήσια διάταξη έχει βγει πριν από τον ανασχηµατισµό
και για λόγους οικονοµίας η Βουλή δεν ήθελε να αλλάξει τον
τίτλο του Υπουργείου σας. Είναι δυνατόν να έχουµε µία Κυβέρ-
νηση η οποία έχει τη Ναυτιλία στο δικό σας Υπουργείο; Έχει τη
Ναυτιλία στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη -και δόξα τω
Θεώ ευτυχώς εκεί θητεύει ένας πρώην Υπουργός Εµπορικής
Ναυτιλίας, ο κ. Παπουτσής- και να έχει και το Υπουργείο Ναυτι-
λίας στο Υπουργείο Ναυτιλίας και Αλιείας και Θαλασσίων Υπο-
θέσεων -έχουµε χάσει πια το λογαριασµό, δεν µπορούµε να
προσφωνήσουµε πια τα Υπουργεία- µε την κ. Τσουρή και τον κ.
∆ιαµαντίδη.

Κύριε Υπουργέ, ποιο είναι το νόηµα της επερώτησης σήµερα;
Η οικονοµία και η ανταγωνιστικότητα. Ποια είναι τα συγκριτικά
πλεονεκτήµατα αυτής της χώρας; Είναι η ναυτιλία, ο τουρισµός
και για πολλές δεκαετίες ο πρωτογενής τοµέας, ο αγροτικός το-
µέας, που δεν άκουσα τίποτα σήµερα να συζητηθεί εδώ.

Τη ναυτιλία, λοιπόν, την έχετε διαλύσει. Βγάζετε ένα προε-
δρικό διάταγµα και σε µία διεύθυνση παίζετε µε Υπουργεία. Οι
άνθρωποι θα βγουν ψυχοπαθείς από εκεί. Ένα Υπουργείο συ-
γκροτηµένο µε τεράστια προσφορά στην ελληνική οικονοµία και
20 δισεκατοµµύρια ευρώ συνάλλαγµα τουλάχιστον στην εποχή
της Νέας ∆ηµοκρατίας στην ελληνική οικονοµία διαλύεται.

Ο τουρισµός, τα ίδια χάλια. Όλα µε προσφορές. Καµµία µέρι-
µνα στα ξενοδοχεία, τα οποία είναι προς απόσυρση. Και µιλάµε
για ανάπτυξη;

Ο αγροτικός τοµέας, επίσης, διαλύθηκε.
Εδώ, κύριε Πρωτόπαπα, θα σας θυµίσω ότι διαλύθηκε ο αγρο-

τικός τοµέας όχι λόγω του κοµµατισµού των κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ, που ήθελαν υποχείριο το συνδικαλιστικό και συνεταιρι-
στικό κίνηµα προς αυτήν την κατεύθυνση, να το χρησιµοποιούν
κατά βούληση, κάτι που κι εσείς στα νιάτα σας κι εσείς ως συν-
δικαλιστής κάνατε. Οι µεν συνάδελφοί σας συνδικαλιστές στη
∆ΕΗ κατέβαζαν το διακόπτη και καταστρέφονταν οι οικονοµίες
από τη δεκαετία του ’80 κι εσείς είχατε το προνόµιο να κλείνετε
τις πόρτες –προσωπικά κι εσείς- των κρατικών τραπεζών και να
µη δουλεύει το τραπεζικό σύστηµα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Για να αποφύγουµε το προσωπικό
ουδέποτε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αυτά όµως έχουν παρα-
γραφεί. Εδώ τείνουµε να παραγράψουµε τα εγκλήµατα της τρο-
µοκρατίας και του Κουφοντίνα. Τα δικά σας τα έχουµε
παραγράψει εδώ και πολύ καιρό και µε τις αλλεπάλληλες εκλο-
γές σας στο αξίωµα του Βουλευτή φαίνεται ότι τα έχει παρα-
γράψει και ο ελληνικός λαός, οπότε αυτό το λέω ποιητική αδεία
και χάριν της ιστορίας.

Τι έγινε, κύριε Πρόεδρε; Ο κ. Σηµίτης το 1996 -όπως η Ευρω-
παϊκή Ένωση υπογράφει µε τρίτες χώρες τις υποτιθέµενες συµ-
φωνίες-δοµές, δηλαδή πώς οι πρώην αποικίες θα φέρουν
προϊόντα χωρίς να έλθουν στην Ευρωπαϊκή Ένωση- υπέγραψε
την είσοδο των αγροτικών προϊόντων της Τουρκίας χωρίς δα-
σµούς και χωρίς να πάρει κανένα όφελος, καταστρέφοντας ένα
ζωτικό κοµµάτι της οικονοµίας. Έχει απόλυτο δίκιο η κ. Παπαν-
δρέου –εγώ θα χρησιµοποιήσω και το όνοµα «Παπαδάκη» για ευ-
νόητους λόγους, το «Παπανδρέου» το χρησιµοποιώ για σας, το
«Παπαδάκη» το χρησιµοποιώ για ευνόητους λόγους για την
Κρήτη- όταν λέει ότι πάει στη λαϊκή όπου υποτίθεται ότι πουλάµε
τα αγροτικά προϊόντα της Ελλάδος και κατονόµαζε από ποιες
χώρες έχουν έλθει προϊόντα του πρωτογενούς τοµέα.

Κύριε Πρόεδρε, πώς θα παράγουµε προϊόντα, ακόµα και αυτά
που προστατεύονται από την Κοινή Αγροτική Πολιτική, όταν η
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Τουρκία που είναι ο µεγαλύτερος ανταγωνιστής µας παράγει τα
ίδια προϊόντα; Θα προτρέψω την κ. Παπανδρέου να πάει και στα
σούπερ µάρκετ και να σηκώσει ένα φακελάκι σταφίδα που είναι
το προϊόν της Κρήτης και της Πελοποννήσου. Θα δείτε ότι από
κάτω γράφει «σταφίδα Τουρκίας» γιατί δεν παράγουµε πια στα-
φίδα. Γιατί δεν παράγουµε πια σταφίδα; ∆ιότι από το 1996 και
µετά, λόγω των συµφωνιών του κ. Σηµίτη, η τουρκική σταφίδα
µπαίνει χωρίς δασµούς στην Ευρωπαϊκή Ένωση, άρα και στην
Ελλάδα. Πώς θα προστατευτεί λοιπόν το προϊόν; Πώς δεν θα κα-
ταστραφεί ένας ολόκληρος κλάδος; Το ίδιο γίνεται µε τα βαµ-
βάκια, το ίδιο γίνεται µε τα σιτηρά, το ίδιο γίνεται µε τα λάδια.
Να πώς καταστρέφεται η οικονοµία. Καταλαβαίνετε µε τη χρο-
νική τους συνέχεια τα πράγµατα.

Κύριε Υπουργέ, όταν «ναρκοθετούσατε» την Αναθεώρηση του
Συντάγµατος, δεν αντιληφθήκατε ότι ο βασικός λόγος για τον
οποίο χρειαζόταν αυτή η αναθεώρηση –και αυτό δείχνει την «κο-
ντόφθαλµη» πολιτική των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και του κόµ-
µατος του ΠΑΣΟΚ- ήταν για να βάλουµε το οικονοµικό στοιχείο
µέσα στο Σύνταγµα. Πολύ σωστά σας το είπε ο κ. Γεωργιάδης µε
το Συµβούλιο της Επικρατείας. Εκεί είχαµε συµφωνήσει να κά-
νουµε αλλαγές, όπως είχαµε συµφωνήσει να κάνουµε αλλαγές
και για τον τρόπο σύνταξης του προϋπολογισµού. Είχαµε συµ-
φωνήσει τα κόµµατα. Εµείς ως Νέα ∆ηµοκρατία είχαµε δεχτεί
τρεις διατάξεις που είχε προτείνει το ΠΑΣΟΚ ως αντιπολίτευση
για να δώσουµε το οικονοµικό στοιχείο στο Σύνταγµα που θα
βοηθήσει στην ανάπτυξη. Σήµερα πολλές από τις επενδύσεις δεν
µπορούν να προχωρήσουν γιατί «ναρκοθετούνται» λόγω της νέας
εποχής που έρχεται και λόγω των αδυναµιών που έχει το Σύ-
νταγµά µας και θα πρέπει να πάµε στο 2017. Αυτά πληρώνουµε
σήµερα από τις κοντόφθαλµες πολιτικές του παρελθόντος, από
τον κοµµατισµό και τη «κµικροκοµµατική» πολιτική των κυβερνή-
σεων του ΠΑΣΟΚ και του κόµµατος του ΠΑΣΟΚ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Κεφαλο-
γιάννη, δεν έχετε άλλο χρόνο. Ολοκληρώστε αµέσως.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κλείνω αµέσως, κύριε Πρό-
εδρε, λέγοντας κάτι στον κύριο Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού. Έχει δίκιο όταν λέει ότι νύχτα προσπαθούσε
να φέρει µε πτήσεις και να δώσουν χαµηλότοκα δάνεια στο τα-
µειακό πρόβληµα που δηµιούργησαν οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ
στην οικονοµία. Θα σας υπενθυµίσω όµως ότι αν διαβάσει κανείς
το µνηµόνιο, στη σελίδα 119 λέει ότι δεν µπορεί η Ελλάδα να
παίρνει δάνειο από άλλο δανειστή. Στη σελίδα 129 του µνηµο-
νίου παράγραφος 13, υποπαράγραφος 1 λέει ότι ο δανειστής
επιτρέπεται να µεταβιβάζει τα δικαιώµατα και τις υποχρεώσεις…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Είναι αντιληπτά
αυτά, κύριε Κεφαλογιάννη. ∆εν έχετε άλλο χρόνο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆ηλαδή, µπορεί να χρεια-
στεί να είµαστε υπόλογοι οικονοµικά σε χώρες των Βαλκανίων,
όπως τα Σκόπια και η Τουρκία, γιατί αυτοί µπορούν, αλλά εµείς
δεν µπορούµε να δανειστούµε. Επίσης, ό,τι διένεξη υπάρχει, γίνε-
ται στα αγγλικά, σελίδα 129 παράγραφος 14, υποπαράγραφος 1.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Φτάνει πια µε τις σε-
λίδες. ∆εν διαβάζουµε περιοδικό!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αυτά είναι που δεσµεύουν
τη χώρα, αυτά είναι οι «µπάλες στα πόδια» της ελληνικής οικο-
νοµίας, µ’ αυτά είναι «δεµένη χειροπόδαρα» η οικονοµία µας και
δεν µπορεί να βγει µπροστά µε δύναµη, ώστε να λύσει προβλή-
µατα που συσσωρεύτηκαν εδώ και δεκαετίες από την ατολµία
των κυβερνήσεων, συµπεριλαµβανοµένων και δικών µας κυβερ-
νήσεων, αλλά κυρίως γιατί το ΠΑΣΟΚ µας πήγαινε πίσω µε τη νο-
οτροπία του εδώ και τριάντα χρόνια.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ειλικρινά έχετε τόσο
σωστό αντιπολιτευτικό λόγο, είστε εξαιρετικά χαριτωµένος άν-
θρωπος και πολιτικός άνδρας. Γιατί καταστρατηγούµε το χρόνο;
Παρακαλώ να µε βοηθήσετε σ’ αυτό εσείς προσωπικά, για χάρη
µου.

Σας ευχαριστώ.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής έχει το λόγο για έξι
λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Με την ευκαιρία της συζήτησης αυτής της επερώτησης θα

ήθελα να υπενθυµίσω ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας εδώ
και πολλές δεκαετίες, αµέσως µετά το δεύτερο παγκόσµιο πό-
λεµο µε συλλογικές επιστηµονικές µελέτες και προτάσεις του
αλλά και µε επιστηµονικά συγγράµµατα στελεχών του, κατέρ-
ριψε τη θεωρία της «ψωροκώσταινας» και απέδειξε ότι η Ελλάδα
έχει δυνατότητες, έχει συγκριτικά πλεονεκτήµατα, έχει ένα πλού-
σιο υπέδαφος και έχει τη δυνατότητα µίας βιοµηχανικής ανά-
πτυξης. Βεβαίως αυτές οι µελέτες αξιοποιήθηκαν σε µεγάλο
βαθµό στη δεκαετία του 1950 και οδήγησαν στην πορεία ανά-
πτυξης που πραγµατοποιήθηκε.

Το δεύτερο που θέλω να σηµειώσω είναι ότι τα τελευταία χρό-
νια υπήρξε ανάπτυξη και µάλιστα υψηλή. Το βασικό ερώτηµα
όµως που τίθεται είναι ποιος ωφελήθηκε απ’ αυτήν την ανάπτυξη.
Τα πραγµατικά γεγονότα δείχνουν ότι ωφελήθηκαν πρωτίστως
και κυρίως οι µεγάλοι καπιταλιστικοί όµιλοι και οι εργαζόµενοι τι
κέρδισαν; «Ψίχουλα».

Το τρίτο: Μιλάµε για επενδύσεις και ξαναµιλάµε για τη φορο-
λογία και λέµε ότι είναι 40%. Αυτό είναι ψευδές. Η φορολογία
των ανωνύµων εταιρειών ήταν 45%. Το ΠΑΣΟΚ τις κατέβασε στο
35%, η Νέα ∆ηµοκρατία τις έφερε στο 24% και το ΠΑΣΟΚ προ-
σανατολίζεται να πάει στο 20%. Γιατί ψευδόµαστε και λέµε ότι η
φορολογία είναι 40%; Ο εργαζόµενος καθηµερινά έχει 40% έως
και 42% φορολογία στο εισόδηµά του. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα.

Τελικά τι θέλετε, κύριοι του ΛΑΟΣ; Να µην υπάρχει φορολογία
του µεγάλου κεφαλαίου, να µην υπάρχουν ασφαλιστικά εργα-
σιακά δικαιώµατα, να µην υπερασπίζεται κανένας τις εργατικές
κατακτήσεις, φτάνει οι εργαζόµενοι να φορολογούνται µέχρι και
42% στο εισόδηµά τους και οι ανώνυµες εταιρείες να σταµατή-
σουν να φορολογούνται; ∆ηλαδή τι θα κάνουµε; Θα ανοίξουν οι
πόρτες να έλθουν οι λεγόµενοι επενδυτές σε µία χώρα µε εργα-
ζόµενους χωρίς δικαιώµατα; Τι εννοείτε στην πρότασή σας «δια-
µόρφωση συνθηκών κοινωνικής ειρήνης»; ∆ηλαδή να µη
σηκώνουν το κεφάλι οι εργαζόµενοι, να ζουν µε 400, 500 και 600
ευρώ; Να είστε σίγουροι ότι αυτό δεν θα γίνει ανεκτό.

Τέταρτο ζήτηµα: Ακούστηκαν αρκετές κουβέντες –έως και
κραυγές- αλλά ουσιαστικά είναι «τουφεκιές στον αέρα». Ποιος
ευθύνεται για τη σηµερινή κατάσταση; Οι πολιτικές της ΕΟΚ δεν
αναφέρθηκαν καθόλου. Για τις πολιτικές της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης δεν ακούστηκε απολύτως τίποτα, σαν η Ελλάδα να µην ανή-
κει, να µη συµµετέχει σ’ αυτούς τους ιµπεριαλιστικούς
οργανισµούς. Τις πολιτικές των µονοπωλίων, τις πολιτικές των
πολυεθνικών τις έχετε στο απυρόβλητο. Αυτές οι πολιτικές ευ-
θύνονται για την ερήµωση, αυτές οι πολιτικές εφαρµόζονται και
δεν πρόκειται για λάθη ή για παραλείψεις, όπως αναφέρεται από
την αρχή της επερώτησης. Αυτή είναι η συγκεκριµένη στρατη-
γική των µονοπωλίων.

Κύριε Κεφαλογιάννη, δεν είναι η Κοινή Αγροτική Πολιτική αυτή
που συρρικνώνει την αγροτική παραγωγή, που διώχνει τους φτω-
χούς µικρούς αγρότες από τα χωράφια τους; Μιλήσατε για τη
σταφίδα, θα σας πω για τον καπνό, για το µπαµπάκι, για τα εσπε-
ριδοειδή, για τις ελιές και για το λάδι, θα σας µιλήσω για την κτη-
νοτροφία. Όλα αυτά γιατί συρρικνώθηκαν; Από µόνα τους;
Σηκώνονται και φεύγουν οι αγρότες από τα χωράφια τους αφού
δεν µπορούν να ζήσουν εκεί. Για να δούµε την κλωστοϋφα-
ντουργία, για να δούµε το έπιπλο, για να δούµε το δέρµα. Γιατί
συρρικνώθηκαν και έκλεισαν χιλιάδες επιχειρήσεις;

Εδώ πρέπει να πούµε ότι σε όλους αυτούς τους τοµείς υπήρχε
ένα ικανότατο εργατοτεχνικό και επιστηµονικό δυναµικό.

Αυτή είναι η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την οποία υπη-
ρετείτε πιστά όλοι: Το ΠΑΣΟΚ, η Νέα ∆ηµοκρατία, ο ΛΑΟΣ και ο
ΣΥΡΙΖΑ. Την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν είναι απλά
ότι την αποδέχεστε, αλλά την υπηρετείτε, ανεξάρτητα, βεβαίως,
από διαφορές και διαφοροποιήσεις στη γενική στρατηγική. Και
είστε όλοι σύµφωνοι. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Και τα συ-
γκριτικά πλεονεκτήµατα, το ικανότατο αυτό επιστηµονικό και ερ-
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γατοτεχνικό δυναµικό απαξιώνεται καθηµερινά. Και απαξιώνο-
νται και το εργατικό δυναµικό και οι τοµείς αυτής της δραστη-
ριότητας από τις επιλογές της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτή είναι
η αλήθεια.

Κύριε Πρόεδρε, µε αφορµή τη σηµερινή συζήτηση θα ήθελα
να θέσω ένα πολύ σοβαρό πρόβληµα που εξελίσσεται αυτές τις
ηµέρες. Και αυτό το πρόβληµα σχετίζεται µε ένα ψήφισµα το
οποίο κατατέθηκε για ψήφιση στην Κοινοβουλευτική Συνέλευση
του Συµβουλίου της Ευρώπης. Και θα ήθελα, κύριε Κεφαλο-
γιάννη, να το ακούσετε αυτό, διότι το ψήφισµα αυτό είναι κατά-
πτυστο. Έρχεται πέντε χρόνια µετά το αντικοµµουνιστικό
µνηµόνιο, που είχε επιχειρηθεί να περάσει και δεν πέρασε. Σή-
µερα επιχειρούν να διαµορφώσουν κατά κάποιον τρόπο ενιαίο
πλαίσιο για την αντιµετώπιση του εργατικού και λαϊκού κινήµατος
σε όλες τις χώρες της Ευρώπης. Το ψήφισµα ουσιαστικά χαρα-
κτηρίζει εξτρεµισµό τους αγώνες των εργαζοµένων, τα κινήµατα
και τις οργανώσεις τους που αµφισβητούν το καθεστώς της
εξουσίας των µονοπωλίων και της αγοράς, όλων όσων αµφισβη-
τούν και αγωνίζονται για την ανατροπή του.

Είναι τυχαίο ότι σε ένα κείµενο που αφορά τον «εξτρεµισµό» γί-
νεται αναφορά ρητή στις κινητοποιήσεις στην Ελλάδα, ταυτίζο-
ντας τη δράση των προβοκατόρων µε τους αγώνες των
εργαζοµένων;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε την ανοχή σας.
Αυτό το κατάπτυστο κείµενο, ανάµεσα στα άλλα που προτείνει

σχετικά µε τα κόµµατα της εργατικής τάξης στην Ευρώπη, ανα-
φέρει: Τον αποκλεισµό τους από τη συµµετοχή στις εκλογές. Την
απαγόρευση της κρατικής χρηµατοδότησης προς αυτά, φτάνο-
ντας ακόµα και στην απαγόρευση της λειτουργίας τους.

Ως ΚΚΕ θεωρούµε χρέος της Ελληνικής Αντιπροσωπείας να
καταψηφίσει αυτό το κατάπτυστο κείµενο - ψήφισµα, το οποίο
έτσι κι αλλιώς δεν θα νοµιµοποιηθεί -και δεν πρέπει να νοµιµο-
ποιηθεί- στη συνείδηση των λαών.

Περιµένουµε τα κόµµατα να έχουν µία τοποθέτηση καταδίκης
όσον αφορά αυτό το ψήφισµα, γιατί αυτό πιστεύουµε ότι δεν
µπορεί και δεν πρέπει να περάσει στην Ελλάδα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

εξαίρετα, κύριε Χαλβατζή.
Στο σηµείο αυτό κλείνει ο κύκλος των Κοινοβουλευτικών Εκ-

προσώπων.
Επιστρέφουµε στους οµιλητές.
Πρώτος θα µιλήσει ο κ. Άγγελος Κολοτρώνης από την Α’ Θε-

σαλονίκης.
Ορίστε, κύριε Κολοκοτρώνη, έχετε το λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Θα ήθελα να αντιπαρέλθω αυτά

που ανέφερε ο αξιότιµος κύριος Υπουργός, περί λαϊκισµού. Κά-
νοντας, όµως, εδώ έναν πρόχειρο υπολογισµό, κατέληξα στο ότι
το 1980, ο κύριος Υπουργός, πρέπει να ήταν τεσσάρων ετών κι
εγώ είκοσι έξι ετών. Γι’ αυτό µπορώ να του δώσω µία πληροφο-
ρία, ότι δηλαδή το ΠΑΣΟΚ ήταν εκείνο που γέννησε το λαϊκισµό
στη νεότερη πολιτική µας ιστορία. Εποµένως µην το αποδίδει σε
εµάς.

Εν πάση περιπτώσει, τώρα έχω τη διάθεση να δείξω, στον
κύριο Υπουργό, τι λαϊκισµό αποπνέουν οι αριθµοί.

Θα αναφερθώ στα θέµατα της Υγείας:
Το χρέος των δηµοσίων νοσοκοµείων, κύριε Πρόεδρε, έκλεισε

στα 5,6 δισεκατοµµύρια το 2009, ενώ το πρώτο οκτάµηνο του
2010, παρά τις πολυδιαφηµιζόµενες παρεµβάσεις της Κυβέρνη-
σης, το χρέος αυξήθηκε κατά 1 δισεκατοµµύριο ευρώ. Ιδού ο
λαϊκισµός των αριθµών!

Στα φάρµακα τώρα, ο τζίρος είναι 10 δισεκατοµµύρια, ενώ
υπολογίζεται ότι το 30% µε 40%, δηλαδή 3 δισεκατοµµύρια έως
4 δισεκατοµµύρια ευρώ, είναι από υπερτιµολογήσεις, πολυφαρ-
µακία και µίζες. ∆ηλαδή, τα χρήµατα που εξοικονοµήθηκαν από
τις περικοπές µισθών, επιδοµάτων και συντάξεων δεν έφτασαν να
καλύψουν τις µίζες και τις υπερτιµολογήσεις των κυκλωµάτων
που δρουν ακόµη στο χώρο της υγείας.

Θα αναφέρω ορισµένα άλλα στοιχεία, τα οποία είναι εξόχως

σηµαντικά. Και θα ήθελα ειλικρινά, κύριε Υπουργέ, να τα λάβετε
σοβαρά υπ’ όψιν σας, αν δεν τα γνωρίζετε ήδη.

Σύµφωνα µε τον Οργανισµό Οικονοµικής Συνεργασίας και
Αναπτύξεως η παραοικονοµία ανέρχεται στο 29% επί των συνο-
λικών δαπανών της υγείας. Άρα η Ελλάδα, κύριε Πρόεδρε, δα-
πανά για την υγεία το 12,9% επί του Ακαθαρίστου Εθνικού
Προϊόντος, κατέχοντας τη δεύτερη θέση παγκοσµίως κάτω από
τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής και µπροστά από την Ελ-
βετία. Με τόσα χρήµατα που δαπανώνται στο χώρο της υγείας,
θα έπρεπε το επίπεδο των παρεχοµένων υπηρεσιών να ήταν άρι-
στο.

Αυτό και µόνο το τελευταίο στοιχείο -τουλάχιστον το τελευ-
ταίο- είµαι βέβαιος –γιατί είστε νέος Υπουργός και πιστεύω ότι θα
αποδειχθείτε και ικανός- ότι θα σας προβληµατίσει ιδιαιτέρως.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Άγγελο Κολοκοτρώνη από την Α’ Θεσσαλονίκης, του ΛΑΟΣ.

Σειρά έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής, από τη Β’ Αθήνας,
ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο αγαπητός κ. Ξυνίδης έκανε το λάθος να αναφερθεί σε λαϊ-

κισµό, όντας µέλος ενός κόµµατος που έχει αναγάγει το λαϊκι-
σµό σε τέχνη.

Εµείς, κύριε Ξυνίδη, δεν είπαµε «λεφτά υπάρχουν». ∆εν το εί-
παµε εµείς. Ο Αρχηγός σας το είπε.

Εµείς, κύριε Ξυνίδη, δεν κολακέψαµε κάθε συντεχνία, δεν εν-
θαρρύναµε κάθε παλαβή διεκδίκηση. ∆εν διορίσαµε και τις γάτες
στο δηµόσιο για να µας λέτε λαϊκιστές. Κάποιοι άλλοι το έκαναν,
για να πάρουν τα «ψηφαλάκια»!

Βλέπουµε, λοιπόν, µε λύπη µας ότι το ΠΑΣΟΚ παραµένει αµε-
τανόητο, το γνωστό καθεστωτικό ΠΑΣΟΚ. Αµετανόητο!

Οι συζητήσεις στη Βουλή δεν πρέπει να γίνονται για να γίνο-
νται. Πρέπει να γίνονται για να βγαίνει κάτι για τον κόσµο. Καλό
το fast track, καλή και η Τζέσικα, καλή και η Τζέσικα Ράµπιτ, που
λέει και ο γιός µου, καλό και το break dance, αλλά θα πρέπει να
καταλάβουµε ότι ο κόσµος βαρέθηκε. Τα δύο φθαρµένα κόµµατα
γέµισαν µε προσδοκίες τους πολίτες, αλλά από αποτελέσµατα
άλλο τίποτα!

Η Νέα ∆ηµοκρατία µιλούσε για το «one stop shop». Εσείς µι-
λάτε για το «fast track». ∆εν ξέρω, σοσιαλιστές και νεοφιλελεύ-
θεροι έχετε µία ξενολαγνεία. Χρησιµοποιείτε ξένους όρους για
να περιγράψετε τις επενδύσεις.

∆όξα τω Θεώ, εµείς ούτε σοσιαλιστές είµαστε ούτε νεοφιλε-
λεύθεροι.

Και διερωτώµαι: Πώς η Τουρκία, η οποία έχει άθλιες υποδο-
µές, ανεκπαίδευτο και ράθυµο εργατικό δυναµικό, εσωτερικά
προβλήµατα µε τους Κούρδους, την τροµοκρατία κ.λπ., έχει σή-
µερα δέκα µεγάλες αυτοκινητοβιοµηχανίες, από τη «FIAT» και τη
«RENAULT» έως την «ISUZU» και τη «MERCEDES»; Πώς το κα-
τάφερε η Τουρκία; Πώς κατάφεραν οι Τούρκοι, που δεν ξέρουν
τι εστί θάλασσα, να παράγουν πλοία και µάλιστα να παίρνουν πα-
ραγγελίες και από Έλληνες εφοπλιστές και να µας βάζουν τα
γυαλιά;

Μήπως ευθύνονται οι σαχλαµάρες περί κοινωνικοποιήσεων και
περί ναυπηγείων του λαού –θυµάστε τις εφηµερίδες του ΠΑΣΟΚ
πριν είκοσι πέντε χρόνια πώς πανηγύριζαν όταν τα ναυπηγεία του
Νιάρχου γινόντουσαν κρατικά- οι ανοησίες κάποιων συνδικαλι-
στών; Τα ξεβρακώµατα των Σταµουλοκολλάδων τα ξεχάσαµε;
Θυµόµαστε τι γινόταν στο κέντρο της Αθήνας –το υπέθαλπε το
ΠΑΣΟΚ- µε τα ξεβρακώµατα των ιδιοκτητών λεωφορείων που
έκαναν οι Σταµουλοκολλάδες και γινόµασταν ρόµπα διεθνώς, σε
όλα τα διεθνή µέσα ενηµέρωσης;

Όλα αυτά δεν έδιωξαν τους λίγους ψυχωµένους που ήρθαν
να επενδύσουν στην Ελλάδα;

Μήπως το κόµµα σας δεν οφείλει µία δηµόσια συγγνώµη για
την εξαλλότητα δυόµισι δεκαετιών, η οποία ξεπάστρεψε κάθε
επένδυση, σακάτεψε την ελληνική οικονοµία και µας χρέωσε ως
το λαιµό;

Ποιος είναι ο λόγος που ακόµα και τώρα, που καιγόµαστε για
επενδύσεις, υπάρχουν κόµποι και κάλοι στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση;
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∆ιότι περί αυτού πρόκειται. Κόµποι και κάλοι υπάρχουν στη ∆η-
µόσια ∆ιοίκηση. Αναχαιτίζεται κάθε δηµιουργική πρωτοβουλία µε
αυτήν την κατάσταση.

Γιατί έγινε όλο αυτό το µπάχαλο µε τις αρµοδιότητες των
Υπουργείων; Γιατί υπήρξε και αυτή η γραφικότητα µε τη µετο-
νοµασία Υπουργείων και µε το νέο λεφούσι των παρατρεχάµε-
νων, των συµβούλων κ.λπ., που θα µας κοστίσουν, όπως λέει το
περιοδικό «ΕΠΙΚΑΙΡΑ», 42.000.000 ευρώ; Εδώ είναι το δηµοσί-
ευµα. Θα το καταθέσω στα Πρακτικά. «Σαράντα δύο εκατοµµύ-
ρια (42.000.000) ευρώ οι µετονοµασίες και οι νέοι σύµβουλοι»,
λέει το περιοδικό «ΕΠΙΚΑΙΡΑ». Πώς είναι δυνατόν να έχουµε σε
κάθε Υπουργείο τέσσερις και πέντε –Υπουργό, Αναπληρωτή,
Υφυπουργούς- λες και είµαστε η Αµερική; Τα αντέχει αυτά ο
τόπος; Θα καταθέσω το δηµοσίευµα του περιοδικού «ΕΠΙΚΑΙΡΑ».

Τέθηκε το θέµα της δικαιοσύνης, του Συµβουλίου της Επικρα-
τείας, των καθυστερήσεων που υπάρχουν κ.λπ.. Μα υπάρχει Έλ-
ληνας ευχαριστηµένος από την ποιότητα των δικαστικών
αποφάσεων, από την ταχύτητα, από τον τρόπο απονοµής της δι-
καιοσύνης;

Ποιος είπε στη δικαιοσύνη ότι είναι υπεράνω κριτικής και οι
αποφάσεις της και οι λειτουργοί της; Ποιος τους το είπε ότι είναι
υπεράνω κριτικής; Πού το βρήκαν γραµµένο ορισµένοι ότι είναι
υπεράνω κριτικής; ∆εν ξέρουµε τι γίνεται στα δικαστήρια και τις
εφορίες, µε το αλισβερίσι των εφόρων και των κολλητών, λες και
είµαστε στην τουρκοκρατία; Μόνο στην τουρκοκρατία γινόντου-
σαν αυτά. Ή µήπως υπάρχουν κάποιοι οι οποίοι είναι πάνω από
την κριτική είτε είναι εφοριακοί είτε είναι δικαστικοί είτε είναι οι
αποφάσεις τους;

Για ποιο λόγο διερωτώµαι κάνουµε τα εύκολα δύσκολα και δεν
διδασκόµαστε από τα λάθη µας; ∆ιατηρούµε τη φορολογία στις
επιχειρήσεις στο 40%, ενώ οι Βούλγαροι έχουν βάλει το συντε-
λεστή στο 15%. ∆εν παρέχουµε ουσιαστικά κίνητρα και πλέον,
ούτε τη δήθεν ανάπτυξη του 4%, που µας έλεγε η Νέα ∆ηµο-
κρατία, η οποία ουσιαστικά ήταν ανάπτυξη της καφετέριας και
του σκυλάδικου -αυτά άνοιγαν στην Ελλάδα, όλα τα άλλα έκλει-
ναν δεν έχουµε.

Αφήσαµε δύο εκατοµµύρια λαθροµετανάστες, δώδεκα δισε-
κατοµµύρια ευρώ το χρόνο φεύγουν από την Ελλάδα, προς την
Αλβανία, το Πακιστάν, το Τατζικιστάν, το Βελουχιστάν και δεν
ξέρω εγώ πού αλλού πηγαίνουν τα λεφτά µας.

Το παραεµπόριο µας στοιχίζει ενάµισι δισεκατοµµύριο ευρώ
σε κρατικά έσοδα, σε ζεστό χρήµα, την ίδια ώρα που τα ελλη-
νικά µαγαζιά πνίγονται από τη ∆ΕΗ, τους φόρους, τους µισθούς,
τα δηµοτικά τέλη, την εισφορά υπέρ ΕΡΤ. Έχουµε και αυτό.

Αντί να γίνουµε, λοιπόν, µια από τις πιο ανεπτυγµένες χώρες
της Ευρώπης, γίναµε οι επαίτες µε το πιο τεντωµένο χέρι στην
Ευρώπη. Εκεί καταντήσαµε. Και καταντήσαµε επειδή τα δύο
φθαρµένα κόµµατα µας βούλιαξαν στη φτώχεια, τη µιζέρια, τα
σκάνδαλα και τη διαφθορά, τα δάνεια και τσακώνονται ακόµη µε-
ταξύ τους πάνω στα ερείπια της σακατεµένης ελληνικής οικονο-
µίας, η οποία, όµως, φέρει την υπογραφή τους.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Κωνσταντίνο Αϊβαλιώτη.
Η Βουλευτής Ευβοίας του ΛΑΟΣ, γιατρός κ. Ουρανία Παπαν-

δρέου Παπαδάκη έχει το λόγο.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ – ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Κύριε Υπουργέ,

ακούγοντάς σας σ’ έναν πολύ ποιητικό λόγο, µε φέρατε πάρα
πολλά χρόνια πριν, όταν ήµουν νεαρή ειδικευόµενη γιατρός.

Εφηµερεύαµε τη νύχτα και τα ξηµερώµατα πάντοτε ερχόταν
ένας δύστυχος, πολύ φτωχός άνθρωπος, ο οποίος έβλεπε στον
ύπνο του ότι ήταν ο Ωνάσης. Είχε αγοράσει, λοιπόν, ένα ζευγάρι
γυαλιά στυλ Ωνάση, ερχόταν στο νοσοκοµείο και µας παρίστανε
τον Ωνάση.

Εµείς ξέρετε τι προσπαθούσαµε, κύριε Υπουργέ, να κάνουµε;
Να τον επαναφέρουµε στην πραγµατικότητα, να του πούµε:
«εντάξει, Ωνάσης δεν είσαι, είσαι αυτός που είσαι, προσπάθησε,

όµως, να γίνεις και εσύ καλύτερος».
Αυτό µας είπατε, κύριε Υπουργέ, για την Ελλάδα που ονει-

ρεύεστε εσείς και που µας τη φέρατε εδώ ότι, «δες αυτή είναι η
Ελλάδα του σήµερα». Έλεος πια! Κύριε Υπουργέ, δηλαδή, ξε-
περνάτε, πλέον και τη νοηµοσύνη µας. Εµείς αυτήν την Ελλάδα
θέλουµε.

Εγώ, όµως διερωτώµαι, αν εσείς µε όλες αυτές τις πρακτικές
σας µπορείτε να µας δώσετε αυτήν την Ελλάδα. Μέχρι τώρα -
επαναλαµβάνω ότι έχει παρέλθει ένας χρόνος διακυβέρνησης δι-
κιάς σας- δεν έχουµε δει το παραµικρό που να µπορέσει να µας
πείσει.

Πιθανώς σήµερα να βγάλατε και εσείς εδώ τον πρώτο σας ποι-
ητικό λόγο, νέος Υπουργός είστε ή να πιστέψατε ότι είστε σε ένα
κοµµατικό ακροατήριο, γιατί µέχρι πρότινος ο ρόλος σας ήταν
σαφέστατα κοµµατικός.

Εδώ, θα µε συγχωρέσετε, θα σας υπενθυµίσω ότι είναι η
Βουλή των Ελλήνων. Εµείς παίρνουµε τα µηνύµατα του κόσµου.
Εγώ παίρνω τα µηνύµατα των νέων ανθρώπων που περνούν κάθε
µέρα από το γραφείο µου, όπως προφανώς περνούν και από το
δικό σας και µου ζητούν δουλειά και µου ζητούν απασχόληση και
µου ζητούν το καθηµερινό µεροκάµατο. Και είναι νέοι επιστήµο-
νες και είναι άνθρωποι µε διδακτορικά και είναι άνθρωποι µε Mas-
ter και όµως, εσείς, η πολιτεία η σηµερινή, δεν τους δίνετε το
παραµικρό φως στο τούνελ.

∆εν ξέρω αν η υπόλοιπη Ελλάδα είναι αυτή η Ελλάδα που
εσείς παρουσιάσατε. Μακάρι να ήταν και να µην την ήξερα εγώ.
Όµως, επειδή ξέρω πάρα πολύ καλά την ιδιαίτερη περιοχή µου
την Εύβοια, κύριε Υπουργέ, θα σας ρωτήσω:

Είναι ανάπτυξη να κλείνετε µια µοναδική κρατική υπηρεσία που
υπάρχει στην Κύµη της Εύβοιας, να κλείνετε την «Ηλεκτροµα-
γνητική» Κύµης, η οποία τι κάνει; Φτιάχνει κράνη και στολές για
το στρατό. Ξέρετε από πού εισάγονται πλέον, κύριε Υπουργέ; Αν
εσείς το λέτε ανάπτυξη ή λαϊκισµό, θλίβοµαι πάρα πολύ. Νοµίζω
ότι πρέπει, πλέον, να προσαρµοστείτε και να έρθετε στην πραγ-
µατικότητα. Την κλείνετε αυτή γιατί στολές φτιάχνονται στην
Τουρκία και είναι φθηνότερες, κύριε Υπουργέ. Αυτό θα πω εγώ
στους κατοίκους της Κύµης που ζουν µόνο από αυτήν τη βιοµη-
χανία, διότι εσείς πάλι τους έχετε καταδικάσει στην αποµόνωση,
γιατί δεν έχουν στοιχειώδες οδικό δίκτυο;

Έχετε πάει καµµιά φορά προς την Κύµη ή γενικότερα έχετε
επισκεφτεί την Εύβοια; Πηγαίνετε για να µην τολµάτε, κύριε
Υπουργέ, να ονειρεύεστε, πλέον, γιατί λυπούµαι ούτε αυτά που
ακούσαµε από εσάς ήταν, δυστυχώς, όνειρα θερινής νυκτός.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε την

κ. Ουρανία Παπανδρέου - Παπαδάκη.
Ο Βουλευτής Σερρών του ΛΑΟΣ κ. Ηλίας Πολατίδης έχει το

λόγο για τρία λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δηλώσατε στην αρχή της οµιλίας σας ότι είστε

απογοητευµένος από την κριτική που άσκησαν οι Βουλευτές του
ΛΑΟΣ και πιπιλίσατε πάλι τη γνωστή καραµέλα του λαϊκισµού.

Πέραν του ότι δεν έχω καταλάβει ειλικρινώς και κανείς δεν µου
έχει δώσει έναν πολύ σαφή ορισµό τού τι είναι λαϊκισµός, θα σας
πω ότι αναφέραµε πάρα πολλές προτάσεις. Αναφέραµε και κά-
ναµε κριτική λέγοντας σε συγκεκριµένους τοµείς τι δεν έχετε
κάνει. Εσείς είπατε ότι επειδή εκτιµάτε ότι αυτή η πολιτική κριτική
δεν είναι σωστή, αυτό είναι λαϊκισµός.

Να πάρουµε ορισµένους τοµείς. Μπορεί να γίνει ανάπτυξη
στην Ελλάδα χωρίς γεωργία; Εγώ λέω όχι. Είστε από γεωργικό
νοµό, ξέρατε τα συνεταιριστικά εργοστάσια, ξέρατε ότι οι ευθύ-
νες του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας τα έκλεισαν και στη
θέση των προϊόντων που παρήγαγαν τα συνεταιριστικά εργο-
στάσια τώρα έχουµε εισαγωγές. Ναι ή όχι; Τι θα κάνετε προς
αυτήν την κατεύθυνση;

∆εύτερη ερώτηση: η γεωργία µπορεί να υπάρχει όταν οι σπό-
ροι και τα λιπάσµατα στα προϊόντα που παράγονται εδώ είναι ει-
σαγόµενα; Ανέφερε η συνάδελφός µου η κ. Παπανδρέου ότι είναι
εισαγόµενα τα προϊόντα, αλλά και για τα προϊόντα που παράγο-
νται στην Ελλάδα, δυστυχώς, δεν έχουµε πολλαπλασιαστικό
υλικό. ∆υστυχώς, µε τις ευθύνες της Νέας ∆ηµοκρατίας και του
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ΠΑΣΟΚ από τα τέσσερα εργοστάσια λιπασµάτων έχει µείνει ένα,
το οποίο φυτοζωεί και ενδεχοµένως θα διακόψει τη λειτουργία
του. Έτσι λένε κάποιες πληροφορίες και αυτή είναι η ανησυχία
των εργαζοµένων. Και πλέον για να γίνει παραγωγή στην Ελλάδα
δεν υπάρχει στοιχειώδης αυτάρκεια, τα πάντα είναι εισαγόµενα.
Είµαστε στο έλεος όχι απλώς της κάθε ξένης χώρας και του κάθε
παραγωγού, αλλά και του κάθε εισαγωγέα στην Ελλάδα.

Τοµέας ενδύσεως-υποδήσεως, τοµέας στον οποίο στην περιοχή
σας υπήρχε κάποτε πολύ σηµαντική βιοµηχανία και βιοτεχνία. Τι γί-
νεται µε αυτόν ακριβώς; Στο βωµό της παγκοσµιοποιήσεως και στο
βωµό της εξυπηρετήσεως των ελληνοφοβικών συνδρόµων - γιατί
αναφερθήκατε σε ξενοφοβικά σύνδροµα του ΛΑΟΣ, έχετε ελληνο-
φοβικά σύνδροµα, µάλλον, εσείς- αφήνετε τον οποιονδήποτε λα-
θροµετανάστη, µετανάστη, όπως θέλετε να τον ονοµάσετε
-λαθροµετανάστης είναι στην ουσία- να πουλάει χωρίς ΦΠΑ, χωρίς
εισφορές, χωρίς φορολογία.

Έχω κάνει ερώτηση στο Υπουργείο Οικονοµικών και µου απή-
ντησε ότι κατά µέσο όρο όσοι καταδέχονται να κάνουν δηλώσεις
από τους νόµιµους µετανάστες πληρώνουν 500 ευρώ φόρο.
Όσοι καταδέχονται να κάνουν δηλώσεις. Η συντριπτική πλειο-
ψηφία δεν κάνει καν δήλωση!

Σας έκανα µια σαφή πρόταση, στην οποία ενδεχοµένως δεν
ήσασταν προετοιµασµένος και δεν έχετε και την εξουσιοδότηση.
∆εν είναι δυνατόν να έχουµε ανάπτυξη όταν οι παραγωγικές επι-
χειρήσεις χτυπιούνται µε φορολογικούς συντελεστές τεράστιους
και κατόπιν τα προϊόντα τους έχουν να ανταγωνιστούν µέσα στην
ελληνική αγορά, προϊόντα τα οποία έχουν παραχθεί µε πολύ χα-
µηλότερους φορολογικούς συντελεστές στη Βουλγαρία, στην
Τουρκία, στην Κίνα ή οπουδήποτε.

Σε αυτόν τον τοµέα µπορείτε εσείς να κάνετε κάτι ή θα συνε-
χίσετε την ανάπτυξη των καζίνο, την οποία είδαµε τις προηγού-
µενες δεκαετίες και µας έχει φτάσει να χρωστάµε τα τριακόσια
δέκα δισεκατοµµύρια ευρώ;

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Ηλία Πολατίδη.

Στο σηµείο αυτό ολοκληρώνεται και ο κύκλος των δευτερολο-
γιών των οµιλητών της συζήτησης της επίκαιρης επερώτησης
του ΛΑΟΣ. Θα κλείσουµε µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
και τον κύριο Υπουργό.

Το λόγο έχει ο κ. Χρυσανθακόπουλος για τρία λεπτά.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τα θέµατα που έθιξα

στην πρωτολογία µου ήταν ενδεικτικά αυτής της αναγκαιότητας.
Οφείλουµε να κάνουµε κοινοβουλευτικό έλεγχο µε την ευθύνη
των λόγων µας και µε την τεκµηρίωση των επιχειρηµάτων µας.
Και όταν απευθυνόµαστε στην Κυβέρνηση, την πιέζουµε ακρι-
βώς, για να συναισθανθεί και να νιώσουν όλοι οι Υπουργοί ότι
δεν µπορούν να κινούνται χωρίς το λαϊκό αίσθηµα, το οποίο εκ-
φράζει η Αντιπολίτευση, κατ’ αρχάς, απέναντί τους.

∆ιότι σε µια φάση κρίσης, απαιτείται η συναίνεση αφ’ ενός
στην αντιµετώπιση προβληµάτων, καλοπιστία, αλλά ταυτόχρονα
εσείς αποφασίζετε, εµείς απλά εισηγούµαστε. ∆εν έχουµε, δη-
λαδή, µείνει σαν κόµµα στη στείρα άρνηση. Η εποικοδοµητική
κριτική µας αποτελεί συστατικό στοιχείο µιας διεξοδικής αναζή-
τησης για τα προβλήµατα της χώρας.

Ως εκ τούτου, θα πρέπει να εκλαµβάνετε και από τις αιχµές
και από τις πιέσεις ότι έχουµε την πλήρη γνώση των δεδοµένων,
ότι δεν υπάρχει κάτι το οποίο θα µας διαφύγει από τα καίρια ζη-
τήµατα και ότι ναι µεν εµείς δεν παίρνουµε την απόφαση, αλλά
εσείς που παίρνετε τις αποφάσεις, οφείλετε να λάβετε σοβαρά
υπ’ όψιν και τις υποδείξεις µας.

Όταν εµείς λέµε για 5% ΦΠΑ στα είδη διαρκούς κατανάλωσης,
το λέµε γιατί αν πάµε σε ένα σούπερ µάρκετ σε λίγο απ’ έξω θα
κάθονται άνθρωποι να περιµένουν µήπως και τους δώσεις κάτι.
Το συναισθάνεστε αυτό. Γι’ αυτό λέµε στα είδη διαρκούς κατα-
νάλωσης 5%, ναι. Γιατί απ’ αυτά ζει µια οικογένεια. Και να ελεγ-
χθούν πλήρως οι τιµές. Μεγάλα κόλπα γίνονται συνέχεια στην
αγορά, τα ολιγοπώλια καθορίζουν µε τα τραστ τις τιµές και πρέ-
πει να αντιµετωπίσουµε τους κινδύνους.

Όταν εµείς λέµε αξιοποίηση της µεγάλης ακίνητης περιουσίας,

δεν λέµε, διαλέξτε προεπιλεγµένους αγοραστές, επενδυτές
κ.λπ., µε το παλαιό σύστηµα, για να έρθουν κάποιοι να πάρουν τα
ποσοστά τους. Σαφώς πάµε να καταρρίψουµε το σύστηµα, το
οποίο κι εσείς αντιλαµβάνεστε ότι έχει οδηγήσει τη χώρα στο ση-
µερινό αδιέξοδο.

Λέµε ότι πρέπει να υπάρξει µια ρευστοποίηση απ’ αυτά τα κε-
φάλαια, µια πραγµατική µίσθωση, µια πραγµατική κατεύθυνση.
Υπάρχουν ολόκληροι τοµείς. ∆ηλαδή, υπάρχει µια ντροπή στην
Ελλάδα, αν δει κανείς πόσα από τα ολυµπιακά έργα έχουν µείνει
στην άκρη αναξιοποίητα ή δεν ξέρω τι έχουν απογίνει. Ο κόπος,
ο ιδρώτας, ο µόχθος, ένα µέρος του χρέους είναι αυτοί οι Αγώ-
νες, η παγκόσµια δόξα µας.

Υπάρχουν πολιτικά ζητήµατα και το απευθύνω και στον αγα-
πητό συνάδελφο της Νέας ∆ηµοκρατίας, γιατί έχει σηµασία
αυτό. Ο κόσµος έχει κουραστεί, έχει θυµώσει πλέον. Και ξέρετε
µε ποιους έχει θυµώσει; Με τους βασικούς διαχειριστές των πο-
λυκατοικιών. Με αυτούς τα έχει. Αυτοί έκαναν κακοδιαχείριση.
Και ξέρετε, ο ένοικος φεύγει από την πολυκατοικία πλέον, όταν
δεν του αρέσει.

Και σας βεβαιώνουµε ότι υπάρχει ένα κοινωνικό κλίµα…
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Υπάρχει ένα ρεύµα το οποίο εκφράζεται και δηµοσκοπικά µε

ένα άνω του 30% του εκλογικού σώµατος, το οποίο βιώνοντας
αυτήν την απαξίωση στο πρόσωπό του, το προσωπικό του πα-
ράπονο, την πικρία του για τις πολιτικές εξελίξεις, δεν έχει πλέον
εµπιστοσύνη στο πολιτικό προσωπικό της χώρας. Και αυτό φυ-
σικό είναι να το καρπώνεται, κατ’ αρχάς, η µαχητικότερη Αντι-
πολίτευση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναλαµβανόµενα το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Μ’ αυτήν την έννοια, εµείς, επειδή δεν καλούµε απλά το λαό να
έρθει µαζί µας, θέλουµε να του δείξουµε ότι αξίζουµε µε θετική
γνώµη να µας αξιολογεί, καταθέτουµε διαρκώς προτάσεις, όπως
αυτές που ανέφερε και ο Πρόεδρος του κινήµατος και όπως
όλος ο χώρος του κόµµατος και, όπως όλος ο χώρος, έχει µια
εποικοδοµητική στάση στα ζητήµατα.

Και επαναλαµβάνω, γι’ αυτό και η άσκηση της κριτικής και όχι
της πολεµικής. Γι’ αυτό και η επισήµανση των λαθών από την
άλλη οπτική γωνία. Αυτά που εσείς θεωρείτε σωστά, πολλές
φορές εµείς θα θεωρούµε λάθος, γιατί είναι µια διαφορετική
οπτική γωνία. ∆ιότι εµείς εκπροσωπούµε λαϊκή συνείδηση δια-
φορετική από σας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Αλέξανδρο Χρυσανθακόπουλο, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του ΛΑΟΣ.

Ολοκληρώνεται η συζήτηση της επίκαιρης επερώτησης προς
τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο, για πέντε λεπτά.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκ-
πρόσωπε του ΛΑΟΣ, προφανώς και επιζητούµε και την κριτική
και επιζητούµε και τη συνδροµή µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα όλων,
προκειµένου να µπορούµε µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο να
ασκήσουµε τα καθήκοντα τα οποία µας ανέθεσε ο ελληνικός
λαός.

Θα προσπαθήσω να δώσω κάποιες απαντήσεις σε κάποια από
τα ζητήµατα που θέσατε, γιατί είναι πάρα πολλά και καλύπτουν
όλο το εύρος, θα έλεγα, της καθηµερινής πολιτικής ζωής.

Ειλικρινά, ως µέλος αυτής της Κυβέρνησης έχω την πλήρη αί-
σθηση ότι αυτή η Κυβέρνηση είναι παρούσα κάθε µέρα εκεί που
πραγµατικά υπάρχουν τα µεγάλα προβλήµατα. Θα µπορούσαµε
να πούµε και να συζητήσουµε για την αποτελεσµατικότητα, για
την ορθότητα των αποφάσεων. Αυτά όλα, όπως καταλαβαίνετε,
βεβαίως και είναι αντικείµενο κριτικής.

Αυτό το οποίο είπα εγώ στην πρωτοµιλία µου και σε απάντηση
των δικών σας τοποθετήσεων, είναι ότι εκείνο το οποίο δεν
µπορώ να δεχθώ είναι ότι δεν υπάρχει Κυβέρνηση, ότι είναι
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απούσα, ότι δεν κάνει τίποτα και είµαστε σε µια χώρα που δεν
γίνεται απολύτως τίποτα.

Και νοµίζω ότι αυτό απαξιώνει κυρίως την ίδια την προσπάθεια
του ελληνικού λαού και τις θυσίες τις οποίες κάνει. Και η ευθύνη
µας µέσα από δω, απ’ αυτήν την Αίθουσα, στο να επιβραβεύουµε
και να καταξιώνουµε τις προσπάθειες και τις θυσίες του, είναι
ένα από τα καθήκοντα τα οποία έχουµε απέναντι στον ελληνικό
λαό.

Ειλικρινά, κύριε Αϊβαλιώτη, µετά και τη δευτερολογία σας θα
πίστευα ότι έχετε αναλάβει την προώθηση των τουρκικών προϊ-
όντων. Σήµερα µας παρουσιάσατε ότι όλα τα τουρκικά προϊόντα
έχουν κατακλύσει την Ελλάδα. Εντάξει, είναι µια µεγάλη χώρα η
Τουρκία, όµορη χώρα, η οποία έχει τη δική της δυναµική, κάνει
τις δικές της προσπάθειες. Σας θυµίζω ότι πριν από κάποια χρό-
νια ήταν σε πολύ δυσχερέστερη θέση απ’ αυτήν που έχει βρεθεί
η δική µας χώρα, υπό άλλες βέβαια συνθήκες οικονοµίας κ.λπ….

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Να το αποσύρετε αυτό. Ήταν
ατυχές αυτό που είπατε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ποιο λέτε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Η διατύπωσή σας ότι προωθώ
τα τουρκικά προϊόντα ήταν ατυχής. Να την αποσύρετε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Προφανώς η διατύπωσή
µου ήταν σαφής, κύριε Αϊβαλιώτη, είχε την αίσθηση του χιούµορ.
Κάνετε χιούµορ κι εσείς και έχετε και µια…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Να την αποσύρετε.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Την αποσύρω, κύριε Αϊβα-
λιώτη, για να µην παρεξηγηθείτε. Αλλά θεώρησα ότι την «ελευ-
θεριότητα», την οποία επιδεικνύετε εσείς µέσα σ’ αυτήν την
Αίθουσα, προφανώς την αναγνωρίζετε και στο συνοµιλητή σας
απέναντι.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Όχι, ήταν ατυχής.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Γι’ αυτόν το λόγο και έλαβα
το θάρρος. Αν δεν µου το επιτρέπετε, συγγνώµη.

Κατ’ αρχάς να συζητήσουµε λίγο και να σας πω κάποια πράγ-
µατα για το θέµα των αρµοδιοτήτων, γιατί εντοπίστηκε από πολ-
λούς το θέµα των ονοµασιών των Υπουργείων κ.λπ.. Ξέρετε πάρα
πολύ καλά ότι στη σύγχρονη εποχή είναι αναγκαίες οι συγκλίσεις
κάποιων αρµοδιοτήτων σε επίπεδα άσκησης εξουσίας, που πα-
λιότερα δεν ήταν έτσι. Κι αυτό είναι ένα ζητούµενο όχι µόνο για
τη δική µας πολιτική ηγεσία, αλλά για όλες τις πολιτικές ηγεσίες
σε όλο τον κόσµο. Και είναι προφανές ότι αυτό το οποίο γίνεται
είναι η προσπάθεια να γίνουν αυτές οι συγκλίσεις µε άλλη λογική
και ορθολογιστική βάση, προκειµένου να έχουµε αποτελεσµατι-
κότερη κυβερνητική πολιτική.

Σε τίποτα αυτό δεν αποκλείει την άσκηση των καθηκόντων µας
και αποτέλεσµα αυτού ακριβώς είναι το ότι βρίσκοµαι κι εγώ σή-
µερα εδώ και δεν νοµίζω ότι έχει δίκιο σε αυτό το οποίο λέει, ο
κ. Κεφαλογιάννης, ότι η δική µου παρουσία αδυνατίζει, αν θέ-
λετε, τη σοβαρότητα της ερώτησης. Καταλαβαίνω ότι ο κ. Κε-
φαλογιάννης ίσως ήθελε να απευθύνεται στον Υπουργό και όχι
στον Αναπληρωτή Υπουργό, αλλά εν πάση περιπτώσει, από κει
και µετά…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εγώ σε σάς απευθύνοµαι.
Και εσάς Υπουργό σάς είπα.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ορίστε;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Σε σάς απευθύνοµαι. Το
αντίθετο είπα και εσείς είστε Υπουργός και σε σάς απευθύνοµαι.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Να κάνουµε την κρίση ευ-
καιρία. ∆ιερωτηθήκατε µήπως είναι ευκαιρία για τους παγκόσµι-
ους τοκογλύφους; Μα προφανώς υπήρξε ευκαιρία για τους
παγκόσµιους τοκογλύφους.

Το ζήτηµα είναι ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι κατάφεραν απένα-
ντι σ’ αυτήν την τοκογλυφική επίθεση να µπορέσουν να αντιστα-
θούν και να ανατάξουν τη χώρα, για να µπορέσει να αντιµε-
τωπίσει τα προβλήµατά της.

Κατηγορηθήκαµε από τον κ. Χρυσανθακόπουλο ότι αντιπολι-
τευόµαστε την ιστορία µας. Προφανώς ο κ. Χρυσανθακόπουλος
γνωρίζει καλά την ιστορία µας και η ιστορία µας είναι ότι κάθε
φορά αυτή η παράταξη αναλαµβάνει στις πιο δύσκολες στιγµές
να σώσει τη χώρα από τις δυσκολίες τις οποίες αντιµετωπίζει.
∆εν είναι τυχαίο ότι ο ελληνικός λαός µάς εµπιστεύεται τις τύχες
του κάθε φορά που νιώθει ότι πράγµατι η χώρα βρίσκεται σε
πολύ κρίσιµο σηµείο.

Θέλω να πω ότι το 1980 ήµουν δεκαοκτώ ετών και όχι εννέα
ετών, όπως είπε ο κ. Κολοκοτρώνης, κατά συνέπεια θυµάµαι
πολύ καλά τι υπέστη η χώρα και από τη χούντα και από το κρά-
τος τότε µε τη λογική και τη δοµή που είχε. Και µπορώ να θυµά-
µαι πάρα πολύ καλά και στην ελληνική επαρχία και στην ελληνική
ύπαιθρο τι σήµαινε την εποχή εκείνη να είσαι προοδευτικός, να
είσαι αριστερός και να προσπαθείς να δεις την πρόοδο της
χώρας σου.

( Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ )

Θα ήθελα να κλείσω λέγοντας το εξής: Η περιγραφική και η
καταγγελτική πολιτική δεν είναι κάτι το οποίο έχει ανάγκη σή-
µερα ούτε ο λαός µας ούτε το πολιτικό µας σύστηµα. Εκείνο το
οποίο έχει ανάγκη, είναι να ακούει συγκεκριµένα πράγµατα,
υπεύθυνα, µε ονοµατεπώνυµο, µε υπογραφή από κάτω και από
εκεί και µετά να κρίνει και να επιλέγει ποια από αυτά είναι που τον
εκφράζουν και να εµπιστεύεται τις τύχες του.

Εµείς θα τηρήσουµε αυτή την εντολή που έχουµε πάρει από
τον ελληνικό λαό, παρ’ ότι αυτές τις οποίες κληθήκαµε να αντι-
µετωπίσουµε είναι πράγµατι ιστορικής δυσκολίας στιγµές. Πι-
στεύουµε ότι έχουµε όλη την ωριµότητα και όλη τη δυνατότητα
και µετά από αυτήν την πρώτη µεγάλη µπόρα που πέρασε να δια-
χειριστούµε σε εκείνη την κατεύθυνση τις υποθέσεις της πολι-
τείας και του ελληνικού λαού, ούτως ώστε στο τέλος να
δικαιωθούν και οι προσπάθειές µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Ανα-
πληρωτή Υπουργό κ. Σωκράτη Ξυνίδη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας πα-
ρακαλώ να κάνω µια διευκρίνιση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ζητήσω και εγώ
το λόγο µετά.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Μη ζητάτε το λόγο, δεν θα
δευτερολογήσω, απλώς νοµίζω ότι παρεξήγησε τα λεγόµενά µου
ο κ. Ξυνίδης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Κεφαλο-
γιάννη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εγώ όταν αναφερόµουν σε
Υπουργό, σε εσάς αναφερόµουν, κύριε Ξυνίδη. Είτε αντιστράτη-
γος είσαι είτε υποστράτηγος, στρατηγός είσαι. Απλώς είπα ότι
λόγω της σοβαρότητας της επερώτησης, καλό θα ήταν να είναι
και αυτοί οι Υπουργοί, ακόµη και ο Πρωθυπουργός. ∆εν υποτιµώ
καθόλου εσάς ούτε ως πρόσωπο ούτε ως Υπουργό. Το αντίθετο
µάλιστα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει! Το θέµα δεν
θεωρείται απλώς λήξαν, θεωρείται ως µη γενόµενο, ως µη γεν-
νηθέν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 4/4/7.9.2010 επίκαιρης επερώτησης
Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού προς τον
Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχε-
τικά µε την πολιτική της Κυβέρνησης στον τοµέα της ανάπτυξης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση
της δεύτερης επίκαιρης επερώτησης.

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 5/5/17.9.2010 επίκαιρη επερώτηση
των Βουλευτών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.κ.
Αλέξη Τσίπρα, Ευαγγελίας Αµµανατίδου-Πασχαλίδου, Ηρούς
∆ιώτη, Θεόδωρου ∆ρίτσα, Μιχαήλ Κριτσωτάκη, Αναστασίου Κου-
ράκη, Παναγιώτη Λαφαζάνη, Βασιλείου Μουλόπουλου και ∆ηµη-
τρίου Παπαδηµούλη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και
Οικονοµίας και Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την
οικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης στα χαµηλά και µεσαία κοι-
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νωνικά στρώµατα.
Οι όροι και οι ονοµατολογίες είναι από τους προηγούµενους

ορισµούς των Υπουργείων.
Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµού-

λης.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σε λίγες µέρες σβήνετε το πρώτο σας κεράκι

στη διακυβέρνηση της χώρας. Έχουν περάσει σχεδόν δέκα
µήνες από τότε που ψηφίστηκε ο πρώτος κρατικός προϋπολογι-
σµός και πέντε µήνες από τότε που ψηφίστηκε από το ΠΑΣΟΚ, το
Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό και την κ. Μπακογιάννη το µνηµόνιο
που φτιάξατε χέρι-χέρι µε την τρόικα.

Αυτό που επικρατεί τώρα στους πολίτες µετά από ένα χρόνο
από την ανάληψη της διακυβέρνησης, δέκα µήνες µετά την υλο-
ποίηση του προϋπολογισµού και πέντε µήνες µετά την υλοποί-
ηση του µνηµονίου I και του µνηµονίου II είναι απαισιοδοξία,
απογοήτευση, θυµός στη µεγάλη πλειοψηφία των Ελλήνων πο-
λιτών και ιδιαίτερα στους κοινωνικά ασθενέστερους.

Το 80% των πολιτών σε όλες τις δηµοσκοπήσεις πιστεύει ότι τα
πράγµατα πάνε άσχηµα και στην οικονοµία της χώρας και στην
οικονοµία της τσέπης του. Το 65% των πολιτών και πάνω, ανά-
µεσα τους οι µισοί ψηφοφόροι του ΠΑΣΟΚ τουλάχιστον, θεωρεί
ότι είναι σε λάθος κατεύθυνση η οικονοµική πολιτική. Και αυτό
παρά το γεγονός ότι οι ασθενέστεροι, οι µισθωτοί, οι συνταξιού-
χοι, οι άνεργοι, τα φτωχότερα κοινωνικά στρώµατα έχουν υπο-
βληθεί µε την πολιτική σας σε µια σκληρή, µονόπλευρη λιτότητα.

Ποιοι είναι οι δείκτες που φανερώνουν την αποτυχία της κυ-
βερνητικής πολιτικής µε όσο το δυνατόν λιγότερα και απλά
λόγια; Πρώτα απ’ όλα στην εκτέλεση του προϋπολογισµού έχετε
µια µεγάλη υστέρηση εσόδων, µια τεράστια τρύπα. Στην αρχή
προσπαθούσατε να το κρύψετε. Τώρα το οµολογείτε. Παρά το
ότι κόψατε µε αγριότητα µισθούς και συντάξεις, δεν έχετε κατα-
φέρει να ελέγξετε τη γραφειοκρατική πελατειακή δαπάνη και στο
στενότερο κράτος και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα και κυρίως
δεν έχετε καταφέρει να περιορίσετε τη φοροδιαφυγή, µια φο-
ροδιαφυγή που την τροφοδοτείτε και µε ενέργειες όπως η σκαν-
δαλώδης περαίωση που µόλις χθες ψηφίστηκε.

Αυτή η βαθιά υστέρηση των εσόδων έχει οδηγήσει στο να κό-
βετε µε τον µπαλτά πολύ περισσότερο από ό,τι έχετε προγραµ-
µατίσει. Στο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων είχατε
προγραµµατίσει µια µείωση 4% και η µείωση τώρα είναι 33%. Σας
ερωτώ ποια χώρα του κόσµου -σε συνθήκες µεγάλης ύφεσης-
µπορεί να ξαναέλθει στην ανάπτυξη και σε θετικό πρόσηµο, όταν
κόβει τόσο άγρια το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων;

Να πάνε καλύτερα τα πράγµατα στην απορρόφηση των κοι-
νοτικών κονδυλίων; Τα ίδια και χειρότερα. Μετά από τρία χρόνια
διαχείρισης του ΕΣΠΑ από τη Νέα ∆ηµοκρατία, η Νέα ∆ηµοκρα-
τία άφησε απορρόφηση 3%. Εσείς µετά από ένα χρόνο έχετε κα-
ταφέρει να την ανεβάσετε στο 9% και ενώ έχει διανυθεί ήδη πάνω
από το µισό του χρόνου που έχουµε στη διάθεσή µας. Αυτά τα
δυο µαζί βαθαίνουν την ύφεση. Και η ύφεση δεν είναι εντός των
στόχων, όπως µας λέτε, είναι πολύ µεγαλύτερη.

Και µην κάνετε τους στόχους για την ανάπτυξη της οικονοµίας
κινητή εορτή, κύριε Υπουργέ. Ο προϋπολογισµός που εγκρίνατε
έλεγε για ύφεση -0,3%. Μετά, µε το πρώτο αναθεωρηµένο Πρό-
γραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης, Φλεβάρη-Μάρτη, το πή-
γατε στο -2%. Η τρόικα σάς έλεγε για -4% και εσείς λέγατε: «Όχι,
θα πέσει έξω, θα είναι -2%, -2,5%». Τώρα οι προβλέψεις λένε -
4% µπορεί και -5%.

Και η µεγάλη ύφεση φέρνει τα λουκέτα, φέρνει την ανεργία,
φέρνει την αύξηση της εργοδοτικής αυθαιρεσίας, που πιέζει τους
εργαζόµενους να δουλεύουν µε χαµηλότερη αµοιβή, µε απλή-
ρωτες υπερωρίες και φέρνει µε το µνηµόνιο II και την παρά-
καµψη, την ακύρωση των συλλογικών συµβάσεων, γιατί άλλο
σηµαίνει η θεωρία ότι οι επιχειρηµατικές, οι κλαδικές συµβάσεις
θα παρακάµπτονται σε µια µεµονωµένη επιχείρηση εάν το θέλει
ο εργοδότης. Σηµαίνει ότι καταργείται ουσιαστικά η έννοια της
εθνικής συλλογικής σύµβασης και της προστασίας που προσφέ-
ρει, αυτής της ισχνής, γιατί είναι πολύ χαµηλά τα κατώτατα µε-
ροκάµατα και οι κατώτατοι µισθοί.

Και δεν φτάνει που βουτάτε εισόδηµα από τους ασθενέστε-

ρους µε την εισοδηµατική πολιτική, µε το ασφαλιστικό, που τους
βυθίζετε στην ανεργία µε τη βαθιά ύφεση, έχουµε και ένα υψηλό
πληθωρισµό, όπου και εκεί έχει πέσει έξω 100% η κυβερνητική
πολιτική.

Τι λέει το µνηµόνιο που υπέγραψε η τρόικα µαζί µε την Κυ-
βέρνηση; Ετήσιος στόχος για τον πληθωρισµό 1,9%. Ο επίσηµος
πληθωρισµός τρέχει ήδη µε 5,5% και ο ανεπίσηµος είναι υψηλό-
τερος. Και ο πληθωρισµός των φτωχών στα είδη πρώτης ανά-
γκης είναι ακόµη υψηλότερος, γιατί σε ορισµένα είδη
πολυτελείας πέφτουν οι τιµές (τηλεοράσεις plasma, υπολογι-
στές), αλλά τα είδη πρώτης ανάγκης που γεµίζουν το καλάθι της
νοικοκυράς ακριβαίνουν.

Τι µένει; Μία σισύφεια προσπάθεια. Τα παίρνετε από τους
ασθενέστερους και τα δίνετε στους δανειστές µε τα τοκογλυφικά
επιτόκια που έχετε συνοµολογήσει. Γιατί δεν µας δάνεισαν «για
την ψυχή της µάνας τους». Μας δάνεισαν και µας έβαλαν στο
νάρθηκα του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου για να σιγουρέ-
ψουν τα δικά τους οµόλογα και µας δάνεισαν και µ’ ένα επιτόκιο
πολύ υψηλότερο από το επιτόκιο των αγορών.

Και µπροστά σε όλα αυτά, αντί να οµολογήσετε την αποτυχία
σας σε κάποιες προβλέψεις, την αποτυχία αυτής της πολιτικής
τής σκληρά νεοφιλελεύθερης, ετοιµάζεστε να αντιµετωπίσετε το
πρόβληµα µε οµοιοπαθητική, δηλαδή να εφαρµόσετε την ίδια και
χειρότερη πολιτική.

Έγινε µια σύσκεψη στο Μαξίµου πριν από λίγες µέρες για το
προσχέδιο του προϋπολογισµού, το οποίο είστε υποχρεωµένοι,
εντός των εποµένων ηµερών, να παρουσιάσετε και στη Βουλή. Οι
πληροφορίες, από το κυβερνητικό ρεπορτάζ, λένε ότι ετοιµάζετε
νέες περικοπές στις αµοιβές των µισθωτών και των συνταξιού-
χων.

Είστε σε θέση σήµερα να το διαψεύσετε αυτό, ότι θα βάλετε
ένα στοπ στη µείωση των αµοιβών από µισθούς και συντάξεις;
Οι πληροφορίες λένε ότι ετοιµάζετε νέες αυξήσεις έµµεσων
φόρων. Μα, αν αυξηθούν κι άλλο οι έµµεσοι φόροι, δεν θα γίνει
µόνο πιο άδικο το φορολογικό σύστηµα, αλλά θα βυθιστεί ακόµη
βαθύτερα η χώρα στην ύφεση, γιατί θα µειωθεί η κατανάλωση
και θα φουντώσει και άλλο ο πληθωρισµός. Αντί να χτυπάτε τα
καρτέλ, αντί να χτυπάτε τη φοροδιαφυγή, αντί να αξιοποιείτε τα
εργαλεία του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων και των κοι-
νοτικών κονδυλίων θέλετε να χειροτερέψετε την ίδια δεξιό-
στροφη, νεοφιλελεύθερη πολιτική που εφαρµόζετε.

Πέφτετε και σε αντιφάσεις. Και στο σηµείο αυτό θα ήθελα και
µια σαφή θέση. Προχθές, η Υπουργός Περιβάλλοντος κ. Μπιρ-
µπίλη, σε επιτροπή της Βουλής όταν ρωτήθηκε αν, µετά την πε-
ραίωση για τους φοροφυγάδες και τις ευκολίες πληρωµής στους
φοροφυγάδες, ετοιµάζετε περαίωση και για τους αυθαιρετήσα-
ντες, γι’ αυτούς, δηλαδή, που έχουν χτίσει αυθαίρετα και αν ετοι-
µάζετε και τρίτη περαίωση για τους καταπατητές της δηµόσιας
γης και των δασικών εκτάσεων, είπε δύο κατηγορηµατικά «όχι».
Είπε: «Όχι, καµµία επιβράβευση µε περαίωση για τα αυθαίρετα.
Όχι, καµµία επιβράβευση µε περαίωση για τις καταπατήσεις».
Και µάλιστα, µία περαίωση, σύµφωνα µε τις διαρροές του οικο-
νοµικού ρεπορτάζ από οικονοµικούς κύκλους, µε την οποία ετοι-
µάζεστε να δώσετε καταπατηµένη δηµόσια γη ακόµη και δασικές
εκτάσεις στο 30% της αντικειµενικής αξίας –όχι της πραγµατι-
κής αξίας- που σηµαίνει «εις υγείαν των κορόιδων. Ζήτω οι κα-
ταπατητές. Ζήτω οι αυθαιρετήσαντες».

Θα θέλαµε να πιστέψουµε τη δήλωση της Υπουργού. Ήρθε
όµως, χθες, κύριε Υπουργέ, σε όλες τις εφηµερίδες η ίδια πλη-
ροφορία: ένας πίνακας, την εποµένη της σύσκεψης στο Μαξίµου
που προβλέπει στα έσοδα για το 2011 οχτακόσια εκατοµµύρια
ευρώ από τα αυθαίρετα. Τι είναι, αλήθεια, από τα δυο; Θα µαζέ-
ψετε οχτακόσια εκατοµµύρια ευρώ από τα αυθαίρετα, που ση-
µαίνει ότι θα µπείτε σε µια διαδικασία περαίωσης και
νοµιµοποίησης που θα δικαιώνει τους αυθαιρετήσαντες ή θα τι-
µήσετε τη δέσµευση της Υπουργού;

Τι θα γίνει µε το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων; Θα το
αυξήσετε ή θα το µειώσετε κι άλλο; Τι θα γίνει µε τους φόρους;
Έχουµε το πιο άδικο φορολογικό σύστηµα και τον πιο αναχρονι-
στικό, κοµµατικοποιηµένο, αναξιοκρατικό και σε σηµαντικό
βαθµό διεφθαρµένο φοροελεγκτικό και φοροεισπρακτικό µηχα-
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νισµό.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
∆ώστε µου ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μάλιστα, κύριε συνά-

δελφε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Θα κάνετε προσπάθειες και

τοµές δικαιοσύνης και εξυγίανσης ή και πάλι θα συνεχίσει και θα
χειροτερέψει αυτό το χάλι; Οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι και οι
συνεπείς φορολογούµενοι να πληρώνουν τους φόρους µαζί και
η λαϊκή κατανάλωση µέσω των έµµεσων φόρων και η Ελλάδα
«της αρπαχτής», των υπερκερδών, των offshore και της «λαµο-
γιάς» να ζει και να βασιλεύει;

∆εν σας ζητάµε να θυµηθείτε τις προεκλογικές σας υποσχέ-
σεις που έλεγαν «πραγµατικές αυξήσεις», «λεφτά υπάρχουν»,
«ανάπτυξη». Τουλάχιστον, να σταµατήσετε να εφαρµόζετε µια
πολιτική που µεγαλώνει τις ανισότητες, βυθίζει την ύφεση και
αποδεικνύεται ότι δεν βγαίνει και οικονοµικά.

Έναν αριθµό θα σας πω για να καταλάβετε πόσο παράλογη
είναι αυτή η πολιτική. Εσείς λογαριάζετε ότι αν αυξάνετε το ΦΠΑ
και τη φορολογία κάπου θα µαζέψετε και περισσότερα έσοδα.
Όταν βυθίζεται, όµως, η κατανάλωση εξαιτίας της υπερφορολό-
γησης, βυθίζονται και τα έσοδα. Υπάρχουν µεγάλοι τοµείς όπου
προβλέπατε να µαζέψετε ένα άλφα ποσό, για παράδειγµα από
πωλήσεις αυτοκινήτων, και έχετε µαζέψει το 1/3, γιατί τους τρε-
λάνατε στους επιπλέον φόρους και στα υψηλά τέλη κυκλοφο-
ρίας και στα τέλη ταξινόµησης. Αυτή η πολιτική δεν βγαίνει. Όσο
δε φορολογείτε την Ελλάδα που φοροδιαφεύγει, φοροκλέπτει
και φοροαποφεύγει και επιβαρύνετε την άλλη µισή Ελλάδα που
πληρώνει κανονικά τους φόρους, θα βυθίζετε τη χώρα στην ανι-
σότητα, στην ύφεση και στην απελπισία την κοινωνία. Αλλάξτε
πολιτική όσο είναι καιρός. Θυµηθείτε τον τίτλο του κόµµατός
σας. Λέγεστε «Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κόµµα» και όχι «Πανελ-
λήνιο Νεοφιλελεύθερο Κόµµα».

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπαδηµούλη.

Το λόγο έχει ο κ. Βασίλειος Μουλόπουλος.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µου επιτρέψετε αντί για αριθ-

µούς, δείκτες και ποσοστά να ξεκινήσω µε µια επιστολή ενός Ιτα-
λού παπά στην εφηµερίδα «REPUBLICA». Γιατί µέσα σε αυτήν
την Αίθουσα ξεχνάµε ότι πίσω από τους αριθµούς υπάρχουν άν-
θρωποι. Είναι η επιστολή ενός παπά µιας εργατικής ενορίας του
Τορίνο. Γράφει: «Ακούµε από τους πολιτικούς υποσχέσεις, προ-
γράµµατα, σχέδια. Ένα πράγµα όµως δεν βλέπουµε, την εργα-
σία. Εδώ, όλα είναι στάσιµα. Οι ηλικιωµένοι µε τις αποταµιεύσεις
µιας ζωής, µε τις συντάξεις συντηρούν τους νέους. Οι νέοι δεν
εργάζονται. Όλες οι πόρτες είναι κλειστές γι’ αυτούς. Συµβαίνει
και κάποιος σαραντάρης έρχεται να µε βρει στις τρείς το από-
γευµα µιας εργάσιµης ηµέρας. «Σήµερα δεν δουλεύεις;» τον
ρωτάω. «∆εν δουλεύω πια» µου απαντά. Εγώ δεν ξέρω τι λένε οι
πολιτικοί που βρίσκονται µακριά από εδώ. Εγώ βλέπω ότι υπάρ-
χει ένα µόνο τεράστιο πρόβληµα: ∆εν υπάρχει δουλειά. Αυτή
είναι η µεγαλύτερη ανάγκη που υπάρχει. Οι νέοι δεν ελπίζουν σε
τίποτα. Αυτοί που είχαν δουλειά και την έχασαν, έχουν χάσει και
την εµπιστοσύνη τους. Το να χάνεις τη δουλειά σου σηµαίνει να
πάψεις να είσαι πολίτης. Είναι σαν να χάνεις την υπηκοότητα
σου. Οι ηλικιωµένοι δεν αντέχουν άλλο. Σηκώνουν όλο το βάρος
της επιβίωσης της οικογένειας. Έχουν γιούς που έχασαν τη δου-
λειά τους και εγγονούς που δεν βρήκαν ποτέ δουλειά. Και τα
χρόνια περνούν. Μην περιµένεις µια κοινωνία υγιή, µια οµαλή πο-
λιτική ζωή όσο δεν υπάρχει δουλειά. Η εξάπλωση της ανεργίας
είναι όπως η εξάπλωση µιας επιδηµίας. Όταν ξεπεράσει κάποιο
όριο είναι πολύ αργά». Η µετάφραση είναι δική µου.

Η περιγραφή είναι συγκλονιστική και θα µπορούσε να είναι για
µια οποιαδήποτε φτωχογειτονιά της Ελλάδας, για µια οποιαδή-
ποτε φτωχογειτονιά της Ευρώπης, χωρίς να αλλάζει ούτε µια
γραµµή ούτε καν ένα κόµµα.

Και σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι του

ΠΑΣΟΚ, έχετε αντιληφθεί ότι ο φορέας της θανατηφόρας αυτής
επιδηµίας που σκοτώνει την εργασία, που σκοτώνει την κοινωνία
και την πολιτική ζωή είναι αυτή η Κυβέρνηση; Είναι ρητορική η
ερώτηση. Ασφαλώς και το έχετε αντιληφθεί, γι’ αυτό και συµπε-
ριφέρεστε σαν στρατός κατοχής. Εκφοβίζετε, εκβιάζετε, κατα-
πατάτε το Σύνταγµα, ποινικοποιείτε απεργίες, κινητοποιήσεις,
διαµαρτυρίες. Λεηλατείτε τις ζωές των εργαζοµένων µαζί µε το
εισόδηµά τους και βάζετε τα παπαγαλάκια σας, τα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, να συκοφαντούν ολόκληρες κοινωνικές οµάδες, να
ζητούν την καταστολή των απεργιών γιατί δεν µπορούν να κυ-
κλοφορήσουν.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ποιοι τα κάνουν;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Η Κυβέρνησή σας, κύριε Κα-

κλαµάνη.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆ηλαδή, ποιοι; Σε εµάς απευ-

θύνεστε;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Λέτε ότι λεηλατούµε, σκοτώ-

νουµε…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Μήπως χρειάζεται κάποιο

µέτρο;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κανένα µέτρο. Ίσα-ίσα είµαι αρ-

κετά µέτριος.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Είστε έµπειρος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με συγχωρείτε, κύριε

Μουλόπουλε.
Είναι τραχείες εκφράσεις στα όρια του Κανονισµού. ∆εν λο-

γοκρίνουµε κανένα, απλώς κάνω µια επισήµανση. Παρακολουθώ
την παρέµβαση του κ. Κακλαµάνη και τη στηρίζω κατά τον Κα-
νονισµό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Να αποσυρθεί.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, δεν το αποσύρω, κύριε

Πρωτόπαπα.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Απλά λέω ότι αυτά τα ακούν

στους καφενέδες και νοµίζουν ότι πρέπει να πάρουν και αυτοί τα
όπλα.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν είπα αυτό.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆εν το είπατε. Λέω τι ακολουθεί

τέτοιες εκφράσεις. Αυτό λέω µόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ας προχωρήσουµε, πα-

ρακαλώ.
Κύριε Μουλόπουλε, συνεχίστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Έχει δίκιο, ο κύριος Πρόεδρος. Αν

καλλιεργήσουµε το µίσος…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μη συνεχίζουµε, σας

παρακαλώ.
Παρακαλώ τον κ. Μουλόπουλο να συνεχίσει.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Μουλό-

πουλε. Εγώ σας είπα µόνο τη γνώµη µου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εκτή, κύριε Κακλαµάνη.
Ερωτώ και πάλι. Υπάρχει ένα όριο ανοχής στα στελέχη, τους

οπαδούς και τους συνδικαλιστές του ΠΑΣΟΚ στο πολιτικό αµο-
ραλισµό και την ηθική αγυρτεία της Κυβέρνησης;

Πάλι αιχµηρός είµαι, κύριε Κακλαµάνη!
Αυτή η ερώτηση δεν είναι ρητορική. Υπάρχει ένα όριο ανοχής

στο ολοκαύτωµα των εργαζοµένων; Πιστεύω ότι υπάρχει και
αυτό κάθε µέρα γίνεται όλο και πιο εµφανές. Αυτή η Κυβέρνηση
δεν είναι απλώς ανίκανη, είναι επικίνδυνη για την επιβίωση της
χώρας, για την ηθική και φυσική επιβίωση των εργαζοµένων
αυτής της χώρας. Συµπεριφέρεται ως serial killer του παγκο-
σµιοποιηµένου καπιταλισµού. Εκτελεί συµβόλαια του διευθυντη-
ρίου των Βρυξελλών και του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου για
την εξόντωση των εργαζοµένων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα πάρω και το τρίλεπτο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε συνά-

δελφε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

πιστεύω ότι ο παγκοσµιοποιηµένος καπιταλισµός, ο νεοφιλελευ-
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θερισµός έχει ξεκινήσει έναν πόλεµο επιβίωσής του, στην κυριο-
λεξία, και αυτό είναι εµφανές και από το χθεσινό πραξικόπηµα
στον Ισηµερινό, για το οποίο ο ιπτάµενος, κατά τα άλλα, λαλί-
στατος Πρωθυπουργός µας, ο οποίος είναι και πρόεδρος της
∆ιεθνούς Σοσιαλιστικής, δεν βρήκε ούτε µία λέξη καταδίκης.
Είναι ένας πόλεµος και γνωρίζει ότι η µάχη που δίνεται στη Ελ-
λάδα θα είναι αποφασιστική για την έκβαση αυτού του πολέµου.
Εάν οι εργαζόµενοι, τα συνδικάτα, η Αριστερά δεν ανατρέψουν
τα σχέδια του διευθυντηρίου των Βρυξελλών και του ∆ιεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου, εάν δεν ακυρωθούν τα σχέδια για πλήρη
απορρύθµιση των εργασιακών σχέσεων, κατάργηση του κοινω-
νικού κράτους και της κοινωνικής ασφάλισης, µείωση των µι-
σθών, απελευθέρωση των απολύσεων και εκθεµελίωση της
δηµόσιας παιδείας και υγείας, το µέλλον της Ελλάδας, των Ελ-
λήνων εργαζοµένων θα είναι απείρως πιο αυταρχικό, θα έχουµε
απείρως περισσότερους φτωχούς και καταπιεσµένους. Η µάχη
της Ελλάδας είναι µία µάχη επιβίωσης, όχι του ΣΥΡΙΖΑ, κύριοι
συνάδελφοι, αλλά των εργαζοµένων. Και αυτή τη µάχη ο ΣΥΡΙΖΑ
θα τη δώσει παντού και µε κάθε µέσο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μουλόπουλο

Παρακαλείται ο κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας να λάβει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα από τα οκτώ ερωτήµατα, στα οποία

καταλήγει η επίκαιρη επερώτησή µας σήµερα, τουλάχιστον να
φροντίσετε να µας δώσετε κάποιες απαντήσεις πιο συγκεκριµέ-
νες που να υπερβαίνουν αυτό το περίφηµο πλαίσιο του µονό-
δροµου και τη γνωστή επιχειρηµατολογία ότι «µόνο αυτά µπορεί
να κάνει µία κυβέρνηση στην Ελλάδα σήµερα υπό αυτές τις συν-
θήκες». Και το λέω αυτό, διότι, πρώτον, ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός στη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης τόλµησε και είπε, για
παράδειγµα, ότι εάν η φοροδιαφυγή µπορούσε να ελεγχθεί δεν
θα είχαµε ανάγκη το µνηµόνιο. Είπε και πολλά άλλα τέτοια και
κατά καιρούς έχουν ειπωθεί διάφορα, τα οποία όµως λέγονται
για να εντυπωσιάζουν, αλλά δεν µετατρέπονται σε πολιτική
πράξη.

Κυρίως, όµως, πρέπει να απαντήσετε στο πόσο αποτελεσµα-
τική ή ατελέσφορη είναι η πολιτική του µνηµονίου. Ήδη αυτό το
οποίο έχουµε τονίσει από την αρχή και αυτό το οποίο συµπερι-
λαµβάνει στην πραγµατικότητα και το ίδιο το µνηµόνιο ως διαπι-
στώσεις για το τέλος της τριετίας και ως προοπτική
επιβεβαιώνεται πολύ πιο γρήγορα, ότι δηλαδή η πολιτική αυτή
δεν µπορεί να οδηγήσει τη χώρα στην έξοδο από την κρίση ή αν
την οδηγήσει, αυτό θα είναι ένα αποτέλεσµα, µέσα από το οποίο
θα έχει υποβαθµιστεί δραµατικά το επίπεδο ζωής της συντριπτι-
κής πλειοψηφίας των Ελλήνων.

Είναι, φυσικά, µάταιη η επιδίωξη να αυξηθούν όσο χρειάζεται
τα δηµόσια έσοδα, επιβαρύνοντας τις λαϊκές τάξεις, τα µεσαία
και τα χαµηλά εισοδήµατα και µειώνοντάς τα ταυτόχρονα, ενώ τα
µεγάλα εισοδήµατα απαλλάσσονται ή ελαφρύνονται ακόµα και
όταν φοροδιαφεύγουν. Όµως, εγώ δεν µιλώ εδώ για τη φορο-
διαφυγή, µιλώ για την πολιτική της δίκαιης κατανοµής των βαρών
σε µία δηµοκρατική οικονοµία, σε µία δηµοκρατική κοινωνία.

Λέτε ότι δεν υπάρχει άλλη δυνατότητα. Και όµως, εάν αυξά-
νονταν τα φορολογικά έσοδα της χώρας ως ποσοστό του ΑΕΠ
µόνο στο µέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, γιατί η Ελλάδα βρί-
σκεται στην εικοστή τέταρτη θέση, θα εισέρεαν στο δηµόσιο τα-
µείο περίπου 15.000.000.000 ετησίως περισσότερα, που σηµαίνει
ότι εάν κάνουµε µε βάση τα στοιχεία της ίδιας της EUROSTAΤ τη
διαφορά των φορολογικών εσόδων της Ελλάδας σε σχέση µε
την Ευρωπαϊκή Ένωση των είκοσι επτά και όχι των δεκαπέντε, η
διαφορά αυτή από το 2000 έως το 2008 –και το 2009 επιδεινώ-
νεται– φθάνει κοντά στα 95.000.000.000 ευρώ, δηλαδή σχεδόν
όσο και το δάνειο. Μόνο, λοιπόν, η προσέγγιση στο µέσο όρο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης ως προς την αναλογία φορολογικών
εσόδων θα αποτελούσε µία διέξοδο, το κλειδί για την ανάκαµψη
της ελληνικής οικονοµίας και την ανεξαρτησία της απέναντι στην
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο
και σε όλους αυτούς τους µηχανισµούς, που µαζί τους συµµα-

χείτε.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, θα είµαι σύντοµος σε όσα έχω να πω.
Πως δικαιολογείται, κύριε Υπουργέ, να χάνουν οι συνταξιούχοι

δύο µισθούς το χρόνο και να µη µπορούν, µε την ίδια επίκληση
των κινδύνων του έθνους και της πατρίδας, να δίνουν το ίδιο πο-
σοστό της περιουσίας τους οι εκατοµµυριούχοι; Πως είναι δυ-
νατόν να το δικαιολογήσετε στον ελληνικό λαό; Ακόµα και το
Σύνταγµα το λέει ρητά: «Ο καθένας ανάλογα µε τις δυνατότητές
του».

Φυσικά, υπάρχουν δυνατότητες να µειωθούν δαπάνες και από
εξοπλιστικά προγράµµατα και από πολλές άλλες πηγές. Όµως,
εγώ επιµένω, κύριε Υπουργέ. Απαντήστε «όχι» σε σχέση µε την
παραοικονοµία, «όχι» σε σχέση µε τη φοροδιαφυγή, αλλά σε
σχέση µε τη δική σας πολιτική για την ίση κατανοµή των βαρών
απέναντι στον ελληνικό λαό. Και µόνο αυτή η πολιτική, µια πολι-
τική που δεν είναι και τόσο αριστερή –δηµοκρατική, δίκαιη πολι-
τική είναι- θα µπορούσε να µας οδηγήσει σε κατάργηση των
προϋποθέσεων µε τις οποίες εσείς δικαιολογείτε την ένταξή µας
στο µνηµόνιο.

Μια πολιτική ανάπτυξης, κύριε Υπουργέ, προϋποθέτει δηµό-
σιο τραπεζικό σύστηµα που εφαρµόζει έναν κρατικό σχεδιασµό.
Εσείς αυτά τα ξεχνάτε. Εσείς αυτά που τα αναζητούν ακόµη και
στις καπιταλιστικές µητροπόλεις τα θεωρείτε εκτός πλαισίου.
Αυτό που εφαρµόζετε δεν έχει τόσο να κάνει µε το µεγάλο δη-
µόσιο χρέος, το έλλειµµα και την ύφεση. Έχει να κάνει µε στρα-
τηγικές, που και η Νέα ∆ηµοκρατία και εσείς, την τελευταία
δεκαετία ιδιαίτερα, τις επιδιώκετε συστηµατικά και οι οποίες στη-
ρίζονται σε τρεις βασικές κατευθύνσεις:

Η πρώτη κατεύθυνση που προσπαθείτε να επιβάλετε µε ένα
πρόγραµµα αλλαγών αφορά την κατάργηση κάθε προστασίας
της εργασίας, είτε νοµικής είτε θεσµικής είτε συνδικαλιστικής.
∆εν µπαίνω στις λεπτοµέρειες. Είναι σειρά τα νοµοσχέδια και οι
πολιτικές αποφάσεις για την κατάργηση της εξασφάλισης της
εργασίας.

Το δεύτερο είναι η µείωση του ρόλου του δηµοσίου σε κάθε
τοµέα στον οποίο δείχνει ενδιαφέρον να δραστηριοποιηθεί το κε-
φάλαιο. Είναι πυλώνας της πολιτικής σας.

Το τρίτο είναι η κατάργηση οποιασδήποτε ρύθµισης ελέγχου
που ενοχλεί το κεφάλαιο, που τις ονοµάζετε πλέον ανοιχτά, για
να µην πω αδιάντροπα, ως γραφειοκρατικά βαρίδια. Ο δηµόσιος
έλεγχος για την προστασία του περιβάλλοντος, των εργασιακών
σχέσεων και µια σειρά από άλλες ρυθµίσεις που ισχύουν στο ελ-
ληνικό δίκαιο και στην έννοµη τάξη της χώρας θεωρούνται πλέον
γραφειοκρατικά βαρίδια για τις επενδύσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Έχουµε το παράδειγµα της «COSCO» στο λιµάνι του Πειραιά,

όπου έρχεται ο κινέζος Πρόεδρος να σας ζητήσει πίσω το ΦΠΑ.
Θα του το δώσετε, κύριε Υπουργέ, ή θα προχωρήσετε σε αυτό
που έχετε εξαγγείλει, ότι θα καταργήσετε το άρθρο 3 του νόµου
που επικύρωσε τη σύµβαση µε την «COSCO» και άρα δεν θα έχει
η «COSCO» το προνόµιο της επιστροφής του ΦΠΑ;

∆ώστε µερικές απαντήσεις συγκεκριµένες, γιατί αυτή η ανάλ-
γητα άδικη πολιτική σας σε βάρος των εργαζοµένων των λαϊκών
στρωµάτων οδηγεί, όχι µόνο σε αδικία, αλλά και σε πλήρες αδιέ-
ξοδο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
∆ρίτσα.

Κύριοι συνάδελφοι, εκ µέρους της Κυβερνήσεως, στην επί-
καιρη επερώτηση των συναδέλφων του Συνασπισµού, θα απα-
ντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης, ο
οποίος και έχει το λόγο και την άνεση χρόνου.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αισθάνοµαι την ανάγκη να απευθυνθώ και σ’ εσάς, κύριε Πρό-
εδρε –έναν κοινοβουλευτικό µε µακρά εµπειρία- για να καταθέσω
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τον προβληµατισµό µου για τα όσα ακούστηκαν πριν από λίγο
στην Αίθουσα. ∆ιότι, κύριε Πρόεδρε, αισθάνοµαι ότι έχει χαθεί
κάθε επαφή µε την πραγµατικότητα, όταν συνάδελφοι από την
Αντιπολίτευση –Βουλευτές του ελληνικού Κοινοβουλίου- χαρα-
κτηρίζουν την Κυβέρνηση στρατό κατοχής, όταν συνάδελφοι της
Αντιπολίτευσης, αναφερόµενοι στην Κυβέρνηση, λένε ότι επιδί-
δεται σε εγκληµατικές ενέργειες, όταν συνάδελφοι της Αντιπο-
λίτευσης χαρακτηρίζουν την Κυβέρνηση serial killer, ο οποίος
εκτελεί συµβόλαια και όταν βέβαια ακούµε πάλι από συναδέλ-
φους της Αντιπολίτευσης ότι τη µάχη –λέει- θα τη δώσουν πα-
ντού και µε κάθε µέσο.

Είναι εύλογο νοµίζω, κύριε Πρόεδρε –και µπορεί εδώ να τεθεί
και το ερώτηµα- αν βεβαίως αυτή η µάχη, απ’ όπου και αν δοθεί,
θα δοθεί πάντοτε στα όρια της κοινοβουλευτικής και της συ-
νταγµατικής τάξης, εκτός αν εννοείτε κάτι άλλο, κύριοι συνά-
δελφοι και να το πείτε εδώ µέσα δηµόσια, ότι εσείς δεν θα
αρκεστείτε στα µέσα τα κοινοβουλευτικά, δεν θα αρκεστείτε στα
µέσα που προβλέπει το Σύνταγµα και είσαστε διατεθειµένοι -
όπως σας ρώτησε και ο αξιότιµος πρώην Πρόεδρος της Βουλής
ο κ. Κακλαµάνης- ενδεχοµένως να χρησιµοποιήσετε και άλλα
µέσα.

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, παρακαλώ!
Κύριε Υπουργέ, µε συγχωρείτε, µία µικρή παρέµβαση.
Το Προεδρείο στο µέρος που επιτελεί το καθήκον του, δεν

έµεινε απαθές και σιωπηλό στις οξείες εκφράσεις. Με πρόλαβε,
βέβαια, ο κ. Κακλαµάνης µε την νεστόρεια εγρήγορσή του και
σοφία του, αλλά θέλω να παρακαλέσω να µη δώσουµε συνέχεια
και να προχωρήσουµε στην ουσία των θεµάτων. Εύστοχες οι
αντιπαρατηρήσεις σας. Αφορά το θέµα, όχι µόνο την άµυνα της
Κυβέρνησης για τις φραστικές επιθέσεις, αλλά και τον κοινο-
βουλευτισµό.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Βε-
βαίως.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ας προχωρήσουµε, λοι-
πόν.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆εν µε
εκπλήσσει, όµως, ο λόγος αυτός, κύριε Πρόεδρε, των συναδέλ-
φων της Αντιπολίτευσης από τον ΣΥΡΙΖΑ, όταν πριν από λίγο
καιρό ο τέως Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Αλαβάνος, διεκδικούσε
την απαγόρευση εξόδου του Πρωθυπουργού της χώρας από τη
χώρα, ή όταν ο ίδιος ο κ. Τσίπρας, που είναι εδώ, σχολίαζε ότι η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ θα φύγει νύχτα.

Κύριε Τσίπρα, η εκλεγµένη Κυβέρνηση της χώρας είναι εδώ
και όλοι µαζί, Κυβέρνηση, Βουλευτές και στελέχη του ΠΑΣΟΚ,
εργάζονται ο καθένας από τη θέση του για να βγει η χώρα από
την κρίση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή πιστεύω ότι στη Βουλή
δεν θα πρέπει να γίνονται παράλληλοι µονόλογοι, θα αφιερώσω
το αρχικό µέρος της τοποθέτησής µου στις απόψεις που διατύ-
πωσαν οι επερωτώντες στο κείµενο της επερώτησης, αλλά και
οι οµιλητές στην οµιλία τους. Απόψεις που λίγο ή πολύ διαβά-
ζουµε και στα κοµµατικά τους έντυπα και που τις αποκαλούν
εναλλακτική πρόταση εξόδου από την κρίση. Στη συνέχεια θα
παρουσιάσω τις πρωτοβουλίες που έχει πάρει η Κυβέρνηση στο
πλαίσιο του προγράµµατος οικονοµικής πολιτικής που εφαρµό-
ζει για να οδηγήσει τη χώρα στην έξοδο από την κρίση. Η συζή-
τηση θα µπορούσε να διευκολυνθεί, αν συνόψιζα τα όσα
ειπώθηκαν. Βέβαια αυτό δεν είναι εύκολο, γιατί δεν είµαι σίγου-
ρος αν υπάρχει κοινότητα απόψεων µεταξύ των οµιλητών του
ΣΥΡΙΖΑ. Και δεν µου αρέσει να ασχολούµαι µε τα εσωτερικά των
κοµµάτων, αλλά δυστυχώς από κάπου πρέπει να ξεκινήσουµε.
Θα υποθέσω, λοιπόν, ότι η πρόταση που υιοθετεί ο ΣΥΡΙΖΑ είναι
η στάση πληρωµών και έχει κατατεθεί επίσηµα αυτή η πρόταση
και η διερεύνηση µιας στρατηγικής εξόδου, όχι µόνο από την Ευ-
ρωζώνη, αλλά και από την ίδια την Ευρωπαϊκή Ένωση. Και επι-
καλούµαι σχετική τοποθέτηση του Κοινοβουλευτικού
Εκπροσώπου του ΣΥΡΙΖΑ του κ. Λαφαζάνη αλλά και άλλων στε-
λεχών.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ…
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θέλετε

να σας καταθέσω την τοποθέτησή σας;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ακριβώς το τι λέω.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ναι, ναι,

βεβαίως.
∆ιαβάζω από το άρθρο του Παναγιώτη Λαφαζάνη: «Από τις δε-

ξιές επιλογές κινδυνεύουµε». Λέει συγκεκριµένα: «Εάν δεν συµ-
βεί, όµως, αυτό και µία χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης
πρωτοπορήσει σπάζοντας το νεοφιλελεύθερο κέλυφος, χωρίς
άµεσα να την ακολουθήσουν και άλλες χώρες, είναι πιθανόν η
χώρα αυτή να υποχρεωθεί να βγει εκτός Ευρωζώνης και ίσως
εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης, για να συνεχίσει τους κοινωνικούς
µετασχηµατισµούς». Είναι κείµενο το οποίο καταθέσατε στις 21
Μαρτίου 2010 και ανάλογη παρεµφερή άποψη έχετε καταθέσει
στις 12 Αυγούστου 2010.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πού είναι η στάση πληρωµών;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θα το-

ποθετηθείτε, κύριε Λαφαζάνη, και θα µας πείτε τις απόψεις σας.
Για να δούµε, λοιπόν, τι σηµαίνουν οι προτάσεις που καταθέ-

τουν επώνυµα τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ. Στάση πληρωµών. Να µην
πληρώσει –λέει- το ελληνικό δηµόσιο τις υποχρεώσεις που έχει
έναντι τρίτων. Το ∆εκέµβριο, του 2009 το έλλειµµα το οποίο είχε
η Κυβέρνηση ήταν της τάξεως των 32 περίπου δισεκατοµµυρίων
ευρώ.

Κύριε Τσίπρα, θα διευκόλυνε εάν παρακολουθούσατε λιγάκι
την επιχειρηµατολογία, γιατί ουσιαστικά πρέπει να απαντήσω στα
δικά σας επιχειρήµατα.

Εάν ξαφνικά υιοθετούσαµε την πρόταση πολιτικής του ΣΥΡΙΖΑ
και κηρύσσαµε στάση πληρωµών, αυτό µαθηµατικά σηµαίνει ότι
δεν θα είχαµε πρόσβαση στις διεθνείς κεφαλαιαγορές. Φέτος
προσπαθούµε να µειώσουµε το έλλειµµα των 32 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ σε 18, αλλά αυτό το κάναµε, διότι µέσα από τη συµ-
φωνία την οποία πετύχαµε, έχουµε τη δυνατότητα να
χρηµατοδοτήσουµε αυτό το έλλειµµα των 18 δισεκατοµµυρίων.
Εάν δεν είχαµε αυτή τη συµφωνία, ουσιαστικά θα ήµασταν υπο-
χρεωµένοι την εποµένη της ανακοίνωσης της στάσης των πλη-
ρωµών να µηδενίσουµε το έλλειµµα. Αυτά που σας λέω δεν είναι
καινοφανή, είναι η απλή πραγµατικότητα. Όταν, λοιπόν, δεν έχει
η χώρα πρόσβαση ούτε στις εγχώριες ούτε στις διεθνείς κεφα-
λαιαγορές και έχει ένα έλλειµµα της τάξεως των 32 δισεκατοµ-
µυρίων, την εποµένη λες ότι εγώ υποχρεωτικά µηδενίζω το
έλλειµµα. Και σας ερωτώ: Όταν έχουµε γύρω στα 70 δισεκατοµ-
µύρια ή 80 δισεκατοµµύρια δαπάνες και έχουµε για παράδειγµα
γύρω στα 52 δισεκατοµµύρια φόρους, από πού θα χρηµατοδο-
τήσουµε αυτή τη δαπάνη; Αυτό πρακτικά σηµαίνει ότι µε την πρό-
ταση που καταθέτετε εσείς, θα πρέπει αυτόµατα να κόψουµε
πάνω από 32 δισεκατοµµύρια δαπάνες και αυτές οι δαπάνες είναι
αναγκαίες για να συνεχίσει να λειτουργεί το κράτος. Αυτή είναι
η επιχειρηµατολογία σας.

Αλλά εδώ υπάρχει και ένα άλλο ζήτηµα. Έχουµε και ένα έλ-
λειµµα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών της τάξεως του
10% του ΑΕΠ. Εάν υιοθετούσαµε την πρότασή σας για να πάµε
σε στάση πληρωµών, τότε θα µηδενιζόταν η ικανότητα για εισα-
γωγές της χώρας, γιατί δύσκολα οι εξαγωγές που έχουµε, θα
µπορούσαν να αυξηθούν µέσα σε µία νύχτα ή µέσα σε ένα χρόνο,
προκειµένου να εξασφαλίσουµε τους πόρους για να χρηµατο-
δοτήσουµε τις εξαγωγές.

Πάµε και στο επόµενο βήµα. Λέτε εσείς να προχωρήσουµε σ’
αυτήν την ενέργεια, τη στάση πληρωµών. Μα, εάν προχωρού-
σαµε στη στάση πληρωµών τότε και οι ίδιες οι τράπεζες που απο-
τελούν µέρος του συστήµατος, το οποίο είναι αναγκαίο
προκειµένου να λειτουργήσει η οικονοµία, θα αντιµετώπιζαν αυ-
ξηµένα προβλήµατα ρευστότητας. Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τρά-
πεζα δεν θα µας δάνειζε ακόµα και αν µέναµε στην Ευρωζώνη. Τι
προτείνετε, λοιπόν, εσείς; Απ’ ό,τι αντιλαµβάνοµαι η στρατηγική
σας εξόδου από την κρίση είναι η κρατικοποίηση των τραπεζών,
η έξοδος από το ευρώ και η υποτίµηση του εθνικού νοµίσµατος,
προκειµένου να ενισχυθεί η ανταγωνιστικότητα της ελληνικής οι-
κονοµίας.

Μα, εάν οι τράπεζες αποφασίσουν τελικά, αντί να χρηµατοδο-
τούν την οικονοµία, να δίνουν τα χρήµατά τους για να χρηµατο-
δοτήσουν το ελληνικό δηµόσιο, για να αγοράζουν δηλαδή τα
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οµόλογα σε συνθήκες µείωσης των καταθέσεων, ουσιαστικά µε
αυτόν τον τρόπο θα εξόντωναν τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
∆ιότι η ρευστότητα που έχουν οι τράπεζες είναι πολύ συγκεκρι-
µένη. Όταν αποκόβεσαι από το διεθνές περιβάλλον, τη ρευστό-
τητα αυτή ή θα την δώσεις στις επιχειρήσεις ή θα την δώσεις στο
ελληνικό δηµόσιο. Εάν τη δώσεις στο ελληνικό δηµόσιο δεν θα
πάρουν οι επιχειρήσεις αυτές για τις οποίες εσείς τόσο πολύ λέτε
ότι ενδιαφέρεστε. Εάν παρ’ όλα αυτά, πείτε, αφήστε τις τράπε-
ζες να συνεχίσουν να χρηµατοδοτούν τις επιχειρήσεις, το ερώ-
τηµα είναι, το δηµόσιο από πού θα αντλήσει ρευστότητα για να
χρηµατοδοτηθεί;

Η πρότασή σας είναι να βγούµε από την Ευρωζώνη, να απο-
κτήσουµε εθνικό νόµισµα και εποµένως να αρχίσει η µηχανή του
Χολαργού να κόβει χρήµα µε το οποίο θα χρηµατοδοτούσαµε τις
δανειακές ανάγκες του δηµοσίου. Μα αυτό τότε θα οδηγούσε σε
µία κατάσταση υπερπληθωρισµού. Ουσιαστικά, θα είχαµε µία
επιστροφή στη δραχµή, µε τη µόνη διαφορά ότι η δραχµή στην
οποία θα επιστρέφαµε δεν θα ήταν η δραχµή που αφήσαµε το
2001, αλλά θα ήταν οι «ραλλικές» δραχµές της κατοχής, διότι θα
είχαµε τέτοια έκρηξη του υπερπληθωρισµού, που ουσιαστικά
από τη µία µέρα στην άλλη αυτόµατα το νόµισµα θα έχανε την
αξία του. Και ποιος θα ήταν το µεγαλύτερο θύµα αυτής της πο-
λιτικής πρότασης που επίσηµα ο ΣΥΡΙΖΑ καταθέτει ως απάντηση
στα προβλήµατα της χώρας; Προφανώς, οι επιχειρήσεις και οι
εργαζόµενοι.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κύριε Τσίπρα, είτε σας αρέσει
είτε δεν σας αρέσει. ∆ιότι η υποτίµηση του νοµίσµατος, η έξοδος
της χώρας από τη ζώνη του ευρώ, την οποία χαρακτηρίζετε εσείς
αριστερή πολιτική, θα οδηγούσε την ελληνική οικονοµία, τις µο-
νάδες παραγωγής σε µία καταστροφική πορεία και βέβαια, αυτοί
που θα έχαναν θα ήταν οι εργαζόµενοι, οι οποίοι θα έβλεπαν το
εισόδηµά τους να απαξιώνεται και τις θέσεις εργασίας τους να
καταστρέφονται.

Πάµε στο δεύτερο σκέλος της πρότασης που έχετε δηλώσει
δηµόσια. Λέτε «βγαίνουµε από τη ζώνη του ευρώ, υποτιµούµε το
εθνικό νόµισµα και ακολουθούµε µία ενεργητική βιοµηχανική πο-
λιτική». Και εδώ πέρα η εµπειρία την οποία έχουµε, εγχώρια και
διεθνής, λέει ότι όσοι ακολούθησαν µία ενεργητική βιοµηχανική
πολιτική είχαν πολύ λίγα οφέλη, ειδικά υπό τις παρούσες συν-
θήκες.

Εποµένως, τι κάνετε υποστηρίζοντας τη στάση των πληρωµών;
Υποστηρίζετε µία διαδροµή που θα δηµιουργήσει πολύ περισ-
σότερα προβλήµατα για τους εργαζόµενους και το κάνετε αυτό
προβαίνοντας σε µία λαθροχειρία µε το να υποτιµάτε το κόστος
της στάσης πληρωµών. Γιατί στην πραγµατικότητα τι κάνετε;
Υποεκτιµάτε το κόστος της στάσης πληρωµών και αυξάνετε τα
θεωρητικά οφέλη, τα οποία θα προκύψουν από την επιλογή αυτή.

Κάτι ακόµα. Όλα αυτά τα χρόνια θυµάµαι την Αριστερά, το
ΚΚΕ αλλά και το ΣΥΡΙΖΑ, να επιµένουν ότι τα ασφαλιστικά ταµεία
θα έπρεπε να τοποθετούν τα αποθεµατικά τους σε οµόλογα του
ελληνικού δηµοσίου και όχι σε άλλα χρηµατοοικονοµικά προϊό-
ντα, διότι µε αυτόν τον τρόπο θα διασφάλιζαν τα αποθεµατικά,
µία ικανοποιητική απόδοση, και θα προστάτευαν τις συντάξεις
και τα δικαιώµατα των εργαζοµένων για µελλοντικές συντάξεις.

Τώρα, λοιπόν, διά στόµατος του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά
και πολλών άλλων στελεχών, ακούµε ότι πρέπει να προχωρή-
σουµε σε στάση πληρωµών. Ερωτώ: αν προχωρήσουµε και σε
«κούρεµα του χρέους», που πολλά στελέχη σας προτείνουν, δεν
θα προχωρήσουµε και σε «κούρεµα των οµολόγων» που έχουν
στα χέρια τους τα ταµεία; Αν εσείς προτείνετε «κούρεµα του χρέ-
ους» κατά 10%, 20% ή 30%, αυτό δεν σηµαίνει ότι θα «κουρευ-
τούν» και θα χάσουν αξία τα οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου
που έχουν τα ταµεία; Σε αυτήν την περίπτωση πώς ακριβώς θα
πληρώσουν τα ταµεία τις συντάξεις; Γιατί εκεί µας οδηγούν οι
προτάσεις, τις οποίες καταθέτετε στο δηµόσιο διάλογο.

Θα θέλαµε, λοιπόν, όταν βγαίνετε και λέτε να πάµε σε στάση
πληρωµών ή όταν βγαίνετε και λέτε ότι θα πρέπει να προχωρή-
σουµε σε αναδιάρθρωση του χρέους και να πληρώσουµε λιγό-
τερα χρήµατα σε αυτούς τους οποίους το ελληνικό δηµόσιο …

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δος του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Τι είναι αυτά

που λέτε τόση ώρα; Πότε ακούσατε τέτοια πράγµατα;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Τσίπρα, θα σας δοθεί η δυνατότητα να απαντήσετε.
Όταν, λοιπόν, λέτε ότι θα πρέπει να προχωρήσουµε σε ανα-

διάρθρωση του χρέους, στην απαξίωση και στην αποµείωση των
υποχρεώσεων που έχει το δηµόσιο έναντι αυτών που δανείσανε,
προφανώς µέσα σε αυτούς που θα χάσουν την περιουσία τους
είναι και τα ασφαλιστικά ταµεία. Τα ασφαλιστικά ταµεία θα βρε-
θούν στη δυσάρεστη θέση να δουν τα περιουσιακά τους στοι-
χεία να αποµειώνονται εξαιτίας των προτάσεών σας.

Σας ερωτώ: Είναι αυτές υπεύθυνες προτάσεις πολιτικής που
καταθέτετε; Άκουσα και την πρόταση για τη στρατηγική εξόδου
από τη Ζώνη του ευρώ, την οποία συζήτησα προηγουµένως. Θα
ήθελα να σας ρωτήσω σε αυτό το σηµείο, γιατί η έξοδος από τη
Ζώνη του ευρώ είναι µία αριστερή πολιτική; Αλήθεια, πώς αυτή
η στρατηγική θα βοηθήσει τους εργαζόµενους; Η πρόταση αυτή,
την οποία εσείς αποκαλείτε ως αριστερή πολιτική -ας µου επι-
τρέψετε να καταθέσω την προσωπική µου γνώµη ως οικονοµο-
λόγου- πιστεύω ότι ουσιαστικά µπορεί να οδηγήσει σε ακραίες
εθνικιστικές προσεγγίσεις και να τροφοδοτήσει και να ενισχύσει
πολιτικά όλους εκείνους που πάντοτε έβλεπαν µε καχυποψία την
απόφαση της χώρας να γίνει εξωστρεφής και να αποτελεί ένα
αναπόσπαστο τµήµα του κεντρικού πυρήνα της Ευρώπης.

Αν φύγει η Ελλάδα από την Ευρωζώνη, µήπως θα µπορούσατε
να µας πείτε πώς ακριβώς θα αντιµετωπισθούν οι χρηµαταγορές
και οι πολυεθνικές; Αν και άλλες χώρες προχωρήσουν σε στά-
σεις πληρωµών και βγουν και αυτές από την Ευρωζώνη, υιοθε-
τήσουν εθνικά νοµίσµατα και αρχίσουν να υποτιµούν το νόµισµά
τους, προκειµένου να τροφοδοτήσουν την ανάπτυξη, όπως λέτε
εσείς και να διασφαλίσουν θέσεις εργασίας, ξέρετε πού θα κα-
ταλήξουµε; Γιατί αυτό λέτε στην πράξη, να βγει η Ελλάδα από τη
Ζώνη του ευρώ, να υποτιµήσει το νόµισµά της, γιατί µε αυτόν τον
τρόπο θα µπορέσει να συντηρήσει την ανάπτυξη.

Μα, αν το κάνουν αυτό τρεις, τέσσερις, πέντε, έξι χώρες στο
τέλος η Ευρώπη του 2010 θα θυµίζει σε πάρα πολλά πράγµατα
την Ευρώπη του Μεσοπολέµου, η οποία οδηγήθηκε στην ανά-
δειξη του νεοφασισµού και του χιτλερισµού ακριβώς ως αποτέ-
λεσµα των ανταγωνιστικών υποτιµήσεων που ακολουθούσαν οι
χώρες εκείνες σε συνθήκες οικονοµικής κρίσης, όπου προσπα-
θούσαν µέσα από την υποτίµηση των νοµισµάτων τους να κερ-
δίσουν έδαφος σε βάρος των υπολοίπων χωρών. Αυτές είναι οι
προτάσεις της Αριστεράς για την έξοδο από την κρίση;

Αν κάτι χαρακτήριζε ιστορικά την Αριστερά ήταν η διεθνιστική
της στάση για την αντιµετώπιση των προβληµάτων των εργαζο-
µένων, όταν βρίσκονταν σε δύσκολη θέση. Σήµερα διαπιστώνω
ότι, όχι µόνο εγκαταλείπετε τη διεθνιστική σας παράδοση, αλλά
διολισθαίνετε σε γεωγραφικές και εθνικές περιχαρακώσεις. Και
επειδή πρέπει να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους, όταν απο-
καλείτε στο κείµενο της επερώτησης «άγριες και νεοφιλελεύθε-
ρες» τις πολιτικές, τις οποίες ακολουθούµε, τι ακριβώς εννοείτε;
∆ιότι όταν εσείς προτείνετε την επιστροφή στο εθνικό νόµισµα
και στην πολιτική των υποτιµήσεων, δεν κάνετε τίποτα άλλο,
παρά να υιοθετείτε την πολιτική των κυµαινοµένων ισοτιµιών.

Να υπενθυµίσω σε όλους τους συναδέλφους στην Αίθουσα
αυτή, ποιος ήταν ο υπέρµαχος της πολιτικής των κυµαινοµένων
ισοτιµιών την περίοδο που κυριαρχούσαν οι σταθερές ισοτιµίες,
την περίοδο δηλαδή του Μπρέτον-Γουντς; Ο Μίλτον Φρίντµαν.
Εάν ο Μίλτον Φρίντµαν δεν ήταν ο «πατριάρχης» του νεοφιλε-
λευθερισµού, του οποίου τις προτάσεις φαίνεται ότι εσείς υιο-
θετείτε στον εσωτερικό σας διάλογο, αλήθεια γιατί εσείς είσαστε
λιγότερο νεοφιλελεύθεροι από την Κυβέρνηση;

Αυτή είναι η αλήθεια και δεν σας την περιγράφω µόνο εγώ. Τα
παρεµφερή επιχειρήµατα µε αυτά που επικαλέσθηκα σήµερα επι-
καλούνται και οικονοµολόγοι, οι οποίοι βρίσκονται κοντά στο ΣΥ-
ΡΙΖΑ οι οποίοι, όµως, έχουν διατηρήσει την επαφή µε την
πραγµατικότητα και αντιλαµβάνονται πού διολισθαίνει ο ΣΥΡΙΖΑ,
αντιλαµβάνονται πόσο επικίνδυνες είναι αυτές οι προτάσεις. Ανα-
φέροµαι σε ένα διάλογο που έχει ξεκινήσει στις σελίδες της
«ΑΥΓΗΣ», στα «Ενθέµατα» από τις 5 Σεπτεµβρίου και µετά, τα
οποία αποτελούν απαντήσεις έγκριτων και σοβαρών οικονοµο-
λόγων, οι οποίοι βρίσκονται στο χώρο του ΣΥΡΙΖΑ και προσπα-
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θούν να εξηγήσουν πόσο λάθος είναι αυτά τα οποία προτείνο-
νται ως λύση.

Άκουσα προηγουµένως τους συναδέλφους να λένε ότι η πο-
λιτική την οποία ακολουθούµε είναι µία πολιτική η οποία ουσια-
στικά οδηγεί τη χώρα σε ύφεση, είναι µία πολιτική, η οποία δεν
δίνει προοπτική στη χώρα. Θέλω να σας ξεκαθαρίσω πάρα πολύ
απλά και να δούµε τι κάνουµε εµείς. Λέτε ότι µε την περιστολή
των δαπανών και µε την αύξηση των φόρων οδηγούµε την οικο-
νοµία στην ύφεση. Είχαµε έλλειµµα 32.000.000.000. Εάν αυξά-
ναµε και άλλο το έλλειµµα, η χώρα θα πήγαινε σε αναπτυξιακή
πορεία; Αυτό είναι το επιχείρηµα που καταθέτετε στο δηµόσιο
διάλογο; Αυτό που είπαµε εµείς από την πρώτη στιγµή, είναι ότι
η χώρα έχει βγει εκτός ελέγχου σε ό,τι αφορά τα δηµοσιονοµικά,
και ιστορικά καµµία χώρα, η οποία είχε εκτός ελέγχου τα δηµο-
σιονοµικά της, δεν κατάφερε να τροφοδοτήσει την ανάπτυξη και
αν το έκανε ήταν για ένα ή δύο χρόνια.

Η αλήθεια είναι άλλη. Ότι µία χώρα για να µπορεί να βρίσκε-
ται σε µία διαδικασία διατηρήσιµης ανάπτυξης, θα πρέπει να
βάλει σε έλεγχο τα δηµόσια οικονοµικά της. Αυτό ήταν το πρώτο
µας µέληµα, να προχωρήσουµε σε µία πολιτική, η οποία θα βάλει
σε τάξη τα δηµόσια οικονοµικά. Βεβαίως, αφαιρούµε από την οι-
κονοµία, αφαιρούµε από τη ζήτηση. Το αναγνωρίζουµε. Είχαµε
προβλέψει και στη συµφωνία, την οποία υπογράψαµε για τα
110.000.000.000 ευρώ, ότι αυτό θα οδηγήσει σε µία ύφεση της
τάξης του µείον 4%. Όµως, την ίδια στιγµή κάναµε και µία άλλη
επιλογή, ακριβώς για να λειτουργήσει ως αντιστάθµισµα και να
δώσει τη δυνατότητα στην ελληνική οικονοµία να αντιδράσει σε
αυτήν τη δηµοσιονοµική προσαρµογή. Πήραµε µία σειρά από
µέτρα διαρθρωτικά, προκειµένου να δώσουµε τη δυνατότητα σε
µεσοπρόθεσµη βάση να µπορεί να κινείται µε ταχύτερους ρυθ-
µούς ανάπτυξης και ταυτοχρόνως παίρνουµε µέτρα και πολιτι-
κές, µε τις οποίες θα προσπαθήσουµε να προσελκύσουµε το
ταχύτερο δυνατό επενδύσεις.

Άρα, ό,τι ρευστότητα βγαίνει µέσα από την οικονοµία, από τον
περιορισµό των δηµοσίων δαπανών, ό,τι ρευστότητα βγαίνει
µέσα από την οικονοµία εξαιτίας της αύξησης των φόρων, θα την
αναπληρώσουν οι επενδύσεις, τις οποίες προσπαθούµε να διευ-
κολύνουµε να πραγµατοποιηθούν το ταχύτερο δυνατό. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα.

Επειδή τέθηκε και το ερώτηµα, εάν προτιθέµεθα να πάρουµε
νέα µέτρα ή όχι, η απάντηση είναι µία. Η πορεία την οποία πρό-
κειται να ακολουθήσουµε, ο «οδικός χάρτης», έχει κατατεθεί στο
Κοινοβούλιο της χώρας και έχει συζητηθεί και περιλαµβάνει το
σύνολο των µέτρων µε τα οποία η χώρα θα καταφέρει να µειώ-
σει το έλλειµµά της, να επαναφέρει την οικονοµία σε µία θετική
πορεία και να δώσει ελπίδα και προοπτική, να δώσει τη δυνατό-
τητα στις επόµενες γενιές των Ελλήνων να µπορούν να διασφα-
λίσουν ότι θα ζουν σε µια Ελλάδα καλύτερη από αυτήν την οποία
εµείς παραλάβαµε στις 5 Οκτωβρίου του 2009.

Γιατί η Ελλάδα στις 4 Οκτωβρίου του 2009, βρισκόταν σε µία
πορεία που ήταν εκτός ελέγχου και έπρεπε να παρθούν αποφά-
σεις και µέτρα το ταχύτερο δυνατό. Πήραµε τις αποφάσεις και
αναλαµβάνουµε την ευθύνη γι’ αυτές τις αποφάσεις. Εδώ δεν ήρ-
θαµε για να πούµε ότι εµείς δεν έχουµε κάνει κανένα λάθος. Αυτό
το οποίο έχει σηµασία στην πολιτική είναι πρώτον, να αποφασί-
ζεις, να µην είσαι αδρανής και δεύτερον, όταν αποφασίζεις και
συνειδητοποιείς ότι ενδεχοµένως έχεις κάνει λάθη, να έχεις τη
δυνατότητα να αντιµετωπίζεις και να διορθώνεις αυτά τα λάθη.

Ως προς αυτά θα αξιολογηθούµε από τους Έλληνες πολίτες
και θα αξιολογηθούµε, κύριε Τσίπρα, όπως λέµε στον τόπο µου,
στη Λάρισα, «ντάλα µεσηµέρι». Γιατί «ντάλα µεσηµέρι» θα πάµε
να δούµε τους Έλληνες πολίτες και να τους εξηγήσουµε τι ακρι-
βώς κάναµε όλο αυτό το διάστηµα της κρίσης, ποιες πολιτικές υι-
οθετούµε και γιατί αυτές οι πολιτικές έχουν να κάνουν µε το
µέλλον και την προοπτική τη δική τους και όχι οι πολιτικές που
προτείνετε εσείς της στάσης πληρωµών, όχι οι πολιτικές που
προτείνετε εσείς του «κουρέµατος των οµολόγων», όχι οι πολιτι-
κές που προτείνετε εσείς να αφήσουµε πίσω την πραγµατικότητα
και να πάµε σε έναν κόσµο ουτοπικό.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λαφαζάνης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Λυπάµαι πάρα πολύ για τον

κύριο Υφυπουργό και λυπάµαι ειλικρινά. Τόσα χρόνια στη Βουλή,
πρώτη φορά βλέπω µια οµιλία που αντί να απαντά στις ερωτήσεις
και στις αιτιάσεις, να κάνει ένα παραλήρηµα εκτοξεύοντας κα-
τηγορίες για πράγµατα που ουδέποτε έχουν λεχθεί από το ΣΥ-
ΡΙΖΑ ούτε τα υπερασπίζεται ούτε τα προτείνει. Ή δεν
παρακολουθείτε τις εξελίξεις, κύριε Υπουργέ, δηλαδή είστε
εκτός τόπου και χρόνου –φοβάµαι ότι γενικώς είστε εκτός τόπου
και χρόνου- ή έχετε πολύ κακούς συµβούλους.

Θα πω παρακάτω για τη στάση πληρωµών. Εδώ, όµως είναι
για να γελάνε, για να καγχάζουν. Τη στάση πληρωµών την απευ-
θείνετε σ’ εµάς; Εσείς κάνετε στάση πληρωµών, κύριε Σαχινίδη,
η Κυβέρνησή σας. ∆εν πληρώνετε κανέναν. Έχετε στεγνώσει όλη
την αγορά. Το εφαρµόζετε απολύτως. Μιλάτε για στάση πληρω-
µών εσείς; ∆εν βλέπετε τις τράπεζες, που τις προικοδοτείτε
αθρόα µε δεκάδες δισεκατοµµύρια, ότι έχουν κάνει στάση δα-
νείων, δηλαδή στην ουσία στάση πληρωµών; ∆εν σας ενοχλεί
αυτό; ∆εν βλέπετε ότι έχετε φτάσει τους µικροµεσαίους, ειδικά
τις πολύ µικρές επιχειρήσεις να έχουν κάνει στάση πληρωµών
για να επιβιώσουν; ∆εν βλέπετε ότι ένεκα αυτής της στάσης πλη-
ρωµών έχετε γεµίσει τη µαύρη λίστα του «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» µε εκατοµ-
µύρια κόσµο; Στους µόνους που δίνετε κανονικά τα λεφτά τους
είναι στους πιστωτές. Αυτοί παίρνουν τα τοκοχρεολύσια κανονι-
κότατα. Όλοι οι άλλοι πληρώνουν την κρίση. Μόνο οι πιστωτές
µας είναι ευχαριστηµένοι και χειροκροτάνε. Αυτούς εξυπηρε-
τείτε, µε τις πολιτικές που ακολουθείτε.

Εγώ θα σας έλεγα, κύριε Υφυπουργέ, ότι αυτό που έπρεπε να
κάνετε αυτήν τη στιγµή είναι να φύγετε. Η Κυβέρνηση αυτή
έπρεπε να φύγει. Να αλλάξει ριζικά όλο το κατεστηµένο σηµε-
ρινό πολιτικό σκηνικό, το οποίο και οδήγησε τη χώρα ως εδώ.
Εννοώ το δικοµµατισµό, κατά κύριο λόγο, αλλά και το ΛΑΟΣ που
ψήφισε το µνηµόνιο. ∆ιότι φέρατε τη χώρα σε αυτό το κατάντηµα
µε επιµερισµό ευθυνών αναµεταξύ σας. Αλλά και τώρα µέσα σε
αυτήν την κρίση την οδηγείτε από το κακό στο χειρότερο για να
µην πω στην τέλεια καταστροφή. Εφαρµόζετε την τέλεια συ-
νταγή καταστροφής στη χώρα.

Κοιτάξτε, πλέον τα βέλη δεν προέρχονται από µας. Οι ίδιοι συ-
νεταίροι σας στην τρόικα, ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση µιλάνε για τις καταστροφικές επιπτώσεις της
δηµοσιονοµικής λιτότητας. Έχω εδώ από τους «FINANCIAL
TIMES» την εκτίµηση των ερευνητών του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού
Ταµείου. Και τι λένε για τις πολιτικές που εισηγήθηκε το ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο και εσείς εφαρµόζετε εδώ και ακόµα αντί να
βγάζετε συµπεράσµατα, βλέπω εδώ να τους υµνείτε; Οι ερευνη-
τές του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου λένε ότι οι κάθετες πε-
ρικοπές των κρατικών δαπανών και η δηµοσιονοµική λιτότητα
έχουν ασυνήθιστα καταστροφικές επιπτώσεις στην ανάπτυξη.
Στην ουσία λένε ότι τα µέτρα που εισηγήθηκαν, αντί να οδηγή-
σουν σε θετικότερες εξελίξεις, οδηγούν την οικονοµία σ’ ένα
πραγµατικό Βατερλώ. Αυτή είναι η κατάσταση, στην οποία έχετε
φέρει τη σηµερινή Ελλάδα.

Όλα τα µεγέθη έχουν ξεφύγει από κάθε έλεγχο πλέον. ∆εν το
βλέπετε αυτό; Πού ζείτε; ∆εν το βλέπετε ότι πλέον η ύφεση έχει
πάρει εφιαλτικές διαστάσεις; Και δεν πρόκειται να ανακοπεί στον
επόµενο χρόνο. Θα βαθύνει γιατί συνεχίζουν να λειτουργούν οι
ίδιες αιτίες που την προκάλεσαν. ∆εν βλέπετε την κατάρρευση
των επενδύσεων και ιδιαίτερα σε πάγιο εξοπλισµό; Κατάρρευση
κυριολεκτική. Πάνω από 25% η πτώση! ∆εν βλέπετε τη διάλυση
της εγχώριας παραγωγικής βάσης, τη ραγδαία πτώση και υπο-
βάθµιση της βιοµηχανικής παραγωγής; ∆εν βλέπετε τις κατα-
σκευές; Τι να πρωτοπούµε επ’ αυτού; ∆εν βλέπετε την
κατάρρευση των λιανικών πωλήσεων; Πώς θα σηκωθεί η οικονο-
µία, όταν δεν υπάρχουν επενδύσεις, όταν περικόπτεται άγρια το
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων και προκειµένου να πιάσετε
τους στόχους του ελλείµµατος θα κάνετε ακόµη περισσότερη λι-
τότητα και µε νέα µέτρα µέχρι τέλος του χρόνου κι άλλα µέτρα
µέσα στο 2011, τα οποία περιγράφονται, πολλά εξ αυτών ανα-
λυτικά, στο νέο επικαιροποιήµενο µνηµόνιο;

Πού οδηγείτε τη χώρα; Βλέπετε τον εφιάλτη της ανεργίας πού
έχει φτάσει; Πλήρες το αδιέξοδο αυτήν την ώρα. Αυτήν την ώρα
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πρέπει να εγκαταλειφθούν οι επιλογές από µία Κυβέρνηση, που
στοιχειωδώς ήθελε να υπηρετήσει τα συµφέροντα της χώρας και
του ελληνικού λαού. Πρέπει να εγκαταλειφθούν άρον άρον, γρή-
γορα, άµεσα, εδώ και τώρα. Πρέπει να απεµπλακούµε από τους
µηχανισµούς της τρόικας, να φύγουµε από τη λογική του µνη-
µονίου που πρέπει να πεταχθεί στον κάλαθο των αχρήστων, να
αναδιαµορφωθούν και να ανασυνταχθούν νέες πολιτικές, οι
οποίες δεν θα έχουν στο επίκεντρο το δηµοσιονοµικό έλλειµµα,
διότι δεν είναι αυτό η αιτία των προβληµάτων που αντιµετωπί-
ζουµε. Το δηµοσιονοµικό έλλειµµα είναι επίπτωση άλλων ουσια-
στικότερων θεµελιακών ζητηµάτων που έχει η ελληνική οικονοµία
και τα οποία αν δεν αντιµετωπιστούν, δεν υπάρχει περίπτωση να
µειωθεί και το δηµοσιονοµικό έλλειµµα.

Το πρόβληµα της Ελλάδας είναι πρόβληµα αναπτυξιακό, είναι
πρόβληµα παραγωγικό, είναι πρόβληµα κοινωνικό, είναι πρό-
βληµα οικολογικό. Εσείς βάζοντας µπροστά τον οδοστρωτήρα
για τη µείωση του ελλείµµατος µε την κοινωνική διάλυση και µε
την κατάρρευση των επενδύσεων, ανατροφοδοτείτε το έλλειµµα
σε όλο και µεγαλύτερη βάση. Μπαίνετε σ’ έναν φαύλο κύκλο, ο
οποίος έχει είσοδο αλλά δεν έχει έξοδο. Υπάρχει το σκοτεινό
τούνελ, αλλά δεν υπάρχει πουθενά φως στην άκρη. Αυτή είναι η
αδιέξοδη νεοφιλελεύθερη µονεταριστική πολιτική σας, η οποία
δεν αντιµετωπίζει και το χρέος.

∆ύο λόγια και για το θέµα του χρέους, γιατί δεν ξέρω αν έχετε
αίσθηση των πραγµάτων. Πολύ φοβούµαι ότι, όπως δεν είχατε
καταλάβει ότι έρχεται κρίση –δεν το πήρατε χαµπάρι όχι µόνο
εσείς, το σύνολο της κατεστηµένης πολιτικής- όπως όταν ήρθε η
κρίση «σφυρίζατε αδιάφορα» και χαρούµενα ότι δεν θα έχει επί-
δραση στην Ελλάδα και όταν άρχισαν πλέον να γίνονται ορατά τα
φαινόµενα, κάνατε προεκλογικές εκστρατείες του τύπου «σας τα
δίνουµε όλα» και ακόµα και µετά τις εκλογές δεν βλέπατε τίποτα,
έτσι και τώρα δεν µπορείτε να δείτε τίποτα από τις δραµατικές,
τραγικές εξελίξεις.

Κύριε Υφυπουργέ, που µιλάτε και ως οικονοµολόγος -εγώ δεν
έχω την ευτυχία να είµαι οικονοµολόγος, αλλά φαντάζοµαι ότι
δικαιούµαι να οµιλώ περί της ελληνικής οικονοµίας- για ποιο
χρέος µου µιλάτε; Εδώ που το φθάσατε δεν µπορεί να αποπλη-
ρωθεί. Πάρτε τα στοιχεία. Είναι αδιάσειστα. Το χρέος θα εκτο-
ξευθεί ακόµη περισσότερο τα επόµενα χρόνια. Εκτοξεύεται λόγω
των ελλειµµάτων και της ύφεσης. Ως ποσοστό του ΑΕΠ θα φθά-
σει σε εφιαλτικά ύψη.

Τώρα που µιλάµε το ποσοστό των τόκων σε σχέση µε τα έσοδα
του προϋπολογισµού είναι στο 25% περίπου. Τα χρεολύσια
απορροφούν άλλο ένα 40% από τα καθαρά έσοδα του προϋπο-
λογισµού. Σύνολο 65% τοκοχρεολύσια. ∆εν γίνεται να συνεχιστεί
αυτή η κατάσταση, όταν και το χρέος µεγαλώνει.

Ξορκίζετε την αναδιάρθρωση. Στο ΣΥΡΙΖΑ απευθύνεστε για
την αναδιάρθρωση; Έλεος! ∆εν παρακολουθείτε τι λέει όλος ο
κόσµος; Σε µια γυάλα είστε κλεισµένος; ∆ιαβάστε τους «FINAN-
CIAL TIMES». Λένε ότι είναι αναπόφευκτη η αναδιάρθρωση του
χρέους. Όλοι οι οικονοµολόγοι είναι συνδαιτηµόνες και φίλοι του
Πρωθυπουργού. Όλο λένε για την αναδιάρθρωση του χρέους.
Ο ΣΥΡΙΖΑ σας φταίει, όταν ακούτε τη λέξη αναδιάρθρωση και
εξοργίζεστε και έχετε πανικό και φόβους; Προφανώς βλέπετε το
αδιέξοδο της πολιτικής σας. ∆εν έχετε τη ψυχραιµία να απαντή-
σετε επί της ουσίας, να αρθρώσετε µία επιχειρηµατολογία και
αντί να απαντήσετε σ’ αυτό που λέµε εµείς, απαντάτε σε αυτά
που νοµίζετε ότι λέµε ή σας συµβουλεύουν ότι τα λέµε και σας
δίνουν κάποια σκονάκια, κάποιες προτάσεις και κάποιους συλ-
λογισµούς.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Αυτά
είναι σκονάκια; Θα τα καταθέσω.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να τα καταθέσετε.
∆εν µας λέτε ένα σκεπτικό µε αρχή, µέση και τέλος, για να

απαντήσετε σε µεγάλα προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας.
Βέβαια, το πρόβληµα του χρέους δεν είναι µόνο ελληνικό, αλλά
είναι ευρωπαϊκό και παγκόσµιο. Είναι θέµατα που πρέπει κανείς
να δει την απάντησή τους όχι µέσα από τετριµµένες οδούς και
από νεοφιλελεύθερα µονεταριστικά δόγµατα που εστερνίζεσθε
εσείς. Αυτή την ώρα έπρεπε να προχωρήσετε σε επαναδιαπραγ-
µάτευση του χρέους. ∆εν ξέρω τι οικονοµικά έχετε διαβάσει,

αλλά η επαναδιαπραγµάτευση δεν ταυτίζεται µε στάση πληρω-
µών. Η επαναδιαπραγµάτευση έχει γίνει πολλάκις, από πολλές
χώρες. Γίνεται µε συζητήσεις και διαπραγµατεύσεις τονίζοντας
τις ανάγκες που έχει η χώρα, τις δυνατότητες αποπληρωµής, την
ανάγκη που έχει για επιβίωση ο ελληνικός λαός.

Η επαναδιαπραγµάτευση είναι απολύτως αναγκαία και έπρεπε
να την είχατε κάνει από την αρχή. ∆ηλαδή επαναδιαπραγµάτευση
µε στόχους θετικούς, ώστε να πάρει µια ανάσα αυτή η χώρα από
το βραχνά του χρέους. Αντί γι’ αυτό, καταφύγατε στη δήθεν εύ-
κολη λύση που είναι καταστροφική για τη χώρα να πάτε σε δα-
νειοδοτικό µηχανισµό Ευρωπαϊκής Ένωσης, ∆ιεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου και υπό όρους νεοαποικιακούς που καµ-
µία χώρα σε οποιαδήποτε περίοδο δεν έχει υπογράψει.

Η επαναδιαπραγµάτευση του χρέους είναι µία πολύ ρεαλιστική
και σοβαρή πρόταση. Γίνεται µε πρωτοβουλία της χώρας και θα
θέσει το πρόβληµα σε µία άλλη κατεύθυνση, µε µία άλλη λογική.
Είναι απόλυτα αναγκαία. Εσείς θα πάτε σε αναδιάρθρωση του χρέ-
ους αναγκαστικά, αλλά όταν θα πάτε, θα πάτε κάτω από τους χει-
ρότερους δυνατούς όρους υπό την αιγίδα αυτών που σας έχουν
επιβάλλει τη νεοαποικιακή κηδεµονία. Όπως βλέπω, αισθάνεστε
πολύ ευχαριστηµένοι από αυτό. Θα πάτε υπό τους δικούς τους
όρους, µε δικές τους κατευθύνσεις και προσανατολισµούς, που
µπορεί να είναι και πολύ χειρότεροι από το µνηµόνιο.

Και αυτό διότι δεν είστε µια Κυβέρνηση που θέλει αυτή την
ώρα να πάρει µια πρωτοβουλία και να κάνει µια µεγάλη ριζο-
σπαστική τοµή στη χώρα και να ανοίξει καινούργιους πρωτότυ-
πους δρόµους για όλη την Ευρώπη, που θα τους ακολουθήσουν
γρήγορα και άλλοι λαοί. Το δικό µας πρόβληµα µπορεί να είναι
αυτή την ώρα το οξύτερο, αλλά το αντιµετωπίζουν και άλλες
χώρες. ∆είτε σηµερινά δηµοσιεύµατα για την Ιρλανδία, η οποία
καταρρέει. Και βγαίνει ο Στρος-Καν και λέει δεν θα µπει το ∆ΝΤ
στην Ιρλανδία. Ξορκίζει φαντάσµατα που επελαύνουν. Ακολουθεί
η Πορτογαλία. Η Ισπανία υποβαθµίστηκε.

Μπορεί να είναι στο επίκεντρο η Ελλάδα αυτή τη στιγµή, αλλά
τα προβλήµατα είναι ευρύτερα και για να αντιµετωπισθούν απαι-
τούνται µεγάλες Αλλαγές και στη χώρα µας και σε ευρωπαϊκό
επίπεδο και σε παγκόσµιο επίπεδο. Αλλαγές που θα θίγουν τη
νεοφιλελεύθερη παγκοσµιοποίηση, τους κυρίαρχους αµερικα-
νοατλαντικούς κύκλους, που θα θίγουν την παγκόσµια κυριαρ-
χία του χρηµατιστηριακού κεφαλαίου και συνολικότερα των
πολυεθνικών, για να ανοίξουν καινούργιους προοδευτικούς σο-
σιαλιστικούς δρόµους για τις κοινωνίες. Αυτή είναι η διέξοδος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Για τη συνέχιση της συ-

ζητήσεως θα πρότεινα, κύριε Πρωτόπαπα, για να µη µείνουν οι
άλλοι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι παρίες της συζητήσεως, να
λάβει τώρα το λόγο ο κ. Τσίπρας, να απαντήσει ο Υπουργός,
ύστερα να λάβει το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας και να κλείσετε εσείς. Το προτείνω για την ευ-
ρυθµία της συζητήσεως.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ό,τι πείτε, κύριε Πρόεδρε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Θα µιλήσω και εγώ πέντε

λεπτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο Πρόεδρος της Κοι-

νοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, αντιλαµβάνοµαι τη δύσκολη θέση στην οποία
βρίσκεται ο Υφυπουργός Οικονοµικών, να δικαιολογήσει τα αδι-
καιολόγητα. Γι’ αυτό και έρχεστε σήµερα στη Βουλή και από µία
θέση δηµόσιου λόγου προσπαθείτε να δηµιουργήσετε ένα τέ-
χνασµα. ∆ηλαδή, φτιάχνετε µια καρικατούρα άλλης άποψης και
επί είκοσι λεπτά βοµβαρδίζετε αυτή την καρικατούρα. Όµως είναι
κρίµα, κύριε Υπουργέ, διότι είστε ένας νέος πολιτικός και αν µη
τι άλλο θα έπρεπε να αντιµετωπίζετε την άλλη άποψη µε ορθό-
τητα και µε ειλικρίνεια και όχι λέγοντας ψέµατα ή, εν πάση περι-
πτώσει, εµφανιζόµενος στη Βουλή των Ελλήνων ως άσχετος για
τις θέσεις και τις απόψεις του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς.

Και βεβαίως, αντιλαµβάνοµαι ότι µάλλον αυτό θα οφείλεται
στους κακούς σας συµβούλους. Για να τους βοηθήσω, λοιπόν,
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εγώ θα καταθέσω στα Πρακτικά την απάντηση –είµαι βέβαιος ότι
δεν παρακολούθησαν τη συνέντευξη Τύπου που έδωσα στη ∆ΕΘ
πριν από δύο εβδοµάδες, σε αντίστοιχη ερώτηση για όσα είπατε
πιο πριν ως θέση του ΣΥΡΙΖΑ- που έδωσα στη ∆ιεθνή Έκθεση
Θεσσαλονίκης.

Σε ό,τι αφορά το θέµα της στάσης πληρωµών, πώς τη συνδέετε;
Γνωρίζω ότι έχετε κάνει εξαιρετικά καλές οικονοµικές σπουδές
στο εξωτερικό. Είναι δυνατόν να λέτε ότι επαναδιαπραγµάτευση,
αναδιαπραγµάτευση, το λεγόµενο haircut, ισοδυναµεί µε στάση
πληρωµών;

Από πού βγαίνει αυτό, κυρίες και κύριοι; Από πού βγαίνει αυτό;
Σε ποιο εγχειρίδιο το έχετε ανακαλύψει αυτό και ποια αντίστοιχη
εµπειρία έχετε να µας φέρετε;

Βεβαίως, κατηγορείτε το ΣΥΡΙΖΑ ότι υπερασπίζεται τη στάση
πληρωµών, όταν εσείς µας οδηγείτε σε αυτή µε την οικονοµική
σας πολιτική και τις επιλογές του µνηµονίου. Και βεβαίως προ-
σπαθείτε να δαιµονοποιήσετε την έννοια της επαναδιαπραγµά-
τευσης και της αναδιάρθρωσης, όταν οι δικοί σας
ακριβοπληρωµένοι οικονοµικοί σύµβουλοι, ο Ιταλός κ. Σκιόπα,
ακριβοπληρωµένος οικονοµικός σύµβουλος του Πρωθυπουργού,
στους «FINANCIAL TIMES» δηλώνει ότι µοναδική λύση για την
Ελλάδα είναι η αναδιάρθρωση του χρέους και η ελεγχόµενη χρε-
οκοπία.

∆εν συµφωνούµε µε τον κ. Σκιόπα βεβαίως, αλλά σας λέµε ένα
πολύ απλό πράγµα –ντάλα µεσηµέρι, λένε στο χωριό σας- ότι
ντάλα µεσηµέρι θα γίνει αναγκαστικά αναδιαπραγµάτευση. Το
θέµα είναι µε ποιους όρους. Με τους όρους που θέλουν οι νεο-
φιλελεύθεροι ή µε τους όρους, τους οποίους πρέπει να απαιτή-
σει η ελληνική κοινωνία;

Όσον αφορά για τα περί εξόδου από το ευρώ, σας διαβάζω τι
απάντησα σε αντίστοιχη ερώτηση –και το καταθέτω στα Πρα-
κτικά- για να δείτε και όλη την ανάλυση. Με τους κυρίαρχους ση-
µερινούς συσχετισµούς στο κοινωνικό πεδίο, οποιαδήποτε τέτοια
σκέψη θα εξυπηρετούσε µονάχα µεγάλα οικονοµικά συµφέρο-
ντα που θα επωφελούνταν τα µέγιστα από µια επιλογή εξόδου
της χώρας από το ευρώ, θα έµενε στη χώρα να πληρώνει τα χρέη
σε φθηνή δραχµή και στους µεγαλοκεφαλαιοκράτες και το ξένο
κεφάλαιο µε ακριβό ευρώ να αγοράζουν τα πάντα.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξιος Τσίπρας
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτή είναι η απάντηση που έδωσαν πριν από δύο εβδοµάδες
και έρχεστε εσείς εδώ και παρουσιάζετε το ΣΥΡΙΖΑ ως µια δύ-
ναµη που θέλει την καταστροφή, τη στάση πληρωµών, την έξοδο
από το ευρώ. Και ο καθένας πραγµατικά διερωτάται: Γιατί το κά-
νετε αυτό;

Να σας πω γιατί το κάνετε. Όχι µόνο γιατί έχετε συµβούλους,
οι οποίοι δεν διαβάζουν, και σας εκθέτουν και παρουσιάζεστε
άσχετος στο ελληνικό Κοινοβούλιο, αλλά γιατί βρίσκεστε σε πα-
νικό. Γιατί βρίσκεστε σε πανικό; ∆ιότι ένα και µοναδικό επιχεί-
ρηµα είχατε από το Μάη, κύριε Υπουργέ, για να µας οδηγήσετε
σε αυτή την αθλιότητα του µνηµονίου, το επιχείρηµα ότι αν δεν
πάµε στο µνηµόνιο, υπάρχει κίνδυνος να χρεοκοπήσουµε.

Και βλέπετε ότι το επιχείρηµα αυτό αντιστρέφεται και τη χρε-
οκοπία τη φέρνει το µνηµόνιο και η πολιτική του. Και το επιχεί-
ρηµα ότι αν δεν παραδινόµασταν στον ατιµωτικό και
καταστροφικό αλλά σωτήριο –υποτίθεται- µηχανισµό θα οδη-
γούµασταν σε χρεοκοπία εξαιτίας της έκρηξης του δηµοσίου ελ-
λείµµατος και του χρέους, το αντιστρέφουν και το αναιρούν οι
ίδιοι οι δανειστές µας, οι ίδιοι οι «σωτήρες» µας.

Ήλθε η τρόικα και όχι απλά σας διέψευσε, αλλά –επιτρέψτε
µου την έκφραση- ο κ. Τόµσεν και ο κ. Στρος-Καν µε τις δηλώσεις
τους εξευτελίζουν όλη την επιχειρηµατολογία της Κυβέρνησης
ένα χρόνο τώρα.

Ο ∆ανός υπάλληλος του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου κ.
Τόµσεν δήλωσε στο Λονδίνο, ενώπιον θεσµικών επενδυτών, ότι
το πραγµατικό πρόβληµα της Ελλάδας δεν είναι το δηµόσιο
χρέος και πως σηµαντικότερες από τη µείωση του χρέους και
του ελλείµµατος είναι οι αλλαγές στις σχέσεις εργασίας και στο

ασφαλιστικό, δηλαδή η σφαγή των εργασιακών δικαιωµάτων, η
λεηλασία των µισθών και των συντάξεων.

Και βεβαίως, είναι λογικό να τα γυρνά ο κ. Τόµσεν για το
χρέος, διότι δεν θα απολογηθεί αυτός στον ελληνικό λαό, εσείς
θα απολογηθείτε! Είναι λογικό να τα γυρνά, διότι προ µνηµονίου
και προ προσφυγής στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο είχαµε
χρέος 115% του ΑΕΠ και στο τέλος της τριετίας θα πάµε κοντά
στο 150% του ΑΕΠ και εσείς µας λέτε: «Μη µιλάτε για αναδια-
πραγµάτευση».

Να δούµε πώς θα τα βγάλετε πέρα µε 150% χρέος στο τέλος
του 2013. Και σαν να µην φθάνει ο υπάλληλος του ∆ιεθνούς Νο-
µισµατικού Ταµείου κ. Τόµσεν που σας εξευτελίζει, έρχεται και ο
σύντροφός σας στη Σοσιαλιστική ∆ιεθνή, ο κ. Στρος-Καν, ο
οποίος θέλει να γίνει και Πρόεδρος της Γαλλίας στις ερχόµενες
προεδρικές εκλογές –και βεβαίως έχει άλλη γλώσσα, όταν ανα-
φέρεται στους Έλληνες και άλλη γλώσσα, όταν µιλά στη Γαλλία-
και λέει ότι µεγαλύτερος κίνδυνος για την Ευρώπη είναι η ασθε-
νική ανάπτυξη, γι’ αυτό και η λιτότητα αλά ελληνικά είναι λάθος
συνταγή για την Ευρώπη.

Αυτά λέει ο κ. Στρος-Καν. ∆εν υπάρχει πιο σαφής οµολογία
από αυτή του οµοϊδεάτη σας, ότι η τρόικα και το ∆ιεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο αντιµετωπίζουν τη χώρα µας ως µια χώρα τριτο-
κοσµική, µια χώρα πειραµατόζωο, µε µια Κυβέρνηση προφανώς
πειθήνια και υποτακτική, πρόθυµη να κάνει τη βρώµικη δουλειά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πια φανερό σε όλους, µε
όλα αυτά που συµβαίνουν γύρω µας, ότι όλα όσα έγιναν τον τε-
λευταίο χρόνο –όλα όσα έγιναν, το τονίζω- δεν έγιναν για να απο-
τρέψουν τη χρεωκοπία, δεν έγιναν για να σώσουν την ελληνική
οικονοµία και την ελληνική κοινωνία.

Έγιναν µ’ έναν και µοναδικό στόχο, να εξασφαλιστούν τα
λεφτά των πιστωτών µας και τα κέρδη του µεγάλου κεφαλαίου.
Πρόκειται για την πιο βίαιη επιχείρηση αναδιανοµής του πλού-
του που έχει λάβει ποτέ χώρα σε ευρωπαϊκό έδαφος.

Και βεβαίως, το επιχείρηµα «µνηµόνιο ή χρεωκοπία» είναι ένα
επιχείρηµα, το οποίο πια ακούγεται αστείο! Ακούγεται αστείο,
όταν έχουµε µείον 4% ανάπτυξη –δηλαδή 4% ύφεση-, όταν
έχουµε 6% πληθωρισµό, όταν έχουµε 20% ανεργία και θα φθά-
σουµε στο τέλος του χρόνου-αρχές του επόµενου, να έχουµε
ένα εκατοµµύριο ανέργους, δηλαδή πραγµατική ανεργία. Ακού-
γεται αστείο, όταν τα λουκέτα στα µαγαζιά πολλαπλασιάζονται,
όταν έρχονται νέα επικαιροποιηµένα µνηµόνια και άλλα µνηµόνια
και ξανά µνηµόνια. Αν µας είχατε σώσει από τη χρεωκοπία, κύριε
Υπουργέ, µε τις επιλογές σας, δεν θα χρειαζόµασταν ούτε πα-
ράταση του µνηµονίου ούτε νέα µνηµόνια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλο αυτό το διάστηµα ο Συνα-
σπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς προσπάθησε, παρά τον επι-
κοινωνιακό ορυµαγδό «µνηµόνιο ή χανόµαστε», να καταθέσει
πολύ συγκεκριµένες εναλλακτικές προτάσεις και πριν µας οδη-
γήσετε στο «παγόβουνο» του µνηµονίου, αλλά και σήµερα. ∆εν
ακούτε καµµία από αυτές. Το µόνο που θέλετε να κάνετε είναι
διαρκή κοινοβουλευτικά πραξικοπήµατα, συνταγµατικές εκτρο-
πές, προκειµένου να προχωρήσετε ακόµα και µε άγρια κατα-
στολή και µε επιτάξεις και µε εκβιασµούς στην εφαρµογή αυτής
της αδιέξοδης πολιτικής.

Εµείς τι σας είπαµε, κύριε Υπουργέ; Σας είπαµε και αποκαλύ-
ψαµε ένα πολύ απλό πράγµα, ότι το έλλειµµα που πυροδότησε
τη δηµοσιονοµική κρίση προέκυψε µονάχα κατά 20% από αύξηση
των δαπανών και κατά 80% από τη µεθοδευµένη υστέρηση εσό-
δων, δηλαδή από τη συστηµατική φοροαπαλλαγή του κεφα-
λαίου.

Ψάχνετε εσείς τώρα και θέλετε να κάνετε και άλλες εξεταστι-
κές επιτροπές. Η Νέα ∆ηµοκρατία θέλει από το 1981, εσείς θέ-
λετε από το 2001.Θέλετε να βρείτε ποιος έκρυψε τα µεγέθη,
ποιος φταίει, ποιος έφαγε τα λεφτά. Θέλετε «να πετάξετε την
µπάλα στην εξέδρα». Θέλετε να µετατρέψετε το ελληνικό Κοινο-
βούλιο σε βιοµηχανία εξεταστικών επιτροπών που «θα διυλίζουν
τον κώνωπα και θα καταπίνουν την κάµηλο».

Για το πώς φθάσαµε ως εδώ δεν χρειάζεται να κάνετε καµµία
εξεταστική επιτροπή για να το βρείτε. ∆εν φταίνε ούτε τα greek
statistics ούτε το σπάταλο δηµόσιο. Φταίει η συνειδητή πολιτική
σας επιλογή και η δική σας και των κυβερνήσεων της Νέας ∆η-
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µοκρατίας να τα χαρίζετε όλα στο µεγάλο κεφάλαιο και στις αγο-
ρές, να επιµένετε σε ένα αντιπαραγωγικό µοντέλο ανάπτυξης µε
βασικό χαρακτηριστικό τη συσσώρευση πλούτου στις τράπεζες,
σε ολιγοπώλια και σε καρτέλ.

Αυτό έφταιξε, κύριε Υπουργέ. Από το 1997 έως το 2007 η Ελ-
λάδα είχε κατακόρυφη αύξηση του Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊ-
όντος. Αυξήθηκε µιάµιση φορά. Με σταθερούς τους υπόλοιπους
παράγοντες –κρατικά έσοδα και δαπάνες- θα έπρεπε να επέλθει
σηµαντική µείωση του χρέους ως ποσοστό του ΑΕΠ. Γιατί δεν
συνέβη αυτό;

Προφανώς, διότι ταυτόχρονα καθ’ όλη αυτήν τη διάρκεια εσείς
µειώνατε τους φορολογικούς συντελεστές επί των εισοδηµάτων
του κεφαλαίου και αυξάνατε τη φορολογία και τους φορολογι-
κούς συντελεστές επί των εισοδηµάτων της εργασίας. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα. Συνεπώς, τα φορολογικά έσοδα µειώνονταν
συνεχώς έναντι αυτών που θα µπορούσαν να υπάρξουν σε πε-
ρίοδο ανάπτυξης.

Εάν καθίσετε και συγκρίνετε στατιστικούς πίνακες και δείτε το
µέσο όρο των φορολογικών εσόδων επί του ΑΕΠ στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και στη χώρα µας, θα δείτε ότι υπολειπόµαστε έξι
µονάδες.

Εάν από το 2000 ως το 2008 είχαµε εισπράξει φορολογικά
έσοδα αντίστοιχου µεγέθους µε το µέσο όρο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης των 27, θα είχαµε επιπλέον 94,8 δισεκατοµµύρια ευρώ
στα δηµόσια ταµεία. Εάν προσθέταµε και για το έτος 2009 ένα
ποσό αντίστοιχο µε αυτό για το 2008, θα µπορούσαµε να κατα-
λήξουµε στο ασφαλές συµπέρασµα ότι στην εν λόγω περίοδο
ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας δεν εισπράχθηκε από το
κράτος ποσό αντίστοιχο αυτού που πάµε να δανειστούµε, που
δανειζόµαστε τώρα, των 110 δισεκατοµµυρίων και το δανειζό-
µαστε µε επαχθέστατους όρους που καταστρέφουν την ελληνική
οικονοµία.

Το χειρότερο, όµως, κύριε Υπουργέ, είναι ότι αυτή η στέρηση
εσόδων είναι τελικά συνειδητή επιλογή. Είναι µία συνειδητή τα-
ξική επιλογή. Κάνετε τα γλυκά µάτια στους µεγαλοεπιχειρηµα-
τίες, το µεγάλο κεφάλαιο και στριµώχνετε τους εργαζόµενους,
τους νέους, τους άνεργους, τους συνταξιούχους. ∆εν θέλετε να
µαζέψετε λεφτά, θέλετε να έχετε ανεπαρκή και διαλυµένο ελε-
γκτικό µηχανισµό. Γι’ αυτό και από τις δεκατέσσερις χιλιάδες ορ-
γανικές θέσεις στην εφορία οι έξι χιλιάδες είναι ακάλυπτες. Γι’
αυτό και οι οκτακόσιοι επιτυχόντες εφοριακοί είναι ακόµα ξε-
κρέµαστοι. Με ΑΣΕΠ πέρασαν αυτοί οι άνθρωποι. Τι έχετε να
πείτε σε αυτούς τους ανθρώπους; Ήταν και χθες εδώ και είναι
και σήµερα εδώ και κάθονται στα θεωρεία και µας παρακολου-
θούν. Έχετε να τους δώσετε µία απάντηση; Θέλουν να µάθουν τι
θα γίνει µε το µέλλον τους. Αλλά, βεβαίως, δεν θα τους δώσετε
απάντηση, ούτε και χθες ούτε και σήµερα, διότι το πρόβληµά σας
δεν είναι να αντιµετωπίσετε τη φοροδιαφυγή, αλλά να γκρεµί-
σετε την κοινωνία. ∆ιότι εσείς στο πρόβληµα της φοροδιαφυγής
απαντάτε µε την περαίωση για όγδοη φορά από τη Μεταπολί-
τευση και µετά. ∆ηλαδή, απαντάτε µε τη διαιώνιση της φορο-
διαφυγής και µε την επιβράβευση όσων φοροδιαφεύγουν.

Για να µην µιλήσουµε και γι’ αυτούς που όχι απλά φοροδια-
φεύγουν, αλλά φοροαποφεύγουν. Να σας δώσω ένα παρά-
δειγµα. Θα µιλήσω άλλη µία φορά από αυτό το Βήµα για το
εφοπλιστικό κεφάλαιο.

Το ελληνικό εφοπλιστικό κεφάλαιο είναι το µεγαλύτερο στον
κόσµο, κατέχοντας το 16% του παγκόσµιου στόλου. Αυτό είναι
ίσως και το µοναδικό οικονοµικό µέγεθος στο οποίο η Ελλάδα
είναι καλύτερη από τους εταίρους στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Σύµ-
φωνα µε τον Κρατικό Προϋπολογισµό του 2009 ισχύουν πενήντα
οκτώ διαφορετικές φοροαπαλλαγές που αναφέρονται στους
πλοιοκτήτες και στις ναυτιλιακές επιχειρήσεις που εκτείνονται σε
ολόκληρο το φάσµα της φορολογίας. Το αποτέλεσµα όλων
αυτών είναι πραγµατικά εντυπωσιακό. Ενώ η Ελλάδα έχει το µε-
γαλύτερο εµπορικό στόλο στον κόσµο, τα φορολογικά έσοδα
στη ναυτιλία κατά το έτος 2007 ήταν µικρότερα από τα έσοδα
που είχε το κράτος µέσω των παραβόλων που πλήρωσαν οι µε-
τανάστες, για να πάρουν την πράσινη κάρτα. Και η ερώτηση που
έρχεται αβίαστα σε οποιονδήποτε πολίτη -δεν χρειάζεται να έχει
γνώσεις οικονοµικών- όπως εσείς, είναι η εξής: Είναι δυνατόν να

κινδυνεύει να χρεοκοπήσει µία χώρα 11 εκατοµµυρίων πολιτών,
που οι εφοπλιστές της έχουν ως ιδιοκτησία το 16% του παγκό-
σµιου στόλου; Η αναλογία 11 εκατοµµύρια κάτοικοι στα πεντέµισι
δισεκατοµµύρια του παγκόσµιου πληθυσµού και η ιδιοκτησία του
16% του παγκόσµιου στόλου είναι απλά µία εξωφρενική αναλο-
γία.

Να σας πω άλλες αιτίες; Οι εξοπλισµοί και οι Ολυµπιάδες. Θέ-
λετε να κάνετε εξεταστικές επιτροπές για να δείτε τα «greek sta-
tistics». ∆είτε τους εξοπλισµούς. Το ελληνικό κράτος είναι πολύ
µικρό σε ό,τι αφορά τις δαπάνες για κοινωνικές υπηρεσίες, αλλά
τεράστιο και σπάταλο στις στρατιωτικές δαπάνες. ∆έκα δισεκα-
τοµµύρια ετησίως είναι το ποσό που σπαταλάµε. Και, βεβαίως, εί-
µαστε πρώτη χώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση –είναι άλλη µία
πρωτιά- σε δαπάνες για στρατιωτικούς εξοπλισµούς.

Για να ολοκληρώσω, θέλω να πω ότι το δηµόσιο χρέος είναι
ένα αµιγώς ταξικό ζήτηµα. Η αιτία δηµιουργίας του, αλλά και ο
τρόπος αντιµετώπισής του είναι ένα αµιγώς ταξικό ζήτηµα. Κι
εσείς από την πολιτική σας φαίνεται ξεκάθαρα ποια πλευρά της
όχθης έχετε επιλέξει. Εµείς στο πρόβληµα του χρέους απαντάµε
µε την αντίστροφη διανοµή του εισοδήµατος από αυτήν που επι-
χειρείτε εσείς τώρα.

Στο µνηµόνιο που µας προέκυψε για την αντιµετώπιση του χρέ-
ους είµαστε αντίθετοι όχι απλά γιατί είναι αντιαναπτυξιακό, όπως
λέει η Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά επειδή διαλύει το ασφαλιστικό, δια-
λύει τις εργασιακές σχέσεις, οδηγεί στην πιο άδικη διανοµή ει-
σοδήµατος που έχει συµβεί ποτέ στην ελληνική κοινωνία.

Με τη δική σας καταστροφική πολιτική, κύριε Υπουργέ, ο κίν-
δυνος να έχουµε µνηµόνιο επ’ άπειρον και η χώρα µας να είναι
εγκλωβισµένη σε µία διαρκή επιτροπεία και κηδεµονία ξένων δυ-
νάµεων είναι πολύ µεγάλος, διότι εσείς δεν έχετε ούτε προοπτική
εξόδου. Εσείς το µόνο που κάνετε είναι να λέτε, «ναι, θα εφαρ-
µόσουµε ό,τι µας λέτε». Άρα, λοιπόν, εµείς έχουµε εµπιστοσύνη
στον ελληνικό λαό και ξέρουµε ότι αργά ή γρήγορα µπορεί να
µην επαληθευτεί η δική µου προφητεία, που είπα ότι θα φύγετε
νύχτα, µπορεί όντως να είναι ντάλα µεσηµέρι, αλλά θα επαλη-
θευτεί έτσι όπως το πάτε η προφητεία του Πρωθυπουργού, που
από αυτό εδώ το Βήµα είπε: «Θα µας πάρουν µε τις πέτρες»!

Κύριε Υπουργέ, πιθανώς δεν εύχοµαι κάτι τέτοιο και µεταφο-
ρικά το λέω, αλλά είµαι βέβαιος ότι στην κάλπη του Νοεµβρίου
οι πολίτες έχουν τρόπο να αποδοκιµάσουν αυτές τις πολιτικές
επιλογές και να τις αποδοκιµάσουν µε µία πολιτική αµφισβήτη-
σης όχι, βεβαίως, από τα δεξιά, αλλά από τα αριστερά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Πρό-

εδρο κ. Τσίπρα.
Ο Υφυπουργός Οικονοµικών, κ. Φίλιππος Σαχινίδης, έχει το

λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε του ΣΥΡΙΖΑ, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι ο

ελληνικός λαός πραγµατικά στις εκλογές στις οποίες έρχονται
θα δείξει ποια είναι η στάση του και ποια είναι η συµπεριφορά
του απέναντι σε ό,τι έχει συµβεί το τελευταίο χρονικό διάστηµα
και αν θα επιβραβεύσει όλους αυτούς που έλεγαν ότι, εν πάση
περιπτώσει, η χώρα θα πρέπει να οδηγηθεί σε αδιέξοδες επιλο-
γές ή αν θα επιβραβεύσει αυτούς οι οποίοι πραγµατικά έδωσαν
µία λύση στα προβλήµατα που δίνουν ελπίδα και προοπτική.

Σας άκουσα να λέτε ότι διαστρεβλώνω τις θέσεις του ΣΥΡΙΖΑ.
∆εν είµαι από τους ανθρώπους που διαστρεβλώνουν θέσεις,
είµαι από τους ανθρώπους που παρακολουθούν κατά έναν τρόπο
συστηµατικό το δηµόσιο διάλογο. Θέλω να πιστεύω ότι οι από-
ψεις, οι οποίες κατατίθενται στο δηµόσιο διάλογο έχουν την αξία
τους, διότι κάθε φορά µία άποψη ενός πολιτικού χώρου δεν δια-
µορφώνεται µε το ποια ήταν αυτά τα οποία ειπώθηκαν την τε-
λευταία στιγµή, δηλαδή εάν ειπώθηκαν πριν από δέκα ή
δεκαπέντε ηµέρες, αλλά βεβαίως και από απόψεις που διατυ-
πώθηκαν και πριν από έναν ή δύο µήνες.

Εκείνο, λοιπόν, το οποίο είπα κατά την τοποθέτησή µου είναι
ευθύς, εξ αρχής, µόλις ξεκίνησα την οµιλία µου, εάν υπάρχει κοι-
νότητα απόψεων στο εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ. Και µάλιστα έβαλα
και τον προβληµατισµό ότι δεν µου αρέσει να ασχολούµαι µε τα
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εσωτερικά θέµατα των άλλων κοµµάτων, αλλά έπρεπε να το
βάλω, γιατί διαπιστώνω ότι υπάρχουν διαφορετικές αντιλήψεις.

Έρχεστε και µου διαβάζετε τις απαντήσεις που δώσατε στη
∆ΕΘ. Και σας ερωτώ ευθέως, χωρίς την παραµικρή διάθεση να
µπω στα εσωτερικά του κόµµατός σας: Η άποψη και οι απαντή-
σεις που δώσατε στην Έκθεση της Θεσσαλονίκης είναι η κυ-
ρίαρχη άποψη του ΣΥΡΙΖΑ, κύριε Τσίπρα; Βάλατε ένα ερώτηµα,
εάν ως οικονοµολόγος µπορώ να καταλάβω τη σχέση ανάµεσα
στη χρεοκοπία, τη στάση πληρωµών, την επαναδιαπραγµάτευση
του χρέους του κουρέµατος.

Εγώ, λοιπόν, θα παραιτηθώ από τις δικές µου απόψεις και
απλώς θα επικαλεστώ –και θα τα καταθέσω βέβαια αυτά τα στοι-
χεία- κείµενο του κ. Λαφαζάνη µε ηµεροµηνία 12 Αυγούστου
2010.

Λέει ότι το κίνηµα που θα συνδέει κ.λπ., βάζει τους ελάχιστους
στόχους διεκδίκησης: Πρώτον, την αναδιαπραγµάτευση του δη-
µόσιου χρέους µε ελάχιστους όρους, τη διαγραφή σηµαντικού
µέρους και βέβαια όλα αυτά και αµέσως µετά συµπληρώνει ότι
η Αριστερά οφείλει να τονίσει ότι στην περίπτωση που δεν µπο-
ρούν να επιτευχθούν µε την αναδιαπραγµάτευση αυτοί οι στό-
χοι, τότε το επόµενο βήµα είναι η µονοµερής στάση πληρωµών,
τόκων και χρεολυσιών.

Άρα, δεν έχουµε ανάγκη από µαρτυρίες ούτε να διαστρεβλώ-
σουµε και εν πάση περιπτώσει, όταν κάτι λέγεται στις 12 Αυγού-
στου, δεν αναιρείται στις 6 Σεπτεµβρίου ή στις 10 Σεπτεµβρίου.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Έχετε αυτοαναιρεθεί.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εποµέ-

νως, θα ξαναβάλω τα ερωτήµατα που έθεσα και στην πρωτοµιλία
µου: Είστε υπέρ ή κατά της στάσης πληρωµών; Είστε υπέρ ή
κατά της παραµονής στην Ευρωζώνη;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αφού το είπε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Όλοι

µαζί να το λέτε, κύριε Λαφαζάνη, όχι ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ.
Να το ακούσω απ’ όλες τις συνιστώσες.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαρι-
στούµε για τα µαθήµατα συνοχής που µας δίνετε, κύριε
Υπουργέ!

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Είστε
υπέρ ή κατά της παραµονής στην Ευρωζώνη; Είστε υπέρ ή κατά
της παραµονής στην Ευρωπαϊκή Ένωση;

Και αν δεν απατώµαι, εσείς δεν είστε που είπατε να οικοδοµη-
θεί ένα λαϊκό κίνηµα; Και όταν λέω «εσείς», δεν αναφέροµαι σε
σας, κύριε Τσίπρα, αλλά στην άποψη του Κοινοβουλευτικού Εκ-
προσώπου, ο οποίος λέει ότι σ’ αυτό το πλαίσιο η Αριστερά οφεί-
λει να πρωτοστατήσει σ’ ένα µεγάλο πολιτικό κίνηµα που θα
ριζώσει µε επιτροπές σε χώρους εργασίας και γειτονιές και το
οποίο µπορεί να έχει ως σύνθηµα το «δεν πληρώνω, δεν πλη-
ρώνω». ∆ηλαδή, στη γειτονιά θα πάει αυτός ο οποίος χρωστά
στο µπακάλικο και υπάρχει ένα τεφτέρι που ο µπακάλης γράφει
«δεν πληρώνω, δεν πληρώνω» στα πλαίσια της λογικής του κινή-
µατος που θέλετε να οικοδοµήσετε;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έλεος, κύριε Υπουργέ!
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆ιότι

αυτό καταλαβαίνω εγώ και οι περισσότεροι πολίτες! Όταν λέτε
«σε επίπεδο γειτονιάς», να µας ξεκαθαρίσετε τι ακριβώς εννοείτε
µε το «δεν πληρώνω, δεν πληρώνω»!

Εν πάση περιπτώσει, επειδή διαπιστώνω ότι εδώ µέσα υπάρχει
µία κοινότητα αντιλήψεων τουλάχιστον σ’ ένα ζήτηµα –και χαί-
ροµαι που υπάρχει αυτή η κοινότητα αντιλήψεων- και εσείς και
εµείς συµφωνούµε ότι η λύση του προβλήµατος δεν πρόκειται
να έρθει µόνο µέσα από την αντιµετώπιση του δηµοσιονοµικού
αδιεξόδου, στο οποίο έχει περιέλθει η χώρα.

Συµφωνούµε απόλυτα και εσείς και εµείς –φαντάζοµαι και τα
υπόλοιπα κόµµατα που βρίσκονται µέσα στο Κοινοβούλιο- ότι η
απάντηση στα προβλήµατα της χώρας έρχεται πρωτίστως από
την ανάπτυξη. Εποµένως, για να µπορέσει να αποκτήσει και κά-
ποια παραγωγική, αν θέλετε, υπόσταση αυτή η συζήτηση και
επειδή πάντοτε είµαστε υποχρεωµένοι να επικαλεστούµε ορι-
σµένες βασικές αρχές της οικονοµικής θεωρίας, τουλάχιστον να
συµφωνήσουµε σε ορισµένα βασικά πράγµατα για το τι οδηγεί

στην ανάπτυξη της χώρας;
Αν αφήνετε να εννοηθεί ότι πρέπει να γυρίσουµε στην πεπα-

τηµένη της ανάπτυξης η οποία έρχεται από το δανεισµό του δη-
µόσιου και του ιδιωτικού τοµέα, ένα παραγωγικό πρότυπο
δηλαδή το οποίο ακολουθούσαµε µέχρι προχθές και που µας
έφερε σ’ αυτήν την κατάσταση, αντιλαµβάνεστε ότι αυτό πλέον
είναι µία αδιέξοδη πρακτική, διότι αν δανείζεται ο ιδιωτικός και ο
δηµόσιος τοµέας και µ’ αυτό πετυχαίνει αυξηµένα επίπεδα κα-
τανάλωσης και η ανάπτυξη προέρχεται κυρίως µέσα από την αύ-
ξηση της κατανάλωσης και αποκλειστικά και µόνο απ’ αυτή, αυτό
είναι αδιέξοδο. Το είδαµε στην περίπτωση της Ελλάδας, αλλά το
βλέπουµε τώρα και στην περίπτωση άλλων χωρών της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης και της Ευρωζώνης. Είδαµε ότι αυτό το µοντέλο της
ανάπτυξης δεν έχει µέλλον, δεν έχει προοπτική.

Εάν, λοιπόν, συµφωνούµε σ’ αυτό το σηµείο –και θα ήταν πα-
ράδοξο να υπάρχει κάποιος ο οποίος διαφωνεί ως προς αυτή τη
θέση- θα ήθελα να πάµε στο επόµενο βήµα. Το επόµενο βήµα
είναι να προσδιορίσουµε ποιοι είναι εκείνοι οι παράγοντες, οι
οποίοι οδηγούν τη χώρα σε ανάπτυξη. Αντιλαµβάνοµαι –και πάλι
επικαλούµαι την οικονοµική θεωρία- ότι η ανάπτυξη στη χώρα
µπορεί να έρθει µέσα από δύο κανάλια. Το ένα είναι το κανάλι
των επενδύσεων και το άλλο είναι το κανάλι της αύξησης των
εξαγωγών. Η θεωρία και η πραγµατικότητα δεν µας προσφέρει
άλλες διεξόδους.

Εποµένως, θα πρέπει να ξεκαθαρίσουµε ότι για να γίνουν επεν-
δύσεις στη χώρα, µπορούν να γίνουν ή από τους ιδιώτες ή από
το δηµόσιο τοµέα ή θα προσελκύσουµε επενδύσεις από το εξω-
τερικό. Εµείς, µε το πρόγραµµα οικονοµικής πολιτικής που ακο-
λουθούµε, έχουµε ξεκαθαρίσει όλα τα µέτρα τα οποία θα
πάρουµε, προκειµένου να δώσουµε απάντηση στην αδυναµία της
χώρας να προσελκύσει τις επενδύσεις.

Για παράδειγµα –και δεν χρειαζόταν κανένα µνηµόνιο να έρθει
και να µας το πει αυτό, διότι απ’ ό,τι αντιλαµβάνοµαι για σας το
πρόβληµα είναι το µνηµόνιο- έχουµε δεσµευτεί ότι θα άρουµε
εκείνα τα τριάντα µεγαλύτερα γραφειοκρατικά εµπόδια, τα οποία
δεν επιτρέπουν την εύκολη έναρξη των επιχειρήσεων ή δεν επι-
τρέπουν τη διευκόλυνση της λειτουργίας των επιχειρήσεων, προ-
κειµένου να παραµερίσουµε αυτά τα εµπόδια και να επιτρέψουµε
σε όσους θέλουν να κάνουν επενδύσεις να το πραγµατοποιή-
σουν.

Επίσης, µε το νοµοσχέδιο για τις γρήγορες επενδύσεις το
οποίο θα καταθέσουµε, είπαµε ότι στόχος µας είναι οι επενδύ-
σεις οι οποίες χρονίζουν. Έχω ακούσει πολλές φορές από όλες
τις µεριές του Κοινοβουλίου να µιλάνε για επενδυτικά προγράµ-
µατα που έχουν κατατεθεί στα αρµόδια Υπουργεία και τα οποία
καθυστερούν άλλα δύο χρόνια, άλλα πέντε χρόνια και άλλα δέκα
χρόνια. ∆ηλαδή, κάποιοι συνειδητοποιούν ότι η Ελλάδα έχει ορι-
σµένα συγκριτικά πλεονεκτήµατα, θέλουν να αξιοποιήσουν αυτά
τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα, αλλά κάθε φορά βρίσκονται αντι-
µέτωποι µε τα αδιέξοδα που προκαλούνται σ’ αυτήν τη χώρα και
τελικά αποσύρονται και δεν κάνουν τις επενδύσεις.

Λέµε, λοιπόν, ότι εµείς παίρνουµε µέτρα και πρωτοβουλίες
πραγµατικά για να προσελκύσουµε κόσµο σε όλους τους τοµείς
της οικονοµίας, δηλαδή στον πρωτογενή τοµέα –όπου πραγµα-
τικά η Ελλάδα έχει πολλά να προσφέρει µέσα από την αξιοποί-
ηση των δυνατοτήτων και της µεσογειακής διατροφής, αλλά και
της ποιοτικής γεωργίας- στο δευτερογενή, αλλά και στον τριτο-
γενή τοµέα.

Όµως, για να γίνουν όλα αυτά, πρέπει να πάρεις µέτρα, πρέ-
πει να πάρεις αποφάσεις, πρέπει να συγκρουστείς µε λογικές και
αντιλήψεις, οι οποίες εµπόδιζαν να πραγµατοποιηθούν οι επεν-
δύσεις. Και όλοι µας είµαστε γνώστες περιστατικών από οποια-
δήποτε γωνιά της Ελλάδας, όπου κάθε φορά που ξεκινούσε
κάποιος να καταθέσει ένα επενδυτικό πρόγραµµα για την ανά-
πτυξη της περιφέρειας ή για την ανάπτυξη µίας περιοχής, έρχο-
νταν µία σειρά από αντιδράσεις, οι οποίες τελικά οδηγούσαν σε
πλήρη απογοήτευση και αποµάκρυνση.

Εµείς, λοιπόν, καταθέτουµε προτάσεις και µέτρα και αυτά τα
υλοποιούµε, προκειµένου να προσελκύσουµε επενδύσεις. Η δική
σας η απάντηση ποια είναι, εκτός από τη µόνιµη άρνηση σε οποι-
αδήποτε πρωτοβουλία για αύξηση των επενδύσεων; ∆ιότι τις
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επενδύσεις δεν µπορεί να τις κάνει όλες το κράτος! Ακόµα και αν
είχε την καλή διάθεση, ακόµα και αν είχε τους πόρους, κάποιες
από αυτές τις επενδύσεις πρέπει να τις κάνει ο ιδιωτικός τοµέας.
Και ο ιδιωτικός τοµέας, για να µπορέσει να κάνει επενδύσεις, θα
πρέπει να έχει ένα σταθερό φορολογικό περιβάλλον και να ξέρει
τι έχει να αντιµετωπίσει και τι όχι.

Εσείς, µε το µόνιµο καταγγελτικό λόγο τον οποίο έχετε, σε ό,τι
αφορά τις φορολογικές πρωτοβουλίες που παίρνουµε ή σε ό,τι
αφορά στη διαµόρφωση ενός σταθερού επιχειρηµατικού περι-
βάλλοντος, βγαίνετε και καταγγέλλετε και µιλάτε για συµφέρο-
ντα και εξυπηρέτηση επιχειρηµατικών συµφερόντων.

Αλήθεια, αν τις επενδύσεις δεν τις κάνουν οι ιδιώτες και τις
κάνει µόνο το ελληνικό δηµόσιο και κανένας άλλος, αυτή η οικο-
νοµία πώς θα µπει σε διαδικασία ανάπτυξης;

Και το δεύτερο ζήτηµα, το οποίο έχει προκύψει τα τελευταία
χρόνια και έχει επιβεβαιωθεί, είναι ότι η χώρα όντως –και εδώ θα
συµφωνήσω µ’ αυτά που λέτε- έχει κρίση παραγωγικού προτύ-
που. Τώρα την ανακαλύψατε στο ΣΥΡΙΖΑ την κρίση του παρα-
γωγικού προτύπου; Το ότι η Ελλάδα είχε φθάσει το 2007 και το
2008 να έχει ένα έλλειµµα στο ισοζύγιο των τρεχουσών συναλ-
λαγών της τάξης του 14% και του 15% και το ότι µετά την ένταξη
στην ΟΝΕ άρχισε αυτό να διευρύνεται, αυτό δεν είναι ένα πρό-
βληµα το οποίο υπήρχε; Και πώς θα το αντιµετωπίσουµε;

Όποιες µελέτες και αν πάρετε από τους πλέον συντηρητικούς
οικονοµολόγους µέχρι τους πλέον προοδευτικούς οικονοµολό-
γους, θα διαπιστώσετε ότι η έλλειψη ανταγωνιστικότητας προ-
κύπτει από την ταχύτερη εξέλιξη τιµών στην Ελλάδα. Το ερώτηµα
είναι, λοιπόν, τι είναι αυτό που οδηγεί στην Ελλάδα τις τιµές γρη-
γορότερα και υψηλότερα σε σχέση µε τις υπόλοιπες χώρες;

Εµείς, λοιπόν, απέναντι σ’ αυτούς τους παράγοντες και στις
αιτίες που οδηγούν στο να έχουµε στην Ελλάδα έναν πληθωρι-
σµό υψηλότερο απ’ ό,τι έχουν στις υπόλοιπες χώρες, παίρνουµε
µέτρα και πρωτοβουλίες µε την απελευθέρωση των αγορών, µε
την απελευθέρωση των κλειστών επαγγελµάτων, γιατί µέσα στην
οικονοµία οι ολιγοπωλιακές και οι µονοπωλιακές καταστάσεις
είναι αυτές που διευκολύνουν ώστε οι τιµές στην Ελλάδα να κι-
νούνται γρηγορότερα σε σχέση µε τις τιµές στην υπόλοιπη Ευ-
ρώπη. Αυτή είναι η απάντησή µας για το πώς θα κάνουµε την
οικονοµία µας περισσότερο ανταγωνιστική και περισσότερο εξω-
στρεφή.

Απέναντι, λοιπόν, σ’ αυτές τις δύο τοποθετήσεις, θα µπορού-
σατε να µας πείτε εσείς συγκεκριµένα πώς ακριβώς θα µπορέ-
σετε να απαντήσετε; Και επειδή είδα σήµερα στις τοποθετήσεις
σας να κάνετε συγκεκριµένες αναφορές στο γεγονός ότι καταρ-
ρέει η Ιρλανδία και ενδεχοµένως και κάποιες άλλες χώρες, εγώ
δεν πιστεύω ότι η Ιρλανδία καταρρέει. Όµως, µήπως τελικά αυτό
δικαιώνει τη στάση και την επιλογή της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ,
η οποία από την πρώτη στιγµή έλεγε ότι το πρόβληµα µε το οποίο
βρίσκεται αντιµέτωπη η Ελλάδα δεν είναι πρόβληµα ελληνικό,
αλλά είναι ένα πρόβληµα που σχετίζεται µε τις θεσµικές αδυνα-
µίες της Ευρωζώνης και ότι θα έπρεπε η Ευρωζώνη να πάρει
εκείνες τις πρωτοβουλίες, για να θωρακίσει και να προστατεύσει
τα µέλη της;

Και εµείς, µε τις πιέσεις µας, µε την πολιτική που ακολούθησε
ο Πρωθυπουργός της χώρας και µε τις διεθνείς συναντήσεις και
επαφές που έκανε, καταφέραµε να στήσουµε το µηχανισµό που
έδωσε στη χώρα µας τα 110 δισεκατοµµύρια.

Και αν αυτήν τη στιγµή υπάρχει ένας ευρωπαϊκός µηχανισµός,
κύριε Τσίπρα, αυτό οφείλεται στο γεγονός ότι υπήρξαν οι δικε-
δικήσεις της Ελλάδας που οδήγησαν στη δηµιουργία του ελλη-
νικού µηχανισµού στήριξης των 110 δισεκατοµµυρίων και
υποχρεώθηκαν µετά να προχωρήσουν και στο µηχανισµό των
750 δισεκατοµµυρίων ευρώ.

Μιλάτε για επαχθέστατους όρους στο δανεισµό. Κοιτάτε κα-
θόλου, σας ενηµερώνουν καθόλου για τους όρους µε τους οποί-
ους δανείζονται οι άλλες χώρες της περιφέρειας της
Ευρωζώνης; Είδατε ότι οι χώρες που δανείζουν την Ελλάδα στο
πλαίσιο των διµερών συµφωνιών, υποχρεώνονται όταν προ-
σφεύγουν στις διεθνείς αγορές να δανείζονται ακριβότερα απ’
ό,τι δανείζουν την Ελλάδα; Ποιος δανεισµός λοιπόν είναι επα-
χθέστερος: της Ελλάδας που δανείζεται απ’ αυτές τις χώρες ή

των χωρών αυτών όταν καταφεύγουν στις κεφαλαιαγορές και δα-
νείζονται µε επιτόκια του 6% και του 7%;

Όταν συζητούµε εδώ και καταθέτουµε τις απόψεις µας, θα
πρέπει να είµαστε πιο υπεύθυνοι και να αναφερόµαστε σ’ αυτό
που συµβαίνει στην πραγµατικότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θα ήθελα να πω κάτι τελευταίο και σας ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε, για την κατανόησή σας.

Άκουσα µία τοποθέτησή σας –και ειλικρινά προβληµατίστηκα-
για το ζήτηµα της εξεταστικής επιτροπής. Προβληµατίζοµαι για
τη στάση σας. Το να εκφράζει αντιρρήσεις, επιφυλάξεις ή εν-
στάσεις η Νέα ∆ηµοκρατία, είναι κάτι το οποίο καταλαβαίνω.
Εσείς ποιο ακριβώς πρόβληµα έχετε; Γιατί αντιδράτε; ∆ιότι, αν
όπως λέτε εσείς, υπάρχουν διάχυτες ευθύνες στο πολιτικό σύ-
στηµα και ιδιαίτερα στα δύο κόµµατα εξουσίας, όπως αποκαλείτε
το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα ∆ηµοκρατία, τότε «ιδού πεδίο δόξης λα-
µπρό» και όλα τα προβλήµατα τα οποία σχετίζονται µε την πο-
ρεία την οποία είχε η ελληνική οικονοµία τα τελευταία χρόνια, να
έρθουν στο φως της δηµοσιότητας, να ελεγχθούν …

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Και στο Βα-
τοπέδι, κύριε Υπουργέ!

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): …και
εποµένως, να αναζητηθούν όλες οι ευθύνες!

Εµείς δεν έχουµε τίποτα να φοβηθούµε. Εσείς για τι ακριβώς
αντιδράτε;

Και κλείνω µε το ζήτηµα της φορολογίας, στο οποίο αναφερ-
θήκατε και της βούλησής µας να χτυπήσουµε το πρόβληµα της
φοροδιαφυγής.

Αν κάτι έχει εντυπωθεί στη συνείδηση των πολιτών αυτούς
τους δώδεκα µήνες που το ΠΑΣΟΚ έχει την ευθύνη και µέσα από
την καινούργια νοµοθεσία που περάσαµε για το φορολογικό
νόµο, είναι ότι για πρώτη φορά πραγµατικά χτυπάµε πρακτικές,
οι οποίες ουσιαστικά οδηγούσαν σε συστηµατική φοροδιαφυγή.

Αναφέροµαι στο γεγονός ότι χτυπήσαµε τις τριγωνικές συ-
ναλλαγές, στο γεγονός ότι χτυπήσαµε τις off shore εταιρείες µε
τη νοµοθεσία την οποία περάσαµε, στο γεγονός ότι για πρώτη
φορά γίνεται συστηµατική διασταύρωση των στοιχείων και για
πρώτη φορά χρησιµοποιείται η βάση των δεδοµένων της Γενικής
Γραµµατείας Πληροφοριακών Συστηµάτων.

Αυτό αν µη τι άλλο, κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης,
επιβεβαιώνεται ότι αυτή η Κυβέρνηση όχι µόνο έχει τη διάθεση
να έλθει σε σύγκρουση µ’ όλους αυτούς που υιοθετούσαν την
πρακτική της φοροδιαφυγής και της φοροαποφυγής, αλλά πραγ-
µατικά προσπαθεί να επαναπροσδιορίσει και να βάλει σε µία νέα
και υγιή βάση τη σχέση ανάµεσα στην πολιτεία και στον φορο-
λογούµενο.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε, για την κατανόηση
που δείξατε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, κύριε Υπουργέ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-

πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Πρό-
εδρε, το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Τσίπρας έχει το
λόγο για λίγο.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ο κύριος
Υπουργός έθεσε µια σειρά από ερωτήµατα. ∆εν θα µπορούσα
να απαντήσω σε όλα. Εγώ θα ήθελα να τον ευχαριστήσω γιατί
µε τη σηµερινή του οµιλία βοήθησε πραγµατικά στην ενίσχυση
της συνοχής των απόψεων στο εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ. Θα ήθελα
να ευχηθώ η σηµερινή του οµιλία να µην αποτελέσει αφορµή για
µία ακόµα επίπληξη σαν αυτή που είχε δεχθεί ο ίδιος από τον κ.
Παπουτσή όταν σε αντίστοιχη οµιλία του επί των οικονοµικών απ’
αυτό το Βήµα είχε πει τότε ότι δεν µπορεί ένας Υπουργός του
ΠΑΣΟΚ να εκφράζει τόσο νεοφιλελεύθερες σκέψεις και απόψεις.

Επί της ουσίας, κύριε Υπουργέ, εγώ θα ήθελα να µετατρέψω
τα ερωτήµατά σας σ’ ένα µόνο ερώτηµα προς εσάς: Πήγατε και
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δηλώσατε ότι από την εποµένη των εκλογών η επιλογή προσφυ-
γής στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο ήταν για µας αναπόφευκτη
επιλογή. Έχω καταθέσει επανειληµµένως αυτό το ερώτηµα εντός
του Κοινοβουλίου και δεν έχω πάρει απάντηση. Ενδεχοµένως να
το είπατε εν τη ρύµη του λόγου σας, όµως οι πράξεις, οι παρα-
λείψεις, η τακτική σας όλο το διάστηµα από τις 5 Οκτώβρη του
2009 έως τις 5 Μάη του 2010 που εδώ επικυρώσαµε, ή για να το
πω καλύτερα έως τις 23 Απριλίου όταν από ένα απάνεµο λιµάνι
ο Πρωθυπουργός µας ανακοίνωσε την προσφυγή «στις αγκα-
λιές» του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, όλες οι επιλογές σας,
όλες οι πράξεις σας µας δίνουν την εντύπωση ότι είχατε δίκιο τε-
λικά και από τις 5 του Οκτώβρη αυτή ήταν µία επιλογή που µε
µεθοδικό τρόπο υπηρετήσατε.

Άλλωστε, εγώ δεν µπορώ να καταλάβω, γιατί στις 25 Γενάρη
2010 ήλθατε σε προσυνεννόηση µε ορισµένες µεγάλες τράπε-
ζες και εκδώσατε πενταετή οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου και
εκεί που ζητήσατε 3 µε 5 δισεκατοµµύρια σας προσφέρθηκαν 25
κι εσείς πήρατε µόλις 8. ∆εν µπορώ να καταλάβω γιατί ο Πρω-
θυπουργός πήγαινε από χώρα σε χώρα της Ευρώπης ταξίδια στο
εξωτερικό, καταγγέλλοντας τους Έλληνες συλλήβδην ως φορο-
φυγάδες, κλέφτες και διεφθαρµένους, για να έλθει µετά η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και να πει ότι κάτι συµβαίνει εδώ. ∆εν µπορώ να
καταλάβω γιατί µόλις στις 7 Απριλίου η Τράπεζα της Ελλάδος
απαγόρευσε έµµεσα το short selling, τοποθετώντας την κερδο-
σκοπική προθεσµία σε µία ηµέρα, αντί για τρεις που ήταν επί-
σηµα και δέκα που ήταν ανεπίσηµα.

Υπάρχουν αναπάντητα ερωτηµατικά και αυτά τα ερωτηµατικά
δεν θέλουν θεωρίες, θέλουν συγκεκριµένες απαντήσεις.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο για να απαντήσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο για λίγο.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Πρόεδρε, «απορία ψάλτου βηξ» λένε πολλές φορές στην εκκλη-
σία και φοβάµαι ότι στην «εκκλησία της δηµοκρατίας» σήµερα
δεν απαντήθηκαν τα ερωτήµατα, τα οποία έθεσα.

Θα ήθελα να απαντήσω σ’ ένα ζήτηµα που αφορά µία δική µου
τοποθέτηση στην οποία αναφέρθηκε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ.
Αφού αποµονώθηκε ένα σηµείο από έναν ολόκληρο συλλογισµό,
µου αποδίδεται –όχι τόσο από τον κ. Τσίπρα που σήµερα το επι-
καλείται αλλά από διάφορους άλλους σχολιαστές- ένας λανθα-
σµένος συλλογισµός και χαίροµαι που µου δίνεται η ευκαιρία να
απαντήσω.

Αυτό, λοιπόν, που είπα είναι το εξής: ότι συνειδητοποιήσαµε τα
προβλήµατα που υπήρχαν, ότι δηλαδή η πρόσβασή µας στις διε-
θνείς κεφαλαιαγορές γινόταν µ’ ένα κόστος ολοένα και ακριβό-
τερο, διότι βέβαια το να πηγαίνεις να δανείζεσαι είναι θεµιτό,
όµως το να δανείζεσαι θα πρέπει να το αξιολογείς µε βάση το
ποιο είναι το επιτόκιο µε το οποίο είναι διατεθειµένες οι αγορές
να σε δανείσουν. Όταν, λοιπόν, συνειδητοποιήσαµε ότι για να
µπορέσουµε να δανειστούµε κάθε µέρα αυξανόταν το επιτόκιο,
ξέραµε ότι σε περίπτωση που κάποια στιγµή το κόστος πρόσβα-
σης των αγορών γινόταν απαγορευτικό εξαιτίας του υψηλού επι-
τοκίου -γιατί βεβαίως καµµία κυβέρνηση δεν θα ήταν
διατεθειµένη να δανειστεί µε τα επιτόκια της τάξης του 11% και
του 12%- δεν υπήρχε εκείνη τη στιγµή καµµία άλλη εναλλακτική
λύση από το να προσφύγει µία χώρα στο µηχανισµό του ∆ιε-
θνούς Νοµισµατικού Ταµείου. Εποµένως, ποια ήταν η υποχρέ-
ωση που είχαν η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και ο Πρωθυπουργός
της χώρας όταν διαπίστωσαν ότι υπήρχε µία σειρά από προβλή-
µατα που σχετίζονταν µε την αδυναµία εξασφάλισης δανειακών
κεφαλαίων µε χαµηλό κόστος; Να πείσει τους εταίρους στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση ότι τα προβλήµατα µε τα οποία βρίσκεται αντι-
µέτωπη η Ελλάδα δεν ήταν προβλήµατα, ελληνικά, αλλά ήταν
προβλήµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ήταν προβλήµατα της Ευ-
ρωζώνης και έπρεπε να τους πείσει ότι έπρεπε να συνηγορήσουν
για τη δηµιουργία ενός ευρωπαϊκού µηχανισµού στήριξης. Άρ-
γησαν οι εταίροι µας –αυτή είναι η αλήθεια- να συνειδητοποιή-
σουν ότι το πρόβληµα ήταν αποτέλεσµα της δικής τους επιλογής
να καθυστερήσουν να αναγνωρίσουν αυτή την αδυναµία, αλλά
τελικά προχώρησαν στη δηµιουργία του µηχανισµού.

Αυτός ακριβώς ήταν ο συλλογισµός που κατέθεσα στο δηµό-
σιο διάλογο, κύριε Τσίπρα, και αν έχετε οποιαδήποτε αµφιβολία,
µπορώ να σας στείλω όλες τις συνεντεύξεις που έδωσα εκείνη
την περίοδο όπου αναπτύσσω ακριβώς αυτό το συλλογισµό, ότι
δηλαδή η Ελλάδα έπρεπε να αγωνιστεί, να δώσει µάχη, για να
εξασφαλίσει τον ευρωπαϊκό µηχανισµό στήριξης, να δώσει µάχη
να εξασφαλίσει τον ελληνικό µηχανισµό στήριξης. Αν εσείς έχετε
επιφυλάξεις, αν εσείς πιστεύετε ότι µπορούσαµε να εξασφαλί-
σουµε από κάπου αλλού τα χρήµατα, ειλικρινά εγώ θα ήθελα να
ακούσω από πού αλλού θα µπορούσαµε να τα εξασφαλίσουµε,
όµως θυµάµαι πολλές φορές να σας εγκαλούν και ο Υπουργός
Οικονοµικών και πολλοί άλλοι και να σας ρωτάνε -διότι άκουγα
που λέγατε τότε ότι υπάρχουν χρήµατα- να µας παραπέµψετε σε
εκείνους οι οποίοι θα µπορούσαν να µας δώσουν αυτά τα χρή-
µατα.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υφυπουργό.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-

µοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νιώθω την

ανάγκη να παρουσιαστώ ως συνήγορος του Προέδρου του ΣΥ-
ΡΙΖΑ κ. Τσίπρα. Βεβαίως, δεν το χρειάζεται, δεν έχει ανάγκη τη
συνηγορία της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, αλλά νοµίζω ότι
προφητικά αναβάθµισε τον παριστάµενο κ. Σαχινίδη σε Υπουργό
όχι για κανέναν άλλο λόγο, αλλά για να τον κάνει –πιστεύω- να
συνειδητοποιήσει ότι είναι Κυβέρνηση. Όχι πως δεν του αξίζει.
Του αξίζει ο τίτλος του Υπουργού, αλλά δεν µπορώ να καταλάβω
κάτι. Τόσο πολύ βιάζεται η Κυβέρνηση να ξαναπάει στα έδρανα
της Αντιπολίτευσης; Τον άκουσα µε πολλή προσοχή και στην
πρωτολογία του και στη δευτερολογία του. Έθεσε δεκαπέντε
ερωτήµατα στο ΣΥΡΙΖΑ.

Πιστεύετε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ θα γίνει κυβέρνηση; Εδώ, κύριε Σαχι-
νίδη, είστε για να δίνετε εσείς απαντήσεις, όχι για να ρωτάτε το
ΣΥΡΙΖΑ, αν είναι υπέρ του µηχανισµού στήριξης. Εδώ είστε, για
να απαντήσετε εσείς. Θα πάτε για αναδιάρθρωση του χρέους,
ναι ή όχι; Συµφωνείτε ή δεν συµφωνείτε µ’ αυτό που είπε ο σύµ-
βουλος του Υπουργού και πρώην Υπουργός Οικονοµικών της Ιτα-
λίας; Θα προχωρήσετε µέσα στο χειµώνα σε αύξηση της τιµής
του πετρελαίου θέρµανσης; Θα το εξισώσετε, ναι ή όχι, µε το πε-
τρέλαιο κίνησης; Αυτό θα το πείτε στους συµπολίτες σας στη Λά-
ρισα και στους συµπολίτες µας µέχρι τη Φλώρινα; Είναι µέσα στα
σχέδιά σας; Θα απαντήσετε, αν θα αυξήσετε το ΦΠΑ στα ξενο-
δοχεία για την Κρήτη και τη νότιο Ελλάδα; Αν αυξήσετε το ΦΠΑ
στα ξενοδοχεία από το 11% στο 23%, τότε να περιµένουµε τις
στρατιές των εκατόν πενήντα ως διακοσίων χιλιάδων ανέργων
που θα προσθέσουµε στους ήδη διακόσιους χιλιάδες που δηµι-
ουργήσατε σ’ ένα χρόνο µε την πολιτική σας και να φτάσουµε
στο ένα εκατοµµύριο. Άλλωστε δεν το προβλέψαµε εµείς το εκα-
τοµµύριο των ανέργων, το προέβλεψε ο αρµόδιος Υπουργός
εκείνης της εποχής, ο κ. Λοβέρδος. Άρα, εσείς εδώ είστε για να
απαντάτε, όχι για να ρωτάτε.

∆εύτερο θέµα: Θέσατε ένα δίληµµα από το Βήµα της Βουλής,
απαντώντας σε µία αποστροφή του λόγου του κ. Τσίπρα, ότι δη-
λαδή µπαίνει ένα δίληµµα για τις εκλογές και µάλιστα έτσι αρχί-
σατε και την οµιλία σας. Ωραία, πείτε µας επίσηµα ότι το δίληµµα
που βάζετε για τις εκλογές είναι, αν ο λαός επικροτεί την οικο-
νοµική σας πολιτική, δηλαδή αν επικροτεί το µνηµόνιο, αν επι-
κροτεί τις φορολογίες, αν επικροτεί το νόµο σας για τις
συντάξεις, αν επικροτεί το νόµο σας για το ασφαλιστικό σύστηµα
της χώρας.

Ε, λοιπόν, σ’ αυτό το δίληµµα, στην πρόκλησή σας, εµείς σας
λέµε «ναι». Στο δίληµµα που εσείς βάζετε, λοιπόν, θα περιµέ-
νουµε να δούµε, αν ο λαός επικροτεί την οικονοµική σας πολι-
τική, το µνηµόνιο και τα µέτρα σας στην οικονοµία. Και θα δούµε
το αποτέλεσµα.

Τέθηκε και ένα άλλο πολύ σοβαρό θέµα στο οποίο νιώσατε την
ανάγκη να απαντήσετε. Αυτό είναι το θέµα της εξεταστικής επι-
τροπής, στο οποίο επίσης θα πρέπει να απαντήσετε. Θα πρέπει
να µας πείτε επισήµως, εάν ισχύουν αυτά που είπε ο Πρωθυ-
πουργός κατ’ ιδίαν σε δηµοσιογράφους στο Μέγαρο Μαξίµου,
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δηλαδή ότι αλλάζετε τη θέση σας –και ευτυχώς, βεβαίως- και δεν
θέλετε µόνο να «πυροβολείτε» την Αντιπολίτευση χρησιµοποιώ-
ντας εξεταστικές επιτροπές, αλλά συµφωνείτε οι εξεταστικές επι-
τροπές να πάνε και πιο πίσω. Όταν ο κ. Παπανδρέου αναφέρθηκε
στον κ. Σηµίτη, δεν αναφέρθηκε µόνο στα greek statistics, αλλά
και στα «greek Σηµιτ-ics», γιατί η ερώτηση που του έκαναν ήταν
για τα swaps και τη µεταφορά του χρέους του 2000 στο 2004 ή
2017.

Εµείς, λοιπόν, λέµε ««ναι, να ερευνήσουµε τα «greek Σηµιτ-
ics», να ερευνήσουµε τα «greek statistics», αλλά να ερευνήσουµε
και το πώς δηµιουργήθηκε το χρέος στην Ελλάδα από το 1981».
Έχετε το τσαγανό να το κάνετε; ∆έχεστε αυτήν την πρόσκληση;
Απαντήστε ευθέως. Ο κύριος Πρωθυπουργός έδωσε µια απά-
ντηση. Περιµένουµε να µας το πείτε επισήµως και στη Βουλή.

Θα κάνω και µια έκκληση στο ΣΥΡΙΖΑ. Εγώ κατανοώ την ευαι-
σθησία της Αριστεράς, του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας,
τη δική σας, αλλά και των άλλων κοµµάτων για την εργατική
τάξη, η οποία πραγµατικά πλήττεται και ένα µεγάλο κοµµάτι της
οδηγείται στην εξαθλίωση. Πράγµατι, ένα µεγάλο κοµµάτι της
κοινωνίας οδηγείται στην ανεργία και η νεολαία βρίσκεται σε
αδιέξοδο. Σε µια χώρα που πραγµατικά έχει συγκριτικό πλεονέ-
κτηµα, γιατί έχει τους περισσότερους µεταπτυχιακούς τίτλους
και τα περισσότερα πανεπιστηµιακά πτυχία σε αναλογία πληθυ-
σµού στην Ευρώπη, οι νέοι της δεν µπορούν να βρουν δουλειά,
µε αποτέλεσµα να έχουµε ένα νέο κίνηµα µετανάστευσης των
µορφωµένων ανθρώπων. Αντί, δηλαδή, να προσελκύσουµε στην
Ελλάδα τα καλύτερα µυαλά, τα διώχνουµε στο εξωτερικό.

Σ’ αυτό το σηµείο, λοιπόν, θα ήθελα να παρακαλέσω το ΣΥ-
ΡΙΖΑ, αλλά και τα κόµµατα της Αριστεράς να βοηθήσουν στο
θέµα των επενδύσεων. ∆εν µπορεί για κάθε επένδυση που γίνε-
ται στην Ελλάδα να γίνεται πάντα µια προσφυγή µε 200 ευρώ
στο Συµβούλιο της Επικρατείας από στελέχη που ανήκουν κυ-
ρίως στο ΣΥΡΙΖΑ και να σταµατά εκεί. ∆εν µπορεί οι επενδύσεις
στην Ελλάδα να καθυστερούν λόγω αυτών των προσφυγών για
δέκα και είκοσι χρόνια, πέρα από την ανοησία και τη γραφειο-
κρατία του ελληνικού δηµοσίου που έχουν ως αποτέλεσµα να
χρειάζονται «τρεις χιλιάδες» υπογραφές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Και αν κατηγορούµε το ΠΑΣΟΚ για κάτι, πέρα από όλα τα άλλα

–γιατί όντως αντιλαµβάνεται τα πολιτικά πράγµατα της χώρας µε
χρονική υστέρηση δεκαετίας και εικοσαετίας- είναι ότι δεν είχε
την έµπνευση και τον οραµατισµό να δεχθεί την πρόταση για
αναθεώρηση του Συντάγµατος, όπου η Νέα ∆ηµοκρατία έκανε
δεκτές πολλές προτάσεις και της τότε Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης του ΠΑΣΟΚ να βάλουµε το οικονοµικό στοιχείο στο Σύ-
νταγµα, προκειµένου να µπορέσουµε να βοηθήσουµε τις
επενδύσεις.

Κι αν έχει γίνει κάτι σωστό τα προηγούµενα χρόνια -γιατί κά-
ποιοι αναφέρθηκαν και στην οικονοµική ιστορία- είναι ο νόµος ο
οποίος έγινε τη δεκαετία του 1950 για την προστασία των ξένων
επενδύσεων που αφορά και τη ναυτιλία. Ήταν ένας νόµος ο
οποίος εντάσσεται σε όλα τα συντάγµατα από εκείνη την ηµε-
ροµηνία και µετά. Αν θυµάµαι καλά, πρόκειται για το άρθρο 107
του Συντάγµατος. Έτσι αναγεννήθηκε η ναυτιλία και έτσι προ-
χώρησαν οι επενδύσεις, λαµβάνοντας βεβαίως υπ’ όψιν και την
προστασία του περιβάλλοντος. ∆όξα τω Θεώ, έχουµε ένα άρτιο
νοµοθετικό πλαίσιο και τη βοήθεια της Ευρωπαϊκής Ένωσης για
την προστασία του περιβάλλοντος. Όµως, δεν µπορούµε να µην
κάνουµε επενδύσεις.

Βεβαίως, δεν µπορεί να µη γίνει καµµιά επένδυση, χωρίς να
υπάρχει η έγκριση της µελέτης περιβαλλοντικών επιπτώσεων και
χωρίς να υπάρχουν οικονοµοτεχνικές µελέτες από την Ευρω-
παϊκή Ένωση και την ελληνική νοµοθεσία. Σ’ αυτό χρειάζεται να
συµφωνήσουµε όλοι.

Εκείνη την εποχή χάσατε πάλι το τρένο. Και σήµερα ό,τι και να
κάνετε, όσο και να δίνετε κίνητρα για ξένες επενδύσεις, οι επεν-
δύσεις δεν µπορούν να προχωρήσουν µε φορολογία 40%, µε τη
γραφειοκρατία, µε τη διαφθορά στο δηµόσιο και µε τα προβλή-
µατα τα οποία έχουµε στη δοµή του ίδιου µας του Συντάγµατος

που δεν βοηθούν τις επενδύσεις και τα οποία θα πρέπει να ανα-
θεωρήσουµε. Και σ’ αυτό έχουµε συµφωνήσει όλα τα κόµµατα,
δεχόµενοι εµείς προτάσεις δικές σας να τις εντάξουµε στο Σύ-
νταγµα.

Χρειάζεται, λοιπόν, σοβαρότητα, όπως χρειάζεται η Κυβέρ-
νηση να καταλάβει ότι είναι κυβέρνηση και ότι πρέπει να κυβερ-
νήσει, χρειάζονται πολιτικές τέτοιες που να βοηθούν την
ανάπτυξη, αλλά χρειάζονται και πολιτικές που δεν θα σκοτώνουν
τον παραγωγικό ιστό της οικονοµίας µε τη ληστρική φορολογία
που αποµυζά από τους ανθρώπους, οι οποίοι και να καταναλώ-
σουν µπορούν και να επενδύσουν µπορούν. Μόνο αυτά θα βοη-
θήσουν τη χώρα να βγει από το αδιέξοδο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε και εµείς.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είναι κεραυνός

εν αιθρία η εφαρµοζόµενη πολιτική. Και το λέω αυτό, γιατί µερι-
κές φορές δηµιουργείται και αυτή η εντύπωση. ∆εν φταίει µόνο
ή κυρίως το µνηµόνιο και τα αποτελέσµατά του για τη σηµερινή
κατάσταση που βιώνει η εργατική λαϊκή οικογένεια.

Η εφαρµοζόµενη πολιτική είχε περιγραφεί σε γενικές γραµµές
στο πρόγραµµα του κυβερνώντος κόµµατος, του ΠΑΣΟΚ, πέρυσι
που ήταν Αντιπολίτευση, αλλά σε γενικές γραµµές αυτές οι κα-
τευθύνσεις υπήρχαν και στο πρόγραµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Ίσως να ήταν και πιο αυστηρές.

Και βέβαια, ξαφνιάζει µερικές φορές το γεγονός ότι ο ΣΥΡΙΖΑ
τονίζει και ξανατονίζει εδώ και πολύ καιρό –τώρα τελευταία δια-
φοροποιείται- ότι το ΠΑΣΟΚ δεν εφαρµόζει αυτά που υποσχέ-
θηκε προεκλογικά. Μα, αυτά είχε υποσχεθεί το ΠΑΣΟΚ. Και
πολλές φορές θεωρεί ότι πιέζοντας το ΠΑΣΟΚ, µπορεί να το
φέρει στον ίσιο δρόµο. Στο προεκλογικό πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ
γράφονται αυτά τα οποία εφαρµόζονται σήµερα. Βεβαίως, αξιο-
ποιήθηκαν πάρα πολλά στοιχεία και φυσικά, αυτά που έφερε ο
κουρνιαχτός της κρίσης αξιοποιήθηκαν στο έπακρο. Και µε πρό-
σχηµα την κρίση, προωθήθηκαν και προωθούνται συστηµατικά
και πολύµορφα οι πιο αντεργατικές, αντιλαϊκές επιλογές.

Αν κανείς πριν από δεκαπέντε χρόνια έλεγε ότι θα καταργηθεί
έτσι και µε τέτοια ευκολία το οκτάωρο, το πενθήµερο, το σαρα-
ντάωρο, οι συλλογικές συµβάσεις, η κοινωνική ασφάλιση, οι ερ-
γατικές και λαϊκές κατακτήσεις, οι οποίες ήταν αποτέλεσµα
σκληρών ταξικών συγκρούσεων –και χύθηκε πολύ αίµα για την
κατάκτηση αυτών των αιτηµάτων της εργατικής τάξης- κι αν τα
έλεγε κανείς πριν από λίγα χρόνια, θα θεωρούνταν κάπως πε-
ρίεργος. Κι όµως, προωθήθηκαν! Και σήµερα στο όνοµα της κα-
πιταλιστικής κρίσης, πιο γοργά ακρωτηριάστηκαν εργατικές και
λαϊκές κατακτήσεις.

∆ηλαδή, τι έχουµε σήµερα; Έχουµε ριζική αλλαγή στις εργα-
σιακές σχέσεις. Και βέβαια, πέρα από αυτό στραγγίζετε καθη-
µερινά τους εργαζόµενους. Στραγγίζετε τους εργαζόµενους,
κύριε Υπουργέ, για να µαζέψετε πόσα; Για να µαζέψετε 700 εκα-
τοµµύρια ευρώ, 800 εκατοµµύρια ευρώ, 1 δισεκατοµµύριο ευρώ;

Την ίδια στιγµή, δίνετε ζεστό χρήµα πολλών δισεκατοµµυρίων
και λέτε ότι το κάνετε, για να κινηθεί η αγορά και να σταθερο-
ποιηθούν οι τράπεζες. Και η προηγούµενη κυβέρνηση προ-
σφέρθηκε να δώσει 28 δισεκατοµµύρια, αλλά και εσείς δίνετε.
Και, βεβαίως, τους τελευταίους µήνες βγήκαν στο εξωτερικό,
στις τράπεζες της Ελβετίας, πάρα πολλά δισεκατοµµύρια ευρώ.
Συνεπώς, χρήµα υπήρχε και υπάρχει.

Η απλοχεριά σας, όµως, είναι µόνο για το µεγάλο κεφάλαιο.
Εδώ τώρα έγινε αναφορά στο εφοπλιστικό κεφάλαιο. Και βε-
βαίως, ο κ. Κεφαλογιάννης ανέφερε προηγουµένως και τον ανα-
πτυξιακό νόµο, το ν. 2753 –αν θυµάµαι καλά, αν δεν κάνω λάθος-
ο οποίος είχε χαρακτηριστεί αποικιακός. Ας µην τον ξεχνάµε, λοι-
πόν, εκείνο το νόµο.

Και βεβαίως, θα ήθελα να υπενθυµίσουµε και να αναφέρουµε
ξανά ότι τη στιγµή που µιλάµε, χτίζονται περίπου τριακόσια εβδο-
µήντα καράβια στην Ασία και κανένα στην Ελλάδα! Και είναι αξίας
πολλών δισεκατοµµυρίων δολαρίων. ∆ιότι µε δολάρια χτίζονται
αυτά εκεί πέρα. Λοιπόν;

Πού είναι ο πατριωτισµός του µεγάλου κεφαλαίου; ∆εν υπάρ-
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χει πατριωτισµός. Το µεγάλο κεφάλαιο έχει πατρίδα το κέρδος.
Κι επειδή έγινε ξανά αναφορά στο πώς αναπτύχθηκε η ελληνική
ναυτιλία, ας µην ξεχνάµε -ή ας µην αναφερόµαστε σε αυτή- τα
πενήντα λίµπερτι που δόθηκαν τότε.

Οξύνθηκαν κάπως οι τόνοι, αλλά χωρίς ουσία, γιατί κανένας
δεν ανέφερε ότι για τη σηµερινή κατάσταση, για τη σηµερινή
αναπτυξιακή πορεία της χώρας την πρώτη και βασική ευθύνη
έχει η Ευρωπαϊκή Ένωση. ∆εν είναι οι πολιτικές της οι οποίες
ακολουθούνται κατά γράµµα κι έχουµε σήµερα αυτήν ακριβώς
την πορεία της χώρας; Γιατί καταστρέφονται σε µεγάλο βαθµό
πολλοί τοµείς της παραγωγικής δραστηριότητας της ελληνικής
βιοµηχανίας και βιοτεχνίας; Γιατί έχετε στο απυρόβλητο την πο-
λιτική των πολυεθνικών, των µονοπωλίων. Εσείς ποια ανάπτυξη
βλέπετε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κλωστοϋφαντουργία, δέρµα, έπιπλο. Συρρικνώθηκαν κι έκλει-

σαν χιλιάδες επιχειρήσεις. Και αυτά τα συνθήµατα περί µεσο-
γειακής διατροφής και πράσινης πολιτικής, φοβούµαστε ότι
λέγονται απλά και µόνο, για να λέγονται. ∆ηλαδή, δεν είναι η
Κοινή Αγροτική Πολιτική, η οποία οδήγησε στη συρρίκνωση της
γεωργικής παραγωγής, στην καταστροφή συναλλαγµατοφόρων,
παλαιότερα, καλλιεργειών; Καπνός, βαµβάκι, εσπεριδοειδή,
ελιές, λάδι, σταφύλια. Η σταφίδα, για την οποία γινόταν λόγος
από την πρώτη επερώτηση, όπου κάνουµε εισαγωγές από την
Τουρκία και από αλλού. Τελικά, ποιος ξεκληρίζει τους αγρότες
από τα χωράφια τους και τους κτηνοτρόφους; ∆εν είναι η Κοινή
Αγροτική Πολιτική;

Τελικά, θα πρέπει να είµαστε πιο ειλικρινείς. Αυτή την πολιτική,
την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η οποία συρρίκνωσε και
συρρικνώνει τη βιοµηχανική και την αγροτική παραγωγή, όχι
απλά την αποδέχεστε, την υπηρετείτε µε πάθος και η σηµερινή
Κυβέρνηση και η χθεσινή κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Αυτή την πολιτική, όµως, την πρεσβεύει και ο ΛΑΟΣ και ο ΣΥΡΙΖΑ,
την πολιτική, σε γενικές γραµµές, της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Βε-
βαίως, έχουν διαφοροποιήσεις. Όλα τα κόµµατα έχουν διαφο-
ροποιήσεις. Όλα τα κόµµατα έχουν διαφορές. Ο κεντρικός,
όµως, στρατηγικός πυρήνας είναι αυτός που γίνεται αποδεκτός.

Με αυτήν την έννοια, χρειάζεται περισσότερη προσοχή και κυ-
ρίως –όπως εµείς λέµε- χρειάζεται αγώνας. Αγώνας της εργατι-
κής τάξης, των πλατιών λαϊκών στρωµάτων, των µεσαίων
στρωµάτων, των αυτοαπασχολούµενων για την ανατροπή αυτής
της πολιτικής, για τη διαµόρφωση όρων, συνθηκών και προϋπο-
θέσεων για µία άλλη πολιτική, ριζικά διαφορετική από αυτή που
εφαρµόζεται, µία πολιτική που θα υπηρετεί τη συντριπτικά µε-
γάλη πλειοψηφία του ελληνικού λαού.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνος
Αϊβαλιώτης έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μιλάµε για ανάπτυξη –ακούστηκαν πολλά- για ανταγωνιστικό-

τητα κ.ο.κ., ενώ «δεν υπάρχει µαλλί». Και χρησιµοποιώ αυτή τη
λέξη, γιατί πολλά είπατε µε τον κ. Τσίπρα για το κούρεµα. Κι εγώ
βέβαια, έχετε πει, θέλω κούρεµα. «∆εν υπάρχει µαλλί». Και όταν
λέµε «µαλλί», εννοούµε πίτα, δηλαδή οικονοµική πίτα. ∆εν υπάρ-
χει. ∆εν υπάρχει παραγωγή, δεν υπάρχουν σοβαρές εξαγωγές…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Υπάρχει χρέος!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Υπάρχει χρέος, όπως λέει ο

κ. Λαφαζάνης.
∆εν υπάρχει ισορροπηµένο εµπορικό ισοζύγιο. ∆εν υπάρχει

ισορροπηµένο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών. Εξαγωγές
8.000.000.000, εισαγωγές 23.000.000.000 το πρώτο οκτάµηνο.
Κι αν βάλουµε και το ισοζύγιο αδήλων, ισοζύγιο τρεχουσών συ-
ναλλαγών ελλειµµατικό κατά 16.000.000.000 ευρώ!

Αυτή η χώρα τι δίνει; ∆ίνει 46.000.000.000 για µισθούς και για
πετρέλαιο. Όχι επενδυτικές δαπάνες, οι οποίες εν πάση περι-
πτώσει κάτι θα έφερναν στην οικονοµία. ∆ίνει για µισθούς και για
πετρέλαιο. Η χώρα µε τη µεγαλύτερη ηλιοφάνεια στην Ευρώπη
και µ’ ένα τεράστιο αιολικό δυναµικό εισάγει πετρέλαιο αξίας

12.000.000.000 κάθε χρόνο.
Η χώρα αυτή, λοιπόν, που έχει ανάγκη και το τελευταίο ευρώ,

παίρνει ένα ευρώ από την Ευρωπαϊκή Ένωση και δίνει πέντε µε
τα στοιχεία του πρώτου εξαµήνου. Μετά πατήσατε γκάζι και η
κατάσταση κάπως βελτιώθηκε. Ένα προς πέντε, όµως, ήταν το
πρώτο εξάµηνο από τα στοιχεία που µας µοίρασε η Γενική ∆ιεύ-
θυνση Θησαυροφυλακίου.

Γινόµασταν, λοιπόν, το πρώτο εξάµηνο καθαροί δότες και όχι
λήπτες κοινοτικών πόρων. Και ίσως αυτή θα είναι και η εξέλιξη
µέχρι το τέλος του έτους.

Το ΕΣΠΑ έχει τα χάλια του -διότι µιλάµε για οικονοµία, µιλάµε
για κάποια κάνουλα η οποία µπορεί να φέρει χρήµα στην οικο-
νοµία- όπως είχε και το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης µε τη Νέα
∆ηµοκρατία, χάλια απερίγραπτα.

Οι κρατικές σπατάλες συνεχίζουν απτόητες. Τα κυβερνητικά
lear jets, κύριε Υπουργέ, γιατί πετάνε µε τους Υπουργούς; Επτά
χιλιάδες διακόσια ευρώ η ώρα. Μου τα έστειλε ο κ. Βενιζέλος.
Εδώ τα έχω τα στοιχεία. Με τα κυβερνητικά lear jets πάνε Θεσ-
σαλονίκη; Μα, έχει τριάντα πτήσεις την ηµέρα. Μπορούν να πάνε
µε Aegean ή µε Ολυµπιακή. Γιατί πετάνε τα κυβερνητικά lear jets
για Καβάλα, για Ανδραβίδα και για Θεσσαλονίκη;

∆εκάδες χιλιάδες ευρώ για κοκτέιλ και δεξιώσεις από τα
Υπουργεία. Σπαταλούνται λεφτά για σταθερά και κινητά τηλέ-
φωνα, επίσης, από τα Υπουργεία. Μόνο το ΙΚΑ έδωσε 15.000.000
για αναλώσιµα. Τι σηµαίνει αναλώσιµα; Μολύβια, στυλό, ξύστρες,
γόµες, µελάνια, ρολό τουαλέτας. ∆εκαπέντε εκατοµµύρια ευρώ
το ΙΚΑ;

Απίστευτη καταβόθρα, λοιπόν, του δηµοσίου χρήµατος. ∆εν
περισσεύει δεκάρα γι’ αυτούς οι οποίοι εν πάση περιπτώσει ερ-
γάζονται, όταν ο κόσµος είναι στην πρέσα. ∆ιότι βλέπουµε όλοι
τι συµβαίνει µε τα επιδόµατα, τις συντάξεις και τους µισθούς.

Έχει κολλήσει η οικοδοµή. Η οικοδοµή αποδοµείται. Εκατόν
είκοσι επαγγέλµατα αντιπροσωπεύει. Σβήνει, δηλαδή, όπως λέει
σήµερα κάποια εφηµερίδα, η µηχανή της ελληνικής οικονοµίας.

Τραγέλαφος και µε τους οικοδοµικούς συνεταιρισµούς. Μι-
λάµε για προβλήµατα του κόσµου. Οι οικοδοµικοί συνεταιρισµοί:
Θα µπορούσατε να δώσετε µία ανάσα, να πάρει µπρος η οικο-
νοµία. Οι οικοδοµικοί συνεταιρισµοί εκτός δασών. Όµηροι ενά-
µισι εκατοµµύριο κόσµου. Προσφεύγουν συνεχώς στην
Ευρωβουλή. Άνθρωποι που δεν έχουν δει ούτε ζωγραφιστό το
οικόπεδο που δικαιούνται, θέλουν να χτίσουν, να πάρει µπρος η
οικοδοµή, να αναπτυχθεί η οικονοµία -έχουν οικοδοµικούς συνε-
ταιρισµούς νόµιµους, αναγνωρισµένους από το κράτος- οικό-
πεδα που βρίσκονται πάνω σε κατσάβραχα, σε σεληνιακά τοπία,
που δεν υπάρχει ούτε µαρούλι, όχι δάσος. Κι, όµως, κάποιοι πε-
ρίεργοι δασάρχες ξαφνικά τα χαρακτηρίζουν δασικές εκτάσεις.
Γιατί; Βγάλτε τον κόσµο από αυτό το αδιέξοδο.

Τραγέλαφος µε τα δασαρχεία και τις δηµόσιες υπηρεσίες που
φρενάρουν την ανάπτυξη. Φτωχοί πολίτες πήραν νόµιµα άδεια –
άλλο περιστατικό τρελό, κύριε Υπουργέ- έχτισαν νοµίµως σε πο-
λεοδοµηµένες περιοχές µε σχέδιο πόλης και τώρα ξαφνικά
ανακαλύπτουν ότι τα σπίτια τους θα γίνουν αναδασωτέα. Είναι
δυνατόν ο άλλος να έχει κτίσει νόµιµα, µε άδεια, σε σχέδιο
πόλης, πολεοδοµηµένη περιοχή, µε πολεοδοµικό σχέδιο και να
γίνεται ξαφνικά αναδασωτέα η περιοχή στην οποία έχει χτίσει το
σπίτι του;

Προσφεύγουν, λοιπόν, στο Συµβούλιο της Επικρατείας –µι-
λάµε για φτωχούς ανθρώπους στην Ανατολική Αττική- ξοδεύουν
ένα σωρό λεφτά και παλεύουν να αποδείξουν ότι δεν είναι ελέ-
φαντες, ότι δηλαδή τα σπίτια τους είναι νοµίµως χτισµένα, σε πε-
ριοχές που δεν υπήρχε ποτέ δένδρο. Και όλη αυτή η
σχιζοφρένεια σηµαίνει ότι ο φουκαράς είναι µονίµως στο στόχα-
στρο και οι µεγάλοι ξεφεύγουν.

Είδαµε τι έγινε προχθές µε την περαίωση, είδαµε τι έγινε µε
τα 7.500.000.000 για τις τράπεζες, είδαµε και το τρελό να µη
θέλει το Υπουργείο Οικονοµικών να συµψηφίσει αυτά που χρω-
στάει το κράτος µε αυτά που του χρωστούν. Γιατί δεν το κάνετε
αυτό; Κάποιος χρωστάει. Του χρωστάει το κράτος, χρωστάει ο
ίδιος. Κάντε το συµψηφισµό να ξεµπλοκάρει γραφειοκρατικά το
σύστηµα.

Είδαµε και για τους χαµηλόµισθους, τους αστυνοµικούς. Και
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το υποβάλλω σε εσάς τώρα, επειδή είστε πολύ σοβαρός πολιτι-
κός. Κύριε Υπουργέ, θέλω να το ακούσετε αυτό και να µου απα-
ντήσετε. Στους αστυνοµικούς κόβονται τα νυχτερινά και τα
πενθήµερα; Μη γελάτε. Το ξέρω ότι δεν γελάτε ειρωνικά. Θα κο-
πούν, όµως, των αστυνοµικών τα νυχτερινά και τα πενθήµερα;
∆εν γίνεται ο γιος του Λάτση αστυνοµικός. Φτωχά παιδιά γίνο-
νται αστυνοµικοί. Είναι χαµηλόµισθοι εργαζόµενοι. Θα τους τα
κόψετε; ∆ιότι υπάρχει αναταραχή. Έχει βγάλει η ΠΟΑΣΥ ανακοί-
νωση. ∆εν ξέρουν τι να κάνουν. Εκεί, δηλαδή, βρήκαν; Τους
αστυνοµικούς; Να έχουν άλλη µία µείωση, τριακόσια ευρώ το
χρόνο;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα τελειώσω, κύριε Πρόεδρε.
Για ποια οικονοµία µιλάµε; Γι’ αυτήν που έδωσε πέρυσι

215.000.000 εξαγωγές στα Σκόπια; Εισάγαµε προϊόντα αξίας
215.000.000 ευρώ.

Κύριε Πρωτόπαπα, συγγνώµη, αλλά κάθε φορά που έχω να
αναφέρω περίεργα προϊόντα, υπάρχει µία σύµπτωση, είστε κι
εσείς παρών.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Το έχω προσέξει, κύριε συνάδελφε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Αναφέρω εδώ κάποια πε-

ρίεργα προϊόντα από τα Σκόπια. Ακούστε προϊόντα που εισάγαµε
πέρυσι από τα Σκόπια. Φλούδες εσπεριδοειδών ή πεπονιών. Ε,
δεν είναι δυνατόν πια! Μα, έλεος! Φλούδες εσπεριδοειδών ή πε-
πονιών. Το Υπουργείο Οικονοµικών. Εισάγει η Ελλάδα από τα
Σκόπια φλούδες;

Θέλετε άλλο; Καπνά και βιοµηχανοποιηµένα υποκατάστατα κα-
πνού, σκουριές και τέφρες. Μα, είναι δυνατόν η Ελλάδα να ει-
σάγει σκουριές και τέφρες από τα Σκόπια; Φωτογραφικά και
κινηµατογραφικά προϊόντα προελεύσεως Σκοπίων; Σαπούνια,
φελλός και τεχνουργήµατα από φελλό. Είναι η κατάσταση της
Ελληνικής Στατιστικής Αρχής. Κεριά. Σπίρτα. Νήµατα και υφά-
σµατα από χοντρότριχες. Μετάξι σκοπιανό, καλύµµατα κεφαλής,
οµπρέλες. Μαργαριτάρια φυσικά Σκοπίων; Πού τα καλλιεργούν;
Έχουν θάλασσα οι Σκοπιανοί; Κουτάλια και πιρούνια και αυτοκί-
νητα και όπλα. Τι γίνεται µε αυτήν την κατάσταση; Εισάγουµε και
από τους Σκοπιανούς όπλα και κουτάλια και πιρούνια και φλού-
δες;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Λεφτά πεταµένα από το παράθυρο, κύριε Πρόεδρε.
Και τελειώνω: Εκτός των 1,7 δισεκατοµµυρίων ευρώ που ει-

σάγονται κάθε χρόνο από την Τουρκία. Αυτή, λοιπόν, είναι η ει-
κόνα µιας σακατεµένης οικονοµίας, η οποία κατάντησε έτσι µετά
από είκοσι χρόνια ΠΑΣΟΚ και δεκαπέντε χρόνια Νέα ∆ηµοκρατία.
Τα δύο, λοιπόν, φθαρµένα κόµµατα παραµένουν παρ’ όλα αυτά
αλαζονικά, αµετανόητα και επιζήµια.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Πρωτόπαπας έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήταν αναµφίβολα

θετική η σηµερινή κουβέντα και µε την επερώτηση των αγαπητών
συναδέλφων του Συνασπισµού, διότι βοήθησε ή πιστεύω ότι επι-
χείρησε να βοηθήσει να προβληθούν κάποια ζητήµατα και να
προσπαθούµε να προσεγγίσουµε προβλήµατα που είναι υπαρ-
κτά. Κανείς δεν αµφιβάλλει.

Σηµειώνω την αρχική τοποθέτηση του κ. Παπαδηµούλη, ο
οποίος επισήµανε το ένα µετά το άλλο υπαρκτά προβλήµατα,
που θα επιχειρήσω να πω πώς εµείς σχεδιάζουµε να τα αντιµε-
τωπίσουµε στη συνέχεια των τοποθετήσεων και του διαλόγου
που έχουν γίνει εδώ.

Θέλω, όµως, να επισηµάνω κατ’ αρχάς δύο µικρές παρατηρή-
σεις. Πρώτον, θέλω απλώς για να καταγραφεί να σηµειώσω ότι
δεν συµβάλλουν υπερβολές, όπως αυτή που έκανε ο αγαπητός
συνάδελφος ο κ. Μουλόπουλος, όχι για τίποτα άλλο, όχι γιατί τα
ακούµε εµείς που µπορούµε εύκολα να τα ξεπεράσουµε, αλλά
γιατί αν υιοθετήσουµε έναν τέτοιο λόγο θα δηµιουργηθούν προ-
βλήµατα, διχαστικά προβλήµατα µέσα σε καφενεία, στον απλό
Έλληνα πολίτη. Και είναι επικίνδυνο να δηµιουργούµε µίσος και
διχασµό στον απλό Έλληνα πολίτη σε µια πραγµατικά ιδιαίτερα

δύσκολη περίοδο. ∆εν ξέρουµε σε τι φαινόµενα αυτό µπορεί να
οδηγήσει. Θέλει, λοιπόν, αυτό µια αυτοσυγκράτηση.

∆εύτερον, θεωρώ λανθασµένη όλη αυτήν τη συζήτηση για την
επαναδιαπραγµάτευση του χρέους. Όταν µια χώρα τραβάει µια
ανηφόρα και είναι στη µέση αυτής της ανηφόρας και επιχειρεί
µε προσπάθειες, µε κόπους, µε θυσίες να καταφέρει να πετύχει
ορισµένα πράγµατα, είναι λάθος να κοιτάµε πίσω. ∆ιότι αν κοι-
τάξουµε πίσω, το πιθανότερο είναι ότι θα µας πάρει η κατηφόρα
και µετά θα φτάσουµε σε καταστάσεις που θα συζητάµε ποιος
φταίει περισσότερο, εγώ ή εσύ που φτάσαµε εδώ, αλλά σε κάθε
περίπτωση θα την πληρώνουν οι πολίτες. Ας κοιτάξουµε, λοιπόν,
µπροστά µε τις διαφωνίες µας, µε τις διαφορές µας, µε τις προ-
τάσεις µας. Αυτό είναι που χρειαζόµαστε σήµερα.

Ακούστε. Εγώ σε αντίθεση µε την τοποθέτηση του κ. Παπαδη-
µούλη, αναγνωρίζω ότι όλα αυτά που είπε είναι σοβαρά. Υπάρχει
και απαισιοδοξία και τα προβλήµατα που ανέφερε υπάρχουν και
δεν θα τα επαναλάβω. Θέλω, όµως, να πω ότι πρέπει να αρχί-
σουµε να καλλιεργούµε –και υπάρχουν πολλοί που το κάνουν-
και µια αισιοδοξία και ελπίδα. Θα µου πεις: τη στηρίζεις στον
αέρα; Να λέµε ψέµατα; Όχι, διότι στηρίζετε σε υπαρκτή βάση,
διότι υπάρχουν τα πραγµατικά γεγονότα και οι πραγµατικές δυ-
νατότητες που µπορεί να µας βοηθήσουν και να αισιοδοξούµε
και να ελπίζουµε και να παλεύουµε σε µια συγκεκριµένη και θε-
τική κατεύθυνση.

Κατ’ αρχάς, υπάρχουν επιτεύγµατα στην οικονοµία. Η χώρα
πατάει πολύ πιο σταθερά, ας το αναγνωρίσουµε. Ναι, µε τις θυ-
σίες του ελληνικού λαού, αλλά πατάει πολύ πιο σταθερά. ∆εν εί-
µαστε στη φάση της αναξιοπιστίας και της κατάρρευσης.
Έχουµε κάνει σοβαρά βήµατα µπροστά. Μπορούµε και µιλάµε
µε τους εταίρους µας. Αναγνωρίζουν όλοι τις προσπάθειες που
έχει κάνει η χώρα. Ο αγώνας για τη δηµοσιονοµική προσαρµογή
έχει αποδώσει συγκεκριµένα και θετικά αποτελέσµατα. Εδώ, λοι-
πόν, πρέπει να χτίσουµε. Πώς χτίζουµε για να καλλιεργήσουµε
αυτήν την αισιοδοξία που έχει ανάγκη ο Έλληνας τελικά;

Εγώ θα σηµειώσω µόνο δύο θέµατα, γιατί δεν προλαβαίνω πε-
ρισσότερα. Το ένα είναι η ύπαρξη σχεδίου και προοπτικής και το
δεύτερο είναι η κατανοµή των βαρών, όπου, πράγµατι, πρέπει να
προσέξουµε πάρα πολύ.

Στο πρώτο. Υπάρχει σχέδιο και προοπτική; Βεβαίως και είναι
άδικο για τη σηµερινή Κυβέρνηση να λέτε ότι το µοναδικό σχέδιο
που υπάρχει είναι το µνηµόνιο. Το µνηµόνιο το υπογράψαµε είναι
µια δανειακή σύµβαση. Υποχρεωτικά το υπογράψαµε, διότι
έπρεπε η χώρα να σωθεί από τη χρεοκοπία. ∆εν είναι, όµως, η
πολιτική µας µόνο το µνηµόνιο. Υπάρχει η αναπτυξιακή στρατη-
γική, υπάρχει το αναπτυξιακό σχέδιο, υπάρχουν οι µεγάλες πα-
ρεµβάσεις και οι µεγάλες µεταρρυθµίσεις στο κράτος, στη
διαφάνεια, στους θεσµούς που συγκροτούν ένα ολοκληρωµένο
σχέδιο µαζί µε την εξωτερική πολιτική για την πορεία, για την
ανάταση της χώρας και την έξοδο από την κρίση.

Έτσι ή αλλιώς, εγώ πιστεύω ότι η έξοδος από το µνηµόνιο, την
οποία όλοι θέλουµε, περνάει µέσα από την εφαρµογή του µνη-
µονίου αυτά τα χρόνια. Όσο πιο γρήγορα πετύχουµε, τόσο πιο
γρήγορα θα βγούµε, για να έχουµε καταφέρει το 2013 να µην
έχουµε κανένα µνηµόνιο ανάγκη.

Αυτό, όµως, σηµαίνει ότι αυτό το σχέδιο, που είναι µια ευρύ-
τερη κυβερνητική πολιτική, ένα ευρύτερο σχέδιο και όραµα και
στρατηγική για τη χώρα πρέπει να πετύχει. Αυτό σηµαίνει ότι
πρέπει να το βοηθήσουµε για να πετύχει. Ας πούµε η ανάπτυξη,
που θα δηµιουργήσει θέσεις εργασίας και θα αντιµετωπίσει την
ανεργία, πού στηρίζεται;

∆εν θα πω για τα συγκεκριµένα έργα, για τα συγκεκριµένα νο-
µοσχέδια. Θα πω για τα χαρακτηριστικά της ανάπτυξης για εµάς
που είναι η ποιότητα, η εξωστρέφεια, η καινοτοµία, η πράσινη
ανάπτυξη, το ανθρώπινο δυναµικό, όχι το εξαθλιωµένο και χα-
µηλά αµειβόµενο, αλλά το υψηλά καταρτισµένο, το ποιοτικό αν-
θρώπινο δυναµικό.

Γι’ αυτό φέραµε το νόµο και τον ψηφίσαµε για την ∆ιά Βίου
Μάθηση, γι’ αυτό προχωρήσαµε τα νέα προγράµµατα στο τοµέα
της εκπαίδευσης και της κατάρτισης του ανθρώπινου δυναµικού,
γι’ αυτό κάνουµε µια βαθιά µεταρρύθµιση στην παιδεία. Γιατί
είναι στοιχείο της ανάπτυξης και του µοντέλου της ανάπτυξης
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που ονειρευόµαστε εµείς.
Θέλουµε να εκµεταλλευτούµε τα παλιά, αλλά να δηµιουργή-

σουµε και νέα συγκριτικά πλεονεκτήµατα σ’ αυτήν τη χώρα, να
µπορούµε να ισορροπήσουµε, να πετύχουµε ρυθµούς ανάπτυ-
ξης και να µοιράσουµε δικαιότερα, γιατί χρειάζεται να το κά-
νουµε, το όφελος από αυτήν την ανάπτυξη σε όλους τους
Έλληνες και κυρίως σε αυτούς που ονοµάζουµε µη προνοµιού-
χους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε, όπως πήραν και οι άλλοι.
∆εύτερον, στην κατανοµή των βαρών. Είναι απόλυτο αυτό που

λέτε. Πρέπει, πράγµατι, να υπάρχει µια δίκαιη κατανοµή των
βαρών. ∆εν κάναµε, όµως, προσπάθειες σε αυτήν την κατεύ-
θυνση; Πιθανόν χρειάζονται περισσότερες -να το συζητήσουµε-
αλλά δεν κάναµε; ∆εν µπορούµε να αδικούµε και να ισοπεδώ-
νουµε τα πάντα.

Για κοιτάξτε το φορολογικό νόµο: 45% η φορολόγηση των
πολύ µεγάλων εισοδηµάτων, φόρος µεγάλης ακίνητης περιου-
σίας, έκτακτη εισφορά για τα µεγάλα κέρδη των επιχειρήσεων,
φορολόγηση off shore πολύ σκληρή που είχε και συγκεκριµένες
ενέργειες µετά, κατά τη γνώµη µου θετικές γιατί πρέπει να υπάρ-
χει η διαφάνεια και η αλήθεια παντού, φορολογία των «σορτά-
κηδων», µία σειρά ζητήµατα που ήταν συγκεκριµένες
συγκρούσεις για τη κατανοµή των βαρών για να καταλάβουν όλοι
ότι το πάρτι τελείωσε, ότι όλοι θα πληρώσουν ανάλογα µε τις δυ-
νατότητες τους.

Φάρµακο: δεν έγινε µια πραγµατικά βαθιά αλλαγή; Μείωση
20% των τιµών του φαρµάκου µε αγορανοµική διάταξη σε εφαρ-
µογή σχεδίου νόµου που ταλαιπωρηθήκαµε για να συµφωνή-
σουµε σε αυτήν εδώ την Αίθουσα.

Το θέµα των διδάκτρων που παγώσαµε, το θέµα του νόµου για
τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά, που απετέλεσε µια µικρή επανά-
σταση που δίνει µια σοβαρή δυνατότητα να αναπνεύσουν Έλλη-
νες που έχουν τη θηλιά στο λαιµό.

Και βέβαια, θα συµφωνήσω µε όλους εκείνους που λένε –το
είπε και ο Πρωθυπουργός, όµως, πριν από λίγες ηµέρες- ότι δεν
υπάρχει περιθώριο για άλλα βάρη στους µισθούς και στις συ-
ντάξεις. Και αυτό όλοι το καταλαβαίνουµε, γιατί ήδη είναι αρ-
κετά.

Κλείνω µε δύο πολιτικές παρατηρήσεις. Η πρώτη αφορά την
εξεταστική επιτροπή. Πράγµατι, ο Πρωθυπουργός χθες απεδέ-
χθη κάτι το οποίο λέγεται εδώ και πολύ καιρό σε αυτήν την Αί-
θουσα. Εµείς καταθέσαµε µια πρόταση για εξεταστική επιτροπή,
για να διαπιστωθεί εάν υπάρχουν τυχόν παράνοµες πράξεις –
προσέξτε, όχι για την οικονοµία γενικά- στα στοιχεία που δόθη-
καν στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή και που εξέθεσαν τη χώρα και
συνέβαλαν στο να οδηγηθούµε στα φαινόµενα αυτά που αντιµε-
τωπίσαµε δυσµενέστατα στο τέλος του 2009.

Εάν κάποιοι νοµίζουν ότι προσπαθούµε να αποκρύψουµε κάτι,
κάνουν λάθος. Εµείς λέµε διαφάνεια παντού. Και αν θέλουν να
δουν αν υπήρχαν και παλιότερα µέχρι το 2001 τέτοιες κινήσεις,
ας το δούµε και ας το ερευνήσουµε. Αλλά θέλω να θυµίσω κάτι.
Θέλω να θυµίσω ότι ο ίδιος ο κ. Αλογοσκούφης µε την περιβόητη
πλέον απογραφή, είχε ερευνήσει στο παρελθόν, είχε ψάξει και
είχε ψάξει βεβαίως λεπτοµερώς, διότι προφανώς υπήρχαν αυτές
οι ρεβανσιστικές διαθέσεις, τη σχετική περίοδο και τα σχετικά
θέµατα.

∆εν έχουµε, λοιπόν, τίποτα να κρύψουµε και τίποτα να φοβη-
θούµε. «Όλα στο φως». Αλλά δεν µπορεί να µη µάθει ο ελληνικός
λαός αν υπήρχαν συγκεκριµένες πράξεις από πολιτικά πρόσωπα,
πράξεις παράνοµες -οι οποίες οδήγησαν τελικά στη λέξη «ανα-
ξιοπιστία»- να είναι δυστυχώς ένα από τα φαινόµενα που χαρα-
κτήριζαν τη χώρα στους εταίρους µας στα τέλη του περασµένου
έτους και τα οποία ευτυχώς σήµερα τουλάχιστον σε αυτόν το
βαθµό -και ελπίζω σε κανένα βαθµό σε λίγο- δεν υπάρχουν.

Η δεύτερη παρατήρηση για τις εκλογές. Είναι κρίµα, τελικά,
να τα ισοπεδώνουµε όλα. Ούτε πρόκειται να ψηφίσει ο κόσµος
για την οικονοµική πολιτική, ούτε νοµίζω ότι είναι σωστό να το
λέµε αυτό. Υπάρχουν διακυβεύµατα στις εκλογές και υπάρχουν
και πολιτικά µηνύµατα, όταν ψηφίζει ο Έλληνας πολίτης σε τέ-

τοιο βαθµό.
Τι κρίνεται, όµως, σε αυτές τις εκλογές; Κρίνεται µια µεγάλη

µεταρρύθµιση, µια βαθειά αλλαγή. ∆εν είναι ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ»
ένα όνοµα. Κρίνεται η αλλαγή στο κράτος, κρίνεται η αποκέ-
ντρωση, κρίνεται η προοπτική της περιφερειακής ανάπτυξης και
της διαχείρισης των πόρων σε περιφερειακό επίπεδο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε
Πρωτόπαπα, να ολοκληρώσετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κρίνεται η δυνατότητα άσκησης κοινωνικής πολιτικής.
Να σας πω και κάτι; Σε τελική ανάλυση ο κόσµος έχει ανάγκη

από το να ψηφίσει ανθρώπους που πιστεύουν σε αυτές τις αλ-
λαγές. Και αυτό είναι που εµείς τον καλούµε να κάνει. Εµείς δεν
βάζουµε άκυρα ζητήµατα που σχετίζονται µε µικροκοµµατικές
εκµεταλλεύσεις ή συµφέροντα. Μας ενδιαφέρει, όµως, αυτή η
αλλαγή που έχει όνοµα και περιεχόµενο να πετύχει. Γιατί αν πε-
τύχει, θα είναι και προς το καλό της χώρας και προς το καλό των
Ελλήνων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στις δευτερολογίες των επερωτώντων
Βουλευτών. Πρώτος, είναι ο κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµούλης.

Κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινώ από το θέµα της ουσίας. Η οικονοµία, κύριε Πρόεδρε,

χρειάζεται ανάπτυξη, στήριξη των χαµηλών εισοδηµάτων, φο-
ρολογική δικαιοσύνη, ενίσχυση του κοινωνικού κράτους και όχι
εξεταστικές επιτροπές για λόγους αποπροσανατολισµού. Ο κ.
Παπανδρέου λέει: «Εξεταστική επιτροπή από το 2000». Ο κ. Σα-
µαράς λέει από το 1981. Έτσι όπως πάνε θα µας γυρίσουν πίσω
στην εποχή του Κολοκοτρώνη.

Και την ίδια ώρα οι Εξεταστικές Επιτροπές και για τη
«SIEMENS» και για το Βατοπέδι και για τα οµόλογα οδηγούνται
στον εκφυλισµό, το συµψηφισµό και τη συγκάλυψη. Έτσι εκτιµώ,
έτσι προβλέπω και µακάρι να διαψευστώ.

Κύριε Υπουργέ, σας ρώτησα συγκεκριµένα πράγµατα. Σε λίγες
ώρες κατατίθεται το σχέδιο του προϋπολογισµού για το 2011.
Θα έχει µέσα περαίωση που θα δικαιώνει τους καταπατητές της
δηµόσιας γης, τους αυθαιρετούχους; Πώς εξηγείτε ότι σε όλες
τις εφηµερίδες προβλέπονται 800.000.000 ευρώ έσοδα, ενώ η
Υπουργός Περιβάλλοντος λέει: «Όχι, δεν θα υπάρχει περαίωση
που να δικαιώνει τους καταπατητές και τους αυθαιρετήσαντες».
∆εν είπατε τίποτα.

Σας ρώτησα: Προβλέπεται και νέα µείωση σηµαντική των ει-
σοδηµάτων για τους εργαζόµενους στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση και
στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα; Το νέο µισθολόγιο που ετοιµά-
ζετε, προβλέπει νέα µείωση; ∆εν απαντήσατε. Νοµίζετε ότι µε το
να κάνετε µαθήµατα ή προσπάθεια διαστρέβλωσης των θέσεων
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς θα αποφύγετε τις
ευθύνες σας; Η δική σας δουλειά είναι να κυβερνάτε την οικο-
νοµία, να δηµιουργείτε δουλειές, να στηρίζετε τα εισοδήµατα,
να φέρετε ανάπτυξη, να τιµήσετε τις προεκλογικές σας δεσµεύ-
σεις.

Ο κ. Χαλβατζής µας κατηγορεί ότι στηρίζουµε τις επιλογές της
Κοµισιόν και είµαστε υποταγµένοι στις πολιτικές της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Εσείς µας κατηγορείτε για το εντελώς αντίθετο, ότι
θέλουµε να βγάλουµε την Ελλάδα από το ευρώ και την Ευρω-
παϊκή Ένωση. Και οι δυο κάνετε λάθος, γιατί αδυνατείτε να κα-
ταλάβετε τι σηµαίνει µια δύναµη της ευρωπαϊκής Αριστεράς να
αγωνίζεται µαζί µε τις άλλες δυνάµεις της ευρωπαϊκής Αριστεράς
και τα συνδικάτα εναντίον των νεοφιλελεύθερων πολιτικών που
εφαρµόζονται στην Ελλάδα, ως πειραµατόζωο, αλλά και σε
άλλες ευρωπαϊκές χώρες και αποδοµούν το ευρωπαϊκό κοινω-
νικό κράτος και οξύνουν τις ανισότητες και θέτουν σε κίνδυνο
και την ίδια την πορεία των ευρωπαϊκών λαών.

∆εν µας είπατε τι θα κάνετε µε το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επεν-
δύσεων. Το τσεκουρώσατε άγρια το 2010, βυθίζοντας τη χώρα
στην ύφεση. Θα συνεχίσετε αυτήν τη µείωση; Υπάρχει χώρα που
να βγήκε από την ύφεση χωρίς ένα ισχυρό και δραστήριο Πρό-
γραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων; Πώς θα βγείτε; Μόνο µε το µνη-
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µόνιο µε το Κατάρ και τις επενδύσεις fast track;
Και επειδή η χώρα όντως χρειάζεται επενδύσεις, τι κάνατε για

να µειώσετε το τεράστιο γραφειοκρατικό κόστος που στην Ελ-
λάδα είναι υπερδιπλάσιο από ό,τι στην Ευρωζώνη; Είναι 6,8% του
ΑΕΠ το κόστος της γραφειοκρατίας στην Ελλάδα, 3% ο µέσος
όρος στην Ευρωζώνη.

Αντί γι’ αυτό, τέσσερις, πέντε Υπουργοί τσακώνονται µεταξύ
τους ακόµη για τις αρµοδιότητες, ποιος έχει την αρµοδιότητα
των επενδύσεων. Ο κ. Παµπούκης; Ο κ. Πάγκαλος; Ο κ. Χρυσο-
χοΐδης; Ο πρωθυπουργεύων κ. Ραγκούσης; Ακόµη δεν έχετε βγά-
λει διατάγµατα που να υλοποιούν τον ανασχηµατισµό. Η κ.
Τσουρή δεν έχει ακόµη γραφείο. Έτσι θα προχωρήσουν οι επεν-
δύσεις;

Και υπάρχει και ένα θέµα. Τροµερή φορολογική αδικία, την
οποία την επιτείνετε. Τα έσοδα από άµεσους φόρους στην Ελ-
λάδα είναι 6% λιγότερα από το µέσο ευρωπαϊκό όρο, γιατί πλη-
ρώνουν οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι και βασιλεύει σε ένα
µεγάλο κοµµάτι της κοινωνίας η φοροδιαφυγή, κυρίως στους µε-
γάλους.

Χθες υποσχεθήκατε ότι τραβάτε µια γραµµή. Σας ρωτώ: Από
τα δυόµισι εκατοµµύρια των ανέλεγκτων υποθέσεων, αυτοί που
θα προσέλθουν να αξιοποιήσουν την περαίωση, τι θα κάνουν; Τι
θα κάνετε µε αυτούς; Υποσχεθήκατε ότι δεν θα κάνετε άλλη πε-
ραίωση. Τι θα κάνετε µε αυτούς; Πείτε µας και γι’ αυτό.

Αντί, κύριε Υπουργέ, να επιτίθεστε στο Συνασπισµό Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς, διαστρεβλώνοντας τις θέσεις µας ή αντί να
καταφεύγετε στο γνωστό τροπάρι «για όλα φταίει η Νέα ∆ηµο-
κρατία», που όντως έχει µεγάλες ευθύνες, πρέπει να µας πείτε
εάν σκοπεύετε επιτέλους να αλλάξετε πολιτική, γιατί οι νεοφιλε-
λεύθεροι δογµατισµοί οδηγούν την Ελλάδα και την κοινωνία στην
ξέρα.

Και επειδή ανοίξατε το θέµα της αναδιάρθρωσης του χρέους,
ο κ. Σκιόπα ο οποίος αρθρογράφησε σε µεγάλη ξένη εφηµερίδα
µιλώντας για συντεταγµένη αναδιάρθρωση του χρέους, είναι
σύµβουλος του Πρωθυπουργού και όχι του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχει ζητήσει το λόγο ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ.
Απόστολος Κακλαµάνης.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο Κανονισµός

µας στο άρθρο 134 ορίζει ότι οι Βουλευτές έχουν δικαίωµα να
απευθύνουν επερωτήσεις στους Υπουργούς, που αποσκοπούν
στον έλεγχο της Κυβέρνησης για συγκεκριµένες πράξεις ή πα-
ραλείψεις της.

Άλλο άρθρο του Κανονισµού µας, το οποίο εφαρµοζόταν στη
δεκαετία του ’80 µε πολύ µάλιστα αυστηρότητα, ορίζει ότι αν ο
οµιλητής εκφεύγει του θέµατος το οποίο συζητείται, το Προε-
δρείο κάνει τη σχετική σύσταση και διάφορα άλλα, τα οποία ακο-
λουθούν.

Στη δεκαετία του ’90 -πολύ σωστά νοµίζω- άρχισε επί της προ-
εδρίας µου ουσιαστικά να ατονεί η δεύτερη αυτή διάταξη, για να
διευκολύνεται ο ουσιαστικός διάλογος, αλλά φοβούµαι ότι τα τε-
λευταία χρόνια έχουµε φτάσει στην άλλη άκρη. ∆ηλαδή οι συζη-
τήσεις στην Αίθουσα γίνονται επί οιουδήποτε άλλου ζητήµατος,
συνήθως γενικού, πολλές φορές και καθαρά επί θεωρητικής βά-
σεως, και όχι για το συγκεκριµένο ή τις περισσότερες φορές ζή-
τηµα. Έτσι, φτάνουµε στο σηµείο να αλληλοελεγχόµεθα, όπως
άκουσα τον κ. Παπαδηµούλη να επιτιµά τον ευκρινή κύριο
Υπουργό ότι δεν απάντησε σε εκείνο ή το άλλο ζήτηµα.

Εγώ διάβασα την επερώτηση του Προέδρου και των άλλων συ-
ναδέλφων του ΣΥΡΙΖΑ. Πράγµατι, είναι ένα κείµενο εξαιρετικό,
λεπτοµερές, σοβαρό, αλλά νοµίζω ότι δεν είναι ένα κείµενο το
οποίο µπορεί να επιτρέψει –αυτό είναι όµως θέµα των Βουλευτών
που έχουν την πρωτοβουλία, δεν είναι δικό µου- στους Βουλευ-
τές που καταθέτουν µια επερώτηση να θέσουν συγκεκριµένα ζη-
τήµατα, για τα οποία ο Υπουργός ή οι Υπουργοί να απαντήσουν.

Άλλο στοιχείο αυτό πάλι, κύριε Πρόεδρε. Έχουµε φτάσει πια
στη Βουλή να έρχεται κατά κανόνα ο Υφυπουργός, ενώ σε µια
επερώτηση επερωτώνται οι Υπουργοί και θα πρέπει να είναι εδώ
-τουλάχιστον σε αυτήν την επερώτηση τέσσερις, πέντε Υπουρ-

γοί- ή να τους αναπληρώνουν συνάδελφοι Υφυπουργοί, µόνο
όταν δεν µπορούν να έρθουν.

Αλλά αυτό προϋποθέτει ότι και οι επερωτώντες βάζουν συ-
γκεκριµένα ζητήµατα, διότι σε µια γενική συζήτηση είναι φυσικό
και η Κυβέρνηση να κρίνει ότι θα πάει ο εγγύτερα προς το θέµα
ή τα θέµατα Υπουργός ή Υφυπουργός να απαντήσει.

Θα µου πείτε, µήπως είµαι τυπολάτρης. Όχι, δεν είµαι, αλλά να
πού έχουµε καταντήσει. Των άλλων συναδέλφων τελείωσε η επε-
ρώτηση. Από τους συνάδελφους του ΣΥΡΙΖΑ είναι τέσσερις εδώ,
γιατί έχουµε καταργήσει και µια άλλη διάταξη –εγώ γι’ αυτό κά-
θοµαι πολλές φορές µέχρι το τέλος της συζητήσεως- που λέει,
όπως καλέσατε τώρα τους συναδέλφους, να δευτερολογούν.

Έχουµε καθιερώσει µια τακτική που λέει: «υπολογίστε µου το
χρόνο από τη δευτερολογία µου» και αφού πει κανείς ό,τι έχει
να πει, σηκώνεται και φεύγει.

Λοιπόν, γιατί τα θέτω αυτά τα ζητήµατα; Για να αποκτήσει η
λειτουργία µας κάποιο συγκεκριµένο αντικείµενο, για να µπορεί
να παρακολουθεί και η κοινή γνώµη, που ενδιαφέρεται, και να
φαίνονται όσοι, αντιστρόφως, ενδιαφέρονται να απαξιώνεται όσο
γίνεται περισσότερο το Κοινοβούλιο και οι εξουσίες του.

Γιατί έτσι ενδυναµώνονται οι αντίπαλες ή, αν θέλετε, οι πα-
ράλληλες εξουσίες. Γιατί η Κυβέρνηση δεν είναι µια αντίπαλη
εξουσία, είναι µια παράλληλη εξουσία. Αλλά υπάρχουν άλλες
εξουσίες, οικονοµικές, επιχειρηµατικές, οι οποίες φυσικότατα θέ-
λουν – και το βλέπουµε αυτό αυτές τις µέρες µε αφορµή το
«πόθεν έσχες» – να λέγονται και να γράφονται πράγµατα.

Και όντως, ισχύει αυτό που είπα και στον φίλο κ. Μουλόπουλο,
ότι αυτά που λέτε µπορεί κάποιοι να πουν «να πάρουµε και τα
όπλα». Βέβαια ούτε το είπε ούτε το εννοούν. Εξηγούµαι. Αλλά, αν
ακούσει κανείς τα κανάλια, αν διαβάσει σε άρθρα, σε υποτιθέ-
µενες έρευνες που έχουν γίνει βάσει των κειµένων των «πόθεν
έσχες», θα πει κανείς αυτό που µου έγραψε ένας φίλος µου στο
e-mail «τι δουλειά έχεις εσύ εκεί µέσα, είναι µαζεµένοι όλοι οι
κλέφτες και όλοι οι λωποδύτες. Εκεί δεν είναι Κοινοβούλιο, είναι
ληστοβούλιο».

∆εν θέλω να κάνω τώρα – ούτε µου ανήκει, ούτε έχω δικαίωµα
– χρηστοµάθεια. Λέω απλώς να σεβαστούµε κάποιους κανόνες,
να είµεθα πιο συγκεκριµένοι.

Εγώ θέλω να πω µόνο δυο λόγια στον Υπουργό. ∆ίνουµε κατ’
ανάγκη έµφαση στην περικοπή των δαπανών, αφού δεν είχαµε
πολλά έσοδα. Σας είπα τις απόψεις µου σχετικά µε τα έσοδα,
αλλά αυτό έχει παρέλθει πια. Πιστεύω – και επειδή το έχω ανα-
φέρει άλλες δυο φορές απευθυνόµενος σε άλλους Υπουργούς–
ότι η Κυβέρνηση πρέπει να καταβάλει προσπάθεια για ένα θέµα
το οποίο ήταν σε εξέλιξη, όπως µας διαβεβαίωνε ο κ. Αλογο-
σκούφης. ∆ηλαδή, να γίνει εµπροσθοβαρές το περίφηµο πρό-
γραµµα ΕΣΠΑ.

∆ιότι αυτήν τη στιγµή θα πρέπει η Κυβέρνηση να το πει κα-
θαρά ποια είναι η δυσκολία της. Σωστά λένε οι συνάδελφοι και
όλοι µας για το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Υπάρχουν
λεφτά όµως για να καλύψουµε την εθνική συµµετοχή, για να γί-
νουν οι επενδύσεις;

Πρέπει, λοιπόν, µε κάθε τρόπο οι δανειστές που έχουν συµ-
φέρον, υποθέτω, – όχι υποθέτω, είναι πλέον βέβαιον – να τα πά-
ρουν πίσω. Το ΕΣΠΑ είναι πολλά λεφτά, 24-25 δισεκατοµµύρια.
Εάν δεν ρυθµιστεί το θέµα της εθνικής συµµετοχής, ώστε να
απορροφηθούν κονδύλια, να υπάρχει ανάπτυξη, να µπορεί στη
συνέχεια να αυξηθεί η εθνική µας συµµετοχή, να υπάρχουν
έσοδα, τότε οδηγούµεθα πραγµατικά σε αδιέξοδο. Και είναι ένα
αδιέξοδο, το οποίο κατά βάση προσπαθεί η Κυβέρνηση αυτή να
το αναστείλει.

∆εν είπε ο Πρωθυπουργός κ. Παπανδρέου αυτά τα οποία του
αποδώσατε. Τα είπαν οι ξένοι πρώτα. Θυµάστε τον κ. Μπαρόζο
και τον Πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Τράπεζας, τον κ. Τρισέ; Αυτοί
µας ελεεινολογούσαν, αυτοί ανέµιζαν τα στοιχεία τα οποία ανα-
κάλυψαν, βέβαια, µετά τις εκλογές. Και φυσικά δεν αφορούσαν
το προ του 2004 παρελθόν. Για εκεί, όπως περίπου το ανέφερε
ο κ. Πρωτόπαπας, ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος, ο κ.
Αλογοσκούφης είπε ότι µπήκαµε µε το σπαθί µας στην ΟΝΕ.

Γι’ αυτά, λοιπόν, - και σωστά – εάν θα γίνει η εξεταστική επι-
τροπή, πρέπει να είναι αποτελεσµατική και να περιοριστεί πραγ-
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µατικά στο αν και πότε έχουν διαπραχθεί πράξεις κολάσιµες που
εκθέτουν τη χώρα. ∆εν θα γίνει µια απέραντη, επί µακρόν, συζή-
τηση για την οικονοµία της χώρας.

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε το εξής – για τον κύριο Υπουργό
και αυτό, επειδή κάποια στιγµή απ’ όλα τα συγκεκριµένα που
αναφέρονται εδώ, µόνο ένα πράγµα άκουσα εγώ. ∆είτε το σας
παρακαλώ. Είναι περίπου διακόσιοι δέκα, αυτοί οι εφοριακοί και
τελωνειακοί. Πέρασαν από το ΑΣΕΠ. Εγώ δεν κατάλαβα τι γίνε-
ται µέχρι σήµερα επί ένα χρόνο. Όπως δεν κατάλαβα γιατί χρει-
άστηκε ένας χρόνος, για να µπει Υφυπουργός επί των εσόδων.
∆εν κατάλαβα ακόµα µε το πρόβληµα που υπάρχει στις εφορίες
και στα τελωνεία, γιατί διακόσιοι δέκα νέοι επιστήµονες, που θα
προσέφεραν, δεν διορίζονται. Αν είναι θέµα οικονοµιών, «σηκώνω
τα χέρια». Αν έχετε επάρκεια προσωπικού, πάλι δεν ξέρω, κατα-
νείµετέ το µε καλύτερο τρόπο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ελπίζω και αισιοδοξώ για κάτι κα-
λύτερο στη δύσκολη αυτή πορεία που ακολουθεί η χώρα. Αλλά
χρειάζεται περισσότερη σύγκλιση, νοµίζω, στα αυτονόητα, γιατί
τα αδιέξοδα οδηγούν σε επικίνδυνες καταστάσεις, τις οποίες εγώ
βλέπω ότι δεν είναι λίγοι εκείνοι που τις προσδοκούν. ∆εν είναι
µέσα σε αυτήν την Αίθουσα αυτοί. ∆εν φωτογραφίζω κόµµατα
και δυνάµεις που βρίσκονται µέσα σε αυτήν την Αίθουσα.

Και για την επιτροπή αυτή, αν γίνει, για την οικονοµία, επανα-
λαµβάνω την πρότασή µου που είχαν κάνει στον Πρόεδρο του
Σώµατος κατά τη συζήτηση του Κανονισµού της Βουλής πρέπει
να κάνουµε µία και µόνη τοµή. Τέρµα οι εκπρόσωποι κοµµάτων
στις επιτροπές αυτές. Κατά την αναλογία της δύναµης κάθε κόµ-
µατος να κληρώνονται Βουλευτές. Εκεί που έχουν την υποδοµή
τους τα κόµµατα και στηρίζουν ουσιαστικά τις θέσεις του το κα-
θένα στην εξεταστική επιτροπή, η Βουλή να εξασφαλίσει το επι-
στηµονικό δυναµικό, τη γραµµατειακή υποστήριξη, ώστε τα µέλη
των επιτροπών αυτών να αισθάνονται ανεξάρτητα και αυτόνοµα.
Γιατί ασκούν οιονεί δικαστικά καθήκοντα.

Και θα πρέπει επίσης ο Κανονισµός να απαγορεύσει αυτό το
πήγαινε-έλα στα κανάλια, Βουλευτών που διερευνούν υποθέσεις,
για τις οποίες πρέπει να ισχύει και το απόρρητο µέχρι το τέλος
της σχετικής έρευνας.

Κλήρωση, λοιπόν, των µελών αυτών των επιτροπών. Αυτό προ-
ϋποθέτει όµως τροποποίηση και του Συντάγµατος. Μιλάει ο κό-
σµος και εδώ πολλές φορές λέµε για τον κίνδυνο παραγραφής
κ.λπ.. Εάν δεν αποκτήσει το δικαίωµα η Μειοψηφία, τα δύο πέ-
µπτα του Κοινοβουλίου, να προτείνει, το τι θα προκύψει από την
επιτροπή θα είναι θέµα της Πλειοψηφίας.

Αλλά έτσι δεν θα µένουν και δεν θα λιµνάζουν και δεν θα δη-
µιουργούν προβλήµατα σοβαρότερα υποθέσεις που µπορεί να
είναι ασήµαντες ή σοβαρές, αλλά που χρειάζεται να βγει ένα κα-
νάλι ή ένα εκδοτικό συγκρότηµα να κάνει αυτό που µια ολόκληρη
Βουλή δεν κάνει. Και περιµένει να αλλάξει η σύνθεσή της, για να
έρθει µια άλλη πλειοψηφία, για να κάνει αυτό που θα έπρεπε να
έχει γίνει πιο πριν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Γίνεται γνωστό στο Τµήµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία πα-

ρακολουθούν τη συνεδρίασή µας πενήντα πέντε µαθητές και µα-
θήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Γ’ ∆ηµοτικό
Σχολείο Λαµίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τα παιδιά ενηµερώθηκαν προηγουµένως για την ιστορία του
κτηρίου, αλλά και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής.

Τώρα, συνεχίζουµε τον κατάλογο των επερωτώντων Βουλευ-
τών. Το λόγο έχει ο κ. Βασίλης Μουλόπουλος για τρία λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν ήθελα να δευτερολογήσω, αλλά επειδή φαίνεται ότι η οµι-

λία µου προκάλεσε αντιδράσεις, θα το κάνω.
Κατ’ αρχάς, χαίροµαι για όσα είπε ο κ. Κακλαµάνης. Συµφωνώ

µαζί του. Και το ξέρει πολύ καλά αυτό, γιατί στο παρελθόν ως

δηµοσιογράφος είχα πολλές φορές αρθρογραφήσει εναντίον
αυτών των εξωθεσµικών και εξωκοινοβουλευτικών κέντρων. Και
αυτό το ξέρει πολύ καλά.

Επίσης, ξέρει πολύ καλά - και αυτό το ανέφερα και στην οµι-
λία µου – το ρόλο αυτών που ονοµάζω «τα παπαγαλάκια» των
Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης από τα οποία ο κ. Κακλαµάνης έχει
στο παρελθόν υποστεί άδικα και θα έλεγα και αισχρά, πολλές
επιθέσεις.

Κύριε Πρωτόπαπα, το διχασµό δεν τον φέρνει µία οµιλία, όσο
σκληρή και να είναι. Το διχασµό τον φέρνει η πολιτική που ακο-
λουθεί η Κυβέρνηση, ιδίως όταν επιτίθεται και συκοφαντεί –και
αυτό δεν µπορείτε να το αρνηθείτε- κάθε κοινωνική οµάδα, η
οποία κινητοποιείται. Προσπαθείτε και στρέφετε τον κόσµο, χρη-
σιµοποιώντας και τα µέσα. Αυτό είναι αλήθεια. Εγώ δεν έχω
ακούσει µία κινητοποίηση και µία απεργία που να µη βλέπω τους
Υπουργούς της Κυβέρνησης να βγαίνουν στα τηλεπαράθυρα και
να λένε «οι δηµόσιοι υπάλληλοι αυτό, οι εφοριακοί αυτό, οι φορ-
τηγατζήδες αυτό, οι αγρότες αυτό, οι ιατροί αυτό». Εάν αυτό δεν
είναι διχασµός και είναι η δικιά µου η οµιλία, µε συγχωρείτε αλλά
ίσως δεν µιλάµε τα ίδια ελληνικά.

Κύριε Υφυπουργέ, η κόρη µου δίνει εισαγωγικές σε λίγο και
κάνει το µάθηµα «Στοιχεία Οικονοµίας». Η οµιλία σας µου θύµισε
ένα θέµα, το οποίο θα έδινε η κόρη µου και θα απορριπτόταν,
γιατί θα ήταν εκτός θέµατος. Ήσασταν εκτός θέµατος. ∆εν θα
περνάγατε τις εισαγωγικές εξετάσεις. Και για να µην αναφέρω
και ορισµένα λάθη. Τους σύµβουλούς σας δεν θα τους έπαιρνα
ούτε για να κάνουν φροντιστήριο στην κόρη µου, διότι ανατρέ-
ξατε πολύ παλιά.

Θέλω να σας θυµίσω ότι τον Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο δεν τον
έκαναν τα επιτόκια. Τον έκαναν οι ιµπεριαλιστικοί πόλεµοι. Ξε-
χνάτε βασικά πράγµατα – ή δεν τα ξέρετε- και της ιστορίας και
της οικονοµίας. Και ξεχνάτε -επειδή είστε µετασοσιαλιστής λόγω
της ηλικίας σας και ίσως λόγω της ιδεολογίας σας- κάποιο όνοµα
«Κέυνς», αν σας λέει τίποτα, όπου στη µεγάλη κρίση του ’29 είχε
προτείνει τελείως άλλες πολιτικές από τις δικές σας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όσο δε για τις ερωτήσεις τις οποίες κάνετε, να σας κάνω και
εγώ ορισµένες. Το ΠΑΣΟΚ είναι ή δεν είναι µε το µνηµόνιο; ∆ιότι,
άκουσα τον κ. Σγουρό προχθές να λέει ότι είναι εναντίον του µνη-
µονίου. Πριν, λοιπόν, σας απαντήσει ο ΣΥΡΙΖΑ στις ερωτήσεις,
απαντήστε εσείς: Είστε ή δεν είστε υπέρ του µνηµονίου;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όλοι είµαστε εναντίον.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όλοι είσαστε εναντίον;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όλοι.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Χαίροµαι, κύριε Κακλαµάνη.

Αυτό ήθελα να ακούσω. Μετά από αυτό τελείωσα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αναγκαστικά το υπογράψαµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ.

Μουλόπουλο.
Το λόγο έχει ο κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ

για τρία λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι βέβαιο ότι κάθε µέλος του Κοινοβουλίου ή εν πάση πε-

ριπτώσει, ισότιµα προφανώς και κάθε Υπουργός ή Υφυπουργός
έχει το δικό του δικαίωµα να αναπτύξει τις απόψεις του και να
απαντήσει µε όποιον τρόπο επιλέγει. Όµως, πρέπει να απαντά
σε αυτά που ερωτάται για να έχει νόηµα ο κοινοβουλευτικός
έλεγχος.

Κύριε Πρόεδρε, µε µία έννοια τίθεται και ζήτηµα κοινοβου-
λευτικής τάξης. Ο κ. Σαχινίδης δεν απάντησε στην σηµερινή επί-
καιρη επερώτηση του ΣΥΡΙΖΑ. ∆ιάλεξε –και µάλιστα και µε
γραπτό κείµενο- να απαντήσει σε άλλα πράγµατα. Πολύ σωστά
είπε µόλις πριν ο κύριος συνάδελφος ότι ήταν εκτός θέµατος.
Έκανε µία φιλότιµη προσπάθεια ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Πρωτόπαπας, µε την πλούσια εµπειρία του
και από την συνδικαλιστική του θητεία, αλλά ίσως και µε διαφο-
ρετική ιεράρχηση των πραγµάτων που κάνει, να ανταποκριθεί. Ο
κύριος Υφυπουργός, όµως, δεν απάντησε.

Θέλω να θέσω, κύριε Πρόεδρε, τουλάχιστον την αναγκαιότητα
να απαντήσει ο κύριος Υφυπουργός στα ένα, δύο από τα οκτώ
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ερωτήµατα που έχει θέσει ο ΣΥΡΙΖΑ µε την επίκαιρη ερώτησή
του. Με βάση τη µέχρι τώρα πορεία, κρίνει ότι υπάρχει ορθότητα
των πολιτικών επιλογών; Και αν αυτή η ορθότητα οδηγεί σε συ-
νεχή, παρατεταµένη και µακρόχρονη εξουθένωση των ελάχιστων
εισοδηµάτων των εργαζοµένων, των συνταξιούχων, πού πάει
αυτή η πραγµατικότητα;

Και εν πάση περιπτώσει, πώς µπορεί να επιµένει σε αυτές τις
επιλογές, τις οποίες έχει δροµολογήσει η Κυβέρνηση; Και
ακούµε σήµερα ότι όλοι είναι εναντίον του µνηµονίου. Μα το µνη-
µόνιο δεν είναι µόνο -ας το δεχτούµε- µια εξαναγκαστική πολι-
τική. Για τις ανάγκες της συζήτησης να προθυµοποιηθώ να το
δεχτώ. Έχει όµως συγκεκριµένη ιεράρχηση µέτρων εις βάρος
των φτωχών, των εργαζοµένων και ιδιαίτερη εύνοια υπέρ των
πλουσίων. Έχει καθαρά ταξικά χαρακτηριστικά στρατηγικού χα-
ρακτήρα και για την Ελλάδα και για την Ευρώπη και για όλον τον
κόσµο. Περί αυτού συζητάµε. ∆εν είναι δηµοσιονοµικό ζήτηµα η
πολιτική του µνηµονίου. Είναι ζήτηµα άκρως οικονοµικό, παρα-
γωγικό και εποµένως άκρως πολιτικό. Και πάνω σε αυτές τις επι-
λογές δεν µπορούµε να κρυβόµαστε πίσω από το δάχτυλό µας.

Το ερώτηµα που έθεσα και εγώ στην πρωτοµιλία µου είναι για
τα βασικά µεγέθη -και είναι ελαχιστότατο αίτηµα, ούτε σοσιαλι-
στικό ούτε αριστερό- την προσαρµογή των βασικών φορολογι-
κών µεγεθών της πολιτικής της Κυβέρνησης στο µέσο όρο της
Ευρώπης των είκοσι επτά, τόσο ως προς το σύνολο των φορο-
λογικών εσόδων ως ποσοστό του ΑΕΠ, όσο και στη σχέση µε-
ταξύ µισθωτών και νοµικών προσώπων που έχουµε µία τετραετία
τουλάχιστον ιλιγγιώδους αύξησης των φορολογικών αφαιµάξεων
από τους µισθωτούς και µείωσης της φορολογίας των νοµικών
προσώπων, όσο και µια σειρά άλλα ζητήµατα που υπολείπεται η
χώρα. Είναι εικοστή τέταρτη, εικοστή πέµπτη, εικοστή έκτη στην
Ευρώπη των είκοσι επτά η χώρα µας προς το δυσµενέστερο σε
σχέση µε την αντιµετώπιση των λαϊκών στρωµάτων και των ει-
σοδηµάτων των εργαζοµένων.

Αυτό είναι το ελάχιστο αίτηµα. ∆εν θίγουµε αυτήν τη στιγµή
τα συνολικότερα προβλήµατα που είναι πολύ σοβαρά προβλή-
µατα, µιας συνολικής στρατηγικής ανάπτυξης µε δηµόσιες επεν-
δύσεις στην τεχνολογία. Τί σχέδιο έχετε κάνει για την τεχνολογία
ή για τις βασικές υποδοµές για να καλέσετε να επενδύσουν οι
ξένοι, οι Έλληνες οι οποιοιδήποτε; «Μπάτε σκύλοι, αλέστε».

Το Ελληνικό, πυρήνας και πνεύµονας σοβαρής ανθρώπινης
αναπτυξιακής προοπτικής µε ήπιους όρους µε λίγα χρήµατα, µε
δυνατότητα ανάσας για την Αττική και προσέλκυσης µεγάλων
αριθµών τουριστών που θα µένουν στην Αττική και θα χαίρονται
τις ακτές της, τα πάρκα της, τις πολιτιστικές της δράσεις και όλα
αυτά, το µετατρέπετε σε καζίνο. Τί θα κερδίσει το ελληνικό δη-
µόσιο από το καζίνο; Τί θα κερδίσει η ελληνική οικονοµία από το
καζίνο; Και αυτό σηµαίνει ότι είστε εναντίον του µνηµονίου; Και
µπορούµε να παραδεχτούµε ότι όλοι οµονοούµε στην Ελλάδα,
ότι είµαστε εναντίον του µνηµονίου;

Ας µιλήσουµε πολιτικά µε την ευθύτητα της πολιτικής επιλογής
που κάνει ο κάθε πολιτικός χώρος και η κάθε κυβέρνηση και τότε
να δούµε αν θα έχει δικαίωµα ή όχι -γιατί το αµφισβήτησε ο κ.
Πρωτόπαπας- ο ελληνικός λαός στις εκλογές για την περιφέρεια
και την αυτοδιοίκηση να διαµαρτυρηθεί. Από πού κι ως πού δεν
είναι νόµιµη η διαµαρτυρία των ψηφοφόρων απέναντι σε µία κυ-
βέρνηση εν όψει περιφερειακών εκλογών; Από πού κι ως πού δεν
είναι νόµιµο να καταδικάσει ο ελληνικός λαός αυτές τις πολιτι-
κές που έχουν βαρύτατες συνέπειες και στην αυτοδιοίκηση και
στην καθηµερινή ζωή των πολιτών και σε όλα τα επίπεδα;

Απαντήστε ευθέως, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, υπερασπιστείτε
την πολιτική σας, όπως ακριβώς εσείς την επιλέξατε και την
εφαρµόζετε και να δούµε πόσα απίδια πιάνει ο σάκος!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός επί των Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης για πέντε
λεπτά, προκειµένου να τριτολογήσει.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε. Θα είµαι σύντοµος.

Άκουσα τους συναδέλφους µου από το ΣΥΡΙΖΑ να µε εγκα-
λούν γιατί δεν απάντησα στις ερωτήσεις που υπάρχουν µέσα στο
κείµενο της επερώτησής τους. ∆ιαβάζω τι λέει η επερώτησή
τους, για να ακούσουν οι Έλληνες πολίτες που παρακολουθούν

ενδεχοµένως αυτήν τη συνεδρίαση τι λέει εδώ. Λέει, λοιπόν, µε-
ταξύ άλλων, ότι η Ελλάδα σήµερα βρίσκεται σε βαθιά οικονοµική
ύφεση και αφού γίνεται µία ανάλυση, κλείνει ως εξής: «Η Κυ-
βέρνηση µε την επιλογή της πρόσδεσης της χώρας µας στο ∆ιε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο, σε απόλυτη σύµπλευση µε τα διεθνή
κερδοσκοπικά συµφέροντα, καταστρέφει την οικονοµία και την
κοινωνία». Αφιέρωσα όλη την οµιλία µου, για να αποδείξω ότι
αυτό δεν έχει καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα. Μπορεί να
µη σας αρέσουν οι απαντήσεις που δίνω, αλλά τοποθετήθηκα
πάνω στο κείµενο της επερώτησής σας.

Λέτε σε άλλο σηµείο παρακάτω: «Η µικροµεσαία επιχείρηση
πλήττεται κάθε µέρα όλο και περισσότερο και λόγω της ύφεσης
και της απουσίας πολιτικής τάξης». Μετά αναφέρεστε γιατί προ-
χωρήσαµε στο άνοιγµα των κλειστών επαγγελµάτων και σε µία
σειρά από επιλογές τις οποίες κάναµε. Πάνω σε όλα αυτά τα ζη-
τήµατα τοποθετήθηκα κατά την ανάπτυξη και της πρωτολογίας
και της δευτερολογίας µου. Αδυνατώ να κατανοήσω γιατί µε
εγκαλείτε ότι δεν απάντησα στα ερωτήµατα που βάλατε.

Επειδή προστέθηκαν και κάποια άλλα ερωτήµατα, αισθάνοµαι
την ανάγκη να απαντήσω πάνω σε αυτά τα οποία βάλατε, πέρα
από τα γενικά και θεωρητικά τα οποία συζητήθηκαν και ήταν, νο-
µίζω, πάρα πολύ χρήσιµα, για να ξέρουν όλοι οι Έλληνες πολίτες
ποια ακριβώς άποψη υπερασπίζεται καθένας σε αυτήν εδώ τη
χώρα. Άκουσα να τίθεται το ερώτηµα: «Τι θα κάνετε µε το ζήτηµα
των δυόµισι εκατοµµυρίων ανέλεγκτων χρήσεων». Εκείνο το
οποίο απαντώ στους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ που έθεσαν το
ερώτηµα, είναι ότι όσοι δεν προσέλθουν, βεβαίως, θα ενταχθούν
σε διαδικασία ελέγχου. Η σειρά και η προτεραιότητα θα κριθούν
µε βάση τα στοιχεία παράβασης και κάποια άλλα κριτήρια που θα
προσδιοριστούν. Από το 2010 και µετά ο έλεγχος θα γίνεται σε
δείγµα µε ανάλυση του κινδύνου. Θα προχωρήσουµε σε κεντρι-
κοποίηση των ελεγχόµενων. Όσοι δεν εµπίπτουν στο δείγµα θα
θεωρούνται ειλικρινείς και όχι ανέλεγκτοι.

Εµείς, κύριοι συνάδελφοι, αλλάζουµε τη φιλοσοφία µας. Γι’
αυτό µιλήσαµε για µία γραµµή πάνω στην άµµο. Και επειδή δεν
έγινε κατανοητό από πολλούς, ποια είναι η γραµµή που οριοθε-
τεί τη διαφορά ανάµεσα στο χθες και στο σήµερα, θέλω να σας
πω ότι είναι τρεις παρεµβάσεις.

Η πρώτη, είναι ο φορολογικός µας νόµος. Τι χαρακτηριστικά
είχε ο φορολογικός µας νόµος τον οποίο ψηφίσαµε; Είναι ένας
νόµος µε τον οποίο βάλαµε τις βάσεις για ένα πιο δίκαιο, αποτε-
λεσµατικό και αποδοτικό φορολογικό σύστηµα. Μπορεί να δια-
φωνείτε, αλλά κάναµε µία από τις µεγαλύτερες φορολογικές
µεταρρυθµίσεις που έγιναν στην περίοδο της Μεταπολίτευσης.
Και εάν κάποιος έχει καµµία αµφιβολία, κάντε µία ερώτηση -όχι
µόνο εσείς, αλλά και οποιοσδήποτε άλλος θέλει- για το εάν µε το
συγκεκριµένο φορολογικό νόµο κλείσαµε γέφυρες, παράθυρα
και γεφύρια τύπου Ρίου-Αντιρρίου προς τη φοροδιαφυγή που
επέτρεπε το προηγούµενο φορολογικό καθεστώς.

Είναι ένα σύστηµα, µέσα από το οποίο εµπεδώνονται βασικές
αξίες, όπως η δικαιοσύνη, η ισότητα και η διαφάνεια. Τολµά για
πρώτη φορά να αντιστρέψει µία εισπρακτική λογική, η οποία
έβλεπε πάντοτε το κράτος να πηγαίνει στο φορολογούµενο, µόνο
και µόνο για να εξασφαλίσει έσοδα για να χρηµατοδοτήσει τη
σπατάλη. Εµείς για πρώτη φορά κάνουµε µία προσπάθεια αντι-
µετώπισης της φοροδιαφυγής µε διασταυρώσεις στοιχείων. Και
σας ερωτώ: Πότε άλλοτε έγιναν διασταυρώσεις στοιχείων σαν
αυτές που είχαµε το τελευταίο διάστηµα, αλλά και µε στοχευµέ-
νους ελέγχους, µε αναµόρφωση των υπηρεσιών και µε αυστη-
ρές ποινές;

Ερωτήµατα: ∆εν είναι, αλήθεια, κοινωνικά δίκαιη η ελάφρυνση
της µικρής και της µεσαίας ακίνητης περιουσίας και η επιβά-
ρυνση της µεγάλης ακίνητης περιουσίας; Πάνω σ’ αυτό να το-
ποθετηθείτε, όταν µιλάτε για κοινωνικά άδικη φορολογία.

∆εν είναι κοινωνικά δίκαιη η µείωση των φορολογικών συντε-
λεστών στα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα και η εισαγωγή ενός
υψηλότερου συντελεστή στα υψηλά; Πάνω σ’ αυτό να απαντάτε.

Είναι άδικη η φορολόγηση µε συντελεστή 40% στα κέρδη που
διανέµουν οι ανώνυµες εταιρείες; ∆εν είναι προς όφελος των ερ-
γαζοµένων η ρύθµιση που προβλέπει ότι όταν ο κύκλος των ερ-
γασιών των εταιρειών µειώνεται για δύο συνεχόµενες
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διαχειριστικές περιόδους, ο συντελεστής φορολόγησης των κερ-
δών µειώνεται κατά τρεις ποσοστιαίες µονάδες, µε την προϋπό-
θεση ότι ο αριθµός των εργαζοµένων δεν µειώνεται; Αυτό δεν
είναι µία πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, για να προστατεύσει
εταιρείες, των οποίων ο τζίρος µειώνεται και παρ’ όλα αυτά, σέ-
βονται τους εργαζόµενους που είναι στην επιχείρηση και δεν
τους απολύουν;

Τέλος, ναι, προχωρούµε στη µείωση του συντελεστή φορολό-
γησης των αδιανέµητων κερδών από το 24% στο 20% όχι από το
2014, αλλά από το 2011, γιατί εµείς, πραγµατικά, σε αυτές τις
συνθήκες κρίσης δεν θεωρητικολογούµε, δεν µιλάµε γενικά και
αόριστα, αλλά αγωνιζόµαστε για να προσελκύσουµε επενδύσεις
και να στρέψουµε προς την πραγµατοποίηση των επενδύσεων
εκείνους τους επιχειρηµατίες, που έχουν κέρδη και προτιµούν
αυτά τα κέρδη να τα ξαναρίξουν µέσα στην οικονοµία.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε βάλει, επίσης, και
µία άλλη προτεραιότητα, για να λύσουµε το µεγάλο πρόβληµα
της φοροδιαφυγής, να επιταχύνουµε τη διαδικασία απονοµής δι-
καιοσύνης µέσα στα δικαστήρια, διότι έχουµε διαπιστώσει ότι µία
στις τρεις υποθέσεις που καθυστερούν, οφείλονται και έχουν
σχέση µε φορολογικές υποθέσεις. Είναι εκεί µέσα εγκλωβισµέ-
νες υποθέσεις αξίας 30 δισεκατοµµυρίων, οι οποίες για να εκδι-
καστούν παίρνουν επτά µε εννέα χρόνια. Καταλήγουν τα ένδικα
µέσα να είναι ο παράδεισος του κάθε φοροδιαφεύγοντος στην
Ελλάδα. Ήρθε, λοιπόν, η ώρα -και έχει πάρει πρωτοβουλίες ο
αρµόδιος Υπουργός ∆ικαιοσύνης σε συνεργασία µε το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών- να πάψει πλέον να δίνεται η δυνατότητα σε
όσους συστηµατικά φοροδιαφεύγουν να καταστρατηγούν τα έν-
δικα µέσα. Επίσης, δηµόσια ανακοινώσαµε ότι θα χρησιµοποιή-
σουµε τις προβλέψεις που υπάρχουν από την επιτροπή του
άρθρου 7 για το ξέπλυµα του «βρώµικου» χρήµατος, προκειµέ-
νου να χτυπήσουµε αυτούς οι οποίοι φοροδιαφεύγουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µπορούσα πάρα πολλά να
πω για το νέο φορολογικό νόµο και για τις δυνατότητες που δίνει.
Άκουσα, όµως, ορισµένα άλλα ερωτήµατα. Κάποιος συνάδελφος
µίλησε για περαίωση από αυθαίρετα και όλα αυτά.

Κύριε συνάδελφε, υπάρχει µία πραγµατικότητα σήµερα, ότι
επιβάλλονται πρόστιµα που αφορούν τα αυθαίρετα, τα οποία
όµως δεν εισπράττονται. Εµείς το µόνο που λέµε, είναι ότι η πο-
λιτεία θα κάνει το καθήκον της. Όπως για τα ληξιπρόθεσµα, πή-
ραµε την πρωτοβουλία και αναζητήσαµε πώς θα εισπράξουµε τα
ληξιπρόθεσµα και καταφέραµε µέχρι σήµερα να εισπράξουµε πε-
ρίπου 1,2 δισεκατοµµύριο, όταν στο παρελθόν δεν εισπράττο-
νταν ούτε 700 µε 800 εκατοµµύρια το χρόνο, έτσι θα αναλάβουµε
και εδώ µία πρωτοβουλία.

Μας κατηγορήσατε ότι αποκρύπτουµε τα µέτρα τα οποία θα
παρουσιάσουµε στο προσχέδιο του κρατικού προϋπολογισµού,
το οποίο θα κατατεθεί τη ∆ευτέρα και θα µας δοθεί η δυνατό-
τητα εδώ, κύριε Παπαδηµούλη, να συζητήσουµε. Πεδίο δόξης
λαµπρό θα δοθεί. ∆εν υπάρχουν νέα µέτρα. Υπάρχουν τα µέτρα
τα οποία περιγράφονται στη συµφωνία που υπέγραψε η Ελλάδα
µε την τρόικα και τα οποία προβλέπουν ότι η χώρα…

(Γέλωτες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Γιατί γελάτε;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτά δεν είναι µέτρα…
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Είναι

µέτρα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν είναι µέτρα αυτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ξέρω ότι

εσείς µπορούσατε να δώσετε λύση στο πρόβληµα της χώρας
που είχε ένα έλλειµµα της τάξης των 32 δισεκατοµµυρίων και
έπρεπε να το µειώσει κάτω από ένα ορισµένο ποσό. Το ξέρουµε,
αλλά δεν έχετε βγει δηµόσια να πείτε ότι «ξέρετε κάτι, εµείς στο
µεγάλο πρόβληµα µε το οποίο βρίσκεται αντιµέτωπη η Ελλάδα
θα προτείνουµε τα εξής: τόσα από την περικοπή των δαπανών,
τόσα από την αύξηση των εσόδων». Μιλάτε, γενικά και αόριστα,
για ανάπτυξη. Σας έβαλα, όµως, ορισµένα ερωτήµατα, γιατί σας
είδα να σπεύδετε να καταγγείλετε µία λογική αναπτυξιακή τύπου
καζίνο και όλα αυτά, όταν ανακοινώθηκε. Σας βλέπω να έχετε και
µία περιπαικτική διάθεση κάθε φορά…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆εν θα γίνει καζίνο στο Ελλη-

νικό.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Αυτό

λέω, αλλά έσπευσε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ να µιλήσει για κα-
ζίνο.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Εµείς το βγάλαµε αυτό;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εσείς

δεν είπατε για καζίνο; Εσείς δεν υιοθετήσατε τα γραφόµενα στις
εφηµερίδες;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Σήµερα το είπε ο κ. ∆ρίτσας και
τώρα.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σήµερα
πάλι µιλήσατε για καζίνο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα γραπτά µένουν, αλλά µένουν
και οι δηµόσιες τοποθετήσεις εδώ στο Κοινοβούλιο. Οι πολίτες
κρίνουν τις δηµόσιες τοποθετήσεις. Εάν τώρα, κύριε Μουλό-
πουλε, περνώ στις εξετάσεις των οικονοµικών ή όχι, αφήστε το
να το κρίνουν οι συµπολίτες µου στη Λάρισα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παναγιώτης Λαφαζά-
νης, για να δευτερολογήσει.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Με την τριτολογία του Υπουρ-
γού κλείνει η συνεδρίαση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχει τριτολογήσει ο κύ-
ριος Υπουργός, αλλά εάν θέλει να παρέµβει µετά τον κ. Λαφα-
ζάνη δι’ ολίγον, θα του δώσουµε το λόγο.

Κύριε Λαφαζάνη, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Να συγχαρούµε τον κύριο Κοι-

νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ, διότι ακολούθησε µία
πολλή ευφυή κοινοβουλευτική τακτική.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βεβαίως, έπρεπε να είναι εδώ ο
Υπουργός κ. Παπακωνσταντίνου, χωρίς να υποτιµώ καθόλου ή
να υποβαθµίζω την παρουσία σας, κύριε Υφυπουργέ.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Είναι
στις Βρυξέλλες στο ECOFIN.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έπρεπε, λέω.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Όταν

σας απαντώ ότι βρίσκεται στις Βρυξέλλες, πώς ακριβώς θα είναι
εδώ; Έχει δισυπόστατη φύση;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εντάξει. Έπρεπε, είπα.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Επιτέ-

λους, σεβαστείτε και τις διεθνείς υποχρεώσεις της χώρας!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τις σέβοµαι απολύτως, αλλά

πρέπει να σέβονται κάποιοι και τις διαδικασίες εδώ ως προς το
χρόνο και το πότε ακριβώς γίνονται.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Εάν ήταν εδώ ο Υπουργός…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Άλλο λέω. Είναι συνήθης, πά-

ντως, αυτή η πρακτική στα µικρότερα κόµµατα και ιδιαίτερα της
Αριστεράς. Σ’ εµάς επανειληµµένα βλέπω να βρίσκονται Υφυ-
πουργοί αντί Υπουργών. Εγώ δεν υποβαθµίζω καθόλου την πα-
ρουσία…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Είναι κανόνας για όλους...
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κακώς.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όταν υπάρχει πραγµατικό κώ-

λυµα, τότε δικαιολογείται.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Η ουσία, όµως, παραµένει. Εγώ

δεν υποβαθµίζω και δεν υποτιµώ καθόλου την παρουσία σας,
αλλά αυτό που βλέπω µε µεγάλη ανησυχία είναι ότι καταστρέ-
φετε την οικονοµία –ως Κυβέρνηση εννοώ- καταστρέφετε τη
χώρα, λεηλατείτε τον ελληνικό λαό. Έχετε επιβάλει το αγριότερο
πρόγραµµα που έχει επιβληθεί εδώ και πενήντα-εξήντα χρόνια
που παρακολουθώ τις οικονοµικές εξελίξεις σε όλο τον κόσµο.
Αυτό το πρόγραµµα δεν είναι µόνο σκληρότατο, ταξικότατο και
κοινωνικά ανάλγητο, αλλά δεν έχει και καµµία προοπτική και δεν
βγάζετε κανένα συµπέρασµα. Έλεος!

Ακούω, επίσης, τους εκπροσώπους και τον Πρόεδρο κ. Κα-
κλαµάνη εδώ, µόλις είπαµε κάτι για το µνηµόνιο, να λένε όλοι ότι
είµαστε εναντίον του µνηµονίου. ∆εν κατάλαβα;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Γι’ αυτό πρέπει να εργαστούµε
και να συνεργαστούµε, για να απαλλαγούµε το συντοµότερο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε, κατά του µνη-
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µονίου είναι η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ; Ποιος το ψή-
φισε το µνηµόνιο; Εγώ το ψήφισα το µνηµόνιο; Σας έχουν επι-
βληθεί τα µέτρα του µνηµονίου; Τα µέτρα του µνηµονίου τα
κάνετε, δηλαδή, διά της βίας, γιατί σας τα επιβάλλουν; ∆εν θεω-
ρείτε ότι είναι σωστά τα µέτρα; Να το πείτε, ότι είµαστε υπό κη-
δεµονία, έχουµε τεθεί υπό επιτροπεία, δεν συµφωνούµε µε αυτά
που γίνονται, αλλά η χώρα µας βρίσκεται υπό ιδιόµορφο καθε-
στώς, για να µην πω τη φράση και παρεξηγηθείτε. Εποµένως
αυτοί που κατέχουν µία χώρα, επιβάλλουν και τις επιλογές, χωρίς
να µπορεί κανένας να αντιδράσει. Σε τέτοιο καθεστώς είµαστε;
Γιατί δεν το λέτε τότε; Για να καταλάβουµε και εµείς τι λέτε επι-
τέλους.

Στο µνηµόνιο κάνετε κατεδαφίσεις τεράστιες και όχι µόνο δη-
µοσιονοµικές. Όταν λέτε ότι οι τοπικές συµφωνίες θα είναι πάνω
από τις κλαδικές, καταργείτε δηλαδή τις συλλογικές συµβάσεις
και µπορεί να είναι και κάτω από την εθνική συλλογική σύµβαση,
δηµοσιονοµικό είναι το µέτρο;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αυτό θα το δούµε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆ηµοσιονοµικό είναι το µέτρο

αυτό; Άρα εδώ πρέπει να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους.
Καταστρέφετε τη χώρα αυτήν την ώρα, την έχετε βάλει υπό νε-
οαποικιακή διαχείριση, την οδηγείτε σε αδιέξοδο και δεν βγάζετε
κανένα συµπέρασµα.

Λέτε για επενδύσεις. Επενδύσεις; Είδα το νοµοσχέδιο του fast
track για τις µεγάλες επενδύσεις. «Fast track» ξέρετε τι σηµαίνει,
κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε; Κόψιµο δρόµου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Για να µην κάνουµε κύκλους, πάµε
γρήγορα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μπράβο. ∆ηλαδή, κόβουµε
δρόµο και παρακάµπτουµε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Όχι, δεν είναι έτσι.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κόβουµε δρόµο και παρακά-

µπτουµε. Τι παρακάµπτουµε; Παρακάµπτουµε το Σύνταγµα.
Αυτό είναι το ένα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Παρακάµπτουµε τη γραφειοκρα-
τία, κύριε συνάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Παρακάµπτουµε την περιβαλλο-
ντική νοµοθεσία. Παρακάµπτουµε τη χωροταξική νοµοθεσία. Πα-
ρακάµπτουµε το Συµβούλιο της Επικρατείας. ∆ηλαδή, µε δυο
λόγια παρακάµπτουµε τη συνταγµατική και δηµοκρατική νοµι-
µότητα της χώρας.

Με συγχωρείτε, έτσι θα προσελκύσετε µεγάλες επενδύσεις;
Και ποιες είναι οι µεγάλες παραγωγικές επενδύσεις; Το Ελληνικό
έγινε µεγάλη παραγωγική επένδυση; ∆ηλαδή, το να κάνετε εµπο-
ρικά κέντρα είναι µεγάλη παραγωγική επένδυση; Τότε είναι γε-
µάτη η Ελλάδα από παραγωγικά κέντρα. Ποιος θα µπει στο
εµπορικό κέντρο πλέον τώρα, όταν καταρρέει η κατανάλωση;

Το να κάνετε µαρίνες είναι µεγάλη παραγωγική επένδυση; Το
να κάνετε πλωτό καζίνο; Αυτό δεν το ανακαλύψαµε εµείς, εσείς
το διαρρέετε. Το να γίνει πλωτό καζίνο είναι παραγωγική επέν-
δυση; Είναι παραγωγική επένδυση αυτό που έγινε από τους Κι-
νέζους της «COSCO» στο λιµάνι; ∆ηλαδή, είναι παραγωγική
επένδυση ένα δηµόσιο λιµάνι, κερδοφόρο που το πήραν οι Κινέ-
ζοι; Και δεν µας λέτε πού πάει το λιµάνι τώρα. Βλέπετε πού πάει;
Έχουν καταργήσει, βεβαίως, τις εργασιακές σχέσεις τα κινέζικα
συµφέροντα εκεί. ∆εν επιτρέπουν ούτε σωµατείο να γίνει. Έτσι
τηρούν την εργατική και συνδικαλιστική νοµοθεσία. Αλλά πού
πάει το λιµάνι; Το λιµάνι πάει από το κακό στο χειρότερο. Το µεν
δηµόσιο λιµάνι πλέον δεν δουλεύει και το δε κινέζικο πάει στον
πάτο. Αυτή είναι, λοιπόν, η επένδυση που µας λέτε;

Τον ΟΤΕ τον πουλήσατε. Βλέπετε πού πηγαίνει ο ΟΤΕ; Από το
κακό στο χειρότερο πηγαίνει. Αυτές είναι, λοιπόν, οι µεγάλες
επενδύσεις; Οι ιδιωτικοποιήσεις και οι νέες επενδύσεις τις οποίες
µας λέτε; Θα πρέπει να διαλύσουµε κάθε έννοµη και συνταγµα-
τική τάξη σε αυτήν τη χώρα, προκειµένου να προσελκύσουµε τις
καταστάσεις ή θα έρθει αύριο ο Πρωθυπουργός της Κίνας εδώ
και διαπραγµατεύεστε να του δώσετε το Θριάσιο; Μονοπωλιακό
κέντρο είναι το Θριάσιο. Αυτό είναι η επένδυση; Λεηλασία, πα-
ράδοση, «µπανανία», αποικία κάνετε τη χώρα αυτήν τη στιγµή
του µεγάλου κεφαλαίου. Και µάλιστα, αποικία συµφερόντων αρα-
βικών και ασιατικών, καινούργιων συµφερόντων, που κάνουν επέ-

λαση στη χώρα µας. Τον Σκαραµαγκά τον πουλήσατε µε τη νέα
συµφωνία τώρα και διαλύσατε το εµπορικό του τµήµα. Το εµπο-
ρικό του τµήµα έκλεισε και ο Σκαραµαγκάς είναι µόνο για στρα-
τιωτικές παραγγελίες και στρατιωτικά προγράµµατα. ∆ηλαδή, θα
κάνουµε εξοπλισµούς, για να έχουν κέρδη οι Γερµανοί και οι
Άραβες και κλείνετε τα εµπορικά τµήµατα της ναυπηγικής ζώνης
και µας το λέτε αυτό; Λεηλασία της χώρας. Αυτήν τη στιγµή η
χώρα έχει άλλη προοπτική.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μια κουβέντα και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ολοκληρώ-

στε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν εκφωνώ αυτήν τη στιγµή ένα

γενικό αντιµνηµονιακό λόγο. Τέτοιο λόγο κάνει η Νέα ∆ηµοκρα-
τία. Όµως, είναι άνευ προηγουµένου, άνευ περιεχοµένου, διότι η
εναλλακτική απάντηση στο µνηµόνιο που προβάλλεται από την
πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας -το οποίο υποτίθεται ότι δεν
θέλει, αµφιβάλλω πολύ αλλά, εν πάση περιπτώσει, αυτό λέει και
εγώ να το δεχθώ καλοπροαίρετα- είναι ένα ακόµα σκληρότερο
µνηµόνιο. ∆εν εκφέρουµε ένα γενικό αντιµνηµονιακό λόγο και ξέ-
ρουµε ότι το να καταφέρεσαι εναντίον του µνηµονίου, χωρίς
εναλλακτική απάντηση στο θέµα του χρέους και χωρίς εναλλα-
κτικό πρόγραµµα στις νεοφιλελεύθερες µονεταριστικές επιλο-
γές, είναι άνευ αξίας και ουσίας.

Αλλά εµείς αυτά ακριβώς προβάλλουµε, αυτό προτείνουµε
αυτήν την ώρα. Σας είπαµε ότι για το πρόβληµα του χρέους –και
σας το είπαµε ευθέως, το έχουµε γράψει, το έχουµε αναλύσει, το
έχουµε πει εκατό φορές- υπάρχει εναλλακτική επιλογή από την
παράδοση στην τρόϊκα. Τα 110 δισεκατοµµύρια είναι θηλιά στο
λαιµό της χώρας και την οδηγούν σε µια απέραντη καταστροφή
και ταυτόχρονα στην αναδιάρθρωση του χρέους, αλλά µε όρους
επώδυνους και υπό τον έλεγχο των πιστωτών και της τρόϊκας µε
ακόµα χειρότερους προσανατολισµούς.

Υπάρχει άλλου είδους αντιµετώπιση του χρέους. Η αναδια-
πραγµάτευση την οποία ζητάτε τώρα εσείς. Τη διεκδικείτε. Να
εγκαταλείψετε το µνηµόνιο, να τη διεκδικήσετε. ∆ιότι όπως σας
γράφουν -όχι εµείς, τα έντυπα τα διεθνή που εκφράζουν τους
διεθνείς…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Λα-
φαζάνη, ολοκληρώστε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το µνηµόνιο, λέει, ήταν προ-
σφορά στους πιστωτές. Ήταν για να σωθεί η Ευρωζώνη σε
βάρος της Ελλάδας και δεν είναι πρόγραµµα διεξόδου. Σας διά-
βασα προηγουµένως τι λένε οι οικονοµολόγοι του ∆ιεθνούς Νο-
µισµατικού Ταµείου για τα µέτρα που πρότειναν και
εφαρµόζονται στην Ελλάδα.

Επαναδιαπραγµάτευση, λοιπόν, του χρέους σε µια άλλη λο-
γική. Ρύθµιση του ιδιωτικού χρέους …

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Θα δανείζατε µία χώρα, που
πρόκειται να επαναδιαπραγµατευθεί; Αυτό είναι λάθος …

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ωραία, ωραία! Αλλά δεν το εί-
πατε στην οµιλία σας και τώρα µου τρώτε το χρόνο …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Λα-
φαζάνη, δεν έχετε το χρόνο για να πάτε σε άλλα θέµατα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ρύθµιση του ιδιωτικού χρέους,
ιδιαίτερα των πιο ευάλωτων κατηγοριών …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: … δηµόσιος έλεγχος στο χρη-

µατοπιστωτικό σύστηµα, για να µπορέσουν να γίνουν αυτά τα
µέτρα αφετηρία µιας άλλης λογικής, προοδευτικής και σοσιαλι-
στικής ανασυγκρότησης της χώρας.

Η Ελλάδα έχει άλλο δρόµο και σύντοµα αυτός ο δρόµος θα
προχωρήσει στη χώρα. Θα τον ανοίξουµε αυτόν το δρόµο γιατί
θα τον πάρει στα χέρια του ο ελληνικός λαός. Οι µέρες σας,
πραγµατικά, είναι πάρα πολύ λίγες. Να ξέρετε ότι µε αυτές τις
επιλογές δεν έχετε µέλλον σε αυτήν τη χώρα και ο ελληνικός
λαός θα αντιδράσει και θα αντιδράσει θετικά µε ελπίδα, αισιο-
δοξία και προοπτική.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Σαχινί-
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δης δι’ ολίγον.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ πάρα πολύ. Μια παρέµβαση θα κάνω µόνο.
Κύριε Πρόεδρε, άκουσα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του

ΣΥΡΙΖΑ να µας ψέγει, γιατί επιδιώκουµε να προσεγγίσουµε αρα-
βικά και ασιατικά κεφάλαια και το ερώτηµά µου είναι: Αυτό τον
ενοχλεί; Η γεωγραφική προέλευση των επενδύσεων; ∆ηλαδή, αν
ήταν αµερικανικές ή ευρωπαϊκές θα ήταν λιγότερο ενοχληµένος;

Επίσης, θέλω να υπενθυµίσω στον αγαπητό συνάδελφο ότι
πίσω από κάθε επενδυτική δραστηριότητα που γίνεται στη χώρα
αρχίζουν και αποκτούν έδαφος µια σειρά από άλλες επιχειρή-
σεις, οι οποίες συνδέονται µε τις παραγωγικές επενδύσεις, που
γίνονται σε αυτήν τη χώρα. Άρα, υπάρχουν πολλαπλασιαστικά
αποτελέσµατα, γι’ αυτό και έχουµε θέσει ως προτεραιότητα την
προσέλκυση των ξένων επενδύσεων.

Εκείνο, όµως, το οποίο µένει ως συµπέρασµα από την τοπο-
θέτηση του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του ΣΥΡΙΖΑ είναι τε-
λικά ότι ο ΣΥΡΙΖΑ παραµένει δέσµιος µιας αντίληψης για µια
κρατικοδίαιτη ανάπτυξη. Είναι η ίδια ανάπτυξη η οποία µας έφερε
στο σηµείο στο οποίο βρισκόµαστε, κύριε Πρόεδρε.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Λαφαζάνη, έχετε

το λόγο για ένα λεπτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα περίµενα, µιας και εδώ τε-

λειώνει η συζήτηση, ένα σχόλιο το οποίο να ήταν λίγο εποικοδο-
µητικό. Το να λέει ο κύριος Υφυπουργός ότι δεν θέλουµε τα
αραβικά κεφάλαια ή τα ασιατικά, γιατί θέλουµε τα αµερικάνικα,
νοµίζω ότι είναι ευτελής απάντηση σε µια σοβαρή επιχειρηµατο-
λογία. Το fast track, το νοµοσχέδιό σας για τις µεγάλες επενδύ-
σεις, είναι νοµοσχέδιο που ταιριάζει σε χώρες «µπανανίας». Είναι
νοµοσχέδιο που παρακάµπτει το Σύνταγµα. Είναι νοµοσχέδιο
που παρακάµπτει το Συµβούλιο της Επικρατείας και την περι-
βαλλοντική και την χωροταξική νοµοθεσία της χώρας. Είναι νο-
µοσχέδιο που προσφέρει απεριόριστη φορολογική ασυλία στους
επενδυτές.

Και σας λέω. Αυτές είναι οι επενδύσεις που θέλετε από οπου-
δήποτε κι αν προέρχονται; Αν αναφέρθηκα στα Αραβικά Εµιράτα,
είναι προφανές γιατί αναφέρθηκα. Γιατί πήγατε και υπογράψατε
νέο µνηµόνιο µε το Κατάρ στο πλαίσιο αυτού του fast track για να
καταστρέψετε το Ελληνικό. Από ελεύθερο χώρο και µητροπολι-
τικό πάρκο πρασίνου και αναψυχής να το τσιµεντοποιήσετε, να
το εµπορευµατοποιήσετε, να το καζινοποιήσετε. Αν αναφέρθηκα
στα Αραβικά Εµιράτα, είναι γιατί αναφέρθηκα στην επένδυση του
Άµπου Ντάµπι στο Σκαραµαγκά, όπου στην ουσία συρρικνώνεται,
τεµαχίζεται και πάνε για διάλυση τα ναυπηγεία µας. Αν αναφέρ-
θηκα στις κινέζικες επενδύσεις είναι γιατί ήρθαν οι Κινέζοι ως
νέο-αποικιοκράτες στο λιµάνι, το καταστρέφουν ως επιχείρηση
και καταστρέφουν και διαλύουν και τις εργασιακές σχέσεις. Σε
αυτά να µου απαντήσετε αν έχετε εναλλακτικό λόγο κι εναλλα-

κτική απάντηση. Αλλά δεν έχετε σε αυτά τα θέµατα ουσιαστικό
αντίλογο.

Το µόνο που κάνετε είναι να παραδίδετε τη χώρα στο διεθνές
χρηµατιστικό κεφάλαιο, να παραδίδετε τη χώρα σε µεγάλα οι-
κονοµικά συµφέροντα και νοµίζετε ότι έτσι µπορεί να διασφαλι-
στεί διέξοδος από την κρίση. Έτσι, όµως ούτε απάντηση στην
κρίση µπορείτε να δώσετε. Η κρίση θα βαθαίνει, η ύφεση θα γί-
νεται όλο και µεγαλύτερη, αλλά ακόµα χειρότερα θα λεηλατείτε
όλο και περισσότερο τον ελληνικό λαό. Και σε αυτό που δεν απα-
ντήσατε και δεν µπορείτε να απαντήσετε είναι στο ότι επίκειται
επιδροµή νέων µέτρων ίσως µέσα στο 2010 και φυσικά στο 2011,
που θα γράφονται βεβαίως στο προσχέδιο του προϋπολογισµού
που θα καταθέσετε τη ∆ευτέρα.

Τα νέα µέτρα µπορεί να είναι γνωστά σε όσους διαβάζουν τα
µνηµόνια, αλλά υπάρχει και κόσµος που δεν διαβάζει τα µνηµό-
νια και δεν ξέρει τι πρόκειται να συµβεί. Λοιπόν, εµείς τον πλη-
ροφορούµε ότι αυτό που θα συµβεί είναι το χειρότερο δυνατό
για τα εισοδήµατά του, τη ζωή και την προοπτική του, ιδιαίτερα
για τη νεολαία, ιδιαίτερα τους νέους ανθρώπους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ.
Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρίτης

14 Σεπτεµβρίου 2010 και παρακαλώ για την επικύρωσή τους.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Τρίτης 14 Σεπτεµβρίου 2010 επικυρώθηκαν.
Επίσης παρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο

για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών των κατωτέρω
συνεδριάσεων: ΚΗ’ 17.9.2010, ΚΘ’ 20.9.2010, Λ’ 21.9.2010, ΛΑ’
22.9.2010, ΛΒ’ 23.9.2010, ΛΓ’ 28.9.2010, Λ∆’ 29.9.2010, ΛΕ’
30.9.2010 και ΛΣΤ’ 1.10.2010.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς τα Πρακτικά

των συνεδριάσεων ΚΗ’ 17.9.2010, ΚΘ’ 20.9.2010, Λ’ 21.9.2010,
ΛΑ’ 22.9.2010, ΛΒ’ 23.9.2010, ΛΓ’ 28.9.2010, Λ∆’ 29.9.2010, ΛΕ’
30.9.2010 και ΛΣΤ’ 1.10.2010 επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση και επί της δεύτερης επίκαιρης επερώτησης και ερωτά-
σθε αν δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 16.17’, λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 4 Οκτωβρίου 2010 και ώρα
11.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α)Ανακοίνωση του
προεδρικού διατάγµατος για τη λήξη των εργασιών της Α’ Συνό-
δου και β) Αγιασµός για την έναρξη των εργασιών της Β’ Συνό-
δου από τον Μακαριότατο Αρχιεπίσκοπο Αθηνών και Πάσης
Ελλάδος κ. Ιερώνυµο και τα µέλη της ∆ιαρκούς Ιεράς Συνόδου
σύµφωνα µε την ειδική ηµερήσια διάταξη που σας έχει διανεµη-
θεί.
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